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 151 ................................................. دانشگاه المللنیب یفرهنگ یشورا ییاجرا تهینشست کم نیو ششم ستیب یبرگزار

 152 .............................................................................................. سلامت قاتیتحق یموسسه مل سیگفت وگو با رئ

 155 ..................... شودیکودکان برگزار م یقطر در مرکز طب 2022 یکوچک در آستانه جام جهان یدوره جام جهان نیچهارم

 157 ............................... است دیاسات یتیطرح دو عضو یو اجرا یعلم یها یهمکار یبرا یا نهی، زم6نام: گروه  کیدکتر ن

 160 ............................................................................................................................................ یساز یالملل نیب

 160 ............................................. کرد دارید رانیدر ا یسفارت کره شمال یاقتصاد زنیدانشگاه با را المللنیروابط ب ریمد

 160 .................................................................................................... «رانینظام سلامت ا ییکارا» یمل ومیسمپوز

 161 ............................................................................................ العالم یونیزیمرکز قلب تهران در شبکه تلو یمعرف

 162 ...................................................... در بهمن ماه برگزار خواهد شد سمیدر علوم غدد و متابول ییکنگره همگرا نیدوم

 164 .......................... جامع بانوان آرش مارستانیب یربرداری( از پروژه تصوکایژاپن )جا یالملل نیآژانس ب ندگانینما دیبازد

 164 ............................................................................... آموزش یمعاون بهداشت دانشگاه به مناسبت روز جهان امیپ

 165 .................. کردند داریعراق د یوزارت آموزش عال یو فرهنگ یروابط خارج رکلیدانشگاه با مد المللنیو معاون ب سیرئ

 168 .......................................................................... همراه به عراق ئتیتهران و ه یدانشگاه علوم پزشک سیسفر رئ
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 169 .. آغاز شد 2022دانشگاه در سال  یالمللنیمدت بدوره کوتاه نینخست نیاوکرا فیاز دانشگاه خارک یانیبا شرکت دانشجو
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  و واکسیناسیون19کووید 

رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(: حساسیت جامعه به رعایت شیوه نامه های بهداشتی و 

 در کاهش خطرات احتمالی امیکرون بسیار مهم است 19واکسیناسیون کووید 

یران و مدیریت درمان امیکرون مجتمع بیمارستان امام خمینی )ره( با حضور رئیس، معاونان، جمعی از اساتید، مد جلسه کارگروه

 .کارشناسان این مرکز برگزار و در خصوص فاز اول برنامه عملیاتی پیک ششم کرونا تصمیم گیری شد

 

ضور دکتر سید علی دهقان حبا  1400بهمن  9مام خمینی )ره( شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی ا

مید عمادی رئیس بخش حمنشادی رئیس مجتمع، دکتر محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر محمدرضا صالحی معاون امور دانشگاهی، دکتر 

فونی، ریه، داخلی، بیهوشی، عساتید گروه های تخصصی عفونی، دکتر محمد افضلی مقدم رئیس اورژانس، روسای بیمارستان های تابعه، جمعی از ا

مدیریت درمان امیکرون در سالن  مدیران معاونت های پشتیبانی، درمان، امور دانشگاهی و داروخانه های بیمارستان و سایر اعضای جلسه کارگروه

 شورای ریاست برگزار شد.

در مجتمع گفت: تجربیات قبلی ما در  19های سوم، چهارم و پنجم کووید ری پیکدکتر دهقان با اشاره به مقایسه آماری بیماران سرپایی و بست

های اخیر که آثار آن در مجتمع نیز مدیریت درمان کووید انگلیسی و دلتا با نگاهی به آمار رسمی کشور از افزایش سریع مبتلایان امیکرون در روز

های قبلی کرونا دارد دهد و درگیری ریوی کمتری نسبت به سویهدرگیری فوقانی میهای بیماری که بیشتر مشهود است، توجه به علائم و نشانه

ی در نحوه مدیریت درمان و ساماندهی و استناد به مشاهدات جهانی، مؤید این است که با مدل کاملاً متفاوتی در این سویه مواجهیم و باید تغییرات

زودی شاهد شرایط سختی خواهیم سرعت انتقال بالای امیکرون بهیماری نشدیم ولی با توجه بهبیماران ایجاد کنیم. البته هنوز وارد فاز جدی این ب

ریزی رسد جامعه و حتی کادردرمانی کشور هنوز از حساسیت لازم نسبت به امیکرون برخوردار نیست. برنامهوی در ادامه افزود: به نظر می بود.

ها یناسیون ضروری است. از طرفی آمادگی فوری همه بیمارستانمورد انجام و یا تکمیل واکس گیری درهای تردد و سختبرای برقراری محدودیت

 های مرجع بسیار مهم است.در کاهش فشار ازدحام بیماران به بیمارستان

های یماران به نشانههای کنترل عفونت و غربالگری بیماران گفت: همکاران باید پیش از بستری برئیس مجتمع با تاکید بر لزوم رعایت پروتکل

ان به سرعت از سوی اساتید امیکرون توجه و در صورت هرگونه ابهامی از مشاوره گروه عفونی مجتمع استفاده کنند. همچنین لازم است بیمار

الگری های کشوری مدیریت درمان و نحوه غربهای حضوری و مجازی پروتکلریزی و برگزاری آموزشتعیین تکلیف شوند. مسئولیت برنامه

 بیماران امیکرون با معاونت های درمان و اموردانشگاهی مجتمع است.
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د و افزود: پروتکل که واکسیناسیون با تمام توان در این مرکز ادامه دارد بر واکسیناسیون دوز سوم کارکنان مجتمع تاکید کردکتر دهقان با بیان این

یریت نیروهای انسانی در شرایط توجه به اعلام نظر واحد کنترل عفونت و بخشنامه مد به روز رسانی شده استعلاجی و بازگشت به کار نیروها با

 زودی اعلام خواهد شد.اضطرار در حال تدوین است که به

ترین نکته این است که اگر سه ماه از واکسیناسیون دوز دوم گذشته دکتر صالحی نیز در خصوص اهمیت واکسیناسیون دوز سوم یادآور شد: مهم

منظور ایمنی یابد؛ بنابراین افرادی که سه ماه از دریافت دوز دوم واکسن کوویدشان گذشته بهتدریج میزان ایمنی ایجادشده کاهش مید بهباش

ی، اعضای کارگروه مدیریت درمان امیکرون مجتمع بیمارستانی همچنین در این هم اندیش تر برای دوز سوم اقدام کنند.بیشتر باید هر چه سریع

  دند. م خمینی )ره( در خصوص فاز اول برنامه عملیاتی مدیریت درمان پیک ششم کرونا تبادل نظر و تصمیم گیری کراما

 

 19پادکست مسیرنمای پیشرفت مدیریت کووید 

 ظرفیت سازی: آموزش مجازی -اپیزود دوازدهم

شیوه نامه های سو WHO آموزش  سرعت به  ستان هااز همان روزهای اول همه گیری کرونا و به  ، پروایزرهای کنترل عفونت بیمار

 .منتقل شد

 و کم را ها هزینه شاااگاه،دان کار، این با. ببرد بالا را آموزش کیفیت و دهد افزایش را هایش ظرفیت فضاااای مجازی به دانشاااگاه کمک کرد، 

سهیل را ارتباطات سا به گذاری سرمایه شد پرداخت زمینه این در که ای هزینه هر. کرد ت شکده های  ب آمد،ح شکی تهران ددان شگاه علوم پز ان

لاب ها، لانچ کنفرانس و حتی یکی از پرکارترین و فعال ترین دانشاااکده ها در زمینه ارائه دروئ تئوری ازجمله کلائ های مورنینژ، ژورنال ک

 کلائ های درسی آنلاین در فضای مجازی بود.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 19تقدیر از فعالان عرصه واکسیناسیون کووید 

 دکتر حسین قناعتی: دانشگاه علوم پزشکی تهران رتبه نخست در واکسیناسیون مناطق تحت پوشش را کسب کرد

های رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به تسریع در امر واکسیناسیون این تجربه را الگویی برای موفقیت درسایر حوزه

 .دیگر عنوان کرد
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 1400 بهمن 11روز دوشنبه  19علوم پزشکی تهران، مراسم تقدیر از فعالان عرصه واکسیناسیون بیماری کووید به گزارش روابط عمومی دانشگاه 

ر ماشاءاله ترابی، تئاتر ستاد مرکزی دانشگاه با حضور دکتر قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه، دکتدر سالن آمفی

اون بهداشتی ناجا و جمعی روسای مرکز بهداشت جنوب تهران و شبکه های بهداشتی درمانی ری و اسلامشهر، مع مدیر روابط عمومی دانشگاه و

 از فرماندهان، بسیجیان و ادارات فعال در عرصه واکسیناسیون برگزار شد.

تر انتخاب تر و باکیفیتهای آینده را بهتر، دقیقکند تا راهدر ابتدای این برنامه دکتر قناعتی بابیان اینکه مطالعه تاریخ زندگی بشر به ما کمک می

های سختی را گذرانده که کمتر کشوری این دوران را سپری کرده است شویم که مردم ایران بحرانکنیم گفت: با بررسی تاریخ ایران متوجه می

عنوان دستاوردی مهم آن لی شود و بهعمل و رفتارها متجو استوار مانده است و این ریشه در استقامت ملت ما دارد که مایه افتخار است و باید در 

 حافظ و مولانا  گیری از قرآن ورا پائ بداریم و از آن نگاهداری کنیم.وی افزود: باید فضای مجازی را صیانت و هجمه فرهنگی آن را با بهره

 .نشویم غرب فرهنگی هجمه درگیر و کنیم حفظ را فرهنگمان

 یک اندازهبه و کردند فوت عزیزان زا بسیاری کرونا دوران در: افزود و پرداخت 19 کووید دوران و مقدئ دفاع دوران هایتفاوت به قناعتی دکتر

اند یا فرزندانشان دادهها عزیزانشان را ازدستیم، با این تفاوت که در جنژ اکثریت مجرد بودند اما در حال حاضر بسیاری از خانوادهداشت تلفات جنژ

 یتیم شدند.

آوری و مقاومت نسل امروز را نشان داد تصریح کرد: نسل پاک و نجیب ایرانی همچنان در درون رئیس دانشگاه بابیان اینکه بحران کرونا تاب

 شدهاز افتخارات ملت ما ثبتوطنان خود کمک کردند که این جامعه ما زنده است؛ پرستاران ما در بخشهای درمانی با ازخودگذشتگی و ایثار به هم

ها نشان گیریا بالا برد و تصمیموی با بیان اینکه در دوران کرونا به نقاط ضعف بسیاری پی بردیم افزود: کرونا سرعت تبادلات اجتماعی راست.

  هاد.نهای اداری بنا داد که اولویت های کشور را باید بر پایه مبازره با فساد و ناهماهنگی

 برای را دانشگاه توان درصد 50 تا برآمدیم آن درصدد مدیریتی دوره این ابتدای در: گفت واکسیناسیون عرصه فعالان از قدردانی با قناعتی دکتر

ن که تحت پوشش دانشگاه هستند و توجه به شرایط بد زندگی مواجه هستند بگذاریم و خوشبختانه توانستیم تهرا جنوب مردم شدن واکسینه

سرعت در حال انجام است در نوبت دوم مردم این منطقه را واکسینه کنیم و نوبت سوم نیز به درصد 90درصد نوبت اول و بیش از  100سرعت به

رئیسه دانشگاه روزی اعضای هیئتهای دیگر نیز به کمک ما کند.وی با اشاره به زحمات شبانهو امیدواریم این تجربه واکسیناسیون در سایر حوزه

پوشی کنیم شویم و همچنین نباید از خطاها چشمها و آیندگان این مرزوبوم میوتاهی کنیم مدیون آنرسانی به مردم کتأکید کرد: اگر درراه خدمت

کنیم شود که ما گمان میمعروف و نهی از منکر را سرلوحه کار خود قرار دهیم زیرا اصلاح جامعه از همین کارهای کوچک شروع میو امربه
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 با آینده سال در داریم امید: گفت واکسیناسیون ساماندهی ٔ  رکت فعالانه نیروی انتظامی درزمینهوی در پایان ضمن تشکر از مشا اهمیت است.بی

 تمام را به پایان برسانیم و ان شاء الله باکیفیت بیشتری در خدمت مردم باشیم.های نیمهریزی کشور پروژهامهبرن و بودجه مدیریت سازمان حمایت

 

 ایمواکسیناسیون جهانی ایستاده 8کشور و در رتبه  192بالاتر از دکتر علیرضا اولیائی منش: ما 

 .معاون بهداشت دانشگاه گفت: همت والای فعالان حوزه بهداشت موجب پیشتازی دانشگاه در عرصه واکسیناسیون کشوری شد

 

 1400 بهمن 11روز دوشنبه  19یماری کووید به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مراسم تقدیر از فعالان عرصه واکسیناسیون ب

اه، دکتر ماشاءاله تئاتر ستاد مرکزی دانشگاه با حضور دکتر قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگدر سالن آمفی

شهر، معاون بهداشتی ناجا و مانی ری و اسلامترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه و روسای مرکز بهداشت جنوب تهران و شبکه های بهداشتی در

 جمعی از فرماندهان، بسیجیان و ادارات فعال در عرصه واکسیناسیون برگزار شد.

یوع شالله دهه فجر به ارائه سیری از بیماری کرونا از زمان انتشار اشاره کرد و گفت: از زمان دکتر اولیایی منش ضمن تبریک به مناسبت ایام

ها توانستیم علاوه بر وجود همه تحریمتا دو سال هیچ نوع واکسن و دارویی در اختیارمان نبود، اما با شروع واکسیناسیون در دنیا بابیماری کرونا 

 .ورود واکسن به کشور به فناوری تولید آن نیز دست پیدا کنیم و این جز باهمت دانشمندان این حوزه میسر نبود

درصد دوز  ۳0ن زمان تنها حدود شروع واکسیناسیون عمومی از تیرماه افزود: بر اسائ آمارهای کشوری تا آمعاون بهداشت دانشگاه با اشاره به 

درصد دوز سوم  27وز دوم و ددرصد  82درصد دوز اول،  89درصد دوز دوم واکسن را دریافت کرده بودند و اکنون خوشبختانه در کشور  5اول و 

ید و باهمت بلند شما فعالان این عرصه، : دانشگاه علوم پزشکی تهران در این مسیر بسیار خوش درخشاند.وی گفتواکسیناسیون را انجام داده

 ایم.شاهد واکسیناسیون سراسری در سطح کشور بوده

 50ی و های بین بخشا همکاریردرصد واکسیناسیون  50دکتر اولیایی منش با اشاره به رتبه نخست دانشگاه در امر واکسیناسیون کشوری افزود: 

 اند.خصوص دانشگاه علوم پزشکی تهران به ثمر رساندههای سراسر کشور و بهدرصد را همکاران پرتلاشمان در حوزه بهداشت دانشگاه

سال را در کشور واکسینه کرده  12درصد نسبت به تعداد جمعیت بالای  104معاون بهداشت دانشگاه گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران قریب به 

های دانشگاه ما واکسن های علوم پزشکی شهر تهران نیز در پایگاهبه آن علت است که بخش زیادی از جمعیت تحت پوشش دیگر دانشگاهو این 

ترین اند و ما امیدواریم که همکاران دانشگاهی بتوانند با پویش انقلابی همانند گذشته به جامعه تحت پوشش خود که از محرومخود را تزریق کرده

شوند خدمات ویژه ارائه بدهند.وی به همدلی در این دوران و شباهت آن به دوران دفاع مقدئ اشاره کرد و افزود: شهر تهران محسوب می افراد



13 
 

وسعت همکاری بین بخشی و مشارکت مردمی از همه اقشار بعد از دفاع مقدئ در این دوره بسیار دیدنی بود که در دوران واکسیناسیون 

 وپرورش، شاهد بودیم.ها،، آموزشها، فرمانداریاحمر شهرداریاز نیروهای مسلح، بسیج، سپاه، ارتش، نیروی انتظامی و هلال های بزرگیهمکاری

خورد و ما این انسجام و حرکت مردمی را در قالب طرحی به دوستی و انسانیت رقم نمیدکتر اولیائی منش افزود: این کار بزرگ جز در سایه نوع

 اند.کار ایستادهدهه مردم هنوز پای 4دهی کردیم و این نشان داد که بعد از ید سلیمانی سازماننام سردار شه

ایم و این کشور در جهان ایستاده 192ایم و بالاتر از واکسیناسیون در دنیا رسیده 8معاون بهداشت دانشگاه در ادامه خاطرنشان کرد: ما به رتبه 

باهات است.در پایان این مراسم از مماه دیرتر از بقیه کشورها واکسیناسیون را آغاز کرده است مایه  6برد و برای کشوری که در تحریم به سر می

 فعالان عرصه واکسیناسیون تقدیر به عمل آمد.

 

 مدیر تربیت بدنی دانشگاه بر انجام فعالیت های ورزشی در دوران کرونا تاکید کرد

 .ا مبتلا شده اند باید بازتوانی سیستم تنفسی صورت گیرددکتر شفارودی گفت: در افرادی که به کرون

 

 

 

 

 

 

 

های بدنی دانشگاه علوم پزشکی تهران در خصوص فعالیتبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حامد شفا رودی مدیر تربیت

دانشگاه به دلیل شیوع بالای کرونا در ابتدا متوقف شد ولی با توجه به بدنی های مدیریت تربیتبدنی در دوران کرونا گفت: فعالیتمدیریت تربیت

رو تصمیم گرفتیم در مقاطعی که پیک کرونا شوند ازاینها در طی زمان مستهلک میها، پزشکان و رزیدنتاینکه بسیاری از کارکنان بیمارستان

شادی به کارکنان برگردد و این خستگی ناشی از کرونا تا حدودی کاهش  وجود نداشت بسیاری از مراکز ورزشی را فعال کردیم تا روحیه نشاط و

 که ندارند اطلاع آن از  بدنی دارد آشنایی نداشتن به فضاهای موجود است و همکارانوی اضافه کرد: یکی از مشکلاتی که مدیریت تربیت .یابد

  .کنند استفاده مناسب شکل به امکانات و فضاها از بتوانند همه تا یابد گسترش رسانیاطلاع این باید

اند باید دهند افزود: در افرادی که به کرونا مبتلا شدهدکتر شفارودی بابیان اینکه ورزشکاران در هر شرایطی فعالیت بدنی خود را کاهش نمی

اشته باشد تا افراد با مشکلاتی ازجمله ها وجود دبازتوانی سیستم تنفسی صورت گیرد و در دوران کرونا لازم است به طرق مختلف این فعالیت

 .افزایش وزن مواجه نشوند
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 مدیریت جهادی

تاکید بر آموزش بین حرفه ای در نشست دو جانبه روسا و معاونان دانشکده پرستاری و مامایی و بیمارستان 

 مرکز طبی کودکان

ه از پرستاری و مامایی پیرامون امکان سنجی استفادنشست دو جانبه روسا و معاونان بیمارستان مرکز طبی کودکان و دانشکده 

 .در سالن شورای یک دانشکده برگزار شد 1400دی ماه  20ارتقای آموزش بالینی، دوشنبه  پژوهشی برای -ظرفیت های آموزشی

 

با حضور دکتر شروین  1400دی ماه  20به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، این نشست دوشنبه 

توتون چیان معاون درمان و  بدو رئیس بیمارستان مرکز طبی کودکان، دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و مامایی، دکتر

ن و مراقبت های ری کودکاشکوری مدیر پرستاری مرکز طبی کودکان، اعضای هیئت رئیسه دانشکده، مدیر گروه و اعضا هیئت علمی گروه پرستا

 .ویژه، مدیر تحصیلات تکمیلی و مسئول امور بالینی دانشکده در سالن شورای یک برگزار شد

اکید براهمیت و ضرورت در ابتدای این نشست دکتر علیرضا نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و مامایی ضمن خیرمقدم و خوشامدگویی با ت

ای برنامه های آینده در جهت پیشبرد ، ابراز امیدواری کرد این نشست بتواند بستر مناسبی را برای اجرآموزش بین حرفه ای و تلفیق آموزش و بالین

  .همکاری های بین بخشی این دو مرکز مهم آموزشی کشور فراهم سازد

قای همکاری های بین بخشی با رترئیس دانشکده بیان کرد: هنر و اراده این دو مرکز بر استفاده موثر از این ظرفیت و فرصت ایجاد شده برای ا

 نسل  انشکده ها وهای نوین آموزش تلفیقی است که بتواند فراتر از آنچه که بوده در این مسیر حرکت کند و الگویی جامع برای سایر دارایه مدل

 باشد. آینده

شکی و پرستاری که در کنار یکدیگر باشند دکتر نیکبخت نصرآبادی به ضرورت یک الگوی اثر بخش آموزشی یکپارچه و توام برای دانشجویان پز

و تلفیق فرایندهای آموزشی با مشارکت هر دو بخش در آموزش دانشجویان پرستاری با گرایش های مختلف در مقطع کارشناسی و ارشد و دکترا 

توان قدم های موثری را هم در ارتقاء با رشته های پزشکی تحت عنوان یک مگاپروژه اثرگذار و ماندگار یاد کرد و گفت: با بسترسازی این طرح می

وی در ادامه با اشاره به گستردگی و پیچیدگی این  .کیفیت آموزش دانش دانشجویان و هم در بالا بردن کیفیت ارایه خدمات در بالین برداشت

تن در این مسیر می تواند نوید بخش باشد توان در بازه زمانی کوتاه این طرح را اجرایی کرد اما مرحله به مرحله پیش رفطرح گفت: با اینکه نمی

 برای ما رسالت مرکز، دو این  و نتایج موفقیت آمیزی را درآینده به همراه داشته باشد، قطعا استفاده بهینه از این ظرفیت و فرصت های پیش روی

 .است آینده نسل صلاحیت با آموختگان دانش تربیت
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تعلق به دانشگاه است و نباید هیچ ممرکز طبی کودکان با تاکید بر اینکه تمام مراکز آموزشی و درمانی در ادامه این نشست دکتر شروین بدو رئیس 

و کاربردی است، اما متاسفانه  گونه تبعیضی در ارائه خدمات به دانشجویان در رشته های مختلف انجام گیرد، گفت: رشته پرستاری یک رشته مهم

ن مساله بسیاری از ظرفیت به صورت مستقل وجود ندارد و بخشی از علوم پایه قلمداد شده است که ایدبیرخانه سیاستگذاری آموزش پرستاری 

 .م گیری مدیران قرار گیردهای پرستاری را بلا استفاده نگه داشته که ضروری است این مهم به طور کامل و ریزبینانه مورد بررسی و تصمی

ه ها، تولید دانش و کیفیت له مهم مهارت و دانش گفت: در صورت نقص در هر یک از این حوزدکتر بدو با اشاره به اهمیت همسو بودن دو مقو

کرد برخی از چالش ها و دغدغه  وی تاکید .کرد تلاش باید حوزه دو این شدن راستا هم برای که شود چالش دچار تواند می  ارائه خدمات در بالین

ا به صورت موضوعی درباره نمودن این مشکلات باید نشست ها و جلسات متوالی برگزار شود تها با آیین نامه حل نخواهد شد و برای برطرف 

 .راهکارها و رفع موانع بحث و تبادل نظر انجام گیرد

موزش علوم پزشکی و تلفیق آدکتر بدو به آمادگی کامل بیمارستان مرکز طبی کودکان برای انجام طرح های نوآور مشترک برای ارتقای کیفیت 

ه صورت ادغام یافته بوزش، پژوهش، خدمات بالینی و جاری سازی نگاه کل نگر در آموزش سلامت و تربیت دانشجویان گروه های پزشکی آم

 .د تاکید کرداشاره کرد و به تشکیل تیم های تخصصی، برگزاری جلسات متوالی، ارایه پروپوزال و حرکت رو به آینده و هدفمن

های مرکز طبی کودکان با دانشکده در دوران پاندمی کرونا و زشی دانشکده، ضمن تشکر و قدردانی از همکاریدکتر هومن شهسواری معاون آمو

ه ای در سطح آموزش و بالین فراهم کردن بستری مناسب برای آموزش در بالین دانشجویان، بیان کرد: این نشست با هدف ارتقا مسائل بین حرف

 .ای خود را با برترین دانش به جامعه خود ارائه دهندالتحصیلی بتوانند مسئولیت حرفه دانشجویان تشکیل شده که بعد از فارغ

تواند زمینه را برای مشارکت کارگروهی فراهم کند و با بسط دادن در بین دکتر شهسواری بیان کرد: توسعه ارتباطات در بین تمام حوزه ها می

 .پیش رفت رشته ها بتوان در این مسیر با دانش و مهارت مطلوب

شوند گفت: باید در ارایه خدمات یرفته میمعاون آموزشی دانشکده با بیان اینکه دانشجویان پرستاری و مامایی نیز با بالاترین رتبه ها در دانشکده پذ

ه فقط به مبحث آموزش های دیگر نداشته باشند، رشته پرستاری رشته علوم پایه نیست کاموزش درعرصه و بالین تفاوتی با دیگر دانشجویان رشته

ارتقای کیفیت دانش و مسئولیت  بپردازد بلکه حضور موثر پرستاران در بالین لازم و ضروری می باشد که با مشارکت های گروهی می توان در جهت

 .حرفه ای آنان قدم برداشت

شی با تمام قوا دراین پروژه مشارکت گفت: معاونت پژوهدکتر مهرناز گرانمایه معاون پژوهشی دانشکده با اشاره به پیشنهاد مگاپروژه در این نشست 

 .گرفت خواهد کار به را لازم تمهیدات و تسهیلات  خواهد داشت و در حد اختیارات خود

سوب می شوند، ابراز خرسندی دکتر توتون چیان معاونت درمان مرکز طبی کودکان با تاکید به اینکه رشته پرستاری و پزشکی یک هویت واحد مح

 .هد شدکه این نشست می تواند خروجی مطلوبی به همراه داشته باشد و قطعاً ابهامات و مشکلات پیش رو برطرف خوا کرد

همزمان پرستاران در بالین  شکوری مدیر پرستاری مرکز طبی کودکان با اشاره به کمبود نیروی پرستاری گفت: ادامه تحصیل نباید مانع حضور

 .دو موضوع باید تدابیری اندیشیده شودشود و برای رفع چالش های این 

ی برای مشارکت های گروهی دکتر جمال الدین بگجانی مدیر گروه مراقبت های ویژه و کودکان دانشکده گفت: باید سعی کنیم که با بستر ساز

وه بر مسئله آموزش باید نگاه ویژه علابتوانیم حضور خود را در بالین اثربخش ترکنیم، زیرا آموزش و بالین دو عنصر جدا ناپذیر از هم هستند که 

های کرد: برای اجرایی کردن همکاریوی تاکید .ای به نیروهای توانمند در بالین داشته باشیم که می توانند برای ارتقاء کیفیت خدمات موثر باشند

باید تغییر دیدگاه صورت گیرد تا بتوان در این مسیر ارد بلکه نامه وجود نددوجانبه بالین و آموزش و مشارکت در کارگروهی نیاز به بخشنامه و آیین

 .حرکت رو به پیشرفت داشت

 مشکلات به نیز  دکتر مرضیه حسن پور و دکتر سادات حسینی اعضای هیات علمی گروه پرستاری کودکان و مراقبت های ویژه نوزادان دانشکده

ین از جمله ضرورت تحصیل تمام وقت، توجه به بهداشت روان دانشجویان، ضرورت سلامت سنجی دوره ای بال در دانشجویان آموزش مسائل و
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خود  دانشجویان و کارمندان و استفاده از ظرفیت پژوهشی اساتید دانشکده در برنامه های پژوهشی بیمارستان اشاره کردند و راهکارهای پیشنهادی

 .را ارائه دادند

 

مشترک شورای پژوهشی و روسا و معاونان پژوهشی مراکز تحقیقاتی مستقر در مرکز برگزاری هفتمین جلسه 

 طبی کودکان

سیزدهمین جلسه شورای پژوهشی و هفتمین نشست مشترک با روسا و معاونان پژوهشی مراکز تحقیقاتی مستقر در مرکز طبی 

 .کودکان برگزار شد

 

با حضور دکتر  1400ی د 20مارستان مرکز طبی کودکان، این جلسه در روز دوشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بی

لامرضا حسن پور مدیر امور غرضاشروین بدو رئیس بیمارستان مرکز طبی کودکان، دکتر شاهین آخوندزاده معاون پژوهشی دانشکده پزشکی، دکتر 

 قیقات سرطان و اعضای هیئت علمی برگزار شد.عمومی معاونت پژوهشی دانشگاه، دکتر آذین نحوی جو مدیر مرکز تح

ژوهشگر مرکز طبی کودکان، پدر این جلسه دکتر رضا شروین بدو، رئیس بیمارستان مرکز طبی کودکان ضمن نکوداشت یاد و خاطره اساتید فقید 

مرد. در ادامه ایشان از همکاری بیمارستان برشتوجه به تولید شواهد در جهت ارائه خدمات مطلوب و اثر بخش را یکی از سیاست های مهم و اصلی 

 های علمی و پژوهشی بیمارستان مرکز طبی قدردانی کرد.اثر بخش و همدلانه رؤسا و معاونین پژوهشی در رفع نیاز

اتی چهارساله ها و برنامه استراتژیک و عملیسپس دکتر اشرفی، معاون پژوهشی بیمارستان گزارش عملکرد هر یک از مراکز تحقیقاتی، سیاست

ای در ارتقاء عملکرد مراکز، جذب گرنت های های توسعهها و نقاط قوت و راهبردبیمارستان را تشریح کرد. همچنین گزارش نیازسنجی، چالش

فاده از ظرفیت گیری و استاه، بهرهدر ادامه دکتر آخوند زاده معاون پژوهشی دانشکده پزشکی دانشگ پژوهشی، مالی و نیروی انسانی را ارائه کرد.

های کلی در لمی و محدودیتعدانشجویان و استادان جوان در انجام پژوهش، توجه به تاثیرگذاری تحقیق در امر بالین و ارتقای اعضای هیئت 

رجیستری  های پیش رو، طرحها و سیاستدر انتها هر یک از اعضای حاضر در جلسه در خصوص برنامه  مورد نشر مقالات سخنانی را ایراد کرد. 

 های حوزه پژوهش بحث و تبادل نظر کردند.بیماری و محدودیت
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انتصاب دکتر محسن امینی به سمت و  قدردانی رئیس دانشگاه از خدمات ارزشمند دکتر محمد شریف زاده

 رئیس دانشکده داروسازی

ز روسازی منصوب و در نامه ای ادکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه در حکمی دکتر محسن امینی را به سمت رئیس دانشکده دا

 .خدمات ارزشمند دکتر محمد شریف زاده قدردانی کرد

 

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، متن حکم به شرح زیر است:

 جناب آقای دکتر محسن امینی

 استاد محترم دانشگاه

 با سلام و احترام

از هشتاد سال قدمت، ثمرات  قدیمی ترین مرکز آموزش این رشته مهم در کشور است که با بیشدانشکده داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران، 

گان علوم داروسازی، فرصت جدیدی بسیار ارزشمندی را به جامعه پزشکی تقدیم نموده و اینک با حضور برجسته ترین اساتید و مستعدترین فراگیرند

 ارد که باید به بهترین شکل مورد استفاده قرارگیرد.برای توسعه و ارتقاء آموزش و پژوهش در اختیار د

رود با جلب ی شوید. انتظار میمرب ارزشمند جنابعالی، بدین وسیله به عنوان رئیس دانشکده داروسازی منصوب تجا و علمی سوابق تعهد، به نظر 

دانشکده، طبق ضوابط و  ضمن پیشبرد امور جاری مشارکت همه اعضای محترم هیأت علمی، کارکنان دلسوز و دانشجویان عزیز در همه مقاطع،

 مقررات نسبت به امور ذیل برای حرکت رو به رشد آینده اهتمام ویژه مبذول فرمائید:

 منطقه و کشور سطح در داروسازی دانشکده پژوهشی آموزشی، جایگاه ارتقاء جهت در اقدام 

 دانشگاه علمی نقشه اسائ بر 1400- 1404 چهارساله عملیاتی برنامه تدوین 

 اسب با توانمندی های دانشکدهمتن های طرح جلب و صنعت با ارتباط به ویژه توجه 

 المللی بین دانشجوی جذب تر مناسب شرایط تمهید و سازی المللی بین مختلف های زمینه در جدی تلاش 

 دانشجویان و یعلم هیات اعضای همه پژوهشی و آموزشی های فعالیت برای ها فرصت و شرایط بهینه و عادلانه نمودن فراهم 

 ارزشیابی برنامه های آموزشی و اعضای هیات علمی و ارزیابی فراگیران طبق شیوه نامه های مصوب اجرای 

 چهارم و سوم نسل دانشگاه به سریعتر هرچه نیل جهت در تلاش 

 کارکنان ارتباطی های مهارت و وری بهره افزایش با همراه انسانی نیروی کرامت ارتقای به خاص توجه 
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 صیانت از منابع فیزیکی و مالی، خلق منابع جدید مالی و مدیریت هزینه ها 
جهت اهداف تعیین شده ادامه  امید می رود دانشکده داروسازی با به کار گرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب در

 ام امور محوله خواستارم.دهد. از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انج

 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه

 در متن نامه قدردانی آمده است:

 جناب آقای دکتر محمد شریف زاده

 استاد محترم دانشگاه

 با سلام و احترام

 پیشرفت عوامل مهمترین از ییک تردید بدون تهران، پزشکی علوم دانشگاه اجرایی امور اداره در علمی هیأت اعضای همکاری و پذیری مسئولیت 

 که داروسازی دانشکده ریاست تصدی مانز در جنابعالی ارزشمند خدمات و هاتلاش از دانممی لازم .است بوده دانشگاه پربرکت حیات دوره در آن

 و دانشگاه امیدوارم کنم. ن مسئلتنتایج پرباری در پی داشته است سپاسگزاری نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزافزو

 .گردد مندبهره شما ارزنده هایتوانمندی و تجارب از بتواند همچنان کشور سلامت نظام عرصه

 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه

 

 جلسه کمیته طرح و برنامه دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد

والمسلمین سیدقریشی گفت: با توجه به شرایط و وضعیت فعلی کشور و حضور نداشتن دانشجویان در دانشگاه ها الاسلامحجت

سم بهره باید بیشتر فعالیت ها و تلاشمان را بر بستر فضای مجازی معطوف کنیم تا مخاطبان به خصوص دانشجویان بتوانند از مرا

 .کافی ببرند
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دی  21شنبه روز سه 9عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، این جلسه از ساعت به گزارش روابط

های والمسلمین سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، مدیران و رابطین نهاد در دانشکدهالاسلامبا حضور حجت 1400

 .نشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شددا

والمسلمین سیدقریشی، از قربانیان حادثه سقوط هواپیمایی اوکراین یادکرد و اظهار داشت: پرواز اوکراین الاسلامدر ابتدای این جلسه، حجت

ن هواپیمای شوم برای مسافران تدبیر یکردند. مقصدی که اوقت به زمین ننشست. این پرواز آخرین پروازی بود که مسافران آن را تجربه میهیچ

ای جز تسلیم و رضا ها شهید شدند و در پیشگاه الهی مأجورند. ولی در برابر تقدیر حضرت پروردگار چارهکرده بود اوکراین نبود، سفر ابدی بود. آن

هایشان تواند این داغ بزرگ را برای خانوادهچه چیز می تواند این غم بزرگ را جبران کند؟دار شدند و چه چیز مینیز داغ هایشان و ملتنیست. خانواده

ی گداز را به خانواده ارجمندشان همچنین همکاران دانشگاه علوم پزشکی تهران، به خصوص جناب آقاجبران کند؟ من به نوبه خود این ماتم جان

اند تسلیت عرض نموده و برای آنان دادهاین سانحه ازدستدکتر محمد جبلی از اساتید فرهیخته و پزشک فاخر دانشگاه که فرزند عزیزشان را در 

 .کنمشان علو درجات طلب میصبر و اجر و برای عزیزان سفرکرده

دَ غَنِیهمُْ علََی فَقِیرِهمِْ عَظِیمِ وَ أَنْ یعُولسَّلَامَ وَ أَوصِْهِمْ بِتَقْویَ اللَّهِ الْایا خَیثَمَةُ أَبلِْغْ مَنْ تَریَ مِنْ مَوَالِینَا »وی در ادامه با اشاره به روایتی از امام باقر )ع( 

خَیثَمَةُ  للَّهُ عَبْداً أَحیْا أَمْرَنَا یاایوتهِمِْ فَإِِنَّ لُقیِا بعَْضهِمِْ بَعضْاً حَیاة  لِأَمْرِنَا رَحمَِ بُوَ قَوِیهمُْ علََی ضَعِیفِهِمْ وَ أَنْ یشهَْدَ حَیهمُْ جِناَزَةَ مَیتهِمِْ وَ أَنْ یتلَاَقَوْا فِی 

 یوْمَ الْقِیامَةِ مَنْ وصََفَ عَدلًْا ثمَُّ خَالَفَهُ إلِیَ نْ ینَالُوا ولَاَیتنََا إلَِّا باِلْوَرعَِ وَ أَنَّ أَشَدَّ النَّائِ حسَْرَةًأَبْلِغْ مَوَالِینَا أَنَّا لَا نُغْنیِ عَنهْمُْ مِنَ اللَّهِ شیَئاً إلَِّا بِعمََلٍ وَ أَنَّهمُْ لَ

رسند، نیرومندان بی خیثمه درود ما را به دوستان مکتبی ما برسان و سفارش کن که از خدای بزرگ بپرهیزند و دولتمندان به نیازمندان ا -غَیرِه 

، هر کندیجنازه مردگان حاضر شوند، به ملاقات و دیدار هم بشتابند که این دیدوبازدیدها مکتب ما را زنده مبه افراد ناتوان یاری دهند، به تشییع

توانیم خشم و عذاب الهی را از آنان کس مکتب ما را زنده کند خدایش غریق بخشایش و رحمت سازد. به دوستان مکتبی ما ابلاغ کن که ما نمی

کس ت آنشوند. ابلاغ کن که روز قیامبگردانیم، جز با کردار نیک خودشان. ابلاغ کن که جز با پارسائی و ورع در شمار دوستان مکتبی ما وارد نمی

ی معصومین )ع( بهترین گفت: سیره« حسرت و تأسف بیشتری دارد که عدل و داد را تشخیص دهد و ستایش کند ولی برخلاف آن قدم بردارد

ای ههای منسجم انسان کامل، خلفای الهی در عالم خاکی، واسطهاند و نمونهالگوی اخلاقی برای ماست. ایشان تبلور فضایل اخلاقی و کرامات بوده

می از های معرفت و شناخت الهی هستند. امام باقر )ع(، پنجمین ستاره درخشان از سلسله پاک و نورانی امامت؛ تجسفیض ربوبی، سرچشمه

بخشید. امام باقر )ع( الهام می های بزرگ انسانی راهای زندگی درخشانشان، درئهای والای انسانی و کمالات اخلاقی بودند و همه لحظهارزش

ها و ادعاهای بسیاری از ما را کاریاند. ایشان در این سفارش، راه توجیهات، کماین روایت، مسلمانان را به نکات بسیار مهمی سفارش کردهدر 

دانیم نکرده بهشت برویم، بدون تلاش در کسب رضایت خداوند محبوب او باشیم، مایی که هزار سخن خوب میخواهیم عملبندند؛ مایی که میمی

کنند که همواره در مسیر تقوا و راستی و حقیقت لنگد. امام باقر )ع( به مسلمانان توصیه میکنیم، اما پای عملمان سخت میخوبان را ستایش میو 

یی با قرآن بیت )ع( است؛ آشنایاد و آیین اهل ها، زنده کردن نام وی آنترین وظیفهبیت )ع( در فکر این باشند که بزرگحرکت کنید و موالیان اهل

ی خداوند متعال مت واسعهی رستگاری و نجات ماست، و رحو عترت و عمل نمودن به فرامین این دو امانت، موجب سعادت دنیا و آخرت و مایه

 های قرآن و عترتهنماییرا شامل حال ما خواهد کرد. همواره این را بدانیم که خاندان عترت و طهارت از ما چیزی جز عمل نمودن به را

بیت )ع( از ما پذیرفته هم نهایتاً به سود خود ما خواهد بود. هنگامی ولایت اهلخواهند؛ تنها توقع آن بزرگواران، توجه به ثقلین است که آننمی

 .فائزین برسیم شاءالله به درجه ان رسیم که ورع و پرهیزکاری را اصل و اسائ زندگی خود قرار داده و متقی باشیم، تاخواهد شد و به این مقام می

فرمایند: ای مالک اشتر میاشتر گفت: امام علی )ع( در این نامه، خطاب به مالکوی در ادامه با اشاره به قسمتی از نامة امام علی )ع( به مالک

ن دنیا فرستاده و هرکدام ها را در ایی انسان، چراکه خداوند همهداری، فقط و فقط عمل صالح باشدخواهی برای خودت نگهترین چیزی که میمهم

 .ای ذخیره کنندیگرشان )بهشت( توشهدی تلاش خودشان برای دنیای اندازهرا در جایگاهی قرار داده تا بتوانند به

و  -ى * ثُمَّ یُجْزَاهُ الْجَزَاءَ الْأَوْفَى وأََنْ لَیْسَ للِْإِِنْسَانِ إلَِّا مَا سَعَى * وأََنَّ سَعْیَهُ سَوْفَ یُرَ»سوره مبارکه النجم  41و  40و  ۳9وی با اشاره به آیات 

افزود: آنچه در « تر وی را پاداش دهندتمامزودی دیده خواهد شد سپس هرچهاینکه برای انسان جز حاصل تلاش او نیست و نتیجه کوشش او به
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که فرمودند ما مأمور به وظیفه هستیم نه  این سه آیه مهم است، سعی و تلاش انسان است نه نتیجه. مطابق فرمایش حضرت امام خمینی )ره(

بینند، نه نتیجه سعی خود را و درواقع، پاداش همان سعی و ها سعی خود را میفرماید در قیامت انسانمأمور به نتیجه. در این آیات خداوند می

ر داشته باشیم که بهشت و قیامت جایی خاطشود، باید همواره بهوی همچنین افزود: بهشت هر انسان با عمل صالحش ساخته می .تلاش است

های وساز و یا تخریب سازهائماً در حال ساختی خود خواهیم رفت. در این دنیا ما دنیست که ما را آنجا ببرند، چراکه ما به بهشت خودساخته

ی مل صالح است، یعنی اینکه نباید سازهها باید در این دنیا رعایت کنیم، تداوم عترین کارهایی که ما انسانبهشتی خود هستیم. ازجمله مهم

ی بهشتی خود را کاره رها کنیم بلکه باید تا جایی که توانی در بدن داریم مشغول ادامه دادن و تداوم عمل صالح باشیم و سازهبهشتی خود را نیمه

 .به بهترین نحوه ممکن بسازیم

ی برگزار شده برای سالگرد سردار امه به بررسی، تحلیل و آسیب شناسی برنامه هامسئول نهاد در ادامه و مطابق با دستور جلسه کمیته طرح و برن

ارزیابی قرار دادند. همچنین  وشهید سلیمانی پرداخت و هر یک از حضار کمی کاستی ها و مزایا و معایب برنامه ها را برشمرده و مورد تحلیل 

شده برای دهه فجر ارائه بینیهای عملیاتی و پیشبرنامه های آتی بخصوص برنامه اعضای کمیته راهکار ها و ایده های خود را برای مراسم ها و

ان سخنان خود، وی در پای .تر برگزار شدن این مراسم بزرگ ملی، ملزومات و نیازهای آن را بررسی و مورد تحلیل قرار دادندو برای هر چه باشکوه

به حضور نداشتن دانشجویان در  تاکید کرد و گفت: بدلیل شرایط موجود فعلی و با توجه بر اجرا و عملیاتی شدن مراسم ها بر بستر فضای مجازی

به خصوص دانشجویان بتوانند  دانشگاه ها، در مراسم آتی باید بیشتر فعالیت ها و تلاشمان را بر بستر فضای مجازی معطوف کنیم تا مخاطبان

 .یند اجرای برنامه ها مشارکت فعال داشته باشندبخوبی از مراسم ملی و معنوی بهره کافی ببرند و در فرا

 

 نشست اعضای هیئت علمی دانشکده بهداشت با هیئت رئیسه فرهنگستان و دانشگاه علوم پزشکی تهران

 .ودرئیس دانشکده بهداشت گفت: پاسخگویی به نیازهای اجتماعی همیشه و در شرایط فعلی در اولویت دانشکده بوده و خواهد ب

 

یئت علمی دانشکده ه، نشست مشورتی اعضای 1400دی  20روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده بهداشت، دوشنبه به گزارش 

یس دانشکده گفت: مستحضرید در این نشست دکتر کاظم ندافی رئ بهداشت با هیئت رئیسه فرهنگستان و دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد.

 ده است، تاسیس شد.با اساسنامه ای که تمامی نیازهای سلامت حتی تا به امروز در آن گنجانده ش 1۳45 که دانشکده بهداشت در سال

 در بهداشت  این اساسنامه به نحو خوبی نوشته شده است بنحوی که آموزش، پژوهش و عمل را توام با هم در نظر گرفته است و از ابتدا دانشکده

ه کار کرده است. و در راهبردها در نظر گرفته است که دانشجو بایستی تحلیلگر، دارای ذهن خلاق، نوآور و تی آغاز ببهداش تحقیقات انستیتو کنار
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 توانا در کار تیمی در عرصه کار عملی باشد و در نهایت پاسخگویی به نیازهای جامعه در این اساسنامه به نحو مطلوبی دیده شده است.

حال همه نسل ها به این اساسنامه پایبند بوده اند؛ بعنوان مثال مطالعه ای که در آذربایجان غربی در ارتباط  وی افزود: از آغاز فعالیت دانشکده تا به

 در بهداشت دانشکده اساتید مستمر حضور یا و شد کشور سلامت نظام زمینه در زیادی تحولات منشا و  با شبکه بهداشتی کشور انجام شده است

دکتر ندافی گفت: مثلا  ین حضور و تعهد همچنان پابرجاست.واگیر که بسیار چشمگیر و موثر بوده است و ادامه اری های بیما کنترل برای عرصه

ین اگر الان ما در مهار ویروئ پولیو وضعیت خوبی داریم به دلیل فعالیت های ملی و شبانه روزی در آزمایشگاه های دانشکده بهداشت است و هم

ر دانشکده بهدشت رصد و پایش می شود. این فعالیت ها نیز از حمایت های غیر دولتی برخوردار است و از طور سایر بیماری های ویروسی د

بیماری حمایت مالی سازمان جهانی بهداشت استفاده می شود. الان در بحث لیشمانیوز دانشجویان و اساتید ما در ایستگاه اصفهان و در زمینه سایر 

، فعالیت دارند و خدمات ارائه می دهند. همچنان در دانشکده دوره های ملی و بین المللی مرتبط با مالاریا در های انگلی در ایستگاه مشکین شهر

 ایستگاه بندرعبائ برگزار کرده است.

منطقه  کشورهای و رانای در که کرده تربیت را متخصص زیادی عده ها دوره این در بهداشت دانشکده: داشت بیان بهداشت دانشکده رئیس 

ت تشخیص داد و در بحث توالی مشغول به فعالیت و ارائه خدمات هستند. از ابتدای همه گیری کرونا اولین نمونه های مثبت را دانشکده بهداش

ز نیا مورد  های عرصه در هک است داشته آمادگی همیشه بهداشت دانشکده .است بوده خدمات ارائه مرجع دانشکده نیز  یابی ژنومی این ویروئ

ه بر اسائ آن دانشکده بهداشت کبه خدمت وارد شود و تقریبا در هر شرایطی پنج درصد از استادان دانشکده در عرصه حضور دارند و همان تفکری 

زهای شبکه سلامت کشور و با توجه به نیا 1410و 1404دانشکده بهداشت برای دو افق  است همچنان در اساتید وجود دارد.پایه گذاری شده 

کده را متناسب با این نیاز ها ارتقاء های موجود در منطقه و بحث های جدید علمی در جهان و ایران در نظر دارد برنامه ای مدون و ساختار دانشنیاز

 دهد.

کشور مان های بین المللی و وی گفت: همکاری های بین المللی دانشکده در این سال ها افزایش قابل توجهی داشته است و بطور مشترک با ساز

اسخگویی به نیازهای اجتماعی پبحث  های دیگر برنامه هایی اجرا شده است. همکاری های خوبی نیز با معاونت بهداشتی دانشگاه انجام شده است.

 .بود خواهد و  همیشه و در شرایط فعلی در اولویت دانشکده بوده

با  در شرایطی از دانشکده جدا شده  ست ،که قبلاً بخشی از دانشکده بوده وا بهداشتی تحقیقات انستیتو احیای دنبال به دانشکده: گفت ندافی دکتر

تر ندافی گفت: دک پایان در  توجه به محدودیت های بودجه های تحقیقاتی جلب بودجه های ارتباط با صنعت در دانشکده نیز مد نظر بوده است.

ا تمام وجود در خدمت این برنامه بدانشکده و تمام اساتید دانشکده بهداشت  هر زمان که اراده سیاسی برای توسعه نظام شبکه های بهداشتی باشد،

ان وجود دارد و از ظرفیت هستند و الان هم آمادگی همکاری با موسسه ملی تحقیقات سلامت و سایر پژوهشکده های دانشگاه علوم پزشکی تهر

 .شود می استفاده نیز  های آن

 

ان از مرکز تحقیقات رشد و تکامل و آزمایشگاه بیمارستان مرکز طبی بازدید رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهر

 کودکان

 ف کارانه و نظام پلکانی پرداخت تغییر می کندهای انجام شده سقدکتر قناعتی: با هماهنگی و پیگیری

و تکامل  تحقیقات رشد دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه با همراهی دکتر اکبر فتوحی معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه از مرکز

 .و آزمایشگاه بیمارستان مرکز طبی کودکان بازدید کرد
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وگو در گفت 1400دی  22شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز طبی کودکان، دکتر قناعتی در پایان بازدید روز چهار

های فرد است با امکانات بسیار عالی که پاسخگوی کشور در زمینهآزمایشگاه منحصربهبا روابط عمومی این مرکز گفت: آزمایشگاه متابولیک یک 

خواهم کارایی ن دانشگاه میوی اشاره کرد: از همه مسئولا پزشکی، صنعتی، کشاورزی و دامداری است و رعایت شده که آزمایشگاه بهینه باشد.

گذاری شود تا از ها بهره ببرند. باید سیاستبررسی کنند و از حداکثر امکانات دستگاهشود را قیمت که در دانشگاه خریداری میهای گراندستگاه

وی افزود: در اینجا خبر  ببیند. اموال بخش دولتی صیانت کنیم و کارمند، استاد، دانشجو دانشگاه را برای خود دانسته و منافع خودش را در آن

بخش صورت رضایتهایی که انجام داد سقف کارانه و سیستم پرداخت پلکانی بهپیگیری دهم: با هماهنگی وعلمی میخوشی به همکاران هیئت

 تغییر خواهد داشت.

ترین عنوان قطب علمی اطفال کشور اشاره کرد و گفت: با پیشرفتهدکتر بدو رئیس بیمارستان به مرجعیت و قدمت آزمایشگاه مرکز طبی کودکان به

کنیم. هوشمندسازی و ترین زمان ممکن و با دقت بالا ارائه میآزمایشگاهی خدمات تشخیصی را در سریع ها و تجهیزاتو روزآمدترین دستگاه

 ساخت و تجهیز :همچنین وی اشاره کرد دار این مرکز است.اولویت دهی و رفع نیازهای اورژانسی از سیاستالکترونیکی کردن فرآیند پاسخ

 را بهداشت جهانی سازمان 19 کووید بیماری مولکولی تشخیص آزمایی مهارت برنامه در کامل ازامتی که 19-کووید جامع و تخصصی آزمایشگاه

 است. 19-گیری کوویدیت و مؤثر در همهباکیف خدمات ارائه در کارآمد و اثربخش هزینه هایاستراتژی از کرد، کسب نیز

های متابولیک در کشور و نبود یک آزمایشگاه فوق اهمیت تشخیص بیماریدکتر علی ربانی رئیس مرکز تحقیقات رشد و تکامل گفت: با توجه به 

ها، با همت و کمک نیکوکاران حوزه های تأییدی بیماریهای متابولیک و انجام تستموقع بیماریتخصصی منسجم برای غربالگری و تشخیص به

های فوق عنوان بیمارستان مرجع در حوزه بیمارین مرکز طبی کودکان بهاندازی آزمایشگاه کردیم. با توجه به اینکه بیمارستاسلامت اقدام به راه

 تخصصی کودکان ازجمله اختلالات متابولیک و نورو متابولیک در کشور است، این آزمایشگاه کمک شایانی در ارائه خدمات مطلوب و اثرگذار به

های مادرزادی پیشگیری غربالگری ژنتیکی، از تولد بیماران با ناهنجاریتر بخش ژنتیکی و اندازی هرچه سریعکند. امید است با راهبیماران می

 شود.

دکتر علی محبی مدیر مرکز تحقیقات رشد و تکامل بیمارستان در طی بازدید توضیحاتی در مورد سرعت روزافزون علوم جدید ازجمله فناوری 

کرد: مرکز تحقیقات رشد و تکامل کودکان با ایجاد یک آزمایشگاه  های تشخیصی داد و بیانامیکس در دنیا و همچنین اهمیت آن در فرآیند

روز در حوزه پژوهشی های ژنومیکس، پروتئومیکس و ... با همکاری متخصصین علوم پایه و بالینی اقدام به ارائه این خدمات بهتخصصی در بخش

ت آزمایشگاهی و ارائه خدمات تخصصی به مراکز درمانی و و تشخیصی کرده است. همچنین این مرکز آمادگی اقدام به تولید کیت و محصولا
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ها و توانمندی مرکز طبی کودکان در حوزه آزمایشگاهی و در ادامه دکتر مریم ستوده، رئیس آزمایشگاه به تشریح و معرفی ظرفیت صنعت را دارد.

 تشخیصی پرداخت.

 

سلامت مجمع نمایندگان استان تهران از مرکز بازدید رئیس دانشگاه و نائب رئیس کمیسیون تلفیق و رئیس کمیته 

 2های مغز و اعصاب و بیمارستان شریعتی المللی بیماری، مرکز بین2طبی کودکان 

دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه به همراه دکتر محسن دهنوی نائب رئیس کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی و دکتر 

، بیمارستان فوق 2های مرکز طبی کودکان مجمع نمایندگان استان تهران، از پروژه الامینی رئیس کمیته سلامتغلامحسین روح

ها، نسبت به بازدید و با تأکید بر اهمیت هریک از این پروژه 2تخصصی و مرکز تحقیقات علوم اعصاب ایران و بیمارستان شریعتی 

 .منظور سرعت بخشیدن به پیشرفت آن تأکید کردندهای لازم بهحمایت

 

 دکتر و کودکان طبی رکزم رئیس بدو شروین دکتر دی، 2۳ پنجشنبه روز صبح بازدید در به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،

 .کردند همراهی را قناعتی دکتر  های عمرانی،یمارستان شریعتی و دکتر علی اعتمادیان مشاور رئیس دانشگاه در طرحب رئیس جمشیدی احمدرضا

 

 های متمایزپروژه با ویژگی 3

، پروژه ۳الامینی از شده گفت: امروز به همراه دکتر دهنوی و دکتر روحهای انجامدر حاشیه این بازدیدها، دکتر قناعتی با اشاره به نتیجه بررسی

 بتوانیم که کردیم بازدید  2 شریعتی نبیمارستا  همچنین و اعصاب و مغز هایبیماری المللیبین مرکز  آباد،یافت در  مرکز طبی کودکان حکیم

 .کنیم رایزنی هاطرح این بودجه کسری تأمین برای

دشواری تأمین بودجه، راهکار جبران به هزار میلیارد تومان برآورد کرد و گفت: باتوجه ۳پروژه را حدود  ۳رئیس دانشگاه بودجه موردنیاز تکمیل این 

اندازی این سه مرکز به خانواده دانشگاه و ردبررسی قرار گرفت و امیدوارم در آینده خبرهای خوبی از راهها مومیلیارد تومانی این پروژه ۳کسری 

 .مردم تهران بدهیم

های آینده مرکز طبی و مرکز علوم اعصاب و در ماه 2دکتر قناعتی بابیان اینکه در صورت تأمین بودجه موردنیاز تا سال آینده پروژه شریعتی 

های فردی دارند و افزون بر تأمین نیاز شهر تهران به تختهای منحصربهرسانی به بیماران شود و گفت: این سه مرکز ویژگیآماده خدمت 2کودکان 
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 .آفرین بوده و ارزآوری خوبی داشته باشند و در خدمت مردم قرار گیرندتصاد سلامت و توریسم درمانی تحولاق عرصه در توانندمی  درمانی،

 های بهداشت و درمان دانشگاهتأکید بر حمایت از پروژه

های بیشتر ز آن به حمایته علوم پزشکی تهران و نیادکتر دهنوی نائب رئیس کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی با تأکید بر نقش دانشگا

گونه نیست و در حوزه شود که دانشگاه علوم پزشکی تهران شرایط خوبی در زمینه بهداشت و درمان دارد، اما اینگفت: برخلاف آنچه تصور می

درمان   های بهداشت ور سرانه و زیرساختشکلات بسیاری دمای تهران است، با تحت پوشش دانشگاه که عمدتاً مناطق جنوب شهر و حاشیه

اندازی منابع در تأمین تجهیزات، راه به دلیل کمبود 2وی افزود: در بازدیدی که صورت گرفت، بیمارستان مرکز طبی کودکان  .رو هستیمروبه

 .نیاز به حمایت بیشتری دارندهای دیگری نیز دارد که نشده، دانشگاه علوم پزشکی تهران در حاشیه شهر تهران، همانند این، پروژه

گفت: در این بازدید مشکلات  1401های بهداشتی و درمانی جنوب و حاشیه تهران در بودجه دکتر دهنوی با تأکید بر حمایت خاص از پروژه

تواند نیاز مردم این ت و میهای دانشگاه در مناطق کم برخوردار و محروم حاشیه شهر اسدانشگاه را از نزدیک دیدیم. باتوجه به اینکه بیمارستان

 رسانیخدمت چرخه وارد آینده سال دو یکی در  مراکز این آن، موردنیاز اعتبار تأمین و نمایندگان سایر همکاری با  منطقه را تأمین کند؛ امیدواریم

 .شوند

 

 بررسی نحوه تأمین اعتبار موردنیاز هر سه پروژه

ها گفت: مرکز فرد هریک از این پروژههای منحصربهه به ویژگینمایندگان استان تهران، با اشارالامینی رئیس کمیته سلامت مجمع دکتر روح

تواند به مناطق جنوب شهر و حاشیه تهران که دسترسی این مناطق به امکانات فوق تخصصی کودکان کم است طبی کودکان حکیم می

مینی ایفا کند. شریعتی تواند نقش فرا سرزهای اصلی توریسم درمانی کشور مییهعنوان یکی از پارسانی کند. مرکز تخصصی علوم اعصاب بهخدمت

 .بدهد تهران جوارهم هایاستان و غرب منطقه به را ایویژه خدمات تواندمی  نیز 2

 هاپروژه این کمبود نده،آی سال  توانیم با تأمین بودجههایی که در حال انجام است میوی با تأکید بر رفع کمبودهای هر سه پروژه گفت: با بررسی

 .أمین کنیم تا خدمات باکیفیت با نرخ دولتی به مردم ارائه شودت را

 های ویژه کودکانمرکز طبی کودکان حکیم و تأمین نیاز کشور به بخش مراقبت

 .رائه کردندا 2کودکان ، دکتر بدو و دکتر اعتمادیان توضیحات لازم را درخصوص مرکز طبی 2در بازدید از مرکز طبی کودکان 

کودکان وجود دارد که  ICU تخت 600بر  های ویژه کودکان گفت: در کشور بالغهای مراقبتدکتر بدو باتوجه به نیاز کشور به بیمارستان و بخش

اندازی امیدوارم با راههای موجود است. تبرابر تخ ۳ها، حداقلکه نیاز تهران به این تختتخت آن در مرکز طبی کودکان است. این درحالی 60

 کل از بلکه تهران جنوب و تهران  تنها ازهای ویژه داشته باشد بار بزرگی نهتواند کاربری مراقبتهای آن میدرصد تخت ۳0این بیمارستان که 

تواند از ین بیمارستان می: ارا تنها بیمارستان مجهز کودکان در نیمه جنوبی تهران دانست و گفت 2وی مرکز طبی کودکان .شود برداشته کشور

ن در کشور نداریم قسمتی مخصوص حوادث و سوانح کودکا ICU مرکز تا جنوب تهران را تحت پوشش قرار دهد و افزون بر این باتوجه به اینکه

 .تواند به حوادث ترافیکی اختصاص پیدا کندهای این بیمارستان میاز تخت

 6گیرد. امیدواریم در برداری قرار میبرداری از این پروژه گفت: فاز به فاز این بیمارستان مورد بهرهرهرئیس مرکز طبی کودکان با اشاره به زمان به

 .رسانی شونددمتهای مراقبت ویژه آماده خهای عمل و سرویسبخش بستری، سپس اتاق 2ماه آینده در قدم اول، اورژانس و 

 
 2ابر بیمارستان شریعتی 

 ۳۳تخت بستری و  810دانست و گفت: این پروژه با   Mega Hospital را یک 2بیمارستان شریعتی، پروژه شریعتی دکتر جمشیدی رئیس 

وی با اشاره به خدماتی که در  .است داشته فیزیکی پیشرفت درصد 76 حدود  تخت سرپایی یک ابر بیمارستان که تاکنون 200اتاق عمل و حدود 

 اورژانس،  از که است سرپایی خدمات به مربوط آن  شده، یک بلوکیمارستان در دو بلوک مجزا ساختهشود گفت: این باین مرکز ارائه می
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 ۳۳ و بستری هایتخت ویژه، تخت 120 حدود  که است قسمتیسه دیگر بلوک شده؛تشکیل... و سرپایی هایعمل اتاق و نازایی درمانی،شیمی

 .دارد... و عمل اتاق

دهی در شرایط بحرانی بیان کرد و گفت: این دمتضد حریق بودن آن و خ و زلزله ضد  های این پروژه رایکی از ویژگیرئیس بیمارستان شریعتی 

عنوان مرکز تروما مورداستفاده قرار تواند بهدسترسی است و میهای متعدد قابلراهترین منطقه تهران قرارگرفته و از طریق بزرگپروژه در مهم

 .رسانی کندجوار خدمتهای همحرانی به استان البرز و استانبگیرد و در شرایط ب

 بازدید از بیمارستان فوق تخصصی و مرکز تحقیقات علوم اعصاب ایران

تهران با اهداف درمانی و آموزشی و  22هزار مترمربع در منطقه  70بر به همت پروفسور سمیعی در زمینی با مساحت بالغ 1۳89این مرکز در سال 

ها، پزشکی های پیشرفته شامل تولید رادیو داروها، تشخیص و درمان سرطانرحال ساخت است. در ساختمان اصلی این مرکز، بخشپژوهشی د

 .یت خواهند داشتدرمانی و... فعالای، شیمیهسته

 

 

 نشست خبری رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با خبرنگاران رسانه ها

 ای نیستهای کلیشهآموزشدکتر قناعتی: دانشگاه محل ارائه 

ه احیای رئیس دانشگاه در نشست خبری، به ارایه گزارش عملکرد چهار ماهه دانشگاه، برنامه افتتاح چند بیمارستان جدید، برنام

 .شبکه های بهداشتی و گسترش برنامه های توسعه و تحقیق دانشگاه پرداخت

 

 شنبه روز که خبری نشست در تهران، پزشکی علوم دانشگاه رئیس قناعتی، حسین تردک به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،

ماهه دانشگاه پرداخت و گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران،  4برگزار شد، به ارائه گزارش  در استودیو سلامت وزارت بهداشت 1400 ماه دی 25

سال پیش تاکنون دارد و اولین دانشگاه نوین کشور است که به دستور مرحوم امیرکبیر، فردی که بنیانگذار و خط  170تاریخچه و پیشینه بلندی از 

وی با اشاره به قبول مسئولیت در دانشگاه و انتخاب تیم مدیریتی در کمتر از یکماه  رد، بنا نهاده شد.شکن زمان خود بود و تغییر را در جامعه القا ک

شد که  گفت: دوره ای کوتاه برای آشنایی با ابعاد مختلف دانشگاه و ارتباط با بیرون گذاشتیم و ظرف کمتر از یک ماه تیم مدیریتی دانشگاه بسته

های هبرنامه نخست دانشگاه در زمینه واکسیناسیون بود که خوشبختانه توانستیم رتبه اول را در میان دانشگاه از مجموعه انتصابات راضی هستم.

درصد دوز دوم را تزریق  5درصد مردم تحت پوشش، دوز اول و  20علوم پزشکی کشور کسب کنیم. هنگامی که مدیریت را تحویل گرفتم تنها 
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درصد دوز دوم رسیده ایم و این در حالی است که منطقه تحت پوشش دانشگاه را مردم کم  80وز اول و درصد د 100کرده بودند اما اکنون به 

 .توان در جنوب شهر تهران تشکیل می دهند اما با کمک سازمان های دیگر، این مهم در عرض کمتر از یکماه به حد مطلوب رسید

 دانشگاه اجتماعی

دانشگاه، تحقیق و توسعه را در  R&D را برنامه ریزی برای تحقیق و توسعه عنوان کرد و افزود: بخشدکتر قناعتی، دومین برنامه مهم دانشگاه 

ماده و ارائه نمایند. امروزه در دنیا تمامی ابعاد آغاز کرده و در این راستا از تمامی واحدهای مهم دانشگاه خواسته ایم تا برنامه های خود را آ

رویم، مسئولیت ست. هرچه به سمت نسل چهارم پیش میرم مطرح هستند و از این جهت دنیا در حال تحول اهای نسل دوم و سوم و چهادانشگاه

اری ارتباط به منظور برقر TUMS TALK بر این اسائ .ز اجتماعی شدن دانشگاه استیابد. یکی از اهداف ما نیاجتماعی دانشگاه افزایش می

 .ه اندازی شده استبیشتر میان دانشمندان و مردم در دانشگاه را

 توسعه همکاری بین المللی/ صدور ربات جراح

دانشجو برای  1000بلا با ظرفیت رئیس دانشگاه از برقراری چندین قرارداد بین المللی در ماه های اخیر خبر داد و گفت: دانشگاه عظیمی در کر

ری داشتیم. دانشگاه توانست دو ا دانشگاه چریتی برلین نیز همکاسال شعبه دانشگاه علوم پزشکی تهران شد که این مسئله یک افتخار است. ب 50

های دانش بنیان دانشگاه رشد کرده بودند به دستگاه ربات جراح سینا ساخت ایران را هر کدام به قیمت یک و نیم میلیون دلار که توسط شرکت

کند و چندین دستگاه جراحی مغز به کمک سیستم های پیشرفته در میاندونزی صادر نماید. همچنین دانشگاه، دستگاه گاماکمرا را در ایران تولید 

کت های دانش بنیان و استارت وی سپس به پیشرفت های دارویی دانشگاه اشاره کرد و نقش شر .ایران راه اندازی و چند مورد هم صادر شده است

افتاد، باید ند صدها داروی پیشرفته را تولید کنند که اگر این اتفاق نمیانسته اهای دارویی دانشگاه تا کنون توآپ ها را ارزنده خواند و گفت: شرکت

کردیم. اکنون ماموریت دانشکده داروسازی را به سمتی بردیم تا در این زمینه جهش میلیون دلار ارز هزینه می 50برای فقط یک قلم دارو حدود 

 .بسیار خوبی داشته باشیم

 احیای دوباره شبکه های بهداشتی

اندازی نظام بهداشتی و شبکه بهداشتی دانست و تصریح کرد: این سیستم مورد تشویق های جمهوری اسلامی را راهقناعتی، یکی از موفقیت دکتر

 فسادی روندهای متاسفانه و منافع تضاد آن لایلد  هایی شد که ازجهان قرار گرفت؛ اما در مراحل بعدی، مدیریت نظام سلامت دچار بالا و پایین

 هایدانشگاه میان مشترکی هاینشست زمینه این در  .برود پیش علمی صحیح روند سلامت نظام در نگذاشت و شد ایجاد کشور در بعدها که بود

ان برای کمک به سیستم وی به راه اندازی شبکه ای از خیرین و هنرمند .است شده برگزار مجلس و پزشکی علوم فرهنگستان  پزشکی، علوم

ایند. در این راستا خیرین بهداشتی و سلامت اشاره کرد و گفت: از هنرمندان، ورزشکاران و خیرین دعوت کردیم تا به حوزه بهداشت کمک نم

اه اهدا کردند. در زمینه متری به دانشگ 2000مچنین زمینی مبالغی را برای ساخت مرکز سرطان بیمارستان امام خمینی )ره( کمک کردند. ه

شود. با خیریه اندازی میالمللی علوم و اعصاب در انتهای اتوبان همت راهتخت و مرکز بین 1000با حدود « 2شریعتی »فضاهای درمانی بیمارستان 

ریسم سلامت باشد. مرکز طبی دو این مرکز، فضای مناسبی برای توامام رضا ع در این زمینه به تفاهم رسیده ایم که با مدیریت علمی دانشگاه، 

ی خواهد شد و به مردم عزیز و نیز از طریق خیری ساخته شده و طی یکی دو ماه آینده بیمارستان کودکان بسیار مجهز در یافت آباد راه انداز

 .زحمت کش جنوب شهر خدمت رسانی می کند

 یتبازدیدهای میدانی/ تغییر در روش مدیر

 با من و است شده عوض مدیریتی روش. هستیم میدانی بازدید حال در مرتبا  رئیس دانشگاه، بر ضرورت بازدید های میدانی تاکید کرد و افزود:

 در. دهم افزایش دانشگاه بدنه و کارمندان مردم، با را خود ارتباط کردم سعی و کردم تعطیل را اشرافی و قدیمی رسوم برخی دانشگاه، به ورود
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 .ستا درب دفترم همواره بر روی عزیزان باز است و حتی یک روز را در اختیار کارکنان گذاشتم که بیایند و مسائل خود را مطرح کنندرا همین

 .بگذاریم دانشگاه برای را وجودمان تمام  وی افزود: این روال را برای مدیران دیگر نیز قرار داده ایم و سعی کرده ایم که

 محوردانشگاه علم 

این دانشجویان برای دانشگاه و  دانشجوی خارجی در دانشگاه را افتخاری بزرگ خواند و یادآور شد: علاوه بر اینکه  1200رئیس دانشگاه، حضور 

ی مدیریتی ی شهید سلیمانی را الگوو .کشور ارزآوری به همراه دارند، همچنین می توانند اشاعه فرهنژ ما را به کشورهای دیگر در پی داشته باشند

ت خوارها و ویژه خوارها الگوی ما نیستند؛ باید دانشگاهی باشیم که افراد انسان دوسخوبی برای همه سازمانها و دانشگاه دانست و تاکید کرد: رانت

الا می رود، اخلاق مستقر رود، آگاهی بدر آن تربیت شوند. دانشگاه ها نباید پول محور باشند بلکه باید علم محور باشند. هر میزان که دانش بالا ب

 .می شود و خطا کاهش می یابد. در واقع علم قدرت است و ایجاد پیشرفت می کند

هایی است که مسلمان و مسیحی و غیره برایشان فرقی ندارد و وقتی بشریت در خطر دکتر قناعتی افزود: برای انقلاب اسلامی هدف تربیت انسان

 کسی البته. باشد درآمد کسب نباید دانشگاه به ورود از هدف و است شده  ها کم رنژانسانی در دانشگاهکند. متاسفانه هدفهای باشد خدمت می

 .باشد پول و درآمد هدف تمام نباید اما است عدالت عین این و باشد داشته هم بیشتری درآمد باید است کشیده زحمت بیشتر که

ش از همه بچه ها می خواهیم که به وزارت پرورش تغییر پیدا کند. چرا که امروز در آموزوی افزود: من امیدوارم که روزی نام آموزش و پرورش 

 استعداد اسائ بر افراد  آموزشی صحیح هاینظام در که حالی در برود بالا درخت از میخواهیم ماهی از  یک جور فکر کنند و یک کار انجام دهند،

 به تبدیل مدرسه  هند رخ دهد ود. امیدوارم تغییراتی که سالهاست قول آن را می آیند می بار عملیاتی و فنی و تکنسین عمدتا یابند می پرورش

 .باشد صحیح آموزش برای مکانی

 پرسش و پاسخ

اه گفت: متاسفانه اکثر وی در ادامه به سوالات خبرنگاران در موضوعات مختلف پاسخ داد و در زمینه وضعیت کنونی مراکز درمانی دانشگ

ینده نه چندان دور آسازیم. به عنوان مثال در های جدید میهای ما قدیمی هستند ولی در حال بازسازی یا نوسازی هستیم و یا ساختمانبیمارستان

 .رد و بسیار مدرن استتخت دا 1000شود که مجموعه عظیم به نام مهدی کلینیک در بیمارستان امام خمینی ره راه اندازی مییک 

تر از سویه دلتا بوده و تلفات سنگینی که در زایی این سویه خفیفرئیس دانشگاه، در زمینه بیماری زایی امیکرون، عنوان کرد: خوشبختانه بیماری

هفته قبل  ۳کرونا با امیکرون  دلیل درگیری ریوی با آن مواجه بودیم در این سویه مشاهده نمی شود. انتظار من این بود که پیکپیک پنجم به 

ودکان گفت: در مورد کرونا وی همچنین در خصوص واکسیناسیون ک .آغاز شود، اما پیک نزد و امیدوارم با رعایت مردم شاهد پیک ششم نباشیم

های کرونا حداقل چندین سال زمان لازم دارد و ما به دلیل اضطرار خالص علمی سخن گفت؛ زیرا ایمن دانستن مطلق واکسنتوان به شکل نمی

 داشتیم کرونا اثر  کشته بر 500کنیم. تا پنج ماه قبل روزی شود، از آن استفاده میکرونا و اینکه مشخص شد واکسن موجب کاهش مرگ و میر می

چه خواهد بود، در دست  نفر است، اما این که عوارض واکسن چه بوده یا 25 حدود کرونا تلفات میزان واکسیناسیون گسترش با اکنون ولی

شاءالله مطلب مهمی پیش نیاید؛ ولی در رابطه با واکسیناسیون کرونا برای کودکان نیز هنوز قطعیت وجود ندارد اما های بیشتر است و انبررسی

 .ین کار برای کودکان استتصمیم کمیته علمی انجام ا

مینه دکتر قناعتی بازرسی های میدانی، را بسیار جدی و با اهمیت دانست و تصریح کرد: در زمینه بازرسی دانشگاه بسیار جدی است و ما در این ز

اشاره کرد و گفت: وی سپس به خسارت های ناشی از کرونا به سیستم های درمانی  .سخت گیر هستیم لذا هیچ کوتاهی را نخواهیم پذیرفت

بینیم چرا که درآمدهای دانشگاه از محل خدمات دیگر بسیار کاهش پیدا کرده است. بابت کرونا خسارت می میلیارد تومان در دانشگاه ۳00ماهیانه 

فته است. به لحاظ نیروی های ما در دوره پیک تماما اشغال کرونا بود وان بخش از درآمد دانشگاه که از درآمد اختصاصی بوده است از دست رتخت
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ایط انسانی هم برخی بویژه بانوان پرستار ترک کار کردند و ما دچار کمبود در کادر پرستاری هستیم. بعضی از دوستان پزشک ما نیز به خاطر شر

 .اقتصادی و قوانین مالیاتی و کسورات پلکانی کشور را ترک کردند و در کشورهای همسایه طبابت می کنند

سب سخت افزاری و نرم افزاری رئیس دانشگاه، به چالش واحدهای درمانی با نسخه نویسی الکترونیک پرداخت و گفت: باوجود اینکه زیرساخت منا

نسخه الکترونیک نوشته شد اما  هزار 70وجود ندارد، اما بنا به دستور دولت، وارد عرصه نسخه نویسی الکترونیکی شدیم و تا کنون حدود بالای 

 .ه حدمطلوب نسخه نویسی برسیمنوز به سقف مطلوب نرسیدیم و متاسفانه پرداخت از جیب مردم افزایش یافته است. امیدوارم تا یکسال آینده به

ش دبستان و دبیرستان غلط دکتر قناعتی درباره آموزش مجازی دانشجویان و پزشکان، گفت: چند مشکل در آموزش داریم؛ اول آنکه پایه آموز

 یک  ای باشد. باید به سمت خلاقیت برویم و دانشجو در فیلد باشد. دفاع مقدئاید اصلاح شود. در دانشگاه هم نباید سیستم آموزشی خطابهاست و ب

کردند. دانشجو باید در معرض دردهای جامعه شدند و کار میوهای بسیجی در فیلد و میدان با مشکلات آشنا مینیر آن در و بود دانشگاهی مدل

 .ای نیستهای کلیشه. دانشگاه محل ارائه آموزشباشد

داریم و به لحاظ ساختار نیز نرئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران همچنین تاکید کرد: ما از لحاظ شرایط ذخیره استراتژیک دارو شرایط مطلوبی 

شود و نیاز به نیروی انسانی هم  که باید بازسازیبیمارستانها که در کرونا آسیب دیدند باید بازسازی شود. برخی تجهیزات ما فرسوده شده است 

های ما و تغییرات قیمت دلار و کاهش ارزش ریال بسیار ای که برای ما در نظر گرفته شده است نسبت به هزینههمچنان وجود دارد. میزان بودجه

انشگاه بازدید کنند و با پیشرفت تا از پیشرفت های دوی در پایان از خبرنگاران دعوت کرد  .پایین است و اثر گذاری را در سیستم کاهش می دهد

 .های شگرفی که باوجود تحریم در دانشگاه ایجاد شده آشنا شوند

 

 رئیسه دانشگاه برگزار شدنشست هیئت

 بیمارستان های دانشگاه HIS تاکید رئیس دانشگاه بر یکپارچه سازی سیستم

های دانشگاه درباره مزایا و معایب تشکیل معاون مرکز تحقیق و توسعه سیاسترئیسه دکتر فاطمه رجبی، در جلسه این هفته هیئت

 .معاونت آمار و فناوری اطلاعات توضیح داد

 

در سالن مدافعان سلامت با اشاره به آیه  1400دی  26به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر قناعتی در جلسه روز یکشنبه 

گفت: توصیه اکید قرآن است که آنچه حق است انجام دهید، چه تنها باشید « إِنََّمَا أَعِظُکمُْ بِوَاحدِةٍَ، أَنْ تَقُومُوا لِلََّهِ مَثْنَى وَفُرَادىَ قُلْ»سوره سبأ  46
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د حق گفته و چه دوتایی؛ بنابراین تعداد مهم نیست و حجت نیست که من حقی را انجام ندهم چون کسی در کنار من نیست؛ در هر شرایطی بای

 شود و ترسی از اینکه چه خواهد شد نداشته باشد زیرا کسی که به خداوند عالم متصل است حق را خواهد گفت.

 ترین قسمت کار ماستفناوری اطلاعات مهم

مات اقدا متأسفانه: گفت شودمی برطرف دانشگاه مشکلات درصد 70 تا 60 شود برطرف IT رئیس دانشگاه با بیان اینکه اگر مشکلات حوزه

گویند کاری نشده گیرید و میورد مواخذه قرار میساله داشته باشید م 20مدت ریزی طولانیبلندمدت در سیستم دولتی مفهوم ندارد و اگر برنامه

را هم رد که جهان، سطح هفت دکتر قناعتی با اشاره به اینکه حوزه فناوری اطلاعات دانشگاه در بهترین حالت در سطح یک است درحالی است.

 ایم و باید این فاصله را جبران کنیم.افتادهکرده است افزود: متأسفانه از قافله عقب

 دکتر از و کرد دتأکی دانشگاه HIS هایسازی سامانهنویسی الکترونیک بر یکپارچهدکتر قناعتی با اشاره به مشکلات پیش آمده در موضوع نسخه

ات در زیرمجموعه معاونت توسعه باعث وی با بیان اینکه حضور حوزه فناوری اطلاع ینه آغاز کند.زم یندرا را ملموسی ریزیبرنامه خواست رضایی

 .کنند برخورد مبسوط آن با و عمل بازدل و دست IT شود افزود: مسئولان باید در زمینهتقویت جایگاه آن می

ای خود را با منابع انسانی تا انتهای سازمان وانند ارتباطات زنجیرهبت باید IT و عمومی روابط حراست، هایحوزه اینکه بر تأکید با قناعتی دکتر

واحد امورمالی است چینش  زیرنظر بگیرند و هماهنژ باشند گفت: ضمن اینکه این واحدها زیرنظر واحدهای ستادی هستند باید شبیه آنچه در

 شوند و هماهنژ باشند.

 خبر خوش آقای رئیس

میلیارد تومان را داده است  800اندازی ساختمان انستیتو کانسر قول اختصاص نکه یک خیر حوزه سلامت برای ساخت و راهدکتر قناعتی با بیان ای

با همراهی نائب رئیس کمیسیون  2های مغز و اعصاب و بیمارستان شریعتی المللی بیماری، مرکز بین2به بازدید روز پنجشنبه از مرکز طبی کودکان 

هزار میلیارد تومان برای  ۳قف ته سلامت مجمع نمایندگان استان تهران اشاره کرد و گفت: دکتر محسن دهنوی قول دادند تا ستلفیق و رئیس کمی

ذیل  IT «مرکز» عنوان به IT «مدیریت»قیقات و فناوری دانشگاه گفت: درادامه دکتر فتوحی، معاون تح اندازی این سه بیمارستان کمک کنند.راه

کند اما در سطح استراتژی برنامه کلان کند. در حقیقت در سطح اجرا فعالیت میالیت خواهد کرد و اختیار مالی و انسانی پیدا میمعاونت توسعه فع

ایندگی نم نهاد دفتر مسئول سیدقریشی، میرمجید والمسلمینالاسلامحجت هم جلسه ابتدای در .شود مصوب IT ساله این مرکز باید در شورای 4

البلاغه )عهدنامه مالک اشتر( را با موضوع جلب رضایت مردم مطرح کرد و گفت: حضرت علی نهج 5۳رهبری در دانشگاه شرح نامه مقام معظم 

لْحَافِ، لْبَلاَءِ، وأَکَْرَهَ لِلاِِْنصَْافِ، وأََسْألََ بِالاِِْقَلَّ مَعُونَةً لَهُ فِی اوَلَیْسَ أَحَد  مِنَ الرَّعِیَّةِ أَثْقَلَ علََى الْوَالِی مَؤُونَةً فیِ الرَّخَاءِ، وأََ»فرماید )ع( به مالک اشتر می

برد توسعه در حقیقت سه راه« ینِدَ مُلِمَّاتِ الدَّهْرِ مِنْ أَهْلِ الْخَاصَّةِ؛ وَإِنَّمَا عِماَدُ الدِّوأََقَلَّ شُکْراً عِنْدَ الاِِْعْطَاءِ، وأََبْطَأَ عُذْراً عِنْدَ المَْنْعِ، وأَضَْعَفَ صَبْراً عِنْ

نید بلکه باید در پی نگاه کحق، عمومیت دادن عدالت و جلب کردن رضایت عمومی ممکن است برخی خواص را ناراحت کند که نباید به آن اعتنا 

 عموم جامعه باشید.

ستند و بیشترین هزینه کنند که به دنبال منافع شخصی خودشان هوی افزود: حضرت در توصیف صفات این خواص آنان را افراد پرتوقعی یاد می

جای اینکه باری از روی دوش حکومت بردارند همیشه بار هستند و در حالت آرامش بیشترین فشار را دارند و در کنند. بهرا برای حکومت ایجاد می

خواهند پشت سر هم میخواهند. وقتی چیزی را کنند. کمترین انصاف را دارند و حق بیشتری از دیگران میها کمترین کمک را میزمان سختی

کنند آورید کمترین تشکر را میآیند. بسیار پررو هستند و زمانی که توقع آنها را به جا میکنند و تا در را از پاشنه در نیاورند کوتاه نمینگاری مینامه

ستند مثل نماز و امام که عمود دین هستند و وی افزود: اما در مقابل گروه دیگری ه و زمانی که کمبود در جامعه پیدا شود کمترین صبر را دارند.

کنند که شمای مسئول باید گوش و حواست به این آیند بنابراین تأکید میآن مردم و عموم جامعه هستند کسانی اند که در جنژ به صحنه می
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مربوط به مجتمع بیمارستانی امیراعلم و  در این جلسه کلیپ یک دقیقه با مسئولان وم باشد.ها برای گروه دریزیمردم باشد و حمایت و برنامه

 شده در استودیو شفآی مدیریت روابط عمومی دانشگاه پخش شد.کلیپ ملاقات عمومی رئیس دانشگاه تهیه

 

مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی دانشگاه علوم پزشکی تهران:  دکتر سید مسعود میرمعینیخبر خوش 

 بل از پایان سال تبدیل وضعیت شوندتلاش می کنیم ایثارگران شرکتی، تا ق

اولین روز  مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی دانشگاه با حضور در استودیو شفآ در گفت و گو با روابط عمومی دانشگاه گفت: در

انجام دهید سعی راساس قانون کاری بآید که نمی توانیم ام به همکارانم در این مدیریت تأکید کردم که وقتی درخواستی میکاری

 .کنید راهکاری را پیدا کنید و به وزارت خانه پیشنهاد دهیم

 

 با دانشگاه محترم ئیسر حضوری ملاقات جلسه پیرو به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید مسعود میرمعینی گفت:

 ازجمله شدهمطرح موارد یگیریپ بر مبنی دانشگاه توسعه محترم معاون مؤکد دستور و مشکلات و موارد از بعضی شدنمطرح و دانشگاه کارکنان

ها مجدانه انجام شد و الحمدالله تا این لحظه نتیجه یت ایثارگران شرکتی مراکز بهداشتی که حکم خرید خدمت داشتند این پیگیریوضع تبدیل

ن کرونا واقعاً زحمت زیادی را فعالیت بوده و ایثارگر هستند و در دوراخوبی حاصل شده است لذا از همکاران ما که در مراکز بهداشتی مشغول 

سای امور اداری مراکز تحویل را به رو 99متقبل و متحمل شدند درخواست میشود که مدارک مربوط به ایثارگری و اشتغال بکار خودشان در سال 

 ها را پیگیری و انجام دهیم.شاءالله در اسرع وقت تبدیل وضعیت آنکه ان بدهند و روسای محترم امور اداری مراکز هم مدارک را برای ما بفرستند

نفر  1600ماه گذشته در حدود  4ول طوی افزود: امید این را داریم که تا قبل از پایان سال این تبدیل وضعیت اتفاق بیفتد. تا همین لحظه هم در 

شاءالله تبدیل وارد انجام شود انی قطعی شدند، در قدم بعدی و بعدازاین که این ماز ایثارگران اعم از قراردادی و شرکتی تبدیل وضعیت به رسم

صورت ها را بهها ایجاد نشود مقرر شد که طرح آنوضعیت نیروهای طرحی ایثارگر را پیگیری خواهیم کرد لذا برای اینکه وقفه خدمتی برای آن

 1500ها هم بتوانند از این مزایا استفاده کنند. همچنین در چهار ماه گذشته تعداد ی شد آناستثنا، تمدید کنیم تا هر موقع این قانون نهایی واجرای

ها تکمیل و به واحدها ندهقبول شده بودند تمام مراحل گزینش و استخدامشان سپری و پرو 1۳99نفر از پرسنلی که در آزمون استخدامی سال 

نفر هستند تا پایان سال انجام شود و نهایتاً  200مانده این افراد هم که حدوداً ریم باقیامیدواها هم صادر شد های شروع به کار آنمعرفی و ابلاغ

 د.مانده ایثارگران انجام شوآخرسال هم مسائل مربوط به آزمون استخدامی وهم باقی
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 پیام رئیس دانشگاه به مناسبت ولادت حضرت فاطمه )س( و روز زن

 وی یک زن مؤمنِ حق جو و فعال در عرصه اجتماع استدکتر قناعتی: حضرت زهرا )س( الگ

ویژه بانوان شاغل دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، در پیامی ولادت حضرت فاطمه زهرا )س( و روز زن را به کارکنان دانشگاه به

 .در دانشگاه علوم پزشکی تهران تبریک گفت

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 :آمده استدر متن پیام رئیس دانشگاه به مناسبت روز زن 

 الله الرحمن الرحیمبسم

های محترم اطبا، ویژه خانمالله علیها را خدمت همکاران عزیز دانشگاه علوم پزشکی تهران بهمیلاد باسعادت بانوی دوعالم حضرت زهرا سلام

 .کنمپرستاران و دیگر بانوان شاغل در دانشگاه تبریک عرض می

حضرت زهرا )ئ( بتوانیم جلوه یک زن کامل را در جهان متجلی سازیم و نشان دهیم یک زن مؤمن معتقد شاءالله با الگوگیری از رفتار و منش ان

 .تواند یک زن کامل باشداجتماعی، حق جو، عابد، زاهد و دوستدار مردم و یک انسان کاملِ عالم و دانشمند می به خدا، فعال در عرصه

. باشد همسرش یا مادر تواندمی که است زنی به وابسته مردی هر شکوفایی و گیریاوج و رسدمی معراج به مرد که است  در حقیقت از دامن زن 

 این مجدداً  «.دهد و با دست دیگر جهان رااره را تکان میگهو یکدست با مادر» ناپلئون گفته به و ایستاده موفق زن یک موفق مرد هر سر پشت

 .کنممی عرض تبریک دانشگاهی همکاران به را روز
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طرح عدالت و تعالی نظام سلامت  با حضور وزیر بهداشت و روسای دانشگاه های علوم پزشکی کشور

 رونمایی شد

اشت، در آیین اختتامیه اجلاس روسای دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی سراسر کشور در مشهد مقدس و با حضور وزیر بهد

 .طرح عدالت و تعالی نظام سلامت رونمایی شد

 

شتم و ایام بسیار فرخنده ولادت به گزارش وبدا، دکتر بهرام عین اللهی در این مراسم گفت: در این مکان مقدئ در جوار بارگاه نورانی امام ه

سلامت که نتیجه فعالیت  حضرت زهرا)ئ( و با حضور روسای دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی سراسر کشور، طرح عدالت و تعالی نظام

وی .مان فرخنده، آغاز می کنیمدانشمندان، اساتید و صاحب نظران حوزه سلامت است را رونمایی و آغاز این طرح ملی را در این مکان مقدئ و ز

هبردها و برنامه های این افزود: هدف عمده ما از اجرای این طرح، ارتقای کمی و کیفی عادلانه شاخص های سلامت و آموزش پزشکی است. را

ور قرار خواهیم داد و امیدواریم به صورت مبسوط و در قالب یک کتاب در اختیار روسای دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی سراسر کش طرح را

 .که با اجرای این طرح، بتوانیم شاهد عدالت و تعالی نظام سلامت باشیم

شور است که مقام معظم کو گسترش نظام شبکه بهداشت و درمان وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: مهمترین مساله در این طرح تقویت، بازسازی 

 .رهبری در فرمایشات اخیر خود بر تقویت و گسترش شبکه بهداشت و درمان، تاکید داشتند

لانه هشی، توزیع متوازن و عاددکتر عین اللهی یادآور شد: دسترسی عادلانه همه آحاد جامعه به خدمات سلامت، عدالت آموزشی، درمانی و پژو 

اربردی و تامین منابع پایدار نیروی انسانی، تقویت و همه گیری و پوشش حداکثری بیمه پایه سلامت، تقویت و ارتقای کمی و کیفی پژوهشهای ک

 .در بخش سلامت از مهمترین ویژگی های طرح عدالت و تعالی نظام سلامت است

های علوم پزشکی برای پاسخگویی موثر به نیازهای جامعه، اجتماعی کردن  به گفته وی اصلاح و مهندسی ساختار وزارت بهداشت و دانشگاه 

سلامت با تقویت نقش مردم و همکاری تمامی نهادها و سازمانهای دخیل در سلامت، استفاده حداکثری از ظرفیت خیَّرین سلامت، حرکت به 

از شرکتهای دانش بنیان، تقویت، بازسازی و نوسازی اورژانس  سمت خودکفایی کشور در تامین دارو، واکسن، ملزومات و تجهیزات پزشکی، حمایت

پیش بیمارستانی، افزایش بهره وری خدمات در نظام سلامت، تغییر رویکرد نظام سلامت از درمان محوری به پیشگیری محوری، هوشمندسازی 

خودمراقبتی فعال، اصلاح سبک زندگی، محرومیت  و یکپارچه سازی نظام ارائه خدمات سلامت، ارتقای سواد سلامت جامعه در راستای افزایش

ین زدایی، اجرای پزشک خانواده، مبارزه با فساد و تعارض منافع در نظام سلامت و کاهش خدمات کاذب و القایی در نظام سلامت از دیگر رئوئ ا
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و اورژانسی مقابله کرونا، بیشترین توان و انرژی وزیر بهداشت همچنین در حاشیه این مراسم گفت: در ابتدای کار به دلیل مساله فوری  .طرح است

  .و همکاران ما تا حد زیادی موفق بوده ایم مان را برای کنترل این بیماری بکار گرفتیم که با لطف خدا

حاکم باشد ی درمان محوری دکتر عین اللهی یادآور شد: برای تامین سلامت مردم، لازم است رویکرد سلامت، بهداشت و پیشگیری محور به جا

ه از نظر نیروی انسانی و فضای کبنابراین شبکه بهداشت و درمان کشور که با مشکلاتی روبرو بوده اند، بازسازی و تقویت می شود و امیدواریم 

  .فیزیکی، شاهد توسعه و تقویت نظام شبکه بهداشت کشور باشیم

اشته ها بیشتر توجه کنیم. طب و تعالی نظام سلامت است چراکه باید به د وی افزود: توجه ویژه به طب ایرانی، یکی از ارکان مهم طرح عدالت

له هند از طب ایرانی بهره می برند ایرانی دارای قدمت تاریخی است اما متاسفانه در دوران قبل از انقلاب، از بین رفت و در برخی کشورها از جم

یری از خیلی بیماری ها و اصلاح علمی در کشور گسترش دهیم. طب ایرانی در پیشگاما بنا داریم که طب ایرانی را به صورت کاربردی، عملیاتی و 

یرانی است تا نشان دهیم سبک زندگی، نیز بسیار موثر است. یکی از روسای دانشگاه های علوم پزشکی را که منصوب کرده ایم، متخصص طب ا

  .به این حوزه، توجه داریم

ه نظارت امروزه با سیستم های کنند که نظارت و بازرسی باید به شکل حضور یک بازرئ باشد در حالیک وزیر بهداشت تاکید کرد: برخی تصور می 

تا اجازه سوءاستفاده و فساد را به  پیشرفته و تکنولوژی های جدید انجام می شود. برای بازرسی و نظارت از امکانات پیشرفته استفاده خواهیم کرد

  .اهای طلایی استح عدالت و تعالی نظام سلامت، پیشگیری و مبارزه با فساد از جمله در امضافراد ندهیم و یکی از نکات مهم طر

واهد داشت. وزارت بهداشت آخرین دکتر عین اللهی خاطرنشان کرد: ستاد ملی مقابله با کرونا در صورت لزوم، مصوباتی را در مورد محدودیت ها خ

گیری می شود اما اجرای  شناسی را در جلسات ستاد ملی مطرح می کند و بعد از آن تصمیموضعیت بیماری، شیوع اُمیکرون و پیشنهادات کار

سرع وقت، نوبت سوم واکسن اوی تصریح کرد: توصیه ما به مردم این است که حتما در  .محدودیت های هوشمند حتما باید مورد توجه قرار گیرد

یوه نامه های بهداشتی به ویژه یکرون در جامعه پیشگیری کند همچنین تشدید رعایت شرا تزریق کنند چون می تواند از ابتلا و شیوع بیشتر اُم

 .استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری باید مورد توجه قرار گیرد

 

 رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهراننشست هیئت

 تاکید رئیس دانشگاه بر افزایش سواد سلامت مردم

ت گفت: رئیسه دانشگاه با تأکید بر اینکه بهبود مسائل اجتماعی بر روی سلامت تأثیرگذار اسدکتر حسین قناعتی در جلسه هیئت 

 .ثر بگذاریماداشته باشیم و اثر بگیریم و  طور مرتب ارتباطما ناگزیریم که با تاثیرگذاران خارج نظام سلامت به
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دافعان سلامت با تبریک میلاد در سالن م 1400بهمن  ۳جلسه روز یکشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر قناعتی در 

کند که ممکن است برای بشر عجیب و غیرقابل هضم ای عمل میگونهحضرت فاطمه )ئ(، روز مادر و روز زن گفت: مختصات دستگاه خداوند به

 وجود به( ئ) زهرا حضرت نام به  ل خدا )ص( را از دختر ایشانکند و نسل حضرت رسوکه حضرت عیسی )ع( را بدون پدر متولد میطوریباشد به

 .آوردمی

گشای مشکلات حس کرده است عنوان گرهنقش مهم حضرت فاطمه )ئ( را در زندگی خود به خود عمر  در بارها اینکه به اشاره با قناعتی دکتر

آفریدم و اگر علی )ع( د )ص( نبود افلاک را نمیاگر وجود محم فرماید:اش میافزود: در وصف حضرت زهرا )ئ( همین بس که خداوند درباره

 آفریدم.ها نمیود هر دوی آنآفریدم و اگر فاطمه )ئ( نبنبود، محمد )ص( را نمی

ت های علوم پزشکی این است که سلامرئیس دانشگاه در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه هدف نظام و همه ما در وزارت بهداشت و دانشگاه

که است ها را افزایش دهیم این درحالیها این است که طول عمر مردم و کیفیت زندگی آنرا برای مردم به ارمغان بیاوریم افزود: غایت این تلاش

هنوز مت هستیم و بینیم که ما در دوره صنعتی نظام سلاکنیم میحال وقتی نگاه میدرصد این کار در اختیار وزارت بهداشت است درعین 20که 

 و بدون توجه به عوامل دیگر بوده است. ها بدون داشتن آمار و دیتاگیریایم و متأسفانه برخی تصمیموارد عصر چهارم که عصر اطلاعات نشده

فت: ویژه سواد سلامت مردم افزایش پیدا کند گرئیس دانشگاه با بیان اینکه در مسائل اقتصادی و اجتماعی باید کاری کنیم که سواد مردم به

های اند کمتر بوده است و این بیماری در محیطومیر کرونا در مناطقی که باسوادتر و ازنظر درآمدی بالاتر بودهمطالعات نشان داده که آمار مرگ

 آرام اجتماعی کمتر تلفات داده است.

طور ا عوامل خارج نظام سلامت بهبا ناگزیریم که دکتر قناعتی با تأکید بر اینکه بهبود مسائل اجتماعی بر روی سلامت تأثیرگذار است افزود: م

ضعفی که ای در نظام سلامت داریم ولی متأسفانه نقطهوی با بیان اینکه مدیران برجسته مرتب ارتباط داشته باشیم و اثر بگیریم و اثر بگذاریم.

 که است این مهم: افزود کنند «پرو» جامعه تن به را  ائاصطلاح آن لبیل به عمل کنند و بهتوانند علم خود را تبدوجود دارد این است که نمی

کنم بیشتر به بازدید می تحت پوشش دانشگاه هربار که از اسلامشهر مناطق همین در. شود توزیع درست اینکه  هم و باشد خوب امکانات هم

بریم که باید بیشتر توجه سال از انقلاب اسلامی پی می 40عدالتی در توزیع امکانات با گذشت عمق فاجعه برای مردم عزیز این شهرستان و بی

 کنیم.

م آمده است؟ گفت: در زمانی که مسئولیت اتاق فکر کرونا را داشتم مراکز دکتر قناعتی با طرح این پرسش که آیا مراکز تحقیقاتی به کمک مرد

 فعالیت که زمانی و بگذارند جامعه سلامتی معضل ترینبزرگ حل برای را خود تحقیقاتی توان  تحقیقاتی بسته بودند و زمانی هم که باز شدند
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حل ساده مثل که یک راهکردند که رمدسیور بهتر است یا فاویپیراویر! درحالی بررسی آمدند کنند، پیگیری را قصه اصل بیایند اینکه جایبه کردند

رئیس دانشگاه با تأکید بر اینکه باید سازوکارها را طوری تنظیم  مند هستیم.بینید که هنوز از فواید واکسیناسیون بهرهخرید واکسن داشت و می

های شاخص عرصه هنر و ورزش در دانشگاه با یارگیری پیش برویم، حضور چهره گیری خوب، اجرای با قدرت وکنیم که بر اسائ شواهد، جهت

 کند.را مؤثر دانست و گفت: باید بتوانیم مردم را از مسائل خودشان آگاه کنیم زیرا آگاهی آنان خیلی از مسائل را حل می

خوبی انجام دهیم نشگاه وظایف خود را بهم گفت: مطمئناً اگر در دادکتر قناعتی با تأکید بر اینکه نباید منتظر وزارت بهداشت و عوامل بیرونی بمانی

استفاده به دلایل مختلف از رده خارج بلرئیس دانشگاه مراقبت از هدر رفت منابع را یادآور شد و گفت: بسیاری از تجهیزات قا رسیم.به جواب می

 لف شدن منابع جلوگیری کنیم.توانیم با تعمیرات از تکه است که میشوند این درحالیو اسقاط می

والمسلمین میر مجید سیدقریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه با تبریک میلاد حضرت الاسلامدر ابتدای این جلسه حجت

عنوان نماد و نمونه زنان بهرا  فاطمه )ئ(، روز مادر و روز زن گفت: از برکات انقلاب اسلامی این بود که نام حضرت زهرا )ئ( زنده شد و کسی

  شود.قراردادیم که سرور همه زنان محسوب می

 بیمارستانی مجتمع رئیس بداللهیع حامد دکتر همچنین جلسه این در .کرد قرائت را( ئ)فاطمه حضرت نامهزیارت از هاییبخش ادامه در وی

رئیسه این موضوع را بررسی کند.در کرد و مقرر شد کارگروهی از هیئت ارائه را توضیحاتی مجتمع این در جدید ساختمان ساخت درباره امیراعلم

ش در این جلسه پوی ها تشریح کرد.های مختلف در بیمارستانادامه نیز دکتر سعید ناطقی، معاون درمان نیز گزارش عملکرد پزشکان را در گروه

 رئیسه پخش شد.لامشهر داشت برای اعضای هیئتیک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به شبکه بهداشت و درمان اس

 

 بازدید مدیر روابط عمومی دانشگاه از توسعه پاویون و مرکز توانبخشی مرکز طبی کودکان

ط موجود دکتر شروین بدو: پویش یک دقیقه با مسئولان کمک می کند از زوایای دیگر شرایط خود را ببینیم و برای بهتر شدن شرای

 تلاش کنیم

ن مطرح یک دقیقه با مسئولان، ایجاد پاویون و مرکز توانبخشی دو مقوله مورد نیازی بود که همکاران مرکز طبی کودکادر پویش 

 .کردند و پس از طرح آن در هیئت رئیسه دانشگاه، پیگیری های لازم برای توسعه این دو بخش صورت گرفت
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این بیمارستان به سرعت  یری مجدانه مسئولان مرکز طبی کودکان این نیاز درپیگ با به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،

ا دکتر رضاشروین بدو، رئیس باز مرکز طبی کودکان بازدید و  1400بهمن  2پیگیری شد. به همین منظور مدیر روابط عمومی دانشگاه روز شنبه 

 انجام شده قرار گرفت. و کرد و از نزدیک در جریان روند اقداماتبیمارستان و مسئولان، کارکنان و همراهان بیمار این مرکز گفت و گ

 دانشگاه از حمایت درجهت  پویش یک دقیقه با مسئولان؛

فت: مجموعه دانشگاه علوم پزشکی گدکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگاه با اشاره به پویش یک دقیقه با مسئولان و اهداف این پویش 
بر نیست لذا ما در این پویش کودکان به عنوان بخشی از این مجموعه، خدمات بزرگی را ارایه می دهند که کسی از آن با خ تهران و مرکز طبی

رصت شد دو بخش پاویون فدر صدد هستیم که گوشه ای از این کارهای بزرگ دیده و مشکلات موجود مرتفع شود. در بازدیدی که داشتیم فقط 

  .و مرکز توانبخشی را ببینیم

 عمومی یها بخش تمامی عمومی، بیمارستان یک همانند بیمارستان این: گفت کشور در کودکان طبی مرکز مهم نقش به اشاره با ترابی دکتر

 را نیاز مورد خدمات تواند می الگیس 15-14 تا جنین یک. دارد را کودکان تخصصی های بخش تمامی تخصصی بیمارستان یک مانند و کودکان

  دریافت کند. مرکز این از

 ها پویش این امیدوارم  :فتگ ها درخواست سریع پیگیری برای کودکان طبی مرکز همکاران های تلاش از قدرانی با دانشگاه عمومی روابط مدیر

 .باشد موثر ها بیمارستان سمت به لازم های حمایت هدایت و دانشگاه بهتر معرفی در

 دقیقه با مسئولانشرح پیگیری های انجام شده در پویش یک 

 پویش  ر دانست و گفت: ایندکتر شروین بدو رئیس مرکز طبی کودکان پویش یک دقیقه با مسئولان را در پیگیری مسائل مرکز طبی کودکان موث
 .کنیم تلاش موجود شرایط شدن بهتر برای و ببینیم را خود شرایط دیگر زوایای از کند می کمک

 یک در فوری اقدام  ئ درفت: یکی از مواردی که در پویش مطرح شد بحث پاویون ها بود. براین اساگ دهش انجام های پیگیری توضیح در وی

 پاویون بهترین از یکی به مالی، یتحما کمی با نیز ها رزیدنت پاویون و گرفت قرار اختیارشان در فلوهاشیپ پاویون و شد انجام اقدامات اخیر ماه

  .شد خواهد تبدیل کشور های

 در را آن جدید فضای و نبخشیتوا و گفتاردرمانی فیزیوتراپی، بخش قبلی فضای از  با اشاره به اهمیت توانبخشی در این مرکز گفت: بدو دکتر

 آب همچون دیگر امکانات نآ درکنار و است اعصاب و مغز و ارتوپدی بخش به نزدیک ویژه کلینیک اینکه به باتوجه. شد بازدید ویژه کلینیک

  .باشد داشته مراهه به بیشتری اثربخشی کارگروهی انجام و ها بخش این بودن هم کنار در رسد می نظر به  ود داردوج... و درمانی

  .شود کشور رسراس بیماران و فراگیران به بهتر خدمت باعث شده انجام اقدامات کرد امیدواری ابراز خود سخنان پایان در وی

 مراجعه در روز 500مرکز طبی کودکان با بیش از هزار و 

ا پیگیری کردند گفت: مرکز طبی ردکتر کاظم رهنما مدیر مرکز طبی کودکان با قدردانی از مسئولان دانشگاه که دو پروژه پاویون و فیزیوتراپی 
 .بیمار در این بیمارستان بستری هستند ۳00کودکان، بزرگترین بیمارستان کودکان کشور است و درحال حاضر حدود 

 مشکلات و قدمت باوجود  :افزود ودش می انجام  مراجعه سرپایی و هزار عمل جراحی در سال در این بیمارستان 500ان اینکه روزانه هزار و وی با بی

 می مراجعه مرکز این به که مردمی. گیرد قرار مردم خدمت در قیمت ارزان و مناسب کیفیت با خدمات کنیم می تلاش بیمارستان، این زیرساختی

د شد و لازم است مسئولان دانشگاه کم برخوردار جامعه هستند و باتوجه به شرایط اقتصادی موجود، مراجعه بیمارانمان بیشترهم خواه قشر از کنند

 دستمان را بگیرند که بتوانیم کیفیت خدمات را در وضع موجود حفظ و در صورت توان ارتقا دهیم.

ایان دی ماه امسال فقط در زمینه کنون کمک های بسیاری به ما شده است. برای نمونه تا پتا  ت:دکتر رهنما با قدردانی از حمایت های خیرین گف

 ند.میلیارد تومان خیرین به این مرکز کمک کرد 6میلیارد تومان و به عنوان نقدینگی نزدیک به  15تجهزات پزشکی 

 



37 
 

 ورجانیبازدید رئیس و معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران از بیمارستان ج

 .دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه با همراهی دکتر سعید ناطقی معاون درمان از بیمارستان جورجانی بازدید کرد

 

از بیمارستان جورجانی  1400م بهمن به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، دکتر قناعتی در پایان بازدید روز شنبه دو

این است که افرادی که در  بیمارستان از فضای خیلی وسیعی برخوردار و از لحاظ موقعیت و دسترسی بسیار مناسب است. نکته دیگرگفت: این 

ن بخش کودکان و زنان اگر وی افزود: به دلیل داشت این قسمت از شهر زندگی می کنند از نظر مالی جزو طبقه متوسط و ضعیف جامعه هستند.

 اسب است.ی بهرامی و آرش را در اینجا تجمیع کرد بسیار مفید واقع خواهد شد و برای این منطقه منبتوان بیمارستان ها

 رستان بهرامی تاکید کرد.دکتر ناطقی هم بر تجمیع تخت های بستری کودکان دانشگاه تهران با محوریت دانشگاه علوم پزشکی تهران و بیما

 

ان با اعضای کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای نشست رئیس و معاونان دانشگاه علوم پزشکی تهر

 اسلامی

ن دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه به همراه معاونان، بهداشت، آموزشی و توسعه خود با حضور در مجلس با اعضای کمیسیو

 .ماه گذشته ارائه کرد 4بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی دیدار و گزارشی از اقدامات 
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وگو با روابط عمومی گفت: فتگدر  1400بهمن  ۳وابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر قناعتی در پایان جلسه روز یکشنبه به گزارش ر

ونان، بهداشت، بهتر امور دانشگاه، نشستی را با نمایندگان کمیسیون بهداشت و درمان مجلس برگزار کردیم و هر یک از معادر راستای اجرای هر چه

رایط شهای خود را ارائه کردند.وی افزود: در این نشست دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت درباره وخامت و توسعه گزارشآموزشی 

 ها را خواستار شد.بهداشتی مردم محروم جنوب تهران و تغییرات و اصلاح شبکه با نمایندگان صحبت کرد و پشتیبانی آن

سپاری زشکی تهران استیجاری و برونپمرکز، خانه بهداشت و پایگاه بهداشتی در حوزه دانشگاه علوم  180تا  170رئیس دانشگاه با بیان اینکه حدود 

ن تومان بودجه است که نمایندگان میلیو 200شده است که مانعی برای ارائه خدمات باکیفیت به مردم است افزود: در این بخش نیاز به یک هزار و 

میلیارد تومان تجهیزات  600ل ساخت و میلیارد تومانی برای تکمی ۳50مچنین درباره بیمارستان دولتی اسلامشهر و نیاز در جریان آن قرار گرفتند. ه

 آن به نمایندگان گزارش داده شد.

درباره مشکلات  ای توضیح داد وهای توسعهرئیس دانشگاه افزود: در این نشست دکتر سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه دانشگاه درباره برنامه

وسازها نامه با قرارگاه خاتم برای ساختبودجه و همچنین پراکندگی دانشگاه و مشکلات ضلع شمالی فضای فیزیکی اصلی دانشگاه و نیز تفاهم

طرح شد علمی مویژه مشکل سقف حقوق و کارانه اعضای هیئتگزارش ارائه کرد.دکتر قناعتی با بیان اینکه دراین جلسه مشکلات آموزشی به

 یابد.ها کاهش میشود و مالیاتزودی اصلاح میگفت: خبر خوب این است این سقف به

های الملل ازجمله تأسیس شعبه دانشگاه در کربلا و همکاریرئیس دانشگاه اضافه کرد: در این نشست گزارشی از اقدامات دانشگاه در حوزه بین

ندگان مجلس مراتب قدردانی خود را از ایتالیا به نمایندگان مجلس داده شد و در پایان نیز نمای آتی با عمان و امارات و شروع همکاری با آلمان و

 اقدامات انجام شده اعلام کردند.

 

 ابلاغ حکم رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( به دکتر سیدعلی دهقان منشادی

. رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( منصوب کرد دکتر حسین قناعتی در حکمی دکتر سیدعلی دهقان منشادی را به سمت

 .دکتر دهقان پیش از این به عنوان سرپرست مجتمع فعالیت می کرد
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 :ستابه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( متن پیام به شرح زیر 

 منشادی دهقان سیدعلی  جناب آقای دکتر

 دانشگاه محترم دانشیار 

 با سلام و احترام

ی جنابعالی، به عنوان رئیس و نظر به تعهد، سوابق و تجارب ارزشمند اجرایی و مدیریت 1400.07.04مورخ  1400/11/2802پیرو ابلاغ انتصاب 

 .نمایممنصوب می( ره)مجتمع بیمارستانی امام خمینی

مندی از توان اعضای محترم هیأت کسوت، بهرهابع، جلب مشارکت اساتید گرانقدر و پیشبهینه از کلیه منریزی و استفاده رود با برنامهانتظار می

مانی این مجتمع برداشته شود و علمی، کارکنان دلسوز و فراگیرندگان عزیز، گامی بلند در ارتقاء کیفیت و توسعه خدمات آموزشی، پژوهشی و در

 .بلی را همچنان با جدیت پیگیری فرماییدعلاوه بر وظایف مصرَّح، مواد ابلاغ ق

تیابی به اهداف تعیین شده یاری ، دانشکده پزشکی و دانشگاه، شما را در دس(ره)بدون تردید تمام عوامل ذیربط در مجتمع بیمارستانی امام خمینی

 .خواهند نمود

 .وظایف محوله چنانچه مورد رضای اوست، موفق باشید در انجام( عج)عصرتعالی و عنایات حضرت ولیامیدوارم با استعانت از درگاه باری

 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه

 

 دویست وپنجاه و پنجمین جلسه هیئت ممیزه دانشگاه برگزار شد

 45 به منظور بررسی درخواست ارتقای مرتبه 1400بهمن  6دویست و پنجاه و پنجمین جلسه هیئت ممیزه دانشگاه روز چهارشنبه 

 .لمی دانشگاه برگزار شدعضو هیئت ع
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 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت آموزشی، نتایج رای گیری به شرح زیر اعلام شد:

  ارتقا مرتبه استادی:

 دکتر فرزاد فاتحی از گروه آموزشی بیماری های مغز و اعصاب
 دکتر حبیب اله محمودزاده از گروه آموزشی جراحی عمومی

 یاسر جناب از گروه آموزشی بیماری های قلب و عروقدکتر 
 دکتر حمیده شجری از گروه آموزشی بیماری های کودکان

 دکتر سید حسن موسی کاظمی محمدی از گروه آموزشی حشره شناسی پزشکی و مبارزه با ناقلین

 ارتقا مرتبه دانشیاری:

 یستی و بهداشتیدکتر محبوبه پارسائیان از گروه آموزشی اپیدمیولوژی و آمار ز
 دکتر عبائ سلیمانی از گروه آموزشی بیماری های قلب و عروق

 دکتر مجتبی فاضل از گروه آموزشی بیماری های کودکان
 دکتر سلاله امامقلی پور از گروه آموزشی بیوشیمی بالینی

 دکتر احسان خلیلی از گروه آموزشی بیوشیمی بالینی
 بیماری های کودکاندکتر آرش کلانتری از گروه آموزشی 

 کتر فائزه سلحشور از گروه آموزشی رادیولوژید 
 دکتر رسول علیان نژادی از گروه آموزشی بیماری های داخلی

 دکتر حجت مولائی گورچین قلعه از گروه آموزشی جراحی عمومی
 دکتر صفورا شکوئی نژاد از گروه آموزشی بیماری های پوست

 آموزشی مواد دندانیدکتر مرجان بهروزی بخش از گروه 
 دکتر حسینعلی ماهگلی از گروه آموزشی پروتزهای دندانی

 دکتر حمید جلالی از گروه آموزشی پروتزهای دندانی
 دکتر محسن امین از گروه آموزشی کنترل دارو و غذا

 دکتر آتوسا مصطفوی از گروه آموزشی بیماری های قلب و عروق
 باروری و بارداریدکتر مریم مدرئ از گروه آموزشی بهداشت 

 دکتر سعید فراهانی از گروه آموزشی شنوایی سنجی
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 دکتر منصوره عادل قهرمان از گروه آموزشی شنوایی سنجی
 دکتر زهرا رود دهقان از گروه آموزشی پرستاری داخلی و جراحی
 دکتر اعظم سادات مصطفوی از گروه آموزشی پروتزهای دندانی

 آموزشی پروتزهای دندانی دکتر فاطمه )فرزانه( فرید از گروه
 دکتر محمد زارعی از گروه آموزشی ارتوپدی

 دکتر مهرداد جعفری از گروه آموزشی گوش و حلق و بینی
 دکتر آرش سیفی از گروه آموزشی بیماری های عفونی و گرمسیری

 دکتر هانا صفار از گروه آموزشی پاتولوژی
 نی و گرمسیریدکتر فرشته غیاثوند از گروه آموزشی بیماری های عفو

 دکتر پانته آ ایزدی از گروه آموزشی ژنتیک پزشکی
 دکتر نیما باقری از گروه آموزشی ارتوپدی

 دکتر مهدی خداپرست زواره از گروه آموزشی بیماری های چشم
 دکتر عاطفه صفار شاهرودی از گروه آموزشی ارتودانتیکس

 دکتر حمیدرضا ادهمی از گروه آموزشی فارماکوگنوزی
 فضل الله چنگانی خوراسگانی از گروه آموزشی مهندسی بهداشت محیطدکتر 

 دکتر رقیه گندم کار از مرکز مطالعات و توسعه آموزش علوم پزشکی
 دکتر کیوان میرنیا از گروه آموزشی بیماری های کودکان

 دکتر محمدرضا زرکش از گروه آموزشی بیماری های کودکان
 ی جراحی عمومیدکتر پژمان فرشید مهر از گروه آموزش

 دکتر آیت احمدی سرائیلانی از مرکز تحقیقات بهره برداری از دانش سلامت
 دکتر منیره خادم از گروه آموزشی مهندسی بهداشت حرفه ای

 دکتر حسام هاشمیان از گروه آموزشی بیماری های چشم
 احتساب سوابق برای اعطای پایه:

سی و مورد موافقت اعضای تن از اعضای محترم هیئت علمی دانشگاه برای اعطای پایه برردر ادامه جلسه درخواست احتساب سوابق آموزشی دو

 شورا قرار گرفت.

 اعطای مدرک تکمیلی تخصصی )فلوشیپ(:

بیرخانه شورای آموزش ددر پایان جلسه موضوع درخواست اعطای مدرک فلوشیپ به دو استاد دانشکده پزشکی مطرح شد و با توجه به مصوبه 

 توجه با و مطرح ی های فوق تخصصکسوتان رشته تخصصی وزارت متبوع مبنی بر اعطای مدرک تکمیلی تخصصی )فلوشیپ( به پیشپزشکی و 

 مدرک اعطای درخواست اب دانشگاه ممیزه هیئت جعفریان علی دکتر و اردهالی محمدی مجتبی دکتر توسط اختصاصی و عمومی شرایط احراز به

 جهت تصویب نهایی به وزارت متبوع ارسال شود. مراتب دستورالعمل طبق شد مقرر و موافقت ایشان به
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 نشست مشترک رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با مدیرکل روابط عمومی صداوسیما

 کنیم با برنامه تحولی جدید در صدا و سیما، فاصله نخبگان پزشکی و رسانه ملی را کم کنیمحسین قرائی: تلاش می

، رئیس قرائی، مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور در سالن دارالفنون دانشگاه در نشستی با دکتر حسین قناعتیدکتر حسین 

ای شدن علم و رسانه»های دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره ها و دانشکدهرئیسه و روسای بیمارستانو استادان، اعضای هیئت

 .وگو کرددیدار و گفت« توسعه رسانه سینا

 

ای فراتر از نظام ا مقولهتأمین سلامت جامعه ر 1400بهمن  6به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ رئیس دانشگاه در نشست 

درصد سلامت جامعه از سوی نهادهای خارج از  80ها تأکید کرد و گفت: ازآنجاکه این حوزه با دیگر سازمانسلامت دانست و بر ضرورت تعامل 

 های مرتبط افزایش دهیم.شود؛ برای ارتقا این حوزه لازم است تعامل خود را با سازمانها تأمین میوزارت بهداشت و دانشگاه

 جلال همچون بزرگانی و بوده حمطر کشورمان فرهنژ در قدیم از زدگیغرب مفهوم: گفت ملی دستاوردهای اشاعه بر تأکید با دانشگاه، رئیس 

کنم نباید دستاوردهای خود را کید میأت دارند، غربی ریشه که علومی به احترام ضمن لذا داشتند؛ اشاره آن به خود آثار در شریعتی دکتر و احمد آل

 فراموش کنیم.

ها هگفت: در نسل اول دانشگا ودکتر قناعتی رویکرد دانشگاه را حرکت به سمت نسل چهارم و توجه به نقش مسئولیت اجتماعی دانشگاه بیان کرد 

ر مسئولیت اجتماعی به آموزش؛ نسل دوم، به پژوهش، نسل سوم به تشکیل استارتاپ ها، کارآفرینی و محصول محوری و در نسل چهارم ب

افرادی را تربیت کرد که در زمان  شود.وی، مدل دانشگاه نسل چهار را برگرفته از دوران دفاع مقدئ دانست و گفت: جنژها تأکید میدانشگاه

اید افرادی را تربیت کند که از خود همانند شهید حسن باقری به بزرگانی تبدیل شدند که نامشان جاودانه شد. دانشگاه نسل چهارم نیز بشهادت 

 علم نافع برخوردار باشند.

 

 های صداوسیماتأکید دکتر قناعتی بر تدوین پیوست سلامت برنامه

که بتوانند جایگاه خود را در  دانشجویانی را تربیت کندکنار مردم تأکید کرد و گفت: دانشگاه باید ها و رفتن دکتر قناعتی بر اجتماعی شدن دانشگاه
سواد جامعه بودند و این های کمجان خود را از دست دادند اغلب از لایه 19شده افرادی که براثر کووید جامعه پیدا کنند. براسائ مطالعات انجام

شود افراد سود غیرمستقیم آموزش است که باعث می مردم به انتخاب سبک زندگی سالم نقش بسزایی دارد و ایندهد که علم در آگاهی نشان می
 تری را انتخاب کنند.سبک زندگی سالم
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ه عرصسازی صداوسیما تأکید کرد و گفت: امیدوارم با کمک صداوسیما، دانشگاه بیش از این وارد رئیس دانشگاه بر لزوم پیوست سلامت در برنامه

تر استفاده کنیم. رسانی باکیفیتترین کانال ارتباطی با مردم برای تأثیرگذاری بیشتر در جامعه و خدمتعنوان مهماجتماع شود و از این سازمان به

 های آن پیوست سلامت داشته باشند.اوره دانشگاه استفاده کند تا برنامههای خود از مشسازیصداوسیما نیز در برنامه

 ریزی کند.لسات منظم برنامهجاعتی در پایان سخنان خود، از دکتر ترابی خواست برای ارتباط مؤثر دانشگاه با صداوسیما و برگزاری دکتر قن

های مختلف دانشگاه در زمینه فناوری دارو و تجهیزات پزشکی پیشرفت، پیوند کبد در ادامه هریک از اساتید دانشگاه، با معرفی دستاوردهای حوزه

 ها، نانو پزشکی و... بر لزوم تعامل صداوسیما و دانشگاه در تولید محتوای علمی مناسب تأکید کردند.ر ارگانو دیگ

 کشیمپیشرفت علوم پزشکی را به رخ می

اری نشست منظور برگزانشگاه، بهدر ادامه دکتر قرایی، مشاور رئیس سازمان و مدیر کل روابط عمومی صداوسیما، نیز پس از شنیدن دستاوردهای د

 های فعالیت  شده، ما قدردانتری در صداوسیما، از مسئولان دانشگاه دعوت کرد و گفت: با اطلاع از این حجم کاری که در دانشگاه انجاممفصل
 .هستیم شما
 هاسال این در: افزود و کند ریزیبرنامه دانشگاه، و صداوسیما بین فاصله رسیدن حداقل به برای خواست دانشگاه از پزشکی، حرفه تقدیس با وی

شود؛ این فاصله را به حداقل ائه میبا برنامه تحولی که از سوی دانشگاه ار کنیم تلاش باید و آمده وجود به صداوسیما و پزشکی جامعه بین حائلی

 برسانیم.

در این دوره تحولی برای تسری دانایی گفت: « گستریهویت محوری و عدالت»مشاور رئیس صداوسیما، با تأکید بر شعار این سازمان در راستای 

ینه وی با توجه به انتقاد برخی اساتید از صدا و سیما گفت: باید در این زم کنیم.سوی دانشگاه دراز میو خبرگی در صداوسیما، دست یاری خود را به

ها را جبران کنیم؛ بر کاریکم ن اینکه بایستیدکتر قرایی بابیا ا کمک نخبگان صورت خواهد پذیرفت.بازنگری صورت گیرد و این بازنگری نیز ب

شود، لازم است در جلسات مستمری که در آینده با اساتید دانشگاه ارتباط دوسویه صداوسیما و دانشگاه تأکید کرد و گفت: باوجود انتقادهایی که می

توضیح اینکه در این  ده شود.انقلاب نیز به رخ کشی خواهیم داشت؛ کمک کنیم، افزون بر ارتقا مرجعیت صداوسیما، پیشرفت علوم پزشکی پس از

 یز حضور داشتند.نجلسه قائم مقام، مدیران و همکاران روابط عمومی رسانه ملی و مسئولان روابط عمومی واحدهای مختلف دانشگاه 

 

 لزوم رسانه ای شدن علم

دا و سیما، بر لزوم رسانه ای شدن یس سازمان و مدیر روابط عمومی صدکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه، با خیرمقدم به مشاور رئ

 دانشگاه هم و شود مند بهره اآنه از  علم تاکید کرد و گفت: در دانشگاه ظرفیت های بسیاری وجود دارد که لازم است معرفی شوند تا هم کشور
 .بدرخشد جهانی دانش مرزهای در

 می  یموضوعات: افزود گیرد یم قرار بررسی و بحث مورد شدن ای رسانه قابل موضوعات نشست این در اینکه بیان با دانشگاه، عمومی روابط مدیر

 در دانشگاه این بزرگ ساتیدا: افزود خود سخنان از بخش این تکمیل در وی .کند کمک دانشگاه های ارزش ارتقا به که  شوند ای رسانه توانند

 فعالیت ای منطقه و ملی حسط در اعضا پیوند و دارویی های فراورده و ها فناوری درمانی، های نوآوری دانش، مرزهای از متنوعی های عرصه

 دارند که هریک از این فعالیت ها قابلیت رسانه ای شدن دارد.

 رسانه ملی از اعتماد بین مردم و جامعه پزشکی مراقبت کند

پیشرفته پزشکی دانشگاه بابیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی نماد آموزش عالی کشور است دکتر سعید سرکار رئیس پژوهشکده فناوری و تجهیزات 
 عنوان الگو قرار دهند.دار آموزش عالی کشور باید در معرض دید همگان قرار گیرد تا آن را بهعنوان سکانگفت: اقدامات برجسته این دانشگاه به
های ای از تلاشمعرفی درست دانشگاه به جامعه کمک کند افزود: بایستی نگاه مثبت و سازنده تواند بهدکتر سرکار بابیان اینکه صداوسیما می

نه آن را به جامعه شود چه نگرشی دارد و چگودانشگاه به جامعه ارائه شود تا مردم بدانند دانشگاه نسبت به پولی که از جیب آنان هزینه می
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جامعه پزشکی تأکید کرد و گفت: رسانه ملی از اعتماد بین مردم و جامعه پزشکی مراقبت کند چراکه  وی بر تقویت اعتماد بین مردم و گرداند.بازمی
 این اعتماد در تأثیرگذاری فرایند درمان نقش مهمی دارد.

 
 پیوند همزمان اعضا، مزیت کم نظیر دانشگاه در منطقه و دنیا

هایی که از این رسانه منتشر ت توصیها یادآوری مرجعیت صداوسیما در جامعه، بر اصالدکتر علی جعفریان رئیس پیشین دانشگاه و استاد پیوند کبد، ب
شود معتبر است و این وظیفه صداوسیما را شود تأکید کرد و گفت: تصور عمومی این است که توصیه کارشناسی که از این رسانه منتشر میمی

 کند.تر میسنگین
پزشکی در سطح منطقه و  مزیت قابل افتخار کشور دانست و گفت: پیشرفت کشور در زمینه علوم 4دکتر جعفریان پیشرفت علوم پزشکی را جز 

 شده و زبان زد است و این باعث شده ارجاعات بسیاری از کشورهای منطقه به دانشگاه شود.دنیا شناخته

 5ز پیوند کبد فعالیت دارد در کمتر از مرک 145که در امریکا رئیس بخش پیوند کبد دانشگاه با مقایسه پیوند کبد در ایران و امریکا گفت: باوجوداین

د کبد دارد که فقط در یک مرکز آن واقع مرکز پیون 12-11شود؛ این در حالی است که ایران حدود پیوند کبد انجام می 150مرکز، سالی بیش از 

وند چند ارگان در بیمارستان امام خمینی اشاره به انجام همزمان پیوی با  شود.پیوند کبد انجام می 150در بیمارستان امام خمینی، سالی بیش از 

نظیر و در شود و این اقدام برجسته که در منطقه بیگفت: بیمارستان امام خمینی تنها مرکزی است که در آن همزمان چند پیوند عضو انجام می

 دنیا کمتر شایع است؛ قابلیت معرفی به مردم را دارد.

 

 انصافی استاجتماعی نظام سلامت بیهجمه به سرمایه 

گذاری، یکی از وظایف دانشگاه در حوزه مسئولیت اجتماعی را کمک به حکمرانی دکتر امیرحسین تکیان، مشاور رئیس دانشگاه در امور سیاست
انشگاه، کمک به نظام سلامت برای رسیدن به یک جامعه سالم دانست و گفت: دغدغه دانشکده بهداشت و بسیاری از مراکز پژوهشی د

کنند که باید برای اجرایی شدن آن در دانشگاه گذاری و حکمرانی مناسب در نظام سلامت است و به این منظور شواهد علمی را تولید میسیاست
 و کشور تلاش کنیم.

بیشترین سرمایه  19ری کووید گیمشاور رئیس دانشگاه، بر حفظ سرمایه اجتماعی نظام سلامت تأکید کرد و گفت: نظام سلامت در دوران همه

 تولید  ریزی ودکتر تکیان با اشاره به برنامه انصافی است که این سرمایه در رسانه ملی مورد هجمه قرار بگیرد.اجتماعی را به دست آورده و بی

 شامل خوب حکمرانی اصول: گفت دانشگاه در سلامت نظامبه نسبت جامعه آگاهی افزایش و مردم توانمندسازی منظوربه موردنیاز شواهد

های است که در این زمینه شبکه« پذیریولیتمسئ» و «پاسخگویی» «سازی تصمیم در مردم مشارکت» ،«شواهد از استفاده» ،«شفافیت»

 توانند به دانشگاه کمک کنند.صداوسیما می

 

 صداوسیمادر حاشیه نشست مشترک رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با مدیرکل روابط عمومی 

 دکتر دهقان منشادی: رسانه ملی یکی از عناصر اصلی تربیت نسل آینده کشور است

: اعتماد رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با تاکید بر اینکه باید از فرصت طلایی رسانه ملی استفاده بهینه کنیم گفت

 .راستای ارتقای سلامت آنان راهگشا باشدتواند در های مختلف میوطنان به اساتید کشور در حوزههم
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور در 

ها و رئیسه و رؤسای بیمارستانای هیئتدر نشستی با دکتر حسین قناعتی، رئیس و استادان، اعض 1400بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

 .وگو کرددیدار و گفت« ای شدن علم و توسعه رسانه سینارسانه»های دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره دانشکده

شور مراکزی های کدر حاشیه این جلسه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با اشاره به اینکه در دانشگاه

ها وجود شود؛ گفت: با حضور اساتید فرهیخته و ارزشمندی که در دانشگاههستند که همواره تغییرات بزرگ کشور از آنجا شروع و استارت زده می

اند تا به کشور هکرداند و تحصیلبهای خودشان را در حوزه آموزش گذاشتهها عمر گرانازلطف نیست؛ چرا که این عزیزان سالدارند این امر خالی

تواند اثر عملکرد این عزیزان را در ارائه خدمت به کشور در هایی که میاشاره کرد و افزود: یکی از راه« رسانه ملی»وی به اهمیت   .خدمت کنند

تواند اصلی این موضوع می عنوان یکی از عناصری ملی بهی علوم پزشکی اختصاصاً در تربیت نسل آینده نشان دهد؛ رسانه است. قطعاً رسانهحوزه

 .کننده باشدکمک

کنند اعتماد دارند های کشور خدمت میدکتر دهقان ادامه داد: واقعیت این است که مردم عزیز ما به اساتید دانشگاه و فرهیختگانی که در دانشگاه

تواند های مختلف هم میان پیشرو بودند و در بحرانعنوهای مختلف از جمله؛ آموزش، پژوهش و درمان بهها در شرایط و حوزهو همواره دانشگاه

  .سرآمد و نمونه مطرح باشند

در بحران »ها و مراکز بهداشتی و درمانی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( تصریح کرد: سیستم بهداشت و درمان کشور با کمک دانشگاه

ها و ها، فضای مجازی، تریبونهای دیگر )روزنامهی ملی و رسانهکند که رسانه توانست برگ زرینی را در تاریخ سلامت کشور ثبت« 19کووید 

 .رسانی این خدمات و امکانات مؤثر باشندتوانند در راستای اطلاع...( به شکل صحیح و کاملاً درست می

ت است؛ خاطرنشان کرد: واقعیت این است که ی سلامدکتر دهقان با بیان اینکه نکته مهم دیگر افزایش سطح ارتقای دانش مردم در زمینه حوزه

دهیم؛ آموزش عنوان یک پزشک معتقدم ما باید بخشی از زمانی که به ویزیت اختصاص میی یک پزشک فقط درمان بیمار نیست، بنده بهوظیفه

برای پیشگیری و درمان در تمام موارد  هایی که مردمتوانیم این کمک را بگیریم که آن آموزشبه بیمار باشد. این یک روش است ما از رسانه می

اند های زیادی به مشاهده تلویزیون مشغولوی تاکید کرد: مردم ما ساعت .زمان کوتاه و گستره وسیع انتقال دهیمی سلامت داشتند را در یکحوزه

مت مردم کشورمان در این حوزه استفاده دهند؛ باید از این فرصت طلایی برای ارتقای سلاهای مجازی اختصاص میو یا وقت خود را به رسانه

 .کنیم
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 را در جامعه دارد« نقش عمومی دانشگاه»دکتر آخوندزاده: صداوسیما 

تواند روحیه امیدواری رئیس بیمارستان روزبه گفت: انعکاس دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران از رسانه ملی می

 .تر کندرا در جامعه پررنگ

 

 

 

 

 

 

 

 

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور در به گزارش 

ها و رئیسه و رؤسای بیمارستاندر نشستی با دکتر حسین قناعتی، رئیس و استادان، اعضای هیئت 1400بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

وگو کرد، در حاشیه این جلسه دکتر دیدار و گفت« ای شدن علم و توسعه رسانه سینارسانه»لوم پزشکی تهران درباره های دانشگاه عدانشکده

تواند خصوص در ایران میزاده رئیس بیمارستان روزبه و استاد گروه روانپزشکی دانشگاه با بیان اینکه صداوسیما در همه جای دنیا بهشاهین آخوند

های کند، آموزشهایی که به جامعه منتقل میباشد؛ گفت: وقتی صداوسیما در نقش دانشگاه است باید در نظر بگیریم آموزش نقش دانشگاه داشته

های خیلی متعددی از جمله؛ آموزشی وی افزود: خوشبختانه صداوسیما هم اکنون نسبت به آن نسلی که من جوان بودم تعداد کانال.مفیدی باشد

شوند از نظر علمی تراز عنوان میهمان دعوت میهای درستی را ارائه دهند و افرادی که بهها باید آموزشن است که این کانالدارد اما نکته مهم ای

  .کنند، مطالب درستی باشند و جامعه را به انحراف نبرندعلمی قابل قبولی داشته باشند و در حقیقت مطالبی که به جامعه منتقل می

ید بر اینکه باید برای دعوت از مدعوین صداوسیما دقت زیادی شود؛ تصریح کرد: ممکن است مشکلاتی مطرح و یا به وجود دکتر آخوندزاده با تاک

ها بوده است وی ادامه داد: دانشگاه علوم پزشکی تهران همواره در علم پزشکی در منطقه جزو اولین .ها را مرتفع کردتوان آنبیاید اما بادقت می

ی امیدواری و شکوفایی ایران را نشان دهد و تواند این روحیهه و انعکائ دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران به جامعه میو در حقیقت ارائ

 .های دیگر منتقل کندبخشی از این تجربیات را به دانشگاه
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 ها در افزایش کیفیت زندگی تاکید کردآبادی بر نقش رسانه ملی و دانشگاهدکتر خاتون

ها اثرگذار و ههای آموزشی را از رسانبه روند صعودی جامعه سالمندی در کشور، ارائه برنامهبخشی، باتوجهیس دانشکده توانرئ

 .مهم دانست

 

 

 

 

 

 

 

 

در به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور 

 و هابیمارستان رؤسای و رئیسههیئت اعضای استادان، و رئیس قناعتی، حسین دکتر با نشستی در 1400 بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

 .وگو کرددیدار و گفت« سینا رسانه توسعه و علم شدن ایرسانه» درباره تهران پزشکی علوم دانشگاه هایدانشکده

ی وضعیت بهداشت با حوزهبخشی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: دررابطهاحمدرضا خاتون آبادی رئیس دانشکده تواندر حاشیه این جلسه دکتر 

وی در خصوص ارتباط دانشکده  .های ارتباط خارج سازمانی زیاد کنیمی آموزشی که ما در سطح جامعه داریم باید ارتباطمان را در حوزهو نحوه

های سالمندی فراوان ی سالمندی است در آینده با حوزهی ما جامعهادامه داد: باید این ارتباط را بیشتر کنیم چرا که جامعهبخشی با رسانه ملی، توان

 .در ارتباط هستیم و باید در این حوزه با صدا و سیما ارتباط و تعامل بیشتری برقرار کنیم

های آموزشی در مه پیش بریم، برای افزایش کیفیت زندگی سالمندان کشور برنامهآبادی تصریح کرد: برای آینده جامعه باید با برنادکتر خاتون

  .تواند نقش مؤثری در ارائه و اشاعه فرهنژ سلامت داشته باشدکننده خواهد بود و میرسانه ملی خیلی کمک

ارم که بتوانیم ابعاد مختلف را گسترش دهیم و گیریم، امیدوبخشی تاکید کرد: این دیدار و نشست مشترک را به فال نیک میرئیس دانشکده توان

صورت مجازی صورت بگیرد را از این طریق ارائه دهیم تا بتوانیم شود بههایی که میصورت آموزش مشاوره و حتی درمانبا کمک صداوسیما به

  .زند را به خوبی رقم بزنیمافزایش کیفیت زندگی که حرف اول در کل جامعه و دنیا می

 

 های روابط عمومی دانشگاه استبان علیزاده: همکاری با رسانه ملی از نوآوریدکتر شع

رئیس دانشکده پیراپزشکی با اشاره به مرجعیت رسانه ملی، همکاری دانشگاه با صداوسیما را فرصتی برای معرفی مراکز ناشناخته 

 .دانشگاه علوم پزشکی تهران عنوان کرد
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بط عمومی سازمان روا مدیر و  رئیس مشاور با دانشگاه اساتید و رئیس مشترک نشست دانشگاه علوم پزشکی تهران،به گزارش روابط عمومی 

در تالار دارالفنون برگزار شد. در حاشیه این نشست دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده پیراپزشکی به خبرنگار روابط  1400بهمن  6صداوسیما، 

افتد، به طبع شناساندن سلامت و پاراکلینیک اتفاق می تصوری که در حوزهالساعه و غیرقابلهای خلقبه پیشرفتعمومی دانشگاه گفت: با توجه 

دوراز حاشیه و هرگونه اغراق و توهم گرایی توانند از آن داشته باشند، نیازمند معرفی مناسب علمی بهای که عموم مردم میها و استفادهاین پیشرفت

 .است

ی های مختلف ازجمله حوزهواند در حوزهتمی کند دنبال ایحرفه صورتبه را خود هایفعالیت که ایرسانه: کرد تصریح پیراپزشکی دهدانشک رئیس 

ها و خدماتی را به مردم ارائه کند تا متخصصین امر و عموم مردم که نیاز به این خدمات دارند سلامت و حوزه تشخیص تأثیرگذار باشد و فناوری

که رسانه مغفول شود و نتواند نقش خود را ورتیدرص: افزود و خواند مهم را جامعه در رسانه نقش ویند به نحو احسنت از آن استفاده کنند.بتوان

ها به شکل غیراصولی، غیرمنطقی و غیرعلمی پردازش و بیان شود و آن اتفاق ها و پیشرفتخوبی ایفا کند ممکن است این خدمات، فناوریبه

 است که باید رخ دهد.خوبی 

ای که نقش مرجعیت دارد و اعتماد مردم را نسبت به خودش جلب کرده این وظیفه را باید خصوص رسانهدکتر علیزاده در ادامه گفت: رسانه به

دارد را به مردم ارائه دهد ها وجود ها، خدمات و سرویسو تکنولوژی های علمی که بر روی اخبار، فناوریتر دنبال کند تا بتواند با پردازشسنگین

 تا به نحو احسن از آن بتوان استفاده کرد.

های روابط عمومی دانشگاه دانست و افزود: ما رئیس دانشکده پیراپزشکی دعوت از متخصصین صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران را از نوآوری

وی افزود: از نکات مثبت این تعامل این است که ارتباط رسانه با  .گرفته استگیریم و اتفاق مثبتی است که شکلاین دعوت را به فال نیک می

 دیگر نکته و شود استفاده دارند موضوع بر بیشتری تسلط که متخصصینی از شودمی شود و این ارتباط باعثمند برقرار میدانشگاه به شکل نظام

 بزرگی کارهای و پزشکی انفورماتیک سلامت، اطلاعات مانند هستند هشدشناخته کمتر حتی که مراکزی و هافناوری خدمات، فضاها، برای اینکه

فراهم شود تا در رسانه ملی بتوانند خدماتشان را به عموم مردم معرفی و ارائه کنند زیرا صداوسیما همچنان برای مردم  فرصت انداینداده انجام

 کنند و امیدواریم با افزایش این مبادلات در این حوزه شاهد اتفاق خوبی باشیم.اعتماد است که به آن رجوع مییک رسانه قابل
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 های مختلف سلامت برندسازی کندیما باید در مقولهدکتر واشقانی فراهانی: صدا و س

وری ضر« آموزش های اساسی پیشگیری از بیماری ها»و « شواهد مبتنی بر علم»رئیس مرکز قلب تهران، تمرکز رسانه ملی را به 

 .خواند

 

 

 

 

 

 

 

مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور در  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و

 و هابیمارستان رؤسای و رئیسههیئت اعضای استادان، و رئیس قناعتی، حسین دکتر با نشستی در 1400 بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

وگو کرد، در حاشیه این جلسه دکتر علی دیدار و گفت« رسانه سینا توسعه و علم شدن ایرسانه» درباره تهران پزشکی علوم دانشگاه هایدانشکده

ی سلامت خیلی موارد است که باید به آن توجه ویژه کرد؛ گفت: مردم باید در واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران با اشاره به اینکه در حوزه

ی از لطف نیست، به نظرم صدا و سیما باید تمرکز توجه خودش را در آن جریان خیلی از مسائل علمی و آموزشی قرار بگیرند که اگر بدانند خال

  .مواردی بگذارد که برای مردم حائز اهمیت است

ی سلامت قلب و عروق چند سالی است که کارهای بزرگی انجام داده ایم باید دقت کنیم که چه چیزهایی واجب است که در وی افزود: در مقوله

ها را اگر مردم ندانند حتماً در سلامت قلب و عروق دچار م این موارد را آماده کنیم؛ نزدیک به هزار نکته است که ایناختیار هموطنان قرار دهی

 کار زمینه این در هاسال که افرادی با حتماً میشود وارد سلامت یمقوله به وقتی  مشکل خواهند شد؛ به همین منظور انتظار داریم که رسانه ملی

  .دانند دعوت کندهای اصلی را میامپی و اند کرده

دکتر واشقانی فراهانی تصریح کرد: ممکن است در رسانه ملی به درمان فشار خون و داروها تمرکز شود اما بهتر است که راجع به سبک زندگی 

کند و حالا اگر درجاتی از فشار سالم که یک فرد سالم اگر رعایت کند فشار خونی نمیشود و اینکه به چه صورت فشار خون خودش را غربالگری 

 دانشگاه علمی هیات عضو این  خون دارد باید در واقع چه اقداماتی را انجام بدهد بپردازیم تا اینکه به جایی برسد که مدت ها باید دارو استقاده کند.

اطر نشان کرد: توجه به این شواهد را باید خ است؛ نهفته آن در محکمی خیلی علمی شواهد که دارد وجود زیادی گفتنی هایحرف اینکه بیان با

  .حتماً مد نظر خودمان قرار دهیم و بیشترین تمرکزمان را روی این موارد لحاظ کنیم

های زیادی را با دوستانمان در صدا وسیما داشته باشیم، نشست امروز شروع خوبی است اما فکر رئیس مرکز قلب تهران تاکید کرد: باید نشست

سلامت برند سازی کند، مثلاً در بحث سلامت قلب و عروق با مرکز قلب تهران و اساتید این  های مختلفباید صدا و سیما در مقولهکنم که می

ی سلامت قلب و عروق کارهای اساسی ی منسجم جامع برای مقولهبندی شدههای متعددی را داشته باشد و در یک برنامه زمانمرکز نشست

  .های متعدد علمی با دوستان و تصحیح رویکردها بتوانیم شاهد ارتقای سلامت شهروندان باشیمم با پیگیری نشستامید دار .انجام دهد
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 نقشی کلیدی دارد« تاریخ پزشکی و طب و داروسازی سنتی»دکتر رحیمی: رسانه ملی در معرفی مفاخر

دانش »را در راستای معرفی دانش پزشکی به خصوص  رئیس دانشکده طب ایرانی با ابراز خرسندی، تعامل دانشگاه با صدا و سیما

 .ی ملی اثربخش خوانداز طریق رسانه« ترتر و منطقیتر، علمیی صحیحطب ایرانی به شیوه

 

 

 

 

 

  

 

در  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور

ها و تانبیمارس رؤسای و رئیسههیئت اعضای استادان، و رئیس قناعتی، حسین دکتر با نشستی در 1400 بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

 .وگو کرددیدار و گفت« ای شدن علم و توسعه رسانه سینارسانه»های دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره دانشکده

ی ملی ، گفت: رسانه«نقش رسانه در معرفی طب ایرانی آکادمیک»رحیمی رئیس دانشکده طب ایرانی با اشاره به  در حاشیه این جلسه دکتر روجا

تواند نقش مهمی در معرفی طب ایرانی آکادمیک به جامعه داشته باشد؛ قطعاً نمی توانیم نادیده بگیریم که اقبال عمومی به طب ایرانی به می

های انحرافی در جامعه وجود دارد که از این اقبال چشمگیر مردم به دانش گیر است، متاسفانه یک سری جریانعنوان یک دانش بومی زیاد و جشم

های ها و مداخلات غلط که انجام میدهند سلامت مردم را به خطر انداخته اند. وی ادامه داد: یکی از رسالتکنند و با آموزهطب سنتی سو استفاده می

های مبتنی بر شواهد و منطقی است که برای ارائه خدمت ، معرفی مداخلات صحیح در زمینه طب ایرانی و معرفی شیوهاصلی طب ایرانی آکادمیک

ی صحیح و منطقی به جامعه کند تا در این بستر به ارائه خدمت به شیوهی طب ایرانی و جامعه آکادمیک طب ایرانی بستری را فراهم میدر زمینه

   .م گیردی طب سنتی انجادر زمینه

هایی که به اسم ی آکادمیک طب ایرانی و تفکیک آن از سایر جریانتواند نقش مهمی در معرفی جامعهی ملی میدکتر رحیمی تصریح کرد: رسانه

 .اندازند داشته باشدطب ایرانی مداخلات غلط در جامعه انجام میدهند و جان سلامت مردم را به خطر می

 انقدر اند؛ کرده رخنه مجازی فضای در دارند که امکاناتی با ها جریان این که  ادامه داد: متاسفانه مشاهده می کنیم این عضو هیات علمی دانشگاه

ی طب ایرانی توسط جامعه آکادمیک مطرح میشود دیده شوند مواردی که مربوط به جامعه آکادمیک و مسائل علمی در زمینها دیده میهاین که

   .زی منتشر و پخش نمی شودنشده است و در فضای مجا

تواند نقش مهمی داشته باشد اگر که به طب ایرانی و معرفی طب ایرانی آکادمی بپردازد و در واقع در ی ملی خیلی میدکتر رحیمی افزود: رسانه

اینکه بتوانیم از جان و  ها منجر میشود بهی اینهای انحرافی نقش مهمی داشته باشد و در نهایت همهخاموش و ریشه کن کردن این جریان

   .سلامت مردم بهتر محافظت کنیم



51 
 

ی طب ایرانی می تواند انجام دهد؛ خاطر نشان کرد: یکی از اقدامات ملی چه کارهایی در حیطه رئیس دانشکده طب ایرانی با بیان اینکه رسانه

یدهند و تفکیک )سره از ناسره( به مردم ارائه خدمت می صحیح است که به شیوه« معرفی طب سنتی آکادمیک و طب تلفیقی و مکملی»بزرگ، 

  .است« ه وجود داردهای غلطی که در جامعتفکیک طب ایرانی و مکمل آکادمی از جریان»است؛ 

د رچه شاید ساده به نظر برسگدکتر روجا رحیمی گفت: طب ایرانی یک سری دستوراتی را برای حفظ و ارتقای سلامت بیماران دارد این دستورات 

عمومی قابل عرضه به مردم  تواند موثر و تاثیرگذار باشد به راحتی اینها از طریق رسانهها خیلی میولی در حفظ سلامت و پیشگیری از بیماری

 ،اشدب داشته موثری نقش  ها از دیدگاه طب ایرانی کمک کندسلامت انسان تواند به حفظی ملی در معرفی صحیح دستورهایی که میاست، رسانه

ستند که در ه «حکمایی و فاخرم معرفی و ایران داروسازی تاریخ پزشکی، تاریخ» شود؛ معرفی ملی یرسانه در تواند می که دیگری مهم  موضوع

 .کردندی )طب و داروسازی سنتی( فعالیت میزمینه

ابن سینا و رازی نام ببرند ولی ما پزشکان و  د فقط ازشناسید شایوی افزود: اگر از مردم بپرسیم که از مفاخر پزشکی قدیم شما چه افرادی را می

تواند ها به مردم میی پزشکی و داروسازی برداشته اند و معرفی اینهای بزرگی را در زمینههای قدیم که گامحکمای متعددی را داشتیم در زمان

 .نقش موثر و مهمی ر ایفا کند« روحیه خودباوری و عرق ملی»در تقویت 

 گیاهان یمساله  یرانی عرضه شود رای آکادمیک طب ای ملی ارزشمند است و باید از طریق جامعهی موضوع مهم دیگری که در رسانهدکتر رحیم

 وجود جامعه در غلط باور این و شده زیاد خیلی گیاهی داروهای فمصر  بینیم که اقبال به دم نوش ها ودارویی عنوان کرد و گفت: این روزها می

 یرسانه در که این شوند استفاده تواننمی مصرفی ایملاحظه هرگونه بدون و هستند عارضه فاقد گیاهی هایدمنوش و دارویی گیاهان که دارد

 داشته مصرفی ملاحظات  توانن عوارض وملی توسط جامعه آکادمیک این بحث مطرح شود که گیاهان دارویی هم مثل داروهای شیمیایی می

  .باشد تاثیرگذار ها آن سلامتی حفظ و هااین از صحیح یاستفاده و مردم سازیآگاه در باشند

 اند؛ کرده دعوت را ملی یرسانه عمومی روابط محترم مدیر  وی در پایان ضمن تشکر از مسئولان دانشگاه بابت تدارک این جلسه ارزشمند که

 علمی هیات محترم اعضای و اساتید هایدیدگاه و نظرات که خوشحالیم و است انجام حال در دانشگاه در ارزشمندی هایفعالیت  و اقدامات: گفت

ی ی پزشکی در رسانههای علمی که در زمینهتواند در ارتقای سطح کیفی برنامه می امر این هستند، شنوا ملی یرسانه خصوص در را دانشگاه

دانش طب ایرانی به »ه خصوص بملی تدارک دیده میشود بسیار تاثیرگذار باشد. ان شاالله با این اقدام ارزشمندی که انجام شده دانش پزشکی 

 .مطرح شودی ملی از طریق رسانه« تریتر و منطقیتر، علمیی صحیحشیوه

 

 تواند اعتماد جامعه را به دست آوردهای علمی کشور و انتشار آن میبخت نصرآبادی: رسانه با شناسایی ظرفیتدکتر علیرضا نیک

ا به ررئیس دانشکده پرستاری و مامایی، رسانه با انتشار ترجمان دانش پژوهش های علمی دانشگاه، می تواند پیام های درستی 

 .جامعه ارایه دهد
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با  

ای رسانه»های دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره ها و دانشکدهرئیسه و رؤسای بیمارستاندکتر حسین قناعتی، رئیس و استادان، اعضای هیئت

 و پرستاری دانشکده رئیس نصرآبادی بختنیک علیرضا دکتر شد، برگزار دارالفنون تالار در 1400 بهمن  6  که« شدن علم و توسعه رسانه سینا

های پیامشود افزود: این نقش رسانه است که ح مختلف دانشگاه انجام میسطو در متعددی تحقیقات دانش ترجمان زمینه در اینکه بابیان مامایی

 .کند ارائه و بندیطبقه مختلف هایگروه برای را تحقیقاتی  واضح و روشن

اطمینان را برای انتقال تجربیات علمی و تواند نقش یک واسطه خوب و قابلکند افزود: رسانه میوی بابیان اینکه رسانه نقش واسط را ایفا می

 .کرد تأکید آن بر باید و است مهمی نقش این که کند ایفا کارگزاران  ران وگذاهای تحقیقاتی دانشگاه به عموم مردم، سیاستپیام

 علمی هایظرفیت ملی رسانه هرچه  ای بود.العادهفوق دکتر نصرآبادی ارزیابی خود از این نشست را مثبت ارزیابی کرد و گفت: به نظرم جلسه

. دهد انجام را مردم عموم به رسانیاطلاع راحت خیال با و دهند تشخیص  از ناسره راحتی اخبار سره راتوانند بهکشور را بهتر شناسایی کند؛ می

 .یابدمی ارتقا نیز کشور دانشگاهی تحقیقات به و ملی رسانه به جامعه اعتماد گونهاین

 

 ای مهم برای انتقال پیام سلامت به مردم استدکتر افسانه تهرانیان: رسانه، وسیله

را به عنوان ابزار قدرتمند اطلاع رسانی خواند که منجربه ارتقای کیفیت زندگی شهروندان  بانوان آرش، رسانهرئیس بیمارستان جامع 

 .می شود
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در حاشیه دیدار رییس دانشگاه با  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر افسانه تهرانیان، رئیس بیمارستان جامع بانوان آرش

 1400 بهمن 6 که  «ای شدن علم و توسعه رسانه سینارسانه»قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما درباره  دکتر حسین

 یتوسعه در ایبرجسته نقش ها رسانه ها،کشور اکثر در: کرد تاکید و دانست رسانی اطلاع قدرتمند ابزار عنوان به را رسانه شد، برگزار دارالفنون در

مت مردم باشد و منجربه ارتقای کیفیت زندگی پیام برای سلا انتقال برای مهم ایوسیله تواندمی رسانه واقع در و کنندمی ایفا جامعه سلامت

 شهروندان شود.

 و خواند مهم مسئله این ترویج رد را رسانه نقش و دانست مادران سلامت گرو در را خانواده و جامعه سلامت آرش، بانوان  رئیس بیمارستان جامع

د، دماون ورامین، مثل اطراف هایشهرستان و مناطق این در که بانوانی به و شده واقع تهران شرقی جنوب و شرق منطقه در آرش بیمارستان: گفت

های مالی و حمایتکنند)حدود دو و نیم تا سه میلیون نفر( خدمت رسانی می کند. زنانی که بسیار نیازمند رودهن، بومهن و پردیس زندگی می

رح بخش فتواند نقش مهمی در جلب این حمایت ها داشته باشد.وی ارائه خدمت به زنان برای داشتن زایمانی ایمن و اقتصادی هستند و رسانه می

ان می کنند، می رت طبیعی زایمرا موجب تشویق آنها برای فرزندآوری دانست و تصریح کرد: راه اندازی زایمان بدون درد برای زنانی که به صو

 الی است.تواند تقاضا برای سزارین را کاهش دهد. فراهم کردن این شرایط نیازمند حمایت های بیمه ای و تامین منابع م

 هاییی خانمهای دهانه رحم و تخمدان به کلیهها، سرطان سینه، سرطاندکتر تهرانیان، در ادامه افزود: بیمارستان آرش، در مورد غربالگری سرطان

های مربوط به کانسرها و شیمی درمانی در بیمارستان ما با کند همینطور اکثر جراحیکه در آن منطقه هستند خدمات بهداشتی خوبی را ارایه می

ب تواند داشته باشد، معرفی این خدمات به مردم منطقه و جلمبلغ کم و با فرانشیز خیلی پایین دولتی ارائه می شود. نقش دیگری که رسانه می

 های مردمی و خیرین برای خدمت رسانی بهتر به اقشار کم درآمد و حمایت از ارائه خدمات بهداشتی به مردم.کمک

 

 شودمحسوب می« سند»دکتر آرش منصوریان: مطالب پخش شده از رسانه ملی 

ده شصداوسیما، مباحث مطرح معاون اداری و مالی دانشکده دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران، با تاکید بر وظیفه مهم 

ر دمدعوین در نشست مشترک رئیس و مسئولان دانشگاه علوم پزشکی تهران با مدیرکل روابط عمومی صداوسیما را قابل استناد 

 .د انتخاب کندعنوان مرجع و مشاور برای خوها را بهسطح جامعه عنوان کرد و گفت: صداوسیما باید کارشناسان دانشگاه

 

 

 

 

 

 

گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور در به 

 و هابیمارستان رؤسای و رئیسههیئت اعضای استادان، و رئیس قناعتی، حسین دکتر با نشستی در 1400 بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

 .وگو کرددیدار و گفت« ناسی رسانه توسعه و علم شدن ایرسانه» درباره تهران پزشکی علوم نشگاهدا هایدانشکده
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وسیما یک ارگان ملی است که در حاشیه این جلسه دکتر آرش منصوریان معاون اداری و مالی دانشکده دندانپزشکی دانشگاه با بیان اینکه صدا

ای قبول دارند و این حس را دارند عنوان یک مرجعیت در هر حوزهوطنان آن را بهاست که هممخاطبش افراد کل جامعه هستند؛ گفت: سازمانی 

وی   .دگیرند افراد موجه و مورد قبول جامعه هستند و از لحاظ علمی هم در سطح بالایی قرار دارنکه افرادی که انتخاب و در پشت دوربین قرار می

محسوب « سند»شود؛ های صداوسیما درج میه عهده دارد؛ افزود: اطلاعات و مطالبی که از شبکهبا اشاره به اینکه صداوسیما وظیفه مهمی ب

  .تر استمشود، به نظرم وظیفه صداوسیما از یک دانشگاه مهمی

کند؛ اما خاب میعلمی خیلی خوب از لحاظ علمی، اخلاقی و فرهنگی انتمعاون اداری و مالی دانشکده دندانپزشکی ادامه داد: دانشگاه عضو هیئت

کید بر اینکه وی با تا .تر عمل کند و افرادی را انتخاب کند که ازهرگونه اطلاعات اشتباه و غیرعلمی پرهیز کنندصداوسیما هم حتماً باید حسائ

ی دهان و دندان که شود برای مردم قابل استناد است؛ تصریح کرد: در حوزهوقتی کلامی از زبان استاد و یا کارشناسی از صداوسیما پخش می

ترین بیماری در سطح جامعه پوسیدگی دندان است که این خود یک بیماری است و ارائه دانم که شایعخودم هم در این بخش فعالیت دارم، می

ی صحیح نگهداری تواند تأثیر بدی برای مردم داشته باشد و در مقابل ارائه اطلاعات درست بهداشتی و نحوهآمار و اطلاعات بهداشتی اشتباه می

جهت خیلی اهمیت دارد و سطح وسیعی از جامعه را تواند خیلی مهم و در افزایش سطح سلامت دندان جامعه مؤثر باشد. نقش صداوسیما ازاینمی

 .خصوص باید خیلی دقت عمل به خرج دهدنگیرد، بنابراین صداوسیما درایدر برمی

عنوان مرجع و مشاور برای آن سازمان انتخاب کند، اساتیدی که در ها را بهکارشناسان دانشگاه دکتر منصوریان خاطرنشان کرد: صداوسیما باید

گونه جلسات را ارزشمند توصیف کرد و افزود: این نشست ی اینوی برگزار.اندهای دقیق قرار داشتهمراکز دانشگاهی فعال هستند زیر نظر انتخاب

ها روبرو خواهد ترین فناوریشناسان و پیشرفتهای از بهترین کارگیرد که با مجموعهای قرار میدر حوزهبسیار مهم است، با این فرایند صداوسیما 

  .شد

عنوان دانشکده مادر در سطح کشور با همکاری سازمان صداوسیما دکتر منصوریان گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران )دانشکده دندانپزشکی( به

  .کردن معضلات و مشکلات بهداشتی در جامعه بپردازندشناسایی مشکلات جامعه باهدف برطرف توانند با تشکیل کارگروه بهمی

 

 علمی و دانشجویان می شوددکتر محمدحسین صادقیان: همکاری با رسانه ملی باعث ارتباط دانش در حوزه هیئت

فاده از همکاری با رسانه ملی و همچنین استمعاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه با اشاره به نقش رسانه در ارتقا سلامت و ضرورت 

 .ظرفیت دانشگاه در ارتقا سواد سلامت جامعه تاکید کرد
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ومی صداوسیما با حضور در به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عم

ها و رئیسه و رؤسای بیمارستاندر نشستی با دکتر حسین قناعتی، رئیس و استادان، اعضای هیئت 1400بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

وگو کرد، در حاشیه این جلسه دکتر دیدار و گفت« ای شدن علم و توسعه رسانه سینارسانه»های دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره دانشکده

تواند های پیشرو در علم میپزشکی تهران به عنوان یکی از دانشگاهگاه گفت: دانشگاه علوممحمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانش

 .و ارتقاء سلامت مردم نقش موثری داشته باشد ی علمی، پزشکی در بحث سلامتهای حوزهدر رفع چالش

ودیم که رویکرد زندگی مردم از وران کرونا شاهد بمعاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، افزود: با توجه به زندگی مجازی و رشد آن مخصوصا در د 

هایشان را توسط فضای مجازی کسب کنند؛ کنند که بسیاری از اطلاعات و دادهزندگی حقیقی به زندگی مجازی سرعت گرفته و مردم سعی می

ها به خصوص دانشگاه ص دانشگاههمین امر باعث شده تا دانش و فرهنگی تحت عنوان فرهنژ مجازی به مردم افزوده شود که در این خصو

وی با اشاره به اینکه شواهد نشان  .علوم پزشکی تهران به عنوان مرکز علمی سلامت کشور باید توجه بیشتری به ورود در این حوزه را داشته باشد

از این قافله عقب بمانیم قطعا  ر مااند تصریح کرد: اگها در بسیاری از کشورهای دنیا نقش بسزایی در ارتقا سطح سلامت داشتهداده که رسانه

 .ه عنوان ارتقاء سواد سلامت مردم به خوبی ایفا کنیمبتوانیم رسالت خودمان را نمی

 حوزه در ما دانش ارتباط  های مشارکت رسانه ملی با رسانه دانشگاه گفت: این ارتباط باعثدکتر محمدحسین صادقیان در خصوص مزیت

 .گیردر میقرا مردم اختیار در افتدمی قاتفا مجازی مختلف هایقالب در که دانشگاه علمی رویدادهای همچنین و ودشمی دانشجویان و علمیهیئت

های علوم پزشکی کشور باشد تا اطلاعات مورد نیاز همه معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، خاطرنشان کرد: امیدوارم تعامل رسانه با همه دانشگاه

رسانه را اتفاقی خجسته خواند و ابراز  وی در پایان همکاری دانشگاه با .معطوف به تهران و دانشگاه علوم پزشکی تهران نباشدافراد برآورده شود و 

کنیم و روزی برسد که هر شهروندی  امیدواری کرد انشااله بتوانیم از ظرفیت دانشگاهیان خودمان برای ارتقاء سواد سلامت مردم کشورمان استفاده

 .از کشور عزیزمان به راحتی بتواند دسترسی به خدمات حوزه سلامت از طریق مدیا را باشد در هر جایی

 

 دهددکتر حسین زاده: برخی تبلیغات تجاری سلامت جامعه را تحت تأثیر قرار می

های درمان هزینهلامت جامعه و کاهش سهای علمی را در ارتقا سواد شناسی دانشگاه، انتشار پیامرئیس دانشکده تغذیه و رژیم

 .مؤثر دانست

 

 

 

 

 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قرائی، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل روابط عمومی صداوسیما با حضور در  

 و هابیمارستان رؤسای و رئیسههیئت اعضای استادان، و رئیس قناعتی، حسین دکتر با نشستی در 1400 بهمن  6سالن دارالفنون دانشگاه 

 .کرد وگوگفت و دیدار «سینا رسانه توسعه و علم شدن ایرسانه» درباره تهران پزشکی علوم دانشگاه هایدانشکده
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 و دانست رمؤث را صداوسیما و دانشگاه بین  شناسی، ارتباطدر حاشیه این نشست، دکتر محمدجواد حسین زاده، رئیس دانشکده علوم تغذیه و رژیم

 که درمانی اقدامات باوجود بگیریم؛ نظر در کلی اصل عنوانبه را درمان از بهتر پیشگیری اصل و عمومی دانشگاه عنوانبه را صداوسیما اگر: گفت

تر وی توجه بیش.داریمتری شود؛ بازهم در زمینه بهداشت و پیشگیری نیاز به کارهای عمیقر دانشگاه انجام مید  المللیبین استانداردهای حد در

های تأثیرگذار در ارتقا سلامت، سواد های درمانی مؤثر دانست و گفت: یکی از مقولهبه مقوله بهداشت و پیشگیری را در کاهش بسیاری از هزینه

 هایپیام که دارد را تانسیلپ این دنیا،  ستفاده از اساتید مجرب و مطرحشناسی دانشگاه، با اای جامعه است. دانشکده علوم تغذیه و رژیمتغذیه

 .کند منتقل جامعه به صداوسیما طریق از را تغذیه سلامت

هایی گذاری صداوسیما برنامههای هنرمندانه و مؤثر تأکید کرد و گفت: در شورای سیاستشناسی، بر تولید پیامرئیس دانشکده علوم تغذیه و رژیم

ها و اطلاعات یکسانی ارائه دهند تا مخاطبان دچار دوگانگی مورد موضوعات خاص، مشورتدرنظر گرفته و از کارشناسانی دعوت شود که در 

 .ها دشوار کندگیری را برای آننشوند. گاهی ممکن است در مورد یک مطلب علمی مطالب متعدد و متناقضی به مخاطبان منتقل شود و تصمیم

 انتقال در  توانددهد گفت: نزدیکی بین صداوسیما و دانشگاه میا تحت تأثیر قرار میوی با نقد برخی تبلیغات تجاری صداوسیما که سلامت افراد ر

 .شود منتقل جامعه به دانشگاهی و علمی پیام و بوده تأثیرگذار مخاطب به درست پیام

ل افراد به و گفت: بیشترین اقباها بیان کرد ای مناسب در پیشگیری از بیماریدکتر حسین زاده، گرایش عمومی مخاطبان را آگاهی از سبک تغذیه

ای را رعایت کنند. اگر این اطلاعات به شکل علمی و این است که برای پیشگیری از بیماری یا برای جلوگیری از عوارض آنچه نکات تغذیه

 ارتقا را معهجا سلامت و باشد داشته همراه به را خوبی بسیار نتایج  تواندتقل شود در آینده میهای لازم از طریق صداوسیما منآکادمیک با مشاوره

 .دهد

 ولانمسئ با  شناسی با ارزیابی خود از این نشست گفت: این نشست شروع خوبی بود ولی برای ادامه لازم استرئیس دانشکده علوم تغذیه و رژیم

های راف بیشتری پیدا کنند و هم ما از ظرفیتهای دانشگاه اشران صداوسیما جلسات بیشتری داشته باشیم تا هم آنان نسبت به فعالیتگذاسیاست و

 .صداوسیما بیشتر استفاده کنیم

 

برقراری فوق العاده خاص کارکنان بهداشتی و درمانی در  :معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت

 صورت موافقت سازمان برنامه و بودجه

 زیر و مجموعه وزارت بهداشت، امنیت شغلی و حفظ کرامتمعاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت گفت: اعتقاد ویژه و

 .انسانی نیروهای بهداشتی و درمانی است و ساماندهی مشاغل در دستور کار وزارت بهداشت است
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ای ویژههای ما در وزارت بهداشت، تأمین امنیت شغلی کارکنان است که باید به آن توجه به گزارش وبدا معاون وزیر بهداشت گفت: از اولویت

ضعیت شوند که البته وداشت و طبق دستور مقام عالی وزارت، مجموعه معاونت توسعه در تلاش است که کلیه کارکنان نظام سلامت تبدیل 

تژی مدیریتی وزارت بهداشت در حوزه پرداخت ها بر این اسائ است که وی گفت:استرا .طلبدربط را میهای ذیهمکاری و همدلی همه سازمان

 ننداصلی ما معیشت کارکنان نظام سلامت باشد تا همکارانمان با آسودگی خاطر به مردم عزیز ایران خدمت ک اولویت

العاده خاص در مجموعه وزارت بهداشت گفت: مقام عالی وزارت طی مکاتباتی که با سازمان دکتر رحیمی با اشاره به اهمیت اجرای فوق 

وبودجه مهالعاده خاص اعلام کرده اما نیازمند ردیف و تأمین بودجه است که امیدواریم سازمان برنارداخت فوقوبودجه داشته، موافقت خود را با پبرنامه

لبه، وزارت بهداشت در کنار وی در ادامه افزود: در راستای تحقق این مطا .در این خصوص به وزارت بهداشت اعتبارات لازم را اختصاص دهد

 .نتیجه مطلوب این مهم را دنبال خواهد کرد کارکنان خود قرار دارد و تا حصول

ه کمبود شدید نیروی انسانی در حوزه بمعاون وزیر بهداشت گفت: از سازمان های برنامه و بودجه و نیز اداری و استخدامی تقاضا کرده ایم با توجه  

ر این، نیاز است که مجوزی به بخدام دهند و علاوه سلامت و خستگی مفرط نیروها در طول دو سال مقابله با کرونا، به وزارت بهداشت مجوز است

فت های کاری بوده و امکان وزارت بهداشت برای جذب نیروها به صورت سهمیه خاص اعطا شود چراکه همکاران ما در حال فعالیت و گذراندن شی

 .مطالعه برای آزمونهای استخدامی را ندارند

شورمان در طول دوران کرونا کمل تعرفه گذاری خدمات پرستاری اظهار داشت: پرستاران عزیز دکتر بهروز رحیمی با اشاره به اهمیت اجرای کا 

گر، های بیمههای مداوم با سازمانای دارد، از همین رو با رایزنیهای بزرگی را از خود نشان دادند که جای تقدیر ویژهها و ازخودگذشتگیرشادت

عرفه گذاری خدمات پرستاری را در وزارت بهداشت تمشخص و دارای چهارچوب کنیم تا بتوان طرح  های خدمتی پرستاری رادر تلاش هستیم بسته

صوص اجرای تعرفه گذاری خدمات پرستاری، وزارت وی در ادامه افزود: باتوجه به تاکیدات مقام معظم رهبری درخ  .طور کامل اجرایی کردبه

 .تاران را جبران و وضعیت معیشتی آنان را بهبود بخشدبهداشت مصمم است تا با این کار بخشی از زحمات پرس

 دیدار رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با سرپرست اداره کل حقوقی و تنظیم مقررات وزارت بهداشت

ستای سیاست های مدیریت حقوقی وزارت بهداشت مبنی بر پیگیری موضوعات قضایی دانشگاه های علوم پزشکی کشور  در را

ضو سه ای با ح شگاه و همچنین دکتر میرحامد خانی مدیرکل و جل ساحلی مدیر حقوقی دان شاهین  سین قناعتی رئیس و  ر دکتر ح

 .گرجی معاون قضایی اداره کل حقوقی وزارت بهداشت برگزار شد
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دکتر خانی ضمن بیان  رابتدادر دفتر رئیس دانشگاه، د 1400بهمن  9به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست روز شنبه 

های حقوقی های خود در وزارت بهداشاات گفت: با بررساای های به عمل آمده و ارزیابی عملکرد دریافت شااده از مدیریتاهداف و ساایاساات

توجه  رخوردار بوده است و بادانشگاههای علوم پزشکی کشور خوشبختانه مدیریت حقوقی دانشگاه علوم پزشکی تهران از عملکرد بسیار مطلوبی ب

سات به طور مبه تعداد کارکنان و واحد شگاه این عملکرد جای قدردانی دارد.وی ابراز امیدواری کرد این جل سعت دان شش و و ستمر های تحت پو

مسئولیت گرفتم سعی کردم  برگزار شود.در ادامه دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه ضمن تشکر از حضور وی دراین جلسه گفت: از روز اول که

سایر مسئولان دانشگاهمس نیز انتظار دارم در موارد مورد نیاز  ایل مختلف را با حقوقی دانشگاه در جریان بگذارم و مشاوره های لازم را بگیرم. از 

 .حتما از این ظرفیت دانشگاه استفاده کنند.

درت و توانایی به کار خود ادامه قین مدیریت با همین دکتر قناعتی عملکرد مدیریت حقوقی دانشگاه را بسیار خوب توصیف و ابراز امیدواری کرد ا

صوص به عمل آید.وی همچنین ب صمیمات لازم در این خ ست اعلام کنند تا ت شگاه تاکید دهد و اگر با کمبود نیرو نیز مواجه ا ه مدیر حقوقی دان

در درمان حضور داشته باشند و از ما در کنار کاشود حتکرد برای کمک به کادر درمان در خصوص پرونده هایی که بابت قصور پزشکی مطرح می

سان حقوقی برای شنا شود. وجود وکلا و مشاوران و کار ستفاده  ر درمان از دیگر مواردی بود بحث آموزش های قضایی به کادکمک به این افراد ا

دیک اتخاذ شااود.در پایان نیز ی در آینده نزکه رئیس دانشااگاه بر آن تاکید کرد و قرار شااد در این خصااوص نیز مدیریت حقوقی دانشااگاه اقدامات

دیریت با اسااتفاده از شاااهین ساااحلی مدیر حقوقی دانشااگاه ضاامن قدردانی از حمایت های رئیس دانشااگاه و معاون توسااعه اعلام کرد: این م

وق دانشگاه جلوگیری خواهد کرد حق کارشناسان، مشاوران و وکلا تمام سعی خود را برای استیفای حقوق دانشگاه انجام داده و با قدرت از تضییع

در تمام روزهای هفته به  و بر اسااائ آمار و اطلاعات موجود نیز تاکنون در این مساایر موفق بوده اساات.وی همچنین تصااریح کرد: این مدیریت

 های دانشگاه است.صورت تلفنی و حضوری پاسخگوی موضوعات تمامی واحد

 

 رانرئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهنشست هیئت

 ک خواهد کردهایمان را درست برداریم خدا هم کمدکتر قناعتی: اگر در دانشگاه قدم

رئیسه دانشگاه که در آستانه دهه فجر برگزار شد، دکتر محسن امینی، رئیس دانشکده داروسازی گزارش در جلسه این هفته هیئت

ل درمان دانشااگاه آماری از مراجعه کلی کووید در کسااال آینده این دانشااکده و دکتر سااعید ناطقی معاون  4برنامه عملیاتی 

 .های دانشگاه ارائه کردندبیمارستان
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شنبه  سه روز یک شکی تهران، دکتر قناعتی در جل شگاه علوم پز سالن  1400بهمن  10به گزارش روابط عمومی دان سلامت با تبریک مدر  دافعان 

لحاد و شیطان بود زیرا به دلیل خدا به کفر، ا« ضد حمله»یران به تعبیر کارشناسان، فرارسیدن دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: انقلاب اسلامی ا

ای تغییر داد کهِ اقتصاد همه گونهعنوان پشتوانه پول در امریکا، این کشور قیمت دلار را بهروند اقتصادی بعد از جنژ جهانی دوم و تجمع طلا به

دهنده عنوان سومین صنعت نشانهای نفت و دامن زدن به فحشا و مواد مخدر بهویتنام و جنژازآن از کشتار جهان را صاحب شد و در روند پس

شگاه افزود: ریختن برنج و گندم د شده بود.رئیس دان ست که یک روند غیرالهی و غیراخلاقی در جهان حاکم  ها در ر دریا برای تعادل قیمتاین ا

 رت روزانه جلوگیری کند.صوهزار نفر به 8توانست از مرگ حالی بود که می

های غرب را برهم زد اضاااافه کرد: ها و بازیدکتر قناعتی با بیان اینکه انقلاب اسااالامی جرقه خداوند بود و آمدن امام خمینی )ره( همه برنامه

به ما انقلاب عجیبی بود و هسااات  یدگطوریانقلاب  که د ندهای آن که حتی کساااانی  به غیرمعمول بودن رو ند  مادی دار ند.اه   اعتراف دار

شریت، عده شگاه با بیان اینکه برای اولین بار در تاریخ ب سترئیس دان سلاحی درحالیای با د شان اعتقادی به مبارزه خالی و بدون هیچ  که رهبر

شت، توانست بر بزرگ شوند امسلحانه ندا ز انقلاب افزود: پس ترین رژیم مسلح منطقه که ژاندارم امریکا و غرب در منطقه خاورمیانه بودند پیروز 

اخلاقی در  وهای زیادی مانند گنبد و کردساااتان و حمله طبس و جنژ تحمیلی و ... را پیش آوردند و در ادامه، خط انحطاط فرهنگی نیز غائله

شرافیت به شروع و ا سئولان  شد که امیدوارم با نگاه الهی مجدداً بخشبرخی م سوء به وجود آمعنوان کلید موفقیت مطرح  شود.های   ده برطرف 

ها نفر خونشان را نثار کردند و جان ایم دههایی که ما روی آن نشستهوی افزود: امروز رسالت بزرگی بر عهده ماست زیرا برای هریک از صندلی

ست که خدا کمک خواهد کرد  ست که این مسیر، مسیری ا سرپا بماند. باورم این ا ست وعزیزشان را دادند تا این کشور  برای کسانی  افتخاری ا

 که سوار این قطار شوند و در این مسیر حرکت و تلاش کنند.

شورا و امام حسین  ست به حادثه عا شکست نخورده ا شاره کرد و گفت )دکتر قناعتی با بیان اینکه خط حق از ابتدای تاریخ تاکنون  ع( و یارانش ا

دهد این ترین تجمع انسااانی نشااان میعنوان بزرگربعین بهاعیان در روز میلیونی شاای 20اند اما تجمع یزیدیان فکر کردند که حق را محو کرده

از دست بدهد  خواهد که نور حق بدرخشد. این باور نیازمند این است انسان تقوا داشته باشد. اگر انسان اخلاص خود راحرکت الهی بوده و خدا می

شکلاتی می تواند این حقایق معنوی را باور کند و دچارنمی شیم  شودم سرپا با شدند و معتقدند برای اینکه  اید بکه برخی رفقای ما بعد از جنژ 

شه ستنوکری کدخدا را بکنیم. ری شی از ایمان خود را به خدا ازد ست که بخ ست؛ بنابراین همه ما دادهاش این ا شأ آن چیزی جز گناه نی اند و من

و فرصتی که برای مسئولیت  نکنیم و به دنبال جاه و مقام و موقعیت باشیم ممکن است در معرض این خطر و سرنوشت باشیم، اگر که الهی فکر

 ما پیش آمده را از خدا ندانیم.
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ست عمل کنیم و قدم شگاه در شگاه با بیان اینکه اگر در دان سلامی رئیس دان ست برداریم خدا هم کمک خواهد کرد افزود: انقلاب ا هایمان را در

 شود.های سنگین دشمنان هر روز بلند و بلندتر میا وجود هجمهعنوان یک تحول بزرگ اجتماعی ببه

سه حجت شگاه در ادامه بررسی نامه الاسلامدر ابتدای این جل سیدقریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دان والمسلمین میر مجید 

شتر موضوع عیب شرحضرت علی )ع( به مالک ا سانی را یح کرد و جویی را در نامه آن حضرت ت گفت: حضرت علی )ع( به مالک تأکید کردند ک

های مردم فرماید دورترین مردم از تو و نسبت به تو کسی است که در پی عیبکه بیشتر از همه دنبال عیب مردم هستند از خودت دور کن و می

  است.

 انشااکده ارائه کرد.سااال آینده این د 4یاتی در این جلسااه همچنین دکتر محساان امینی رئیس دانشااکده داروسااازی گزارشاای از برنامه عمل

 هااای دانشاااگاااه ارائااه داد.در ادامااه نیز دکتر ساااعیااد ناااطقی، معاااون درمااان آماااری از مراجعااه کلی کوویااد در کاال بیمااارساااتااان

شت و همچنین کلیپی از کی سینا دا ستان  صاص به بیمار سئولان که این هفته اخت سه پویش یک دقیقه با م ستان فیت آموزش در این جل در بیمار

 رئیسه پخش شد.بهارلو و ضیائیان برای اعضای هیئت

 

 پیام معاون بهداشت دانشگاه، در خصوص پویش ملی پیشگیری از سرطان

 .دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه، در خصوص پویش ملی پیشگیری از سرطان پیامی ارسال کرد

 

 بهداشت دانشگاه علومپزشکی تهراندکتر علیرضا اولیائی منش معاون 

پیشگیری از سرطان به  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، متن پیام معاون بهداشت در خصوص پویش ملی

 :شرح ذیل است

شبکه ستاوردهای خدمات  شور در د شتی درمانی ک سطح بی ۳های بهدا شته متنوع و در برخی موارد در  ست. ندهه گذ المللی الگو و زبانزد بوده ا

های عفونی و افزایش امید به زندگی از آن جمله است. عوامل پیشران های مرگ نوزادان، کودکان و مادران باردار، کنترل بیماریکاهش شاخص

 .بوده اسااات های روساااتایی و محروم جامعهویژه در جمعیتهای بهداشاااتی درمانی بهدر بخش سااالامت مرهون توساااعه خدمات شااابکه

سالم ) به صرف دخانیات، رژیم غذایی نا شامل افزایش م شیوه زندگی  شدن جوامع باعث تغییراتی در  صنعتی  صادی، جهانی و  ویژه تحولات اقت
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سبزیجات(، کم صرف کم میوه و  ست و طی همهم شده ا ضافه 19گیری کووید تحرکی، افزایش وزن  شمار افراد چاق و دارای ا وزن هرروز به 

 .شود. شیوع ویروئ کرونا باعث کاهش چشمگیر فعالیت فیزیکی نیز بوده استده میافزو

سالم منجر به افزایش بروز بیماری سرطانشیوه زندگی نا های غیر واگیر و یبیمار  .شوندمی تنفسی هایبیماری و  ها، دیابتهای قلبی عروقی، 

 مرگ)  افتندمی اتفاق  سااال 70ها در ساانین کمتر از روند. اکثر این مرگمی شاامار ترین عوامل مرگ و ناتوانی در دنیای امروز بهمزمن، اصاالی

سومین عامل مرگ  سوانح، و عروقی و قلبی هایبیماری زا پس واگیر غیر هایبیماری ترینمهم از یکی عنوانبه سرطان(. سال ۳0-70 زودرئ

 .یافته استدر کشورهای کمتر توسعه

دهد. با افزایش امید به زندگی و افزایش درصد سالمندی در جمعیت کشور ها را به خود اختصاص میدرصد مرگ 10ایران طورکلی سرطان در به

توان به سرطان پوست، ها در ایران میترین سرطانترین و شایعرود موارد بروز سرطان در دهه آینده به دو برابر فعلی افزایش یابد. از مهمانتظار می

 اصلی، خطر عوامل از اجتناب و  های ناشی از سرطان، با تغییر سبک زندگیدرصد مرگ 40بیش از  .کرد اشاره بزرگ روده  نان( وپستان )در ز

 .است پیشگیریقابل

 :اند ازپیشگیری از سرطان عبارتترین عوامل خطرساز قابلمهم

تحرکی، ها، کمو سبزی نمک، گوشت قرمز، چربی، مصرف کم میوهمصرف سیگار، افزایش وزن و چاقی، رژیم غذایی نادرست شامل مصرف زیاد  

های کبد، سرویکس، لنفوم و .... دخیل است، دودهای سرطان که در ایجاد B ،C ،HPV های ویروسی و مزمن مثل ایدز، هپاتیتبرخی عفونت

به همین منظور پویش ملی مبارزه با سرطان  (uv)خورشید نیونیزا غیر و  های مضرهای جامد، اشعهداخل منزل ناشی از احتراق ناقص سوخت

کت مردم باهدف افزایش آگاهی و جلب مشار «ها را کم کنیدفاصله» ، برگزار می شود و امسال با شعار15تا  8ساله در نیمه اول بهمن از همه

ناپذیر بودن آن برگزار ن ازجمله درمانم در خصوص سرطاهای آن، اصلاح باورهای نادرست مردرطان و شیوهپیشگیری بودن سدر خصوص قابل

 .شودمی

های مهمی در سال، بتوان گام 50آورد تا از طریق آموزش عموم مردم و بخصوص زنان و مردان بالای برگزاری پویش این فرصت را فراهم می

موقع ، درمان مناسب و بهز بروز سرطانجهت ارتقای آگاهی عمومی و تشویق افراد، خانواده و جوامع برای خود مراقبتی در خصوص پیشگیری ا

کنم به این پویش بپیوندند و با رعایت سبک زندگی نهاد، دعوت میهای دولتی و غیردولتی و مردمها، سازمانبرداشت. لذا از همه افراد، خانواده

دواری از صدمات ناشی از آن بکاهند مراقبت و امیسالم از سرطان پیشگیری نمایند و چنانچه خود و اطرافیان ایشان به سرطان مبتلا هستند نیز با 

 .و مسیر بهبودی را هموار کنند

 منش اولیائی  دکتر علیرضا

 معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران

 

 ارزیابی اعتباربخشی آموزشی بیمارستان فارابی

 آموزش ایجاد نشوددکتر محمدرضا اکبری: با وجود مجازی شدن کلاس ها تلاش کردیم تا هیچ وقفه ای در 

شی و درمان شی، پژوه شرایط آموز سی  ستان فارابی به برر ضور در بیمار شکی با ح شت درمان و آموزش پز ی ارزیابان وزارت بهدا

 .دستیاران و دانشجویان پزشکی این بیمارستان پرداختند
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نکیسا هومن، عضو هیئت علمی  ت بهداشت متشکل از دکتربه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، ارزیابان وزار

 1400بهمن  10کشنبه یدانشگاه علوم پزشکی ایران و دکتر محمدرضا حاجی اسماعیلی، عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

شکی، دکتر م شم پز ضا اکبری، مدیر گروه چ ضمن دیدار با دکتر محمدر ستان فارابی  ضور در بیمار شی، دکتر حمدطاهر رجبیبا ح ، معاون پژوه

یط آموزشی و پژوهشی دستیاران حمید ریاضی، معاون درمان و دکتر آرش میرمحمد صادقی، مدیر برنامه دستیاری این بیمارستان از نزدیک با شرا

 .و فلوهای این مرکز آشنا شدند

شم  ضمن بیان برنامه های بین الملل گروه چ ستان فارابی گفت: هماندکتر اکبری نیز در این دیدار  شکی بیمار شم  پز طور که می دانید گروه چ

متعددی را با چشم پزشکان  پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران یکی از گروه های پیشرو در زمینه های بین الملل است. ما وبینارهای مشترک

وی  .لملل وضعیت خوبی داریمو فلوشیپ چشم پزشکی بین ا مراکز علمی مختلف جهان انجام داده ایم و در حال حاضر نیز از نظر پذیرش دستیار

ر روزهای آغاز شیوع این بیماری اندکی ددر ادامه به تاثیر شیوع کرونا بر آموزش دستیاران و فلوها در بیمارستان فارابی اشاره کرد و اظهار داشت: 

وشبختانه مشکلی در این زمینه خهای عمل باعث دلگرمی آنان شد و نگرانی برای دستیاران وجود داشت اما حضور اساتید در درمانگاه ها و اتاق 

ستیم ب ستان فارابی مرکز پذیرش بیماران مبتلا به کرونا نبود توان شتیم. همچنین با توجه به اینکه بیمار دون کاهش ظرفیت پذیرش بیماران به ندا

ر گروه چشم پزشکی دانشگاه علوم تحت تاثیرات منفی قرار نگیرد. مدی ارائه خدمات بپردازیم. همین مسائل باعث شد تا آموزش دستیاران و فلوها

شرفت های قاب شور ما پی شد آموزش مجازی در ک شیوع کرونا باعث  شاید بتوان گفت  شکی تهران در ادامه افزود:  شد. پز شته با ل توجهی دا

ستی شد تا علاوه بر آموزش د صتی  صورت مجازی فر ضور فارغ ابرگزاری کلائ ها و کنفرانس ها به  شاهد ح صیلان و دانش اران حتی  لتح

ضور صورت ح شی به  شیم. البته برگزار کلائ های آموز ستان فارابی نیز در این کلائ ها با ی مزایای خاص خودش را آموختگان قدیمی بیمار

 .دارد اما با وجود مجازی شدن کلائ ها نیز تلاش کردیم تا هیچ وقفه ای در آموزش ایجاد نشود

کتر اکبری به بیان دهی و معیشتی دستیاران، نظرسنجی های انجام شده و شرایط طرح های پژوهشی موضوع های دیگری بود که وضعیت رفا

صی، اورژانس، مر.آن ها پرداخت ص ضور در درمانگاه های فوق تخ شت با ح سه ارزیابان وزارت بهدا شکی در پایان این جل شم پز کز تحقیقات چ

شجویاترجمانی، بخش آموزش جراحی، ک ستیاران و دان صحبت با د شی و  ستیاران و کلائ های آموز سی تابخانه، پاویون د شکی، به برر ن پز

 .شرایط آموزشی، پژوهشی و درمانی بیمارستان فارابی پرداختند
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 )حکیم( 2انتصاب دکتر رضا شروین بدو به سمت سرپرست مرکز طبی کودکان 

)حکیم( منصوب  2دکان رضا شروین بدو را با حفظ سمت به عنوان سرپرست مرکز طبی کو دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه در حکمی دکتر

 .کرد

 

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در متن این حکم آمده است:

 جناب آقای دکتر رضا شروین بدو

 دانشیار محترم دانشگاه

 با سلام و احترام

صلی آ ستان ها از جمله مراکز ا سطح آنهبیمار ستند و ارتقاء  شگاه ه ضایتمندی موزش، پژوهش و ارائه خدمات درمانی در دان ا نه تنها در ایجاد ر

نی اساااات. ی ل یی در عرصااااه آموزش و پژوهش هااای بااا لکااه موجااب شاااکوفااا ب یری چشااامگیر دارد،  ث نیااازمنااد تااا جعین   مرا

 2 طبی مرکز ارسااتانبیم پزشااکی آموزش و درمان بهداشاات، وزارت های مساااعدت و محترم خیَّرین تقدیر قابل و سااتودنی همت با که اکنون 

به تکمیل این طرح  نسبت یشترب دقت و سرعت با تا است ضروری است، افتتاح و برداری بهره آستانه در و سازی آماده پایانی مراحل در( حکیم)

 ق محروم جنوب تهران آغاز شود.خداپسندانه اقدام نمود تا در اولین فرصت، خدمت رسانی به ملت شریف ایران به ویژه مردم عزیز ساکن در مناط

شورای راهبردی و بهر صمیم  شمند اجرایی و مدیریتی جنابعالی و با توجه به ت سوابق و تجارب ارز ستان، بدین برداری ا هنظر به تعهد،  ین بیمار

 )حکیم( منصوب می شوید. 2وسیله با حفظ سمت و همه وظایف به عنوان سرپرست مرکز طبی کودکان 

ساتید گرانقدر و پیشرود با بهرهامید می شارکت ا ضای محترم هیأت علمی، گیری از نهایت توان، تجارب و درایت خود و با جلب م سوت و اع ک

وهشاای و درمانی این بیمارسااتان ی گامی بلند در راه اندازی همراه با ارتقاء کیفیت و توسااعه خدمات آموزشاای، پژکارکنان دلسااوز درمانی و ادار

 جدیدالاحداث، برداشته شود.

 نشکده پزشکی، شما رابهداشت و دا بدون تردید تمام عوامل ذیربط در دانشگاه، به ویژه معاونت های درمان، توسعه مدیریت و منابع، غذا و دارو،

 در دستیابی به این هدف یاری خواهند کرد.

 .باشااید موفق اوساات، رضااای مورد چنانچه محوله وظایف انجام در عج(عصاار )تعالی و عنایات حضاارت ولیامیدوارم با اسااتعانت از درگاه باری
 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه
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 برگزاری نشست مشترک با پردیس هنرهای زیبای دانشگاه تهران

های فرهنگی و دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی تهران و پردیس هنرهای زیبای دانشگاه تهران برگزار مشترک معاونتنشست 

 .شد

 

زیبای  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت فرهنگی، نشست مشترکی بین مسئولان معاونت فرهنگی و دانشکده هنرهایبه گزارش روابط

 .در دفتر ریاست دانشکده هنرهای زیبا برگزار شد 1400 بهمن 9 دانشگاه تهران شنبه

 اجتماعی های مولفه  راقبتی،دکتر عبدالرحمان رستمیان معاون فرهنگی دانشگاه در آغاز این جلسه گفت: با وجود ظرفیت ها و بسترهای خود م

 آموزش، و دار اولویت یها پژوهش حوزه در ما. کنیم افزایی هم توانیم می مختلف ابعاد در معنوی سلامت و روان سلامت سلامت، بر موثر

نیز کارهای مشترک   HSR  ایهفه های سلامت باید از این جایگاه ها ارتقاء یابد. ما می توانیم در حوزه مول. داریم زیادی مشترک موضوعات

 .انجام دهیم

های هنری آمده تا طبق یک برنامه دقیق از ظرفیتپیشدکتر حامد مظاهریان رئیس پردیس هنرهای زیبا در ادامه بیان داشت: فرصت مغتنمی  

 سواد ارتقاء هنری هایقالب در: الف  توان استفاده کرد.خصوص از سه قالب میهای مشترکی داشته باشیم و درایندر راستای سلامت همکاری

: ب. کرد منتقل مردم و پزشکی جامعه به را یخدمات سینما، انیمیشن، گرافیک، نقاشی، مثل هنری کار دل در را سخت موضوع یک چون سلامت

ای بر اسائ ساختار وزه سلامت مثل روحیه بخشی، موسیقی و اثربخشی برای کمک به درمان، خدمات حرفهح در مستقیم هایظرفیت از استفاده

های مختلف استفاده به بیماران در حوزه های هنری برای کمکایجاد شده و اعلام نیازها که در این مورد باید تقاضامحور پیش برود و از ظرفیت

س شود. در ادامه دکتر محمد حسین صادقیان معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه تعاملات معاونت دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی تهران با پردی

 .این گام مهمی در شرایط فعلی استها احصاء شود و هنرهای زیبا را دارای ثمرات ارزشمندی خواند و گفت: لازم است در چند جهت اولویت

دکتر محمد مؤمنی مشاور فرهنگی و هنری دانشگاه در خصوص اقدامات مشترک گفت: عشق و علاقه همکاران ما در پردیس هنرهای زیبا در 

تأسیس دفتر همکاری  های اجتماعی لازم است تبدیل به طرح و برنامه عملیاتی شود. ما باید باخصوص ارتقاء سلامت و گسترش فرهنژ مسئولیت

اندازی کنیم برای مشترک بین دو دانشگاه و تعیین نماینده و تعریف نقش و سهم هر یک از عزیزان حاضر در جلسه کارگروه هنر و سلامت را راه

ا مطالعه و تحقیقات کنم تأسیس مؤسسه مطالعات سبک زندگی و سلامت را در پردیس هنرهای زیبا کلید بزنیم تا بتوانیم بشروع کار پیشنهاد می

سپس در ادامه دکتر مهدی نوروزی  .های مشترک ساماندهی و مدیریت کنیمای و پژوهشرشتههای بینهای لازم را برای تدوین برنامهشرطپیش

ای ورود رشتهبین به وضعیت آینده در حوزه سلامت بشر و تجربه پاندمی کرونا گفت: لازم است نخبگان و دانشگاهیان باقدرت به مباحثباتوجه 

ها شوند، همچنین لازم است در این اقدام مشترک با حمایت دو دانشگاه کنند و باعث حفظ و ارتقاء سلامت جامعه و پیشگیری و مقابله با بیماری
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توضیح  .بررسی و اجرا شودگیری از هنر معماری در مراکز درمانی و کاهش آلام بیماران به طور مستمر نظران مانند بهرههای صاحبها و ایدهطرح

های مهم های علمی پردیس هنرهای زیبا در خصوص شروع این همکاریها و برخی مدیران گروهاینکه در این نشست معاونان، روئسای دانشکده

ری از هنر در سلامت وهای اثربخش و توسعه بهرهاتفاق برای برداشتن گامبین پردیس و دانشگاه علوم پزشکی تهران مباحث مهمی را مطرح و به

 .اعلام آمادگی کردند

 

نامه سرگشاده روسای دانشگاه های علوم پزشکی کشور به رئیس جمهور در خصوص طرح ادغام آموزش 

 پزشکی با وزارت علوم

های علوم پزشکی کشور در نامه ای سرگشاده به رئیس جمهور درخصوص ادغام دانشگاه های علوم پزشکی با روسای دانشگاه

ور اه های تحت پوشش وزارت علوم به پدید آمدن موجی از نگرانی در بین اساتید، دانشجویان و مدیران نظام سلامت کشدانشگ

 .اشاره کرده اند

 

 :است زیر شرح به نامه این  به گزارش وبدا، متن کامل

 نگذرد بر اندیشه برتر کزین                                                 به نام خداوند جان و خرد

 حضور مبارک آیت الله دکتر ابراهیم رئیسی

 ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران

 با سلام و تحیت

گاههای تحت پوشش وزارت علوم به استحضار عالی می رساند در روزهای اخیر زمزمه هایی از لزوم ادغام دانشگاههای علوم پزشکی کشور با دانش

ا در بین اساتید، دانشجویان رمختلف از جمله در مصاحبه اخیر وزیر محترم عتف بگوش رسیده که موجی از نگرانی تحقیقات و فناوری در محافل 

 .و مدیران نظام سلامت کشور را پدید آورده است

مانی کشور و هداشتی و درببا هدف کارآمدتر کردن سیستم  1۳64همانگونه که استحضار دارید وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از سال 

ظام ارزشیابی و اعتباربخشی اثربخشی بیشتر در آموزش پزشکی، تشکیل شد و نقطه قوت این تصمیم کلان مدیریتی، چیدمان عرصه های آموزشی، ن

 .و پویایی آموزش پزشکی بوده است
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تم بهداشتی، درمانی و آموزش ن است که سیسو تلاش مجاهدانه کادر بهداشتی و درمانی کشور بیانگر ای 19تجربه کشور در مدیریت بیماری کووید

 .پزشکی کشور، کارآمد و نافع بوده است

محوری را در دستور کار خود  دانشگاه های علوم پزشکی کشور، نمونه بارز دانشگاه های نسل نوین هستند که هم بین المللی سازی و هم تقاضا

ا مشکل ساز است در حالیکه برخی دقیقی را می توانند داشته باشند و تعطیلی آنه دارند و در بحران یاد شده نشان دادند که پاسخگویی اجتماعی

 .اد شده باشدمراکز آموزشی در کشور در طول این مدت تعطیل یا غیرحضوری بودند بدون اینکه خللی در روند عمومی جامعه ایج

و مخرب تر بود، بنابراین سیستم  ایفای نقش موثر نمی کردند تبعات این بیماری بسیار عمیق تر 19اگر دانشگاه های علوم پزشکی در بحران کووید

د البته ممکن است اشکالاتی آموزشی، پژوهشی، بهداشتی و درمانی کشور توانسته پاسخگویی اجتماعی داشته باشد و کارآمدی خودش را نشان ده

رزشیابی انجام و در صورت نیاز ااجرایی و آموزشی وجود داشته باشد که باید مرتبا بررسی و  در نظام آموزشی علوم پزشکی مانند دیگر نظامهای

 .بازنگری های لازم صورت پذیرد

ات در یک وزارتخانه، مورد وقتی این نظام فعلی آموزش پزشکی کشور بارها از سوی مراجع بین المللی به دلیل دیده شدن عرصه آموزش و خدم

یی و بهره وری یک سیستم را نظر می رسد که برگشت به عقب، هزینه های زیادی دارد با این استدلال که می خواهیم کاراتقدیر قرار گرفته ب

. اصلا رتبه بندی ملاک مناسبی تجربه ادغام را در تولیدات علمی دست کم یکبار ما در وزارت بهداشت تجربه نموده ایم .فدای رتبه بندی کنیم

 .و کارآمد بودن یک دانشگاه نیستبرای بهره وری بالاتر 

ایسه با سایر دانشگاههاست. وجود اگرچه رتبه بندی جهانی در بسیاری موارد موید جایگاه رفیع و قابل توجه دانشگاههای علوم پزشکی کشور در مق

ند و الگوبرداری کنند، توانسته ه گیرمراکز توسعه آموزش در دانشگاه های علوم پزشکی که انتظار می رود دانشگاه های وزارت عتف هم از آن بهر

ت علمی در علوم مختلف است روی کیفیت آموزش پزشکی تاثیرگذار باشد و آموزش پاسخگو، عدالت آموزشی و همگرایی و سرآمد شدن و مرجعی

وزارت علوم توانسته بین رشته های  یارا به همراه داشته باشد. یکی از اقدامات وزارت بهداشت در سالهای اخیر، همگرایی علوم و فناوری است اما آ

توانسته اند بین زیست شناسی،  مختلف خودش، همگرایی را ایجاد کند؟ اگر عنوان می کنند که باید داروسازی را در کنار شیمی قرار دهیم، آیا

رار کنند؟ آیا دانشکده دامپزشکی ط برقشیمی و فیزیک که در یک دانشکده بوده و قبلا تحت عنوان دانشکده علوم فعالیت می کردند، تلفیق و ارتبا

 با شیمی، فیزیک و زیست شناسی ارتباط نزدیکی پیدا کرده است؟

یژه در مناطق محروم است. یکی دیگر از استدلالهای طراحان ادغام، دغدغه تامین بهتر نیروی انسانی متخصص و فوق تخصص گروه پزشکی به و

تربیت دانشجویان گروه  برای افزایش ظرفیت های موجود جهت 60شکی در نظام سلامت در دهه این در حالی است که اصالتا ادغام آموزش پز

داشت خود داشته در بستر آموزش پزشکی بوده است، یعنی عملا وزارت بهداشت با این ادغام تمام ظرفیت هایی که برای ساختار نظام درمانی و به

زشکی را در کشور داریم. این ل که ما امروز حجم قابل توجهی از دانش آموختگان گروه پقرار داده و عملا آموزش قوت گرفته است؛ به این شک

ن المللی از جمله سازمان تصمیم خطیر و راهبردی مبتنی بر تاسیس وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به کرات مورد تحسین نهادهای بی

 .ی جهان معرفی شده استبهداشت جهانی قرار گرفته و به عنوان الگو به سایر کشورها

تند در وزارت عتف وجود خاطر نشان می سازد زیرساخت های عمده آموزش دانشجویان گروه پزشکی که عمدتا به بسترهای درمانی نیازمند هس

رگشت به گذشته است. به جای ب ندارد و این از علل اصلی جدایی این دانشگاهها در سه دهه پیش بوده که هنوز هم این دلایل به قوت خود باقی

 .شتباید به سمت اجرای طرحی برای ایجاد انگیزه بیشتر جهت ماندگاری کادر پزشکی در مناطق محروم کشور گام بردا

از سوی دیگر  .در صورت عدم اقدام لازم، پدیده نامیمون خروج نخبگان، کادر بهداشتی درمانی و اعضای هیات علمی از کشور تشدید خواهد شد

است های کلان سلامت ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری، صراحتا حوزه های آموزش و پژوهش در نظام سلامت با حوزه های در بند هشتم سی
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بهداشت و درمان دیده شده است و این بیانگر نگاه عمیق رهبر معظم انقلاب اسلامی است و نشان می دهد که چقدر پیوند آموزش پزشکی با 

 .حل مشکلات کشور راهگشا باشدبهداشت و درمان، می تواند در 

رح ادغام دانشگاههای علوم طخلاصه اینکه، این موضوع که آموزش پزشکی باید در کنار بهداشت و درمان باشد، بدون تردید کار درستی است و 

معظم رهبری حفظه قام پزشکی با دانشگاههای وزارت عتف هم خلاف قوانین بالادستی و بخصوص بند هشتم سیاستهای سلامت کشور ابلاغی م

ت دانشجویان پزشکی منجر الله است و هم هزینه های بسیار سنگینی را به جامعه تحمیل خواهد کرد و هرگز به افزایش کمیت و کیفیت تربی

ن بویژه همکاران ور فرمایید دولتمردااستدعا دارد دست .نخواهد شد بنابراین در شرایط فعلی و البته در هیچ مقطع زمانی، این ادغام به صلاح نیست

لامت کشور را با تنش مواجه سعزیز ما در وزارت عتف از بیان این موضوعات در تریبونهای عمومی اجتناب ورزیده و محیطهای آموزشی مدافعان 

 .نسازند

 عزت مستدام

 

 بازدید رئیس دانشگاه از آزمایشگاه کنترل مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی معاونت غذا و دارو

 آزمایشگاه کنترل مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی معاونت غذا و دارو فضایی مهم و استراتژیک است

عاونت دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در بازدید از آزمایشگاه کنترل مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی م

 .دی این آزمایشگاه را مایه فخر و مباهات دانشگاه عنوان کرغذا و دارو در آزمایشگاه جامع تحقیقات دانشگاه، فرایندها

 

انشگاه علوم پزشکی تهران دبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، به گزارش روابط عمومی دانشگاه، دکتر حسین قناعتی رئیس 

ن امینی رئیس دانشکده داروسازی عاون غذا و دارو، دکتر محسبا همراهی دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری، دکتر منان حاجی محمودی م

اه، با حضور در آزمایشگاه جامع تحقیقات دانشگ 1400بهمن  11های بنیادی دانشگاه روز دوشنبه و دکتر اکبر عبدالهی اصل رئیس مرکز جامع سلول

 .های مختلف آن بازدید جامعی کردخشو ب« آزمایشگاه کنترل مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی معاونت غذا و دارو»از 

وگو با روابط عمومی دانشگاه با اشاره به اینکه آزمایشگاه مواد غذایی، بهداشتی و دارویی معاونت غذا و در پایان این بازدید دکتر قناعتی در گفت

هایی غذایی، بهداشتی و آرایشی سرویس دارو یکی از ارکان مهم دانشگاه است؛ گفت: این آزمایشگاه در راستای سلامتی مردم و صحت مواد

وی هدف از این بازدید را بررسی امکانات و شناسایی نیازها این آزمایشگاه عنوان کرد و   .دهد و به آن توجه ویژه دارددرست و کاملی را ارائه می
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دارو مطلع شدیم و بنا داریم فواید و نظرات را بسنجیم؛ های آینده آزمایشگاه کنترل مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی معاونت غذا و افزود: از برنامه

های پیش روی دانشگاه بررسی کنیم و برای جزئیات را به من توضیح دادند و از لحاظ نیروی انسانی و ساختاری موارد را مطرح کردند تا در برنامه

  .ریزی داشته باشیمآینده برنامه

قت بالا و مدیریت بسیار خوب آزمایشگاه دکتر امینی و دکتر حاجی محمودی زحمات زیادی را باد دکتر قناعتی تصریح کرد: الحمد الله در این

صورت منظم و سیستماتیک خاطر منافع شخصی داشته باشد، بهنظر نابجا بهاند که فردی نتواند اعمالهای درستی را اعمال کردهاند، روشمتقبل شده

در ادامه دکتر محسن امینی رئیس دانشکده   .در حال انجام است د استاندارد بسیار بالا( و میزان خطای پایینها باکیفیت بالا )در حفرایندها و روش

پرست دانشگاه شدند بازدید داروسازی دانشگاه ضمن تشکر از حضور دکتر قناعتی و تیم همراه؛ خاطرنشان کرد: در ابتدا که دکتر قناعتی سر

های مختلف آزمایشگاه کنترل مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی معاونت غذا و دارو بازدید و نشد که از بخشمحدودی از آزمایشگاه جامع داشتند 

ها، تجهیزات، کمبودها، امکانات و ... قرار گرفتند و آشنا شدند همچنین مقرر شد کنند؛ در بازدید امروز از نزدیک در جریان روند کارها، فعالیت

 .ده برای ارتقای عملکرد آزمایشگاه بررسی و منعکس شوددرخواست و مواردی که مطرح ش

 

 نشست معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده ها و معاون و مدیران دانشجویی فرهنگی دانشگاه برگزار شد

 باحضور دکتر عبدالرحمن رستمیان معاون فرهنگی و دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی

 .، نشست شورای معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده ها برگزار شدتهران

 

 15:۳0تا  1۳:۳0ز ساعت ا 1400بهمن  11به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این نشست دوشنبه 

رهنگی کارکنان دانشگاه، و پیشنهادات ارتقای وضعیت فدر سالن شورای حکیم سازمان مرکزی برگزار شد و پیرامون مباحثی از جمله بررسی 

 ظر شد.نبررسی برنامه عملیاتی حوزه معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه، تبیین بازدیدهای میدانی و ... بحث و تبادل 

ای ماده یک اساتید دانشگاه تنها نباید قدر این جلسه دکتر رستمیان توضیحاتی را درباره امتیازبندی و ارتقای ماده یک اساتید ارائه داد و گفت: ارت

عی، فعالیت های عام المنفعه، بر اسائ مستندات علمی، تعداد مقاله و ... باشد و می بایست شاخص های دیگری هم مانند مسئولیت پذیری اجتما

اص سرانه فرهنگی به دانشکده رای اختصتربیت دانشجویان بر اسائ موازین و قوانین کشور و ... را در نظر گرفت.وی همچنین از برنامه ریزی ب

یاست های دشمنان نظام سها بر اسائ تعداد دانشجویان آن خبر داد و عنوان کرد: مهمترین بخش آموزش در این برهه زمانی و باتوجه به 

 ن برداشته شود.آجمهوری اسلامی در راستای انحراف جوانان ایران اسلامی، آموزش های فرهنگی است که باید گام های مهمی برای 
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اجتماعی و ... در دستور کار  معاون فرهنگی دانشگاه درپایان تأکید کرد، برنامه های توانمندسازی هیئت علمی، تعهد حرفه ای، مسئولیت های

صحبت های  رد دستور جلسه ودر ادامه، دکتر صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه با بیان نکاتی درخصوص موا دانشکده ها قرار گیرد.

شگاه های سطح استان تهران و معاونان، از ایشان خواست به برقراری ارتباط با معاونت های دانشجویی فرهنگی متناظر سایر دانشکده های دان

ارتباط و بدنه مدیریتی آن ها  وحتی کشور، اهتمام بورزند و گفت: ابتدا می توانید با معاونت های مختلف دانشگاه از قبیل آموزشی و پژوهشی 

شگاه های ر دانشگاه ها حتی دانهمکاری دوطرفه و موثر برقرار کنید و در نهایت این ارتباط می تواند به صورت استانی و در سطح کشور با سای

د را امه عملیاتی، حوزه خووی از معاونان دانشجویی فرهنگی خواست، به صورت فصلی گزارش برگزاری و پیگیری برن وزارت علوم برقرار شود.

 ارائه دهند و در جلسات ماهانه، هرکدام از دانشکده ها به ارائه گزارش بپردازد.

نند: خوابگاه ها، سالن های مطالعه، از دیگر موارد مهمی که دکتر صادقیان به آن اشاره داشت، بازدیدهای میدانی معاونان از اماکن دانشجویی، ما

 یدا کند.د و تأکید کرد، این بازدیدها به صورت مستمر و موثر ادامه پغذاخوری دانشکده ها، محیط های ورزشی و ... بو

لی، مذهبی، صنفی و همچنین با درنظر گرفتن مناسبت های م 1401معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، تنظیم و تدوین تقویم فرهنگی برای سال 

 هم ارتقای سازمان برشمرد.همراه بودن و شنیدن دغدغه های کارکنان و حل مشکلات آنان را از موارد م

رتقای سطح فرهنژ دانشجویان، ادر خلال این نشست، معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده ها هر یک به بیان دیدگاه ها و فعالیت های خود برای 

حامد شفارودی مدیر تربیت  همچنین، دکتر کارکنان و اعضای هیئت علمی، فعالیت های اجتماعی، برنامه های دهه مبارک فجر و ... پرداختند.

رد تا با مشارکت حداکثری در بدنی دانشگاه از برگزاری همایش بزرگ پیاده روی به مناسبت دهه مبارک فجر خبر داد و از همه حاضران دعوت ک

 دانشجویی معاونت تیملیاع برنامه بررسی و ارائه به نیز معاونت IT درپایان، مهندئ حامد صمدپور مسئول بخش این همایش بزرگ شرکت کنند.

 .پرداخت دانشگاه فرهنگی

 

 انتصاب دکتر خورشید وسکوئی به سمت مدیر حوادث و فوریت های پزشکی

های پزشکی منصوب دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه در حکمی دکتر خورشید وسکوئی را به سمت مدیر حوادث و فوریت

 .کرد

 

پزشکی تهران معاونت درمان، دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه در حکمی دکتر خورشید وسکوئی به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم 

 را به سمت مدیر حوادث و فوریت های پزشکی منصوب کرد.
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 متن حکم به شرح زیر است:

 سرکار خانم دکتر خورشید وسکوئی

 با سلام و احترام

 درمان معاونت  "پزشکی یها فوریت و حوادث مدیر " ه موجب این ابلاغ شما را به عنوانبا توجه به سوابق و تجارب ارزشمند سرکار عالی ب

 .نمایید اقدام دانشگاه ماندر معاونت های برنامه انجام در محترم، مدیران با نزدیک تعامل در و اینجانب هماهنگی با تا نمایم می منصوب

 روز افزون شما را از خداوند متعال خواهانم. توفیق

 دکتر سعید ناطقی

 معاون درمان دانشگاه

 

 دومین نشست آزاد اندیشی و نظریه پردازی حرفه ای در پرستاری

 تاکید بر خدا محوری، مردم محوری و اخلاق محوری در دومین نشست آزاد اندیشی و نظریه پردازی حرفه ای

 در پرستاری

ای در پرستاری، با حضور با محوریت موضوع واکاوی قدرت حرفهدومین نشست آزاداندیشی و نظریه پردازی حرفه ای در پرستاری 

معاون پرستاری وزارت بهداشت وآموزش و درمان کشور و رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در دانشکده پرستاری و مامایی 

 .برگزار شد

 

ظریه پردازی حرفه ای در نست آزاد اندیشی و و به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، دومین نش

در سالن شورای یک  1400اه دیم 26پرستاری با حضورکارگزاران حوزه سیاستگذاری پرستاری، پیشکسوتان، روسا، اساتید و دانشجویان، یکشنبه 

 .دانشکده پرستاری و مامایی برگزارشد

 پرستاری به عنوان گرانیگاه بین رشته ای در علوم پزشکی

وف و نهی منکر در جامعه گفت: سوره آل عمران و اهمیت امر به معر 110دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به آیه 
نوعی نظارت بر  ای سالم است که امر به معروف و نهی از منکر در همه ارکان آن به درستی انجام بگیرد، این امر در واقع نشان دهندهجامعه

 .لکرد مسئولان آن جامعه است که آزاد اندیشی نیز یکی از جنبه های آن محسوب می شودعم
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: نظام سلامت با ایجاد شبکه رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به سیاست گذاری های نظام سلامت بعد از انقلاب اسلامی ایران گفت

ین اقدام توانست برای ارتقای ای را برای ارائه خدمت رسانی به مردم شروع کرد که و خانه بهداشت، سیستم ارجاع و نگاه پیشگیرانه بستر خوب

دلیل بسترسازی در این حوزه دانست که حضور سلامت مردم مفید واقع شود، موفقیت در ارایه خدمات در دوران پاندمی کرونا را می توان به

 .متعهدانه افراد در این زمینه نقش پررنگی را ایفا کرد

 اشخاص منافع تضاد نتیجه زنی را  قناعتی بخشی از تغییرات حاصل در نظام سلامت را ماحصل نگرش اشتباه جامعه دانست و بخش دیگر آن دکتر

 انتقادات پذیرش روحیه باید ممرد به رسانی خدمت در متعالی اهداف به رسیدن برای: گفت و کرد تاکید مسئولان پذیری نقد روحیه بر و برشمرد

 .ساخت موانع پیش رو را مرتفعین صورت می توان مشکلات وا در که کرد تقویت خود در را

اثرگذاری گسترده در این حوزه  دکتر قناعتی با اشاره به جایگاه ارزشمند پرستاری گفت: نیروی انسانی پرستاری از نظر کمی غنی است و بدلیل

ی تواند درحل مسائل و چالش های مسیر سلامت ه با تجربه کافی و مدیریت خوب مای قلمداد شود کمی تواند به عنوان یک گرانیگاه بین رشته

جاد فرهنژ سازی گفت: رسالت ما این است که برای ارتقای آگاهی وی با اشاره به نقش مهم پرستاری در ای .ای داشته باشدکنندهنقش تعیین

زش صحیح و با استفاده کنیم و رشته پرستاری نیز با عملکرد و آموجامعه و شفاف سازی در حوزه های مختلف و فرهنژ سازی مناسب تلاش 

تاکید بر موضوع عدالت در  وی در ادامه با .درست از نیروهای متخصص و متعهد خود می تواند در اصلاح این فرهنژ به خوبی ایفای نقش کند

 را این باید و  اده کرده استکشورها را شکننده و عقب افت سلامت بیان کرد: بی عدالتی در کشورهای غربی نظامات اجتماعی و استحکامات این

 در اسلامی جمهوری: فرمودند( لعالیا مدظله) انقلاب معظم رهبر زمینه این در که نیست انکار قابل نیز ما جامعه در عدالتی بی مسئله که بپذیریم

لت به خوبی اجرا نشود جامعه رکن مهم عدا اگر که باشیم داشته باور باید پس است، نبوده موفق جامعه در عدالت مسیراعتلای در خود ماموریت

 .می شکند و این رسالت شماست که در این برهه، نظام سلامت را به سمت و سوی مطلوب پیش ببرید

 

گزارشی از برگزاری شست به ندکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و مامایی، ضمن تشکر از میهمانان و عوامل اجرایی این 

ورای صنفی و روسای شنشست اول آزاد اندیشی حرفه ای اشاره کرد و گفت: جلسات متعددی با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران و 

ه ر جهت برگزاری اینگوندانجمن های علمی با محوریت سیاست گذاری در حرفه پرستاری برگزار و مقرر شد که برنامه های منسجم و متوالی 

  .نشست ها با حضور اساتید و صاحبنظران این حرفه با تمرکز بر حوزه های مختلف کاری ادامه داشته باشد

در هر دو نشست از ابتدای  دکتر نیکبخت نصرآبادی در ادامه ضمن تشکر از دکتر قناعتی برای اهتمام ایشان به حوزه پرستاری و شرکت فعال

سلامت است و این تشبیه می  بیان رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، پرستاری به عنوان ستون فقرات مسئولیت کاری خود، خاطر نشان کرد: به

 .تواند بیانگر محوریت پرستاری در نظام سلامت باشد

 خدا محوری، مردم محوری و اخلاق محوری از ارکان مهم قدرت

اندیشی در حرفه پرستاری  کشور، از استمرار داشتن نشست های هم دکتر عبائ عبادی معاون پرستاری وزارت بهداشت و درمان و آموزش پزشکی

 در رو پیش های چالش دمور در نظر تبادل و بحث و کردن فکر ، ای حرفه ی تجربه انتقال باعث ها نشست این  ابراز خرسندی کرد و گفت:

 .شود واقع موثر پرستاری اهداف پیشبرد برای تواند می که شود می حوزه این آینده و کنونی وضعیت

عتلای وضعیت کادر پرستاری در دکتر عبادی بیان کرد: در دوران پاندمی کرونا تلاش های عالمانه، مشفقانه و جنگجویانه پرستاران منجر به ا

 .کنیم حرکت مسیر این رد مضاعف تلاشی  با باید که داریم فاصله آل ایده نقطه به رسیدن تا هنوز  جایگاه خدمت رسانی به مردم شد، اما

 بود متفاوتی نگاه رسانه نگاه دوران نای در  در ادامه معاون پرستاری در وزارت بهداشت به جایگاه پرستاری بعد از پاندمی کرونا اشاره کرد و گفت:

 باقی مستمر کادرپرستاری به ندانهعزتم نگاه نوع این نیز آینده در اینکه برای و یابد بهبود پرستاران اجتماعی تصویر و عزت حرمت، شد باعث که

 .اندازی روشن برای آینده حوزه پرستاری نشست های کارشناسانه را به طور متوالی برگزار کنندند باید سیاست گذاران با چشمبما
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عال بیش رستاری که بطور فپدکتر عبادی با اشاره به ظرفیت بالای کادر پرستاری در کشور گفت : علیرغم توسعه کمی افراد متخصص در حوزه 

 مردم به رسانی خدمت ارائه یگیر تصمیم و گزاری سیاست حوزه  هزار نفر در نظام سلامت در حال خدمت رسانی هستند، اما این حرفه در 200از 

 .کند عمل بخش رضایت و موثر بطور است نتوانسته

از ارکان مهم قدرت  وریمح اخلاق و محوری مردم محوری، خدا  دکتر عبادی به کانون های اصلی قدرت حرفه ای پرستاری اشاره کرد و گفت:

وشد و با اتحاد و یک رنگی بتوان هستند و به غیر از از این، موارد دیگر کانون های جانبی محسوب می شوند و باید این خود باروری از درون بج

 .درد و رنج اقشار جامعه را کاهش داد

رستاری مراقبت به توان عشق است پن ایران، حرفه پرستاری را عاشقانه زیستن با خدا برشمرد گفت: استاد سادات سیدباقر مداح مادر پرستاری نوی

ده است که با تمام وجود به تمام و کسی که وارد حوزه پرستاری می شود بهترین راه را برای خدمت رسانی خالصانه به مردم جامعه خود انتخاب کر

 .پرستاران این مرزو بوم افتخار میکنم

ت: از زمان ورود دانشجویان کتر حیدرعلی عابدی نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی، با اشاره به اهمیت سیاستگزاری در حوزه پرستاری گفد

 سیاسی مسائل به داشتن خاطر علقت و اندیشه احیای  به دانشگاه باید بستر آموزش در این حوزه برای آنان فراهم شود و طوری تربیت شوند که با

حد وظیفه و مسئولیت حرفه ای  و نسبت به آن بی تفاوت نباشند و در جایی که منافع مردم در خطر است در ندانند پرستاری حوزه از جدا را آن

 .خود با رفتاری قاطع در جهت حمایت از آنان وارد عمل شوند

ری را نمایندگان مردم برشمرد یاست گذاری های کلان کشودکتر نورالدین محمدی استاد پرستاری دانشگاه ایران، نمایندگان پرستاری در حوزه س

در خدمت رسانی اثربخش به  و گفت : هدف در حرفه پرستاری ارائه خدمت و مراقبت های پرستاری بهینه برای مردم است و قدرت حرفه ای تنها

 .کندآحاد مردم معنا پیدا می

بزار فراهم نباشد نمی توان در عرصه رائه هرگونه خدمت نیاز به ابزاریست که اگر این امحمد شریفی مقدم دبیر کل خانه پرستار بیان کرد : برای ا

 .نشود جابجا  رسانی به مردم با منافع اقتصادیخدمات رسانی بهینه به مردم موثر واقع شد وباید مراقبت کرد که اولویت خدمت

تخصصی ارکان مهمی  کرد: گفتمان سلامت محور، دانش و مراقبت دکتر یزدانی نیک عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان تاکید

ها را برقرار ساخت تا علاوه بر مطالبات خود بتوانیم از هستند که با ایجاد شبکه سازی در بین افراد متخصص می توان ارتباطات این گفتمان

 .سلامتی و ارائه خدمت به مردم حمایت کنیم

ادینه شده است که هدف نگی پرستاری مداح گفت: سلامت یک انتخاب سیاسی است و در بطن آن قدرت نهاحمد نجاتیان مدیر بنیاد علمی فره

 .نظام سلامت ارتقا سلامت جامعه است و با تامین سلامت می توان به معنای واقعی قدرت رسید

تواند ران گفت: پرستاری میوح و روان پرستادکتر حسن ناوی پور استاد پیشکسوت دانشگاه پرستاری تربیت مدرئ با اشاره به اهمیت سلامت ر

 .ردم شرایط سلامت آن فراهم شودارائه خدمات موثر برای بیماران داشته باشد که در این راستا برای پیشرفت در عرصه های مراقبتی و خدماتی م

اشد باید مهارت و دانش خود را موثری داشته بوی همچنین گفت: باید باور قلبی داشته باشیم که پرستاری قدرتمند است و برای اینکه اثربخشی 

 .در حوزه سیاستگزاری پرستاری ارتقا دهد

حوزه پرستاری گفت: کرونا باعث  پرستو آریاملو مدیر پرستاری مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( با اشاره به دغدغه ها و چالش های موجود در

وی تاکید کرد: کادر پرستاری  .ودداده شود و نقش این حوزه در نظام سلامت به خوبی دیده ششد تا کادر پرستاری به طور شایسته به جامعه نشان 

را در  ای خود باشد اما مهمتر آن است که در برطرف کردن ضعف ها و خلا های خود نیز تلاش کند و بستری یکپارچهباید به دنبال قدرت حرفه

 .حوزه پرستاری برای ارائه خدمات بهینه فراهم سازد
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 ای جامعه اقشار: گفت است، ایدهگستر قدرت دارای پرستاری حوزه اینکه به اشاره با  دکتر فریبا طالقانی رئیس سابق دانشکده پرستاری اصفهان،

 بین یکپارچگی و همبستگی و حادات اما هستند، پرستاران قدرت منبع هستیم آنان موثر رسانی خدمت بدنبال بهینه های مراقبت ارائه برای ما که

های یکدیگر را بپذیریم تا از مسیر خدمت ها و ضعفبرای عملکرد بهتر حرفه ای خود باید تفاوت در افکار، توانمندی است، رنژ کم پرستاری کادر

 .به ارائه مردم منحرف نشویم

ان بتو و باشد پرستاری خود ذات به مربوط که است ارزشمند زمانی پرستاری قدرت  علیرضا ایرج پور رئیس کارگروه توسعه پرستاری کشور گفت:

های جانبی قدرت بود بلکه آن مآن را در بطن آن جستجو کرد چون عنصر قدرت، جز جدایی ناپذیر در حوزه ی پرستاری است و نباید به دنبال اهر

 .را باید در ذات خود حرفه یافت

نیم نفوذ پذیری موثری ی توام ن با که قدرت، منبع هم است ستسیا هم اخلاق  دکتر عبائ حیدری رئیس سابق دانشکده پرستاری مشهد گفت:

ای خود را ارتقا داده و به آن فهداشته باشیم و به اهداف متعالی حرفه ای خود برسیم و اگر در این مسیر درست عمل کنیم می توانیم جایگاه حر

 .شایستگی لازم برسیم

باور را داشت که حوزه پرستاری  هران گفت: پرستاری جایگاه مثبتی دارد و نمی توان اینعلیرضا جنیدی مقدم معاون بسیج دانشگاه علوم پزشکی ت

 .فاع و حمایت از مردم استدعاری از قدرت باشد بلکه در این حوزه نیز باید خلق قدرت موثرکرد. دفاع و حمایت از حوزه پرستاری در واقع 

شکده پرستاری و مامایی و دکتر نسیم هاتفی مودب دانشجوی دکتری پرستاری داندکتر سیمین شرفی استادیار دانشگاه علوم پزشکی بیرجند 

 .تهران، در این نشست درباره موضوعات قدرت و دیپلماسی حرفه ای در پرستاری، سخنرانی کردند

رستاری از پیشکسوتان و پ در پایان با لوح تقدیر وزارت بهداشت و هدایایی از طرف دانشکده پرستاری و مامایی تهران و انجمن های علمی

 .صاحبنظران در حوزه پرستاری تجلیل بعمل آمد

 

 بازدید رئیس دانشگاه از مجتمع بیمارستانی یاس

 دکتر قناعتی: مجتمع بیمارستانی یاس ظرفیت بسیار خوبی برای توریسم درمانی دارد

خدمات  تمیز و با تعداد تخت کافی هم برای ارائهدکتر حسین قناعتی با بیان اینکه بیمارستان یاس، بیمارستانی نوساز، خوب، 

شاءالله با گسترش تجهیزات موردنیاز و تأمین درمانی و هم خدمات آموزشی است و استادان خیلی خوبی اینجا هستند گفت: ان

س یکی از هایی که برای حرکت مثبت بیمارستان موردنیاز هست بتوانیم شاهد این باشیم که یانیروی انسانی و سایر مؤلفه

 .های دانشگاه باشدترین بیمارستاندرخشنده
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لوم پزشکی تهران صبح روز عبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی یائ، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه 

مدیر مجتمع  تکلو علیرضا  و رئیس جعفریه آرش دکتر  از مجتمع بیمارستانی یائ بازدید و در ابتدا در جلسه ای با حضور 1400دی  27دوشنبه 

 .کرد شرکت جلسات سالن در مجتمع اساتید و  و همچنین معاونین، رؤسای بخشها

 به توجه با: گفت و کرد ردانیقد دانشگاه دیگر مراکز و ها بیمارستان در او میدانی حضور از دانشگاه رئیس به خوشامدگویی ضمن جعفریه دکتر

واهد بود.در ادامه رئیس دانشگاه خراهگشای واحدها  "ی و اقتصاد درمان این بازدیدها مسلماپزشک آموزش و درمان بهداشت، در قناعتی دکتر اشراف

شرعی ما است و الگوهایی چون  گفت: باید به این رشد و تعالی برسیم که کار درست را انجام بدهیم حتی اگر به ضرر خودمان باشد، این وظیفه

ؤسای بخش ها از فعالیت های واحد خود ، دکتر یلدا و دکتر آرمین در این دانشگاه داشته ایم که باید پیرو مکتب آنها باشیم. در ادامه ردکتر قریب

 بستری  بارداری و یکی از بخش های گزارشی را ارائه داده و درخواست هایشان را به اطلاع رئیس دانشگاه رساندند، سپس دکتر قناعتی از درمانگاه

 .کرد بازدید مجتمع این

بازدید و عمدتاً با استادان  ئوگو با روابط عمومی این مجتمع گفت: امروز از مجتمع بیمارستانی یارئیس دانشگاه در پایان این بازدید در گفت

نوساز، خوب، تمیز و با تعداد تخت ارستان یائ بیمارستانی وی افزود: بیم.های بیمارستان را ببینیمصحبت کردم و متأسفانه فرصت نشد تمام بخش

هایی که اینجا از استادان و تیم کافی هم برای ارائه خدمات درمانی و هم خدمات آموزشی است، اساتید خیلی خوبی اینجا هستند و با اینکه بعضی

رسد آمار اعمال جراحی ه نظر میاند و بنظیری داشته)ستون فقرات( بسیار جوان هستند و خوشبختانه پیشرفت بی spine مستقر هستند مثل

نه های شریعتی، امام و سینا بالاتر باشد و این یک فرصت خوبی برای بیمارستان است همچنین در زمیستون فقرات این بیمارستان از بیمارستان

زدنی بود، سایر همکاران را هم ثالشود واقعاً مپریناتالوژی خیلی خوب کار کردند و کارها و اقدامات کم تهاجمی که روی جنین اینجا انجام می

هایی شاءالله با گسترش تجهیزات موردنیاز و تأمین نیروی انسانی و سایر مؤلفهروز است، انبسیار فعال دیدم، بخش رادیولوژی اینجا خیلی فعال و به

 .های دانشگاه باشدنترین بیمارستاکه برای حرکت مثبت بیمارستان موردنیاز هست بتوانیم شاهد این باشیم که یائ یکی از درخشنده

د افزود: ان شاءالله باید در این زمینه کار کنند یا همان توریسم درمانی دار IPD دکتر قناعتی با بیان اینکه این بیمارستان زمینه بسیار خوبی برای

خوبی و با همدلی کار را جلو ه بهکیائ تشکر کنم  و دانشگاه و تیمشان حتماً کمک خواهند کرد که این کار انجام شود، جا دارد از تمام همکاران

اند، به امید خدا این کار استمرار داشته باشد و شاهد نتایج خیلی درخشان بردند و من دیدم که تیم بسیار خوبی را ازلحاظ علمی اینجا فراهم کرده

 .تری از یائ باشیم
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 نشست مشترک دانشگاه تهران و علوم پزشکی تهران برگزار شد

 کتر قناعتی: علاقه مند به علم نافع و دانشگاه بدون دیوار هستیمد

حثی بود و تعیین اولویت های کاری از جمله مبا توجه به مسئولیت اجتماعی، افزایش همکاری های علمی، راه اندازی کمیته مشترک

 .که در نشست مشترک دو دانشگاه تهران و علوم پزشکی تهران مطرح شد

 

 علوم و تهران انشگاهد مشترک نشست اولین در دانشگاه، رئیس قناعتی، حسین دکتر مومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،به گزارش روابط ع

ر جداسازی رشته های تصمیم ب 1۳64ت امیرکبیر به خوبی عملی و در سال هم به 12۳0 سال در دانشگاه تشکیل فلسفه: گفت تهران پزشکی

ن و مسائل پیرامون آن را نیز این مسئله موجب شد تا حوزه پزشکی علاوه بر آموزش و پِژوهش، مسئله درماپزشکی از سایر رشته ها گرفته شد. 

فاوت ملموسی با سایر تشامل شود.وی جداسازی رشته های پزشکی را موجب آموزش بهتر دانشجویان دانست و تصریح کرد: دانشجویان پزشکی 

نند و این مسئله موجب شده تا آنها ه در دانشکده می خوانند در بالین بیماران به خوبی تمرین می کدانشجویان دارند چرا که از همان ابتدا هر چ

 بسیار توانمند باشند. این روش میتواند الگوی سایر دانشگاهها باشد.

دا کند و دانشجویان بتوانند یپدر کشور گسترش  "علم نافع"رئیس دانشگاه بر خلاقیت و تداوم در تمرین تاکید کرد و گفت: امیدواریم که بحث 

ا تلاش در یک زمینه است و هدر عرصه و فیلد نیز مفید باشند و پس از انجام مستمر مهارتها به خلاقیت برسند.خلاقیت در واقع محصول سال 

 امیدوارم که دانشجویان بتوانند این مسیر را به درستی طی کنند.

 که است مواردی ملهج از IT ره کرد و گفت: بحث محیط زیست، هوای سالم، آب سالم ودکتر قناعتی، سپس به موضوعات مشترک همکاری اشا

سیار عقب هستیم اما اتفاقات لامت، در کشور بس تی آی نظر از متاسفانه. گیرد قرار بررسی مورد دانشگاه دو سوی از مشترک طور به توان می

گاما کمرا، نورو ناویگیشن  گرفته که اکنون نتایج آن به صورت محصولاتی همچونبسیار خوبی هم در دانشگاه به همت مرحوم دکتر کابلی شکل 

رای همکاری های مشترک وجود ی بو ربات جراح بروز کرده است. در زمینه تولید دارو نیز کارهای بسیار خوبی انجام می شود و زمینه بسیار خوب

رستی برنامه ریزی کنیم، قطعا می بیشتر را ضروری خواند و یادآور شد: اگر به د وی طراحی برنامه های مشترک برای درآمدزایی و ارز اوریدارد.

چهار ماه تفاهم نامه های مهمی را  توانیم زمینه های درآمد زایی را ایجاد کنیم و حتی پایه های درآمدزایی ارزی را نیز پی ریزی کنیم. در این

ین مهم می توانیم از همکاری ارایزنی برای عقد تفاهم نامه های دیگر هستیم. برای  برای همکاری های بین المللی منعقد کرده ایم و در حال

 دانشگاه شما نیز بهره بگیریم.
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ز زمین های قسمت جنوبی رئیس دانشگاه، همچنین همگن سازی ساختمان های دانشگاه را موجب تسهیل در برنامه ها دانست و افزود: برخی ا

جابجایی صورت گیرد بسیار کارآ  و ساختمان های شمالی متعلق به دانشگاه تهران است. این در حالی است که اگردر اختیار دانشگاه علوم پزشکی 

سل چهارم و فعال در عرصه اجتماعی نتر و بهتر خواهد بود. راه اندازی کارگروهی در این زمینه می تواند کمک کننده باشد.وی برای تحقق دانشگاه 

باشیم و اگر با تغییرات روز دنیا  : دوست داریم که دانشگاه را در عرصه اجتماع ببریم و دانشگاهی بدون دیوار داشتهابراز امیدواری کرد و گفت

 تطبیق نداشته باشیم نمی توانیم موفق عمل کنیم.

 ی علوم پزشکی در تمامی رشته هاپا رد 

فت: مجموعه دو دانشگاه به گدید مدیریت را به فال نیک گرفت و دکتر سید محمد مقیمی، رئیس دانشگاه تهران، اولین جلسه مشترک در دوره ج
ک انجام دهند، این جایگاه نمود و عنوان نماد آموزش عالی کشور همواره مورد الگو گیری سایر دانشگاه ها بودند و هرگاه توانستند کارهای مشتر

ر این جلسه و کارگروه های دد بهتر امور شد و گفت: امیدواریم بروز بیشتری داشته است.وی خواستار تشکیل کارگروه های مشترک برای پیشبر
شتر بهره مند شویم و راه کارهایی آینده کارهای جدید را تعریف کنیم و از ظرفیت تفاهم نامه های قبلی که تا کنون به درستی استفاده نشده، بی

 پیدا کنیم که راهگشا باشند.
وان کرد و افزود: اگر بخواهیم مسئولیت پذیری اجتماعی را شعار محوری دانشگاه و سرلوحه کار عنرئیس دانشگاه تهران، جهاد علمی با رویکرد 

شته ای ها می تواند بسیاری از رمسئولیت اجتماعی را در دانشگاه محقق کنیم، قطعا مسیر آن از رشته های میان رشته ای می گذرد. تعامل میان 

ر این فضای میان رشته ای دن زمینه کارهای خوبی انجام شده اما همواره جای حوزه های پزشکی مشکلات جامعه را پوشش دهد. تا کنون در ای

 خالی است.

طر نشان کرد: باید مشخص شود که دکتر مقیمی، با ابراز امیدواری از اینکه مباحث مطرح شده بتواند زمینه را به صورت عملیاتی فراهم کند، خا

یکی از پیشنهادات مطرح شده  ی تواند اتفاق بیافتد. به عنوان مثال راه اندازی دانشکده میان رشته ایمکانیزم های همکاری مشترک چگونه م

اشد.وی در ادامه، همکاری است؛همچنین همکاری با دانشگاه علوم پزشکی تهران در زمینه مباحث فنی و یا اخلاق پزشکی می تواند راهگشا ب

گری را راه اندازی کرده و ویت این مسئله خواند و تصریح کرد: دانشگاه تهران، دانشکده گردشمشترک در زمینه گردشگری سلامت را موجب تق

 ود.در بخش گردشگری سلامت، که یکی از مزیت های خوب در کشور است، می تواند از طریق همکاری های مشترک تقویت ش

جود نداشته باشد و امیدوارم که کمک ه رد پایی از علوم پزشکی در آن ورئیس دانشگاه تهران در پایان گفت: هیچ زمینه ای را نمی توان پیدا کرد ک

 کنید که فراتر از موضوعات تئوری برای عملیاتی کردن مباحث گام برداریم.

 جمع بندی جلسه

 در ادامه جلسه، هر کدام از اعضای هیات رئیسه دو دانشگاه به معرفی خود و بیان نقطه نظرات پرداختند.

ارها شود. همچنین کجمع بندی مباحث مطرح شده گفت: به نظر می رسد معرفی کمیته مشترک می تواند موجب تسریع در  دکتر مقیمی ضمن

نت ها با همتایان خود شد و لازم است ساختمانی برای کمیته مشترک در نظر گرفته و تجهیز شود.وی خواستار برگزاری جلسه مشترک میان معاو

ینده باشد و اولویت ها در آن تکل هایی را برای همکاری مشترک طراحی کنند تا نقشه راهی برای فعالیت های آافزود: معاونان می توانند پرو

 اولویت ها پیش رویم. مشخص شود. همچنین لازم است اقدامات، مجریان و اولویت ها در قالب جداولی مشخص شود تا گام به گام بر اسائ

 

 جدید دانشکده داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهرانمراسم تکریم و معارفه روسای پیشین و 

سین مراسم تکریم دکتر محمد شریف زاده و معارفه دکتر محسن امینی روسای پیشین و جدید دانشکده داروسازی با حضور دکتر ح

 .قناعتی، رئیس دانشگاه در سالن رازی دانشکده داروسازی برگزار شد
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 الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران در عراق را صادر کردنوزارت بهداشت مجوز تأسیس شعبه بی

الملل دانشگاه علوم های علوم پزشکی کشور با تأسیس شعبه بیندر دویست و هشتاد و چهارمین جلسه شورای گسترش دانشگاه

 .پزشکی تهران )تحت عنوان دانشگاه سبطین( در کشور عراق و شهر کربلای معلی موافقت و مجوز آن صادر شد

 

ای به دکتر حسین اللهی، وزیر بهداشت طی نامهالملل دانشگاه، دکتر بهرام عینبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

ه الملل دانشگاه باه عانوان اولاین شاعبهای علوم پزشکی کشور با تأسیس شعبه بینقناعتی، رئیس دانشگاه، موافقت شورای گسترش دانشگاه

 .باین المالل یاک دانشگاه ایرانی را اعلام کرد

ها، هکتار شامل ساختمان دانشکده ۳6این دانشگاه )شعبه بین الملل( با همکاری و مشارکت آستان مقدئ امام حسین )ع( در زمینی به مساحت 

 اماکن دانشگاهی در حال ساخت است خوری و دیگرها، سالن غذاهای کنفرانس، آزمایشگاههای اسکان اساتید و دانشجویان، مسجد، سالنخوابگاه

 .رسدبرداری میطااابقه در آینده نزدیک به بهره 5هااازار ماااتر مااارباااع در  ۳0و داناااشکده پااازشاااکی آن باااا زیااار بااانای 

اکی تهااران مااحول شااده لوم پاازشاسااال بااه دانااشگاه عاا 50دانااشگاه ساابطین کااه ماادیااریاات آمااوزشاای آن باارای 

دانااشکده پازشاکی، تاوانابخشی و پارساتاری و مااماایای خاواهاد باود کاه در ماقاطاع ماختلف تاحصیلی و  ۳در فاااز اول دارای اساات،

 .تاکمیلی باه پاذیارش و آماوزش داناشجویاان، پازشاکان و متخصصان می پردازد
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ن باین المالل داناشگاه و تایم کاتر حاسین قاناعاتی، رئایس داناشگاه باه هامراه دکاتر محامدحاسین آیاتی، ماعاودر سافر هافته گاذشاته د

ر شاد باا اساتقرار تایم هامراه باه کاشور عاراق، نشساتی باا ماسئولان باخش بهاداشات و درماان عاتبه حاسینی )ع( بارگازار و ماقر

ال جاری میلادی طی فرآیند آموزش داناشگاه و تکمیل، تجهیز و برنامه ریزیهای لازم، اولین گروه دانشجویان در سمادیاریات ایارانای در محال 

 .عالی کشور عراق پذیرش شوند

ره هاای باازآماوزی و ماقطع هامچنین تاا زماان شاروع رسامی ساال تاحصیلی عاراق، دوره هاای کاوتااه مادت، کاارگااه های آماوزشای، دو

 .ارشاد رشاته آموزش پزشکی در قالب همکاریهای علمی و بین دانشگاهی برگزار خواهد شد

 

عمومی مراکز تحقیقاتی مستقر در مجتمع عمومی دانشگاه با مسئولان روابطنشست مشترک مدیر روابط

 بیمارستانی امام خمینی )ره(

 علم را به عمل تبدیل کند دکتر ترابی: دانشگاه باید پاسخگوی نیازهای جامعه باشد و بتواند

عمومی مراکز تحقیقاتی مستقر در مجتمع بیمارستانی عمومی دانشگاه با مسئولان روابطدر نشست مشترک دکتر ترابی مدیر روابط

 .تاکید ویژه شد« فرد این مراکزهای منحصربهمعرفی دستاوردها و پروژه»امام خمینی )ره( بر ضرورت 

 

در سالن  1400بهمن  16عمومی دانشگاه در نشست شنبه دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابطعمومی به گزارش روابط

به عنوان رسانه ای در شأن دانشگاه علوم پزشکی تهران « رسانه سینا»شورای حکیم سازمان مرکزی دانشگاه با بیان اینکه در حال عملیاتی کردن 

های بزرگ جهان های مهم برای دانشگاهای شدن علم در واقع یکی از شاخصهاست؛ رسانه« ای شدن علمرسانه»در پی  هستیم؛ گفت: رسانه سینا

 و باشد جامعه نیازهای پاسخگوی دانشگاه، گذرد به این معنا کهای شدن علم میاست، این که بخواهند دانشگاه را اجتماعی کنند از مسیر رسانه

 با ها باید هدفمند و متناسبهای اجتماعی و رسانهوی با اشاره به اینکه حضور در شبکه .کند تبدیل عمل به جامعه نیازهای خدمت در را علم بتواند

 اجتماعی اعتماد و بنشیند فعال و پویا باشد. باید بتواند در دل مردم باید شناسیمخاطب: افزود باشد است، افتاده اتفاق حوزه هر در که فعالیتی آن

 فراهم دانشگاه در جامعه سطح در علمی هایموج ایجاد توان که است زمان آن در باشد، داشته خودش همراه به دانشگاه مجموعه به نسبت را

 حال در که است تحقیقاتی مراکز و( ره) خمینی امام وی با اشاره به اینکه یکی از نهادهای جدی و بزرگ در دانشگاه مجتمع بیمارستان .شودمی
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 بعد قاعدتاً. هستند مرتبط افتدمی اتفاق مجتمع در که درمانی و آموزشی هایفعالیت با تحقیقاتی مراکز این طبیعتاً : کرد خاطرنشان هستند؛ فعالیت

 .بپردازند آن به ترعمیق و ترامعج تر،کامل پوشش با که کنند سعی باید تحقیقاتی مراکز پژوهشی

های درمانی مراکز تابعه، م و نوآوریدکتر ترابی از ارتباط ویژه دانشگاه با سازمان صداوسیما خبر داد و گفت: باید اطلاعات خودمان را کامل کنی

توضیح اینکه   . وطنان قرار دهیمها برای همدرستی شناسایی کنیم و در اختیار آنها، ابعاد و گستردگی خدمات بیمارستانی و ... را بهتولید فناوری

عمومی مراکز تحقیقاتی مستقر در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( عمومی مجتمع بیمارستانی امام و مسئولان روابطدر ادامه مسئول روابط

 نقطه نظرات خود را بیان کردند.

 

 تجلیل از خدمات دکتر عارفی و دکتر کریمی در مرکز قلب تهران با حضور رئیس دانشگاه
 ه دکتر عارفی شد آسمان خراش قلبچال

 هرهببه مناسبت بیستمین سالگرد افتتاح مرکز قلب تهران از خدمات دکتر سید حسن عارفی بنیانگذار و دکتر عبا سعلی کریمی 

 .بردار و رئیس این مرکز تقدیر به عمل آمد

 

یستمین سالگرد افتتاح مرکز به مناسبت ب 1400بهمن  14شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز قلب تهران، روز پنج 

 .گذار و بهره بردار مرکز قلب تهران قدردانی به عمل آمد قلب تهران و نهمین همایش علمی سالیانه این مرکز، از خدمات بنیان

مرکز قلب تهران، استادان،  این مراسم که با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر علی واشقانی فراهانی، رئیس

سن عارفی به عنوان بنیانگذار و معاونان، مسئولان واحدها، کارکنان و شرکت کنندگان به نهمین سمینار علمی برگزار شد، از خدمات دکتر سید ح

 .سال اداره آن مرکز را به عهده داشت، تجلیل شد 16تر عباسعلی کریمی رئیس مرکز قلب تهران که دک

در این مراسم دکتر قناعتی در سخنانی گفت: از صدای سخن عشق ندیدم خوش تر، یادگاری که در این گنبد دوار بماند، چاله دکترعارفی شد 

سال از  40سازد که می شود شهید سلیمانی که ها این را میعشق است که از آدم سازد،آسمان خراش قلب، این عشق است که معجزه می

کند که امنیت داشته باشند و آخرش هم  ها در به در برای کمک به شیعه، سنی، مسیحی و یزیدی به همه انسانها کمک میاش را در بیابانزندگی

ق را دارند. خوش به حال دکتر عارفی که در آن زمان این فکر را کرد و اینجا را شود. این عشق است و خوش به حال آنهایی که این عشپودر می

تر است چون خداوند تبدیل به مرکز بزرگی کرد که ان شاءالله افتخاراتش ادامه پیدا کند و وظیفه آنهایی که آمدند که این راه را ادامه دهند سنگین

اسمع » فرماید خواهد کرد و اگر ما ترک فعلی کنیم نزد خداوند ثبت خواهد شد چون در قرآن میهای ما سوال ها و هم از ناکردهعالم هم از کرده
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وی افزود: استاد    .میشنوم و می بینم. اگرهمین یک کلمه هم از قرآن یاد بگیریم برای تمام زندگیمان کافیست که درست عمل کنیم« و اری

یا هم کمتر اتفاق افتاده و آن تصور امروز مجسم شده و ما هم باید این نگاه را داشته باشیم. اند که در دنعارفی یک روزی افقی را ترسیم کرده

دنیای علم به کدام سمت میرود انقلاب اول، دوم، سوم و چهارم صنعتی انجام شده و ما الآن در دوره انقلاب دیتا هستیم و به سمت هوش 

سال پیش هیچ کسی فکر  10ر میشویم که همه چیز عوض خواهد شد. همانطور که مصنوعی پیش می رویم و وارد افق جدیدی از زندگی بش

انه داشته نمی کرد یک گوشی موبایل زندگی و همه چیز انسان شود بنابراین تغییراتی که در آینده علم پیش خواهد آمد را باید به آن نگاه آینده نگر

 .باشیم و دیدمان و تجربیاتمان را تغییر دهیم

  

ا زیاد کنیم و زندگی با شگاه با طرح این پرسش که هدف ما از پزشکی چیست؟ گفت: در پزشکی دو چیز مدنظر است طول عمر مردم ررئیس دان

یکنیم و ان شاءالله بتوانیم کمک کیفیت برایشان ایجاد کنیم. خوشبختانه جناب آقای دکتر فراهانی پروپوزالی فرستادند که روی آن داریم کار م

اشرا از دست بدهد و بعد ما های قلبی بکنیم. چرا باید یک فرد جوان مبتلا به رماتیسم شود و دریچهن در زمینه پیشگیری از بیماریخوبی به ایشا

ت کرده اعداد و ارقام عجییبی در زمینه پیشگیری و بهداش WHO اقدام به درمان و جراحی او کنیم؟ چرا به سمت پیشگیری نرویم؟ برآوردهایی که

شود.  این بیماران هزینه می دلاری است که در درمان 1000 معادل کنیم  دلاری که در بهداشت هزینه 1است یعنی  1000در  1ر کرونا دارد، د

زمان  وی افزود: در .های آینده را خوب ببینیم و فکر میکنم در زمینه پیشگیری باید بیشتر کار کنیماگر بخواهیم مسیر صحیح را برویم باید افق

کمک کردیم در آن مدت  ودر غرب کشور یکبار که بودیم موشک آمد و همه مجروح شدیم و با همان حال چون نیرویی نبود ادامه دادیم جنژ 

یش ها ماندند و کمک کردند. بنابراین الآن که ما اینجا با آرامش نشستیم زحمات زیادی براغذای ما کنسرو و نان خشک بود و با این شرایط بچه

های شیطان گوش  شود. به وسوسه که باید دقت کنیم و توجه داشته باشیم که آن دنیایی هم هست و اعمال خیر و شر ما حساب می کشیده شده

عنوی است و هر بیماری که به منکنیم و تمام توانمان را برای خدمت بکار بگیریم و این فرصتی است که در این مرکز هست. اینها کلاً جواهر 

چیزی بالاتر از خدمت به مردم نیست که این افتخار نصیب شما  شود برایتان مزایای معنوی خواهد داشت. هیچ کند و درمان می شما مراجعه می

ست. ان شاءالله بتوانیم مرکز شده است. بدانید که هر فرصتی کنارش تهدید هم هست و اگر انسانی عمل کرد موفق است و اگر عمل نکرد تهدید ا

اندان شاءالله راهگشای مردم هطور که از یک چاله به یک آسمانخراش علمی تبدیل شده بدرخشد و مشعلی که استاد عارفی برداشتقلب تهران همان

های ساخت وبهره برداری های جدا گانه ای، اهمیت وانگیزهدرادامه مراسم دکتر عارفی ودکتر کریمی در سخنرانی .زحمتکش کشورمان خواهد بود

 .ایاطلاع رسانی خواهد شدیررا برشمردند که در خبرجداگانهاین مجموعه بینظ

 .مرکز قلب دریافت کردند در ادامه مراسم دکتر عارفی ودکتر کریمی هدایای خود را از رئیس دانشگاه، رئیس مرکز قلب ومعاونان واساتید

 

 رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهراننشست هیئت

 حران و در هر بحران، فرصتی نهفته باشدتواند بدکتر قناعتی: در هر فرصتی، می

رئیسه دانشگاه از مهندس ابوالفضل سیردانی کارشناس آزمایشگاه مواد غذایی معاونت رئیس دانشگاه در جلسه این هفته هیئت

اطقی، روسیه تجلیل کرد. در این جلسه همچنین دکتر سعید ن 2021غذا و دارو، دارنده مدال طلای مسابقات جهانی پاورلیفتینگ 

نیز ساعت کار اعضای  و)توریسم درمانی( IPD های دانشگاه، روندمعاون درمان دانشگاه درباره آمار اومیکرون در بیمارستان

 .علمی گزارش دادهیئت
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کیم در ابتدا دهه فجر انقلاب حدر سالن  1400بهمن  17روز یکشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر قناعتی در جلسه 

یت یک امر نسبی است و یکی از کارهاست گفت: مدیر« اقتضائی»اسلامی را تبریک گفت و در ادامه با بیان اینکه یکی از تعاریف مدیریت انجام 

صورت کند مسائل را بهاست زیرا این کار کمک می« بندی کردندسته»توان انجام داد های مدیریت میلشترین کارهایی که در مواجهه با چامهم

 .شناسایی بررسی کنیمتر و قابلهای کوچکریزتر در دسته

فرصت »ند که در مدیریت به سیر میک« خوف و رجا»دکتر قناعتی با اشاره به مراحل رشد یک سازمان گفت: انسان در زندگی اصولا بین مسئله 

وی .تواند نهفته باشدتواند بحران باشد و البته در هر بحرانی هم یک فرصتی میشود، هر چیزی که امروز فرصت است فردا میتعبیر می« و بحران

ای از رشد رسیده ترین سازمان اقتصادی جهان در دچار بحران هویتی شده است و به درجه، غول بزرگ صنعتی و بزرگ«جنرال الکترونیک»افزود: 

های مستقلی از دل آن خارج شود. اینکه فکر کنیم های مختلف آن جدا و کمپانیتواند ادامه دهد و باید قسمتشود و نمی «شقه»است که باید 

 .سازمان موفق سازمان آرام و بدون مشکل است درست نیست

شود بحران و با اولین بحرانی که روبرو میشود آغاز می« ایده»مان با ها اشاره کرد و گفت: یک سازدر سازمان« گذارتله بنیان»رئیس دانشگاه به 

ازآنکه از بحران مدیریتی بیرون کند اما پساست. رهبر، سازمان را متعادل می« رهبری»ومرج نیاز به است و برای خروج از این هرج« ومرجهرج»

گذار تنها مانع عبور از این بحران مانع تله بنیان کنند.های سازمان تمایل به استقلال پیدا میهشود و زیرمجموعمی« استقلال»آمد دچار بحران 

وی .استفاده کنیم« تفویض»کند در اینجاست که باید از فرصت ها درگیر کند سازمان رشد نمیاست. اگر رهبر سازمان خودش را در همه فعالیت

شود. برای جلوگیری از تفرقه، داشتن استراتژی و اجه میمو« تفرقه»یگری با نام کند اما با بحران دافزود: پس از تفویض، سازمان دوباره رشد می

ها ادامه خواهد یافت و البته در نهایت عالم بی نظمی های مشخص شود. این بحرانبرنامه عملیاتی مشخص لازم است تا تفرقه تبدیل به مأموریت

ها یک روزی محو خواهند شد و هدف همه این ه فرصترفت) آخر الزمان(. این بدین معنی است که هم کند و جهان از بین خواهندمی  غلبه

 .مسیرها، مسیر امتحان است

: کسب رضایت افزود «ازوست مغ کاین آن شادی بده باده ساقیا غم و شادی بر عارف چه تفاوت دارد»دکتر قناعتی با این بیت شعر از سعدی که 

 .شودچیز حل میچیز است و اگر رضای خدا در کار باشد همهالهی نهایت وغایت همه

ه توان بالا و انگیزه کبه کارمندی  دکتر قناعتی به بحث نیروی انسانی در سازمان و تعریفی از شغل و چهار دسته نیروی انسانی اشاره کرد و گفت:

ی توان بالا و انگیزه کم دارد باید ر کارمندکرد اما اگ« حمایت»کرد؛ از کارمندی که توان کم و انگیزه بالا دارد باید « تفویض اختیار»بالا دارد باید 

 .حمایت شود و کارمندی که توان کم و انگیزه کم دارد باید از سیستم خارج شود
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در .ده کنیم و مدیون آنان نشویمدکتر قناعتی در پایان سخنان خود ابراز امیدواری کرد از فرصت بزرگی که برای خدمت به مردم پیش آمده استفا

در دانشگاه را بررسی کرد و اعضای  IPD های دانشگاه اشاره و روندگزارشی از میزان سویه اومیکرون در بیمارستان ادامه دکتر سعید ناطقی

  .رئیسه نقطه نظرات خود را بیان کردندهیئت

ابتدای این جلسه در .گیری کردرئیسه رأیعلمی را مطرح و از اعضای هیئتدکتر ناطقی در دستور دوم جلسه بحث ساعت کار اعضای هیئت

والمسلمین میر مجید سیدقریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه با تبریک ایام دهه فجر و با بیان اینکه آرزوی الاسلامحجت

سوی کند که مردم را بهمیاز قم مردی قیام »های ظهور فراهم شود کلامی از امام کاظم )ع( نقل کرد که فرمود: همه انبیا این بوده است که زمینه

کند و راهشان را گیر نمیهای آهن هستند، بادهای سهمگین آنها را زمینگیرند که مانند پارههایی دور این مرد را میکند، انسانحق دعوت می

هایی فردی جز چنین ویژگی با این تعابیر و« ئ نیستند و امیدشان فقط خداست.شوند و اهل تردهند در راه هدف از جنژ خسته نمیادامه می

وزبه داشت برای اعضای در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به بیمارستان ر م.امام خمینی )ره( سراغ نداری

معاونت غذا و ای از مهندئ ابوالفضل سیردانی کارشنائ آزمایشگاه مواد غذایی همچنین رئیس دانشگاه در مراسم ویژه .رئیسه پخش شدهیئت

 .روسیه قدردانی کرد 2021دارو دارنده مدال طلای مسابقات جهانی پاورلیفتینژ 

 

 بازدید معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران از مناطق کم برخوردار حاشیه جنوب تهران

های این مناطق را از الشمعاون بهداشت دانشگاه در بازدید از مناطق کم برخوردار حاشیه جنوب تهران مشکلات بهداشتی و چ

 .نزدیک بررسی و مورد ارزیابی قرار داد

 

لیائی منش معاون بهداشت دکتر علیرضا او 1400بهمن  17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، روز یکشنبه 

اطق کم برخوردار و لزوم بهره مندی این مناطق از خدمات و نممنظور بررسی و پیگیری مشکلات دانشگاه، با همراهی مسئولان این معاونت به

ریزی در خصوص کمک به رفع این های این مناطق را بررسی و ارزیابی کرد و برنامههای بهداشتی، از نزدیک مشکلات بهداشتی و چالشمراقبت

 مشکلات را با قید فوریت در دستور کار واحدهای مربوطه قرار داد.

تر محمدرضا سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران، دکتر عبائ مزینانی مدیر گروه واحد سلامت روان معاونت بهداشت، در این بازدید دک

آرزو چراغی مسئول مناطق کم برخوردار مرکز جنوب تهران و مهندئ مسعود گودرزی کارشنائ بهداشت محیط مرکز امام محمد باقر، معاون 

 از خلازیر محله آباد،نعمت منطقه پلایین، روستای دینارآباد، غیررسمی گاهسکونت آباد،اسماعیل هایپزخانه کوره بهداشت را همراهی کردند.
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 قرار موردتوجه کنندمی تهدید را اهالی سلامت که مناطق این اقتصادی و اجتماعی مسائل همچنین و گرفتند قرار بازدید مورد که بودند مناطقی

 های ذیربط برای رفع این معضلات رایزنی به عمل آید.ا و سازمانبا نهاده که شد قرار و گرفت

 

 ازدید رئیس دانشگاه از پژوهشکده علوم دندانپزشکی و مرکز رشد تجهیزات و زیست مواد دندانیب

رئیس با همراهی دکتر رضا مسائلی  1400بهمن  18دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران صبح روز دوشنبه 

 .پژوهشکده علوم دندانپزشکی از بخش های مختلف این پژوهشکده و مرکز رشد تجهیزات و زیست مواد دندانی دیدن کرد

 

 

 دهه فجر و پیشرفت روزافزون کشور در حوزه پزشکی قانونی

انقلاب اسلامی  دکتر محمدحسین صادقیان: تشکیل دپارتمان رشته تخصصی پزشکی قانونی از افتخارات دانشگاه پس از پیروزی

 است

با اشاره به مدیریت صحیح حوزه بهداشت و درمان پس از پیروزی انقلاب، اعزام  معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه

 .آموختگان رشته پزشکی قانونی دانشگاه به دیگر مناطق کشور را موجب سرافرازی دانشگاه خوانددانش
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شکوهمند پیروزی انقلاب اسلامی دکتر محمدحسین  بهار سومین و چهل با همزمان تهران، پزشکی علوم دانشگاه عمومی روابط گزارش به 

های پزشکی پیش از انقلاب به صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه با اشاره به تعداد محدود پزشکان حوزه بهداشت و درمان و مراقبت

ل از پیروزی انقلاب اسلامی برای مدیریت بهداشت و درمان بسیاری از مناطق کشور ناچار های قبهای آن دوران پرداخت و افزود: در سالبحران

 بودند از پزشکان غیربومی و از کشورهای دیگر استفاده کنند.

مان سلامت در ز صد سال قبل نیز بحران بسیار شدیدی در حوزهمعاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه ادامه داد: تاریخ نشان داده که حدود یک

درصد جمعیت کشور فوت کردند.وی به وجه تمایز بحران بیماری کووید در دوسال اخیر اپیدمی بیماری طاعون و وبا ایجاد شد که قریب به پنجاه

 اشاره کرد و گفت: به شکرانه وجود همت، رشادت و ازخودگذشتگی کادر بهداشت و درمان این حوزه مدیریت شد و باوجود اینکه عزیزانی از دست

ا کرون بیماری با مبارزه حوزه در تنهانه ایم ولی با مدیریت صحیح حوزه بهداشت و درمان و با دستیابی به فناوری و تولید واکسن در کشورمانداده

 فرما شود.ها حکمای برسیم که اکنون تا حدودی آرامش در بعضی از حوزهایم به نقطهاقتدار ایجادشده بلکه توانسته

ی محمدحسین صادقیان به افتخارات حوزه بهداشت و درمان بعد از پیروزی انقلاب شکوهمند انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: در حوزهدکتر 

 هزار شصت تا پنجاه و صدیک از بیش دارند، فعالیت پزشکی تخصصی هایسلامت اکنون تعداد پزشکانی که در کشورمان در علوم مختلف رشته

.وی با اشاره به اینکه خود نیز از متخصصین رشته داریم مسمومیت و قانونی پزشکی یحوزه داروسازی، یحوزه دندانپزشکی، یحوزه در پزشک

آموختگان نخستین گروه دانش 68ی تخصصی پزشکی قانونی نداشتیم و بعد از انقلاب در سال پزشکی قانونی است افزود: پیش از انقلاب ما رشته

صورت تخصصی ها نیز در دانشگاه ما بهی تخصصی پزشکی قانونی و مسمومیتعلوم پزشکی تهران بودند و دپارتمان رشته این رشته از دانشگاه

شده است که در مناطق مختلف کشور مشغول به فعالیت تشکیل شد و از آن زمان تا آلان تقریبا چیزی در حدود پانصد دانشجوی تخصصی تربیت 

 هستند.

 ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی و مهدی کلینیکاز پژوهشکده فناوریازدید وزیر بهداشت ب

های پیشرفته بالینی های نوین پزشکی و مرکز آموزش مهارتاللهی، وزیر بهداشت با حضور در پژوهشکده فناوریدکتر بهرام عین

ساز ساز جراحی چشم، شبیهسینا، شبیهحسی نخاعی ساز بیهای شبیهایران، ضمن بازدید از نمایشگاه دستاوردهای علمی و دستگاه

اسکن حیوانات کوچک را در این مرکز تیجراحی رباتیک و ربات جراح سینا )جراح لاپاراسکوپی(، به مناسبت دهه فجر، دستگاه سی

 .افتتاح کرد
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 در حاشیه بازدید وزیر بهداشت از دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران

 در آینده نزدیک خبر داد« سی گاید»اندازی دکتر احمدیان از راه

های ارتوپدی در جراحی «C-Guide» ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی، اعلام کرد، سیستممعاون پژوهشی پژوهشکده فناوری

 .شوداندازی میبیمارستان شریعتی از سال آینده راه
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ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی علیرضا احمدیان معاون پژوهشی پژوهشکده فناوریبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر 

افزوده دستگاه نویگیشن رزشا به ارهاش با  ،1400بهمن  19در حاشیه بازدید وزیر بهداشت از آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه علوم پزشکی تهران در 

 در و  سازیسال است که تکنولوژی آن بومی 10شده گفت: این دستگاه حدود ساختهجراحی که توسط متخصصان دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 .است شدهانجام کشور در جراحی هزار 7 بربالغ مدت این

 وعشر: گفت و برشمرد تهران پزشکی علوم دانشگاه هایبیمارستان  شده با نویگیشن را مربوط بههای انجامدرصد جراحی 40تا  ۳0وی، حدود 

های فک و صورت و ارتوپدی نیز مورداستفاده قرار بود و از سال گذشته در حوزه جراحیENT  و اعصاب و مغز هایجراحی با دستگاه، نای کار

 .گیردمی

 نویگیشن  جویی ارزی این دستگاه در کشور گفت:ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی با اشاره به صادرات و صرفهمعاون پژوهشی پژوهشکده فناوری

 نمونه قیمت درصد 50 با دستگاه این. است صادرشده اندونزی و اکوادور المان، نظیر کشورهایی به کشور، درمانی مرکز 40 در کارگیریبه بر افزون

یکی از دکتر احمدیان .شودن انجام میجراحی در کشور با کمک آ 100تا  90رماه بین ه و گیردمی قرار  کشور درمانی مراکز اختیار در آن خارجی

بیان کرد و گفت: این دستگاه از سال آینده « سی گاید»اندازی سیستم ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی، را راهدستاوردهای جدید پژوهشکده فناوری

 .گیرداده قرار میهای ارتوپدی بیمارستان شریعتی مورداستفدر جراحی

های ارتوپدی گفت: کارگیری سیستم سی گاید در جراحیای به، با اشاره به مزایها و تجهیزات پیشرفته پزشکیمعاون پژوهشی پژوهشکده فناوری

تواند از مزایای این سیستم بهره مند شود. با شد، میهدایت می C-arm ازاین به کمک تصاویرهای ارتوپدی که پیشطیف وسیعی از جراحی

 دوز و تصویربرداری تعداد کاهش. داد کاهش را بیمار هایبافت به آسیب و  توان گسترشهای بسته جراحی را میاستفاده از این سیستم تکنیک

 .است سیستم این هایویژگی دیگر از دقت افزایش و بافت به آسیب کاهش عمل، زمان کاهش اشعه،

بری جراحی پیشین بر های راهمقایسه کرد و افزود: سیستم« سی گاید»شده درگذشته، را با سیستم نوین های بکار گرفتهدکتر احمدیان روش

داد، اما این اطلاعات در حین عمل اسکن، ام آر آی و دیگر تصاویر، اطلاعاتی را در اختیار جراح قرار میتیمبنای تصاویر پیش از عمل مانند سی

ین عمل حزشده که تصاویر در ای آغامشاهده نبود. اما در سیستم راهبری جدید، روند تازهبه روزرسانی نمی شود و تغییرات حین عمل در آن قابل

ت وی در پایان سخنان خود افزود: دانش فنی این تجهیزا .ار جراح مورداستفاده قرار می گیردشده و برای هدایت ابزو متناسب با نیاز جراح تهیه

 .آمده استدستهای بالینی بهتوسط متخصصان دانشگاه علوم پزشکی تهران و دیگر متخصصان و با همکاری گروه

 

 ها و تجهیزات پیشرفته پزشکیبازدید وزیر بهداشت از نمایشگاه پژوهشکده فناوری

 های دیگر استوزیر بهداشت: دانشگاه علوم پزشکی تهران، محصول محور، با مرجعیت علمی و الگویی برای دانشگاه

ینی مام در مجتمع بیمارستانی امام خمباران محل فرود اد پیروزی انقلاب، ضمن گلاللهی در چهل و سومین سالگردکتر بهرام عین

 .)ره(، بر مزار شهید عزت الملوک کاووسی حضور یافت و ادای احترام کرد
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 پژوهشکده  با حضور در 1400بهمن  19اللهی، وزیر بهداشت روز سه شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر بهرام عین

ی هادستگاه و علمی دستاوردهای ایشگاهنم از بازدید ضمن ایران، بالینی پیشرفته هایمهارت آموزش مرکز و پزشکی هپیشرفت تجهیزات و هافناوری

ینا )جراح لاپاراسکوپی(، به مناسبت دهه فجر، ساز جراحی رباتیک و ربات جراح سساز جراحی چشم، شبیهحسی نخاعی سینا، شبیهساز بیشبیه

های بنیادی و های پزشکی اخیر گفت: ربات جراح، سلولیشرفتپوی با اشاره به .کوچک را در این مرکز افتتاح کرد اسکن حیواناتتیدستگاه سی

های کنیم که چنین عزیزانی در دانشگاه هستند. فعالیتشده است و افتخار میتولید داروهای ضد سرطان همگی در سایه تلاش عزیزان انجام

ه ها باشد. این در حالی است که متأسفانه مراکز تحقیقاتی ما متمرکز بر تولید مقالواند الگویی برای سایر دانشگاهتدانشگاه علوم پزشکی تهران می

توانیم مرجعیت ور خواند و گفت: ما میوزیر بهداشت، مرجعیت علمی را هدف اصلی کشمقاله تنها وسیله است و نه هدف. که تولیدهستند درحالی

 ها الگو شود.تواند این نقش را به عهده بگیرد و برای سایر دانشگاهشگاه تهران میعلمی داشته باشیم و دان

هایی مناسب در دکتر سرکار و مرکز رویان را نمونه "های مصنوعی، اداری و بوروکراتیک خارج شویمباید از قالب"اللهی بابیان اینکه دکتر عین

های توانند با قالبها و وزارت بهداشت نمیهاداری سالاری به میدان سالاری برویم. قطعاً دانشگاهای این زمینه دانست و تصریح کرد: باید از سیستم

اکز تحقیقاتی و پژوهشی نیز قدیمی واداری به رشد و پیشرفت دست یابند و باید برای لمس مشکلات جامعه وارد میدان شوند. در این مدل، مر

ذار مستضعفان بوده است.وی ضمن قدردانی از گه علوم پزشکی تهران، این افتخار را دارد که خدمت شوند. دانشگاتبدیل به مرکز رفع نیازها می

اند، حضور در دانشگاه در ایام فرخنده دهه فجر را به فال نیک گرفت و گفت: دکتر قناعتی و همکارانی که برای ساخت مهدی کلینیک تلاش کرده

اند های پس از انقلاب و شرایط دشوار مملکت کشیدهالحات است و زحمتی که خیرین در این سالقطعاً مهدی کلینیک، مصداق بارز باقیات و ص

سازی و های اخیر در پی حاشیهتقدیر است.وزیر بهداشت، همدلی و همکاری را نیاز امروز کشور خواند و افزود: متأسفانه دشمن در سالبسیار قابل

 خوبی عبور کنیم.جلو داشته باشیم و از این مراحل بهسمان باشد که حرکت روبهافکنی است و در این شرایط باید حواتفرقه

های فتاللهی، ضمن گرامیداشت یاد شهدای دفاع مقدئ و شهدای سلامت گفت: اکنون صحنه فعالیت افراد تغییر کرده است. پیشردکتر عین

ها ایم که این استقلال و پیشرفتیافتههای عظیمی دستا به توانمندیهسال مقایسه با اوایل انقلاب نیست و در اینعلمی کشور اصلاً قابل

های کشور را مربوط به حوزه پزشکی دانست و ترین پیشرفتترین و برجستهشده است.وی یکی از مهمواسطه تفکر عالی حضرت امام حاصلبه

های پزشکی، ترین فعالیتآورید که برای کوچکغلب به خاطر می. اهای ما مربوط به حوزه پزشکی استتأکید کرد: قطعاً نقطه درخشان پیشرفت

شد اما اکنون در شرایطی هستیم که بسیاری از پاافتاده در کشور انجام نمیناگزیر به اعزام بیمار به خارج از کشور بودیم و بسیاری از کارهای پیش

 دهند.کشورهای منطقه، ایران را برای خدمات درمانی ترجیح می

ه، هداشت، دانشگاه علوم پزشکی تهران را نماد آموزش عالی و مهد علم و دانش کشور خواند و با اشاره به پیشینه و سابقه تاریخی این دانشگاوزیر ب

ستین کند. بدانید نخسینا و رازی، تاریخ علم کشور هستند و تاریخ و قدمت، ایجاد هویت میعنوان هویت علمی یادکرد و گفت: ابناز این سابقه به
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در تاریخ کشور ما به ثبت رسیده است و اکنون زمان آن رسیده که  "توانیمما می"اند هویت ماست در حالی جمله چیزی که دشمنان نشانه گرفته

 کنند.به دانشجویان، هویت را تدریس کنیم. افراد اگر به هویت خود واقف باشند، دیگر مهاجرت نمی

جسته خواند و تشکیل وزارت بهداشت را موجب جهش علم زشکی در نظام ارائه خدمت را مدل و الگویی براللهی، سپس ادغام آموزش پدکتر عین

 که شد موجب مدل ینا. است مؤثر کشور نیاز تأمین و پزشکی دانش شدن برجسته در سیستم این بلاشک: افزود و دانست پزشکی در کشور 

 آموزش سیستم بهبود و هاآن تربیت برای روازاین دهند خدمت ارائه و شوند گرفته بکار سیستم داخل در هادانشگاه در یافتهتربیت دانشجویان

 آن را قدر بدانیم. خوبی نشان دهیم و بایدتوانیم دستاوردهای سیستم ادغام را بهی میحت. کنیممی تلاش

ی، مسئله سلامت عنوان کرد و گفت: مسئله اصلی ما در مراکز دولتهای وزارت بهداشت را طرح عدالت و تعالی نظام اللهی، یکی از برنامهدکتر عین

های وری در دستگاهوری است و متأسفانه در این زمینه دچار مشکل هستیم. اکنون وقت آن فرارسیده تا تلاش خود را برای افزایش بهرهبهره

ن سقف فعالیت برای همکاران ایجاد کرده است که این قوانین هایی همچوهای گذشته محدودیتدولتی داشته باشیم. همچنین وزارت خانه در سال

های وزارت بهداشت خواند و افزود: یکی از مشکلات ما، عدم ثبت باید اصلاح شود.وی پرونده الکترونیک و هوشمند سازی را از دیگر برنامه

اندازی شد که نمونه شهد راهممارستان هوشمند کشور در اطلاعات در سیستم و نداشتن بانک اطلاعاتی است که باید رفع شود. همچنین اولین بی

 هاست.و الگوی خوبی برای سایر بیمارستان

شد ها نبود، بسیاری از کارهایی که امروز انجام دادیم، انجام نمیوزیر بهداشت، بر ضرورت تبدیل تهدید به فرصت تأکید کرد و گفت: اگر تحریم

 هیم.دد را سفت کنیم و تولیداتمان را افزایش رغم مشکلات، توانستیم پای خولذا علی

ها خواند و یادآور شد: این توان راداریم که نتنها نیاز دارویی کشور، بلکه نیاز اللهی، حمایت از صنایع دارویی و تقویت آن را از اهم برنامهدکتر عین

ها نیز باید کمک کنند ده است. بیمهر خوبی در این زمینه انجام دادارویی منطقه را نیز پاسخگو باشیم و دانشگاه علوم پزشکی تهران کارهای بسیا

ما بسیار روشن است و نگران آینده  وزیر بهداشت، در پایان گفت: همه بدخواهان بدانند که آینده تا فشار اقتصادی از دوش بیماران برداشته شود.

کنیم که قدرت کشور را باکار و ده بسیار ارزشمند است و ما تلاش مینیستیم. فضای جدیدی که اکنون در دانشگاه علوم پزشکی تهران ایجادش

 های علمی را داشته باشد.دستاورد نشان دهیم و نه با حرف. امیدوارم که وزارت بهداشت نیز شایستگی پشتیبانی از فعالیت

 باید دین خود را به مفهوم نماد آموزش عالی ادا کنیم

روزی همکاران از تلاش شبانه در بازدید وزیر بهداشت از مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره(، ضمن تقدیردکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، 
اند، اگر در این پیچ بزرگ تاریخی، که شهدایی همچون شهید سلیمانی در کشور داریم که زندگی خود را وقف اسلام و خدمت کردهگفت: مادامی

ها های قدیم دانشگاهانش و دانشگاه کارآفرین را از نسلوی، تولید علم، تولید د .وند از ما نخواهد گذشتها کوتاهی کنیم، خدادر انجام فعالیت

 .ها اجتماعی شوند و درهای دانشگاه به روی مردم گشوده شودخواند و گفت: اکنون زمان آن رسیده که دانشگاه
ا در نظام سلامت، خدمت به مردم مای آتی عنوان کرد و یادآور شد: هدف اصلی هرئیس دانشگاه، حرکت به سمت دانشگاه بدون دیوار را از برنامه

 .ایم اما هنوز مسئله عدالت در سلامت محقق نشده استازلحاظ پیشرفت علمی به حد مناسبی رسیده  و افزایش طول عمر افراد بود که

ا موجب افتخار دانست و تصریح کرد: رمردم مستضعف این منطقه رسانی به وی، قرار گرفتن دانشگاه علوم پزشکی تهران در جنوب شهر و خدمت

ها به وزارت بهداشت کمک کنند چراکه این دانشگاه نماد آموزش عالی کشور است و باید دین خود داند که در همه زمینهدانشگاه وظیفه خود می

 را به این مفهوم ادا کند.

 19 ( در پاندمی کوویدآفرینی بزرگ مجتمع بیمارستانی امام خمینی )رهنقش

کز دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با قدردانی از مسئولان وزارت بهداشت و دانشگاه در انتخاب این مر
، اولین 1۳57بهمن ای همچون پیروزی شکوهمند انقلاب و ورود امام خمینی )ره( به کشور در برای میزبانی مراسم افزود: رویدادهای خجسته
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و مراسم امروز ما برای معرفی دستاوردهای فناورانه دانشگاه و مجتمع، همه و همه مؤید این است که  1۳99ماه در بهمن 19واکسیناسیون کووید 
 یمنی است.بهمن برای مردم ما، دانشگاه و مجتمع، ماه مبارک و خوش

 25تخت فعال بستری،  1100ا بیش از مارستانی امام خمینی )ره( یادآور شد: این بیمارستان بساله مجتمع بی 80وی در ادامه با پرداختن به تاریخ 

های رفتاری، باقابلیت انجام تمامی اعمال ترین مرکز مشاوره بیماریمرکز تحقیقاتی، مرجع کشوری خدمات ویژه نوزادان و مادران پرخطر و بزرگ

ترین پروژه بیمارستانی کشوری با عنوان بزرگنشنال رادیولوژی است. همچنین مهدی کلینیک بهجراحی پیوند اعضا و دارای اولین مرکز اینترو

تخت  540ان پروژه تخت، به زودی به چرخه خدمات مجتمع و نظام سلامت کشور افزوده خواهد شد. در این می 884درصدی و  96پیشرفت 

تمع با کمک خیرین سلامت در حال پیشرفت و سه بونکر ع جنوب شرقی مجترین قطب علمی سرطان کشور در ضلخوابی انستیتو کانسر بزرگ

جهت که مردم ما دیگر نیاز ندارند برای دریافت خدمات خاص به خارج از کشور سفر کنند، بسیار ارزشمند است. برداری است و ازاینآن آماده بهره

 و هستیم.های سرطان در منطقه پیشرتوانم بگویم ما در حوزه درمان بیماریمی

ای مجتمع را در افزایش های توسعه مجموعه پارکینژ طبقاتی، همراه سراها و افتتاح فروشگاه زنجیرهدکتر دهقان در ادامه سخنانش، برنامه

نی امام فرد مجتمع بیمارستاربهوی در بخشی از بیاناتش با اشاره به خدمات منحص رضایتمندی کارکنان و مراجعان این مرکز بسیار مؤثر خواند.

بستری  97یمار بستری کووید، رکورد بهزار  20خمینی )ره( از ابتدای پاندمی کرونا تاکنون افزود: این مرکز با بیش از صد هزار تریاژ و قریب به 

زرگی در پنجم بیماران موکورمایکوزیس کشور و پیشگام شدن در واکسیناسیون ملی، نقش برسانی به یککووید در یک روز )پیک دلتا(، خدمت

 مدیریت بحران پاندمی کرونا ایفا کرده است.

 2تاکید بر ضرورت حمایت از تکمیل پروژه شریعتی 
یمارستان فعالیتش را از سال دکتر احمدرضا جمشیدی رئیس بیمارستان شریعتی به شرح مختصری از پیشینه این بیمارستان پرداخت و گفت: این ب

مرکز تحقیقاتی  17ه، دو پژوهشکده و تخت فعال، یک پژوهشگا 610تخت بستری آغاز کرد و امروز با  250ای و با یک مرکز پزشکی هسته 1۳5۳

پیشرفت پروژه بیمارستان  وی با اشاره به روند در حال ادامه خدمات سلامت به بیماران و در هفت رشته فوق تخصصی، قطب علمی کشور است.

ن شریعتی و کمبود فضای آموزشی، ریالی برای تکمیل آن افزود: با توجه به فرسودگی بیمارستاو اهمیت تأمین مالی ارزی و  2چندمنظوره شریعتی 

 125راژ هکتار و ساختمانی با مت ۳0تصمیم به توسعه بیمارستان در فضایی به وسعت  1۳94های رفاهی دیگر از سال پارکینژ و برخی محدودیت

داشته است. ساختمان و  درصد پیشرفت 78آغاز شد که تا این لحظه حدود  2شریعتی  تهران، ساخت پروژه 22هزار مترمربع واقع در منطقه 

شده تا در زمان بروز بحران احتمالی زلزله تهران از مدار مطابق با استانداردهای جهانی و کاملا ضد زلزله ساخته 2تاسیسات بیمارستان شریعتی 

 خدمت خارج نشود و بتواند به فعالیتش ادامه دهد.

 گاه علوم پزشکی تهران، دانشگاه جامعه محوردانش
شور و تاکید ها و تجهیزات پزشکی دانشگاه با اشاره به مطالبات مقام معظم رهبری مدظله از جامعه علمی و دانشگاهی کرئیس پژوهشکده فناوری

بنیان است شود. رکن اصلی آن اقتصاد دانشقتصاد مقاومتی که اتواند متولی ایشان بر اقتصاد مقاومتی گفت: حقیقتا جز دانشگاه چه کسی می

کاهد و پاسخگوی التحصیلان، ارتباط دانشگاه با صنعت و ایجاد اشتغال برای متخصصین از مهاجرت نخبگان میتلاش برای توانمندسازی فارغ

شت و ... باید به ت علوم، وزارت بهداهای مقام معظم رهبری است. متولیان امر، شورای عالی انقلاب فرهنگی، بنیاد علمی نخبگان، وزاردغدغه

حق مقام معظم رهبری بایستی یکی از اهداف کلان آموزش این مطالبات توجه و در راستای تحقق آن اقدام کنند. این رهنمودها و مطالبات به

ز آغاز کنیم. باید تلاش کنیم در امروساله به مرجعیت علمی جهان برسیم باید از  ۳0وی در ادامه افزود: اگر بخواهیم در افقی  عالی کشور شود.

علمی در  المللی حرفی برای گفتن داشته باشیم و منشا خیزش علم و فناوری در جهان شویم. با انتشار مقالات برجستهمحافل علمی معتبر بین

المللی و توسعه ذب دانشجویان بینفیت جنشریات معتبر جهانی مثل نیچرز، ساینس و ...، با ارائه نظریات علمی جدید به جهان؛ بعلاوه باید از ظر

 خوبی استفاده کنیم.صنعت گردشگری سلامت هم به
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فرد دانشگاه علوم پزشکی بنیان را حلقه ارتباطی دانشگاه و صنعت نامید و با معرفی دستاوردهای منحصربههای دانشدکتر سعید سرکار شرکت

التحصیلانی در این دانشگاه داریم که هم دانا و هم توانا امروز دانشجویان و فارغ کهتهران در این حوزه تصریح کرد: من خوشحالم از این

بنیان هم به تولید کت دانششر ۳2محور با عنوان مصداق بارز یک دانشگاه جامعهاند. در حال حاضر دانشگاه علوم پزشکی تهران بهیافتهپرورش

ها به کاهش زایی حدود یک هزار متخصص در این شرکتشتغالالی است که با اکند و هم در خدمت جامعه است. این در حثروت کمک می

کشور دنیا  22های تک هست به ها که شامل دارو، تجهیزات و ملزومات پزشکیمهاجرت مغزها نیز کمک کرده است. محصولات این شرکت

 شود که یک افتخار ملی است.صادر می

 شهر دانش شهید سلیمانی
ها و مراحل پیشرفت پروژه پارک علم و فناوری دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: مشاور رئیس دانشگاه در خصوص چالش دکتر محمود بیگلر

لامی و دولت سیزدهم در شهر دانش شهید سلیمانی دانشگاه پروژه بزرگی در راستای تحقق اهداف مقام معظم رهبری مدظله، مجلس شورای اس

ریزی و اجراست. با توجه به اقبال بنیان در حال برنامههای دانشافزایی بیشتر شرکتایجاد محیطی پویا و همحوزه سلامت کشور بوده که باهدف 

اندازی منافع خوبی را برای شده در آن پس از راهبنیان برای فعالیت در این مجموعه و تسهیلات حقوقی و مالیاتی دیدههای دانشخوب شرکت

 واهد داشت.کشور و نظام سلامت به همراه خ

 ایران آماده خیزهای بزرگ در عرصه صادرات دارویی به جهان

محصولات بیوتکنولوژی دارویی  ساله این مرکز اشاره کرد و افزود: اولین 20دکتر سید حمید خویی رئیس مرکز رشد و فرآورده دارویی به قدمت 

های شود و شرکتطان کشور در همین فضای محدود تولید میروهای ضد سرطور انحصاری نیمی از کل دامثل اینترفرون در این مرکز تولید شد. به

اند. داروهای ما امروزه سهم نوع محصول ارزشمند را تولید و به عرصه خدمات سلامت ارائه کرده 70ها بیش از فناور این مرکز در این سال

حال هنوز برای کمک به فناوران جوان جویای د. درعینهستن تک های هافرآورده این غالب و دارد MS توجهی در درمان بیماران سرطانی وقابل

تری در حوزه صادرات دارویی های موجود، بستر مناسبی برای خیزهای بزرگفرصت با محدودیت فضای فیزیکی مواجهیم. با توجه به ظرفیت

 ربط است.های ذیر ارگانزارت بهداشت، وزارت کشور و سایوهای ریاست محترم جمهور، هستیم که نیاز به حمایت
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 ایثارگران و مدافعان سلامت

 تجلیل از همسران شهدای دانشگاه علوم پزشکی تهران

 دکتر قناعتی: خدای متعال به هر کسی توفیق شهادت را نمی دهد؛ همسران شما زنده، نگران و پشتیبان شما هستند

گاه از تکریم مادران و همسران شهدا، با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشهمزمان با ایام رحلت حضرت ام البنین )س( و روز 

 .همسران شهدای دانشگاه تجلیل شد

 

ن شورای ستاد مرکزی دانشگاه، با همسران شهدا در سال 1400دی  26به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در دیدار روز یکشنبه 

 .داشتند ون فرهنگی دانشگاه و دکتر مقیمی، مدیردفتر امور ایثارگران دانشگاه نیز حضوردکتر عبدالرحمان رستمیان معا

جْ مِنْ بَیْتِهِ مهَُاجِرًا إِلَى مَنْ یَخْرُ» سوره نساء اشاره کرد: 10دکتر قناعتی گفت: در قرآن به صراحت از منزلت ویژه شهیدان یاد شده است و به آیه 

هرگاه کسی از خانه خویش برای هجرت به سوی خدا و رسول » هُ غَفُوراً رَحیِمًارِکْهُ الْمَوْتُ فَقَدْ وَقعََ أجَْرُهُ علََى اللََّهِ . وکََانَ اللََّاللََّهِ وَرَسُولِهِ ثمََُّ یُدْ

 .بیرون آید و در سفر، مرگ وی فرا رسد اجر و ثواب چنین کسی بر خداست و خدا پیوسته آمرزنده و مهربان است

ی فرا رسد او شهید محسوب وفزود: در روایتی آمده که هر کس برای کسب رزق و روزی خانواده اش از منزل بیرون رود و مرگ رئیس دانشگاه ا

به بیان عرفا ما زندگان خواب  عنوان کرد و تصریح کرد: مرگ ابتدای بینایی وحیات انسان است و« حضور»وی، شهادت را به تعبیری  .شودمی

افتید؟ در آن حال برخی اصحاب ید همانطور که در پایان جنژ بدر، پیامبر خطاب به مردگان گفت وعده خداوند را چگونه هستیم و مردگان بیدارن

 .هوشیارترند به پیامبر گفتند اینها مرده اند؛ چگونه با مردگان سخن می گویید، حضرت فرمودند: این ها از شما بیدارتر و

سوی خداست و خوشا به سعادت کسی که توفیق داشته باشد شود و سرانجام هر کسی رفتن بهدنیا تمام میرئیس دانشگاه ادامه داد: زندگی در این 

 .دهدنهایت است زیرا شهادت مسئله مهمی است که خدای متعال به هر کس این توفیق را نمیکه رفتنش در مسیری باشد که امتدادش بی

ها بسیار است و قطعاً بدانید که همسران های شما در نگهداری از فرزندان و بحراننهاییرئیس دانشگاه خطاب به همسران شهدا گفت: سختی و ت

ه خداوند در خانه شهید از کشما زنده، نگران و پشتیبان شما هستند و دعای آنها برای شما هست و از شما حمایت خواهند کرد و روایت است 

 .ها معیار امتحان استبه شهادت رسیدند که این نبیا الهی هر کدام به طرق مختلفوی افزود: همه ائمه و ا .کنداش سرپرستی میخانواده

داران انقلاب اسلامی هستند و به برکت خون شهدا است که جامعه آرامش رئیس دانشگاه خاطرنشان کرد: خانواده شهدا مایه افتخار جامعه، میراث

در پایان از خدیجه درزی رامندی همسر شهید حسین درزی از بیمارستان سینا،  .استدارد و رسیدگی به مشکلات آنان وظیفه مسئولان و مدیران 
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مریم بختیاری همسر شهید مهران عبدالمناف از بیمارستان شریعتی، علیمحمدی همسر شهید سید محمد موسوی از معاونت بهداشت، نیلوفراولاد 

 رستم همسر شهید مدافع سلامت یادگارفتاحی تجلیل شد.

 

انشگاه علوم پزشکی تهران و شهرداری تهران برای برپایی اردوی جهادی در سامان سرای همکاری د

 خاورشهر

 .اردوی جهادی در سامان سرای خاورشهر با همکاری دانشگاه علوم پزشکی تهران و شهرداری تهران برپا شد

 

یت به بازدید کارشناسان این معاون درمان دانشگاه و با عنابه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، پیرو دستور 

ی جهادی با حضور دکتر معاونت از سامان سرای خاورشهر و تشخیص فوریت رسیدگی درمانی و دارویی افراد پذیرش شده در این مرکز، اردو

ع بیمارستانی امام خمینی و بازی، پرستار مجتم آقاویل و دکتر جلالی، هیأت علمی طب اورژانس، شمشاد، مسئول درمانگاه زخم، قاسمی و علی

 1400ی یکشنبه سوم بهمن سلطانی فرد، مسئول واحد مددکاری اجتماعی معاونت درمان دانشگاه تهران به همراه مجموعه کامل تجهیزات پزشک

 در مرکز فوق برگزار شد.

ر این سامان سرا از یکصد و دشرایط مرکز پرداخته و اشاره کرد: اسماعیلی، مدیر مرکز سامان سرای مذکور به پاره ای از توضیحات در خصوص 

د. از بین افراد حاضر در مرکز، هجده فرد آسیب دیده اجتماعی نگهداری می شود که در حال حاضر هفت نفر از آنها در مراکز درمانی بستری هستن

 دریافت نیازمند بیمار، هفت میان ازآن که کردند دریافت را  و و ...پنجاه و هشت بیمار خدمات درمانی از قبیل ویزیت، پانسمان زخم، تجویز دار

 پیگیری نیازمند که بیمارانی زا لیستی همچنین. شدند ارجاع دانشگاه های بیمارستان به لازم های هماهنگی طی و بوده پزشکی دار فوریت خدمات

 مدیر سامان سرا قرار داده شد.اعی بودند، تهیه و در اختیار اجتم - روانی دارویی، درمانی، های

 

هموطنان کم برخوردار شهرستان ملارد از خدمات رایگان چشم پزشکی  به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی

 بیمارستان فارابی بهره مند شدند

ا همکاری بسیج به مناسبت فرا رسیدن ایام الله دهه فجر انقلاب اسلامی، به همت کانون بسیج شهید سهرابی بیمارستان فارابی و ب

نفر از هموطنان کم برخوردار این  150جامعه پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران و سپاه ناحیه مقاومت شهرستان ملارد، حدود 

با حضور در بیمارستان فارابی از خدمات رایگان چشم پزشکی درمانگاه شهدای انقلاب اسلامی  1400بهمن  15شهرستان جمعه 



93 
 

د. دکتر مهدی خداپرست، رئیس بیمارستان فارابی درباره برپایی این درمانگاه در دهه فجر گفت: همیشه این مرکز بهره مند شدن

همکاران ما به صورت میدانی به شهرستان های دور دست و کم برخوردار مراجعه می کردند و به خدمت رسانی می پرداختند. برای 

ن شهرستان ها به بیمارستان فارابی مراجعه کنند تا با امکانات بیشتر، سطح بهبود کیفیت این خدمات ترجیح دادیم که بیماران از ای

خدمت رسانی به این عزیزان را افزایش دهیم. شاید این یک تجربه موفق باشد که در دهه فجر امسال به دست آوردیم تا بتوانیم 

 .خدمت رسانی با کیفیت و اصالت بالاتری را به هموطنان ارائه کنیم

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

جوان مرگ مغزی شده به دو بیمار مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دانشگاه علوم پزشکی تهران حیات 

 دوباره بخشید

ساله مرگ مغزی اهل یزد با تلاش تیم های امداد هوایی و گروه های جراحی پیوند قلب و کبد مجتمع  37اهدای اعضای جوان 

 .ادامه زندگی در دو بیمار نیازمند به عضو این مرکز شدبیمارستانی امام خمینی )ره( موجب نجات و 
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اعضای پیوندی شامل قلب  1400بهمن  19به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( سه شنبه 

مینی )ره( و اقدام به موقع تیم مع بیمارستان امام خساله که در شهر یزد دچار مرگ مغزی شده بود پس از انتقال هوایی به مجت ۳7و کبد جوان 

ساله  44یی این جوان یزدی به بیمار توضیح این که قلب اهدا .های پیوند قلب و کبد این مرکز با موفقیت به دو بیمار نیازمند پیوند عضو اهدا شد

 .خوب گزارش شده است یمارب دو هر عمومی حال  د وساله با نارسایی کبدی پیوند ش 57دچار نارسایی قلبی و کبد اهدایی وی به بیمار 

لب همچنین استاد محمود تیم جراحی کبد به سرپرستی دکتر علی جعفریان رئیس بخش پیوند کبد و تیم جراحی قلب با حضور اساتید جراحی ق

سجاد  ومهری عسگری  پانیذ جمشیدی،آل محمد و استاد کیانوش صابری اعضای تیم بیهوشی، ناهید حاتمی، زهره فراهانی، ملیحه سرلک، 

انبخشی به این دوبیمار حضور جزارعی اعضای تیم پرستاری و حمید فراهانی، کامران هورفر، شاهین احمدی و امید ظهور پرفیوژنیست در عملیات 

 .داشتند
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 یو جهان یدر سطح مل یعلم یو دستاوردها یرتبه بند

تألیف دکتر فاطمه « و الگوریتم های تشخیصی و درمانی بیماری های شایع کودکان دستورالعمل»انتشار کتاب 

 خانی نوذری پزشک اورژانس بیمارستان بهرامی

نخستین کتاب دکتر فاطمه خانی نوذری متخصص بیماری های کودکان و نوزادان، رتبه برتر بورد تخصصی و عضو هیئت علمی 

 .دانشگاه علوم پزشکی تهران منتشر شد

 

ای تشخیصی و درمانی بیماری هدستورالعمل و الگوریتم »به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان کودکان بهرامی، کتاب 

ی و عضو هیأت علمی تألیف دکتر فاطمه خانی نوذری متخصص بیماری های کودکان و نوزادان، رتبه برتر بورد تخصص« های شایع کودکان

 2020ر اسائ کتاب نلسون بدکتر خانی نوذری گفت: این مجموعه  پزشکی تهران و پزشک اورژانس بیمارستان بهرامی منتشر شد. دانشگاه علوم

 بندی جمع بهرامی بیمارستان اساتید نظرات نقطه اعمال و همکاری با و تخصصی فوق های تابک و علمی منابع سایر و  up – to – date و

رمانی و برخورد منطقی قدم دان و اینترن ها به نکات مهم تشخیصی و دستیار پزشکان، تر آسان دسترسی مجموعه، این تألیف از هدف. است شده

ده مطالبی تدوین شود که به قدم در سیر درمانی بیماران و همچنین کاهش اشتباهات و خطاهای احتمالی است. در این مسیر تلاش بر آن بو

 ویکرد درمانی تأکید شده است.د؛ به همین دلیل در بعضی عناوین تأکید بر رویکرد تشخیصی و در بعضی بر راهمیت بیشتری در تصمیم گیری دارن

لکیان بابت همراهی و تشویق ماز رئیس بیمارستان کودکان بهرامی دکتر مجتهدی، معاون آموزش جناب آقای دکتر شعبانی و رئیس اورژانس دکتر 

ی، و کتاب آرایی روح اله صفحه، طراحی جلد حمیدرضا غلام 1۳2این کتاب در  وعه بسیار سپاسگذارم.های دلگرم کننده برای تألیف این مجم

 عبدی منتشر شده است.

 

 Hot and Cold Theory مشارکت پژوهشگران دانشکده طب ایرانی در تألیف کتاب

 .نگر را تألیف کردندانتشارات اشپری« تئوری سردی و گرمی»پژوهشگران دانشکده طب ایرانی دو فصل از کتاب 
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 Hot and Cold یف کتاببه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، پژوهشگران دانشکده طب ایرانی در تأل

Theory: The Path Towards Personalized Medicine کردند مشارکت است، شده منتشر اشپرینگر انتشارات توسط که. 

  دو فصل از این کتاب توسط پژوهشگران دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران تألیف شده است. 

می و سردی و شواهد آن گر»توسط دکتر روجا رحیمی و دکتر رودابه بهرام سلطانی و فصل « گرمی و سردی و شواهد آن در داروشناسی»فصل 

  ریمی نوشته شده است. کتر آیه نقی زاده، دکتر محمدصادق عادل مهربان و دکتر مهرداد توسط دکتر پروا نمیرانیان، دک« در فیزیولوژی

کتاب منتشر شده توسط انتشارات معتبر  9هایی از پیش از این نیز پژوهشگران دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران در نگارش فصل

 بین المللی مشارکت داشته اند.

 

 Expertscape نی به عنوان متخصص جهانی در زمینه چاقی در سایتنام دکتر باقر لاریجا

ن یک با انتشار توئیتی از دکتر باقر لاریجانی به عنوا ExpertScape همزمان با آغاز هفته جهانی وزن سالم، سایت تحقیقاتی

 .متخصص جهانی در زمینه چاقی نام برد
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های انی از طریق بررسی الگوریتمبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم، انتخاب دکتر باقر لاریج

 متخصص» یک و اند داده امانج چاقی زمینه در ای برجسته تحقیقات اخیر سال 10 در که  پژوهشگری هزاران بین از  PubMedمبتنی بر پایگاه 

زشکی و مقالات با بررسی پژوهش های حوزه علوم پ Expertscapeسایت معتبر تحقیقاتی  ه است.پذیرفت صورت میشوند، محسوب «جهانی

 و کند می بندی رتبه کیپزش زیست موضوع هزار 29 از بیش در آنها تخصص اسائ بر را موسسات و افراد داوری شده در مجلات معتبر علمی، 

عی مقالات و جدید بودن اصالت موضو انی حوزه های مختلف پزشکی منتشر می کند.جه پیشگامان معرفی هدف با را هایی توئیت منظم، طور به

 و ارزیابی خصوص در تحقیقاتی سایت  های مهمی هستند کهآنها، کیفیت و ضریب تأثیر مجله، نوع مقالات و جایگاه نویسنده از جمله ملاک

 .گیرد می رنظ در موسسات و افراد امتیازدهی

 

است ودهتخصص بیماریهای غدد درون ریز از دانشگاه علوم پزشکی تهران است که تاکنون صدها مقاله و کتاب تألیف نمدکتر باقر لاریجانی فوق

 Caritative Analyticsسایت  Web of Scienceو از بخش  2021تا ابتدای سال  1975 سال ابتدای زمانی بازه به مربوط آمار و بر اسائ 

 است.به عنوان یکی از پر استنادترین پژوهشگران معرفی شده

ر حوزه علوم پزشکی انتخاب به عنوان چهره ماندگار کشور د 1۳89 سال در و دکتر لاریجانی همچنین عضو فرهنگستان علوم پزشکی کشور بوده 

درصد در فهرست یک Essential Sciences Indicatorsتاکنون توسط پایگاه اطلاعات علمی  2011وی همچنین از سال  شده است.

 است.دانشمندان برتر جهان قرار گرفته

 

 پیشرفت روزافزون کشور در حوزه توسعه فناوری نانو

 های نوظهور و علوم فناوری پیشرفته در منطقه پیشتاز استدکتر سید مهدی رضایت: دانشگاه علوم پزشکی تهران در فناوری
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 در خلق ثروت و صادرات« ناورینانوف»عزم ملی و جدی 

های دبیر هیئت ممتحنه نانوفناوری پزشکی کشور گفت: اگر سیاستگذاری و ثبات مدیریتی درستی داشته باشیم؛ قطعاً در گروه

 .مختلف آموزشی و پژوهشی دانشگاه به نتایج اثرگذاری دست پیدا خواهیم کرد

 

زارت بهداشت درمان و آموزش ودر بازدید اخیر دکتر ابوالفضل باقری فرد معاون آموزشی  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،

جمهوری؛ وی از ورود مقوله ریاست پزشکی از نمایشگاه دائمی دستاوردهای فناوری نانو ایران در ستاد توسعه فناوری نانو معاونت علمی و فناوری

ی ستاد ویژه توسعه فناوری نانو معاونت علمی پزشکی، تأسیس دکتری فناوری محور با همکارهای مختلف علوم فناوری نانو به کوریکولوم رشته

  .های کشور در حوزه فناوری نانو استقبال کردجمهور و پیشرفتو فناوری ریاست

علمی گروه عضو هیئت علمی گروه فارماکولوژی،در همین راستا دکتر سید مهدی رضایت استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی تهران، عضو هیئت

  .ت کردیمنانوفناوری پزشکی و دبیر هیئت ممتحنه نانوفناوری پزشکی کشور را به استودیو شفآ روابط عمومی دانشگاه دعو

  استاد ضمن تشکر از حضور شما، لطفاً پیرامون پیشرفت کشور در حوزه توسعه فناوری نانو برای ما صحبت بفرمایید؟

 یکی از محققین و اساتید ایرانی خارج از کشور آقای پروفسور 1۳80های قبل داشته باشیم؛ سال باید نگاهی به سالبرای پاسخ به این سؤال 
ه علم و فناوری کهای آمریکا مشغول به کار بودند سفری به ایران داشتند، در آن سفر به مرحوم دکتر ابتکار فرموده بودند منصوری که در دانشگاه

بتکار این بحث را امرحوم دکتر  در دنیا مطرح شده و چه خوب است که ایران هم تا دیر نشده وارد این موضوع شود.« ناورینانوف»جدیدی به نام 

 .یگیری کنندپجمهوری واگذار شد که این کار را های فناوری ریاستجمهور وقت مطرح کرده بودند و این موضوع به مرکز همکاریبا رئیس

شخصه با آن بخش مربوطه همکاری داشتم؛ باور بفرمایید به تعداد انگشتان شد و من بهنوفناوری در دانشگاه مطرح میها وقتی بحث نادر آن سال

ای که آن موقع داشتیم روی این کردیم که خیلی با این موضوع آشنا باشند. البته جای تعجب نداشت ولی دغدغهدست هم افرادی پیدا نمییک

موقع و همراه با دنیا حرکت کنیم. درست است که شاهد باشیم و به هم این اتفاق را IT هایی از جمله؛ بیوتکنولوژی وهموضوع بود که مثلاً در حوز

زمان با دنیا حرکت کنیم توانستیم همراه و همدر حال حاضر در بحث فناوری اطلاعات و بیوتکنولوژی جایگاهمان در دنیا بد نیست ولی اگر می

 .وضعیت حال حاضر بودشرایط خیلی بهتر از 

ساله نانوفناوری کشور به تصویب اولین سند ده 1۳84در نهایت در سال »در آن زمان کمیته کوچکی تشکیل شد که این بخش را پیگیری کند و 

  .رسید« عالی انقلاب فرهنگی و دولتشورای
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های عنوان ستاد توسعه فناوری نانو که حدفاصل سالیل شد بهدر ستاد نانو قبل از اینکه معاونت علمی فناوری را داشته باشیم یک ستادی تشک

بود تو بحث ترویج اینکه  که در واقع سندش تصویب شد اقدامات زیادی را در این راستا انجام دادیم. گروهی که تشکیل شده 1۳84تا  1۳80

 .قاتی نداشتیمعلمی، رشته و مرکز تحقیدولتمردان را آشنا با صنایع و دانشگاه کنند. طبیعتاً ما در آن زمان مقاله، هیئت

 و تونس ترکیه، جمله؛ از همسایه و عربی کشورهای از خیلی بود  57نانویی رتبه  ISI ی ما در بین کشورها از لحاظ تعداد مقالهها رتبهدر آن سال

المللی( در سال گذشته با مثال شاخص علم )مقالات بینعنوانهایی بهاز ما خیلی جلوتر بودند. بحمدالله در حال حاضر در ارتباط با شاخص مصر

 های بالا در سطح بهترین مجلاتهزار مقاله رتبه چهارم دنیا را از لحاظ کمی داشتیم البته در همین بحث کمی هم مقالاتی با شاخص 12بیش از 

  .را داریم که البته کشور پیشرفت خوبی کرده است Nature و سابقه چاپ مقاله در

های ما در مقطع تا از دانشگاه 25های مرتبط با نانوفناوری دارند و نزدیک به حدود های مطرح کشور به نحوی رشتهتا از دانشگاه 57هم اکنون 

ی پزشکی تحت عنوان نانوفناوری پزشکی دانشجو در ی و کارشناسی ارشد در حوزهکنند. در مقطع کارشناسدکترای تخصصی دانشجو پذیرش می

هزار  40ها در مقطع دکتری نانوفناوری پزشکی و فناوری دارویی در سطح کشور داریم و بیش از های کشور داریم پنج تا از دانشگاهبیشتر دانشگاه

  .ها مشغول به کار داریمعلمی در این زمینه در دانشگاههزار عضو هیئت 2از  ی نانوفناوری و بیشکرده حوزهنفر متخصص، فناور و تحصیل

ها نرفتیم و پراکندگی که وزارت علوم ایجاد جهت که در بحث رشتهخوشبختانه در وزارت بهداشت حتی نسبت به وزارت علوم پیشتاز هستیم ازاین

کردیم به طور مثال؛ جناب آقای دکتر سرکار که خانه کمک میباید به هر دو تا وزارت کرده را ما ایجاد کنیم. البته وقتی ستاد نانو تشکیل شد ما

علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران هستم با عقل و تدبیر حرکت کردیم و تعداد دبیر ستاد فناوری نانو کشور هستند و من هم که عضو هیئت

  .ها را به یک حد معقولی رساندیمها و محل رشتهرشته

ی ی پزشکی و عرصهی فناوری نانو داریم که از این تعداد شاید قریب ده درصد در حوزهبنیان در حوزهتا شرکت دانش ۳00ال حاضر بیش از در ح

ها در دانشگاه علوم پزشکی تهران مستقر هستند و ی جالب این است که بیشتر این شرکتاند. نکتههای خیلی مطرحیسلامت هستند و شرکت

ی وزارت بهداشت تعداد کنند. در حوزهها را ایجاد، اداره و محصولات خیلی مهمی هم تولید میعلمی دانشگاه علوم پزشکی تهران آنتاعضای هیئ

 .بنیان مطرح داریمهای دانشزیادی شرکت

الت ر مثبت داشته باشد نتوانسته رسی زندگی مردم نشان دهد و روی کیفیت زندگی مردم نتواند تأثیاگر علم و فناوری نتواند خودش را در عرصه 

التحصیل داشته باشیم و مقاله هم تولید کنیم ولی خودش را انجام دهد به طور مثال؛ اگر ما تعداد زیادی رشته ایجاد کنیم و تعداد زیادی هم فارغ

ش که داریم از حدود هفت و هشت سال پیها تبدیل به محصول و تولید ثروت نشود آن اتفاق مهم و اساسی شکل نگرفته است. چنان که اگر این

هزار  12زدیک به ن 1۳99کنیم بازار مالی و تولید ثروتی که حاصل فناوری نانو بوده هرسال دوبرابر شده است. به طور نمونه در سال رصد می

که از این مقدار هم چند ده میلیون صادرات ایم. خیلی کار سختی بوده میلیارد تومان گردش مالی فناوری نانو آن هم در شرایط پاندمی کرونا داشته

  .گرفته استصورت

ونی شدت هم مورد تاکید داریم این است که بتوانیم صادرات داشته باشیم و بازار هشتاد میلییک نگاه اصلی که در بحث آموزش فناوری نانو که به

کنند به طور مثال؛ کشورهای همسایه افغانستان و ارند استفاده میایران را در دست بگیریم. بیش از چهل کشور دنیا محصولات ما را به نحوی د

های نانویی( وجود دارد و در عرصه سلامت )داروهای نانویی( عراق مقدار زیادی از محصولات نانویی که در عرصه ساختمان )انواع شیرآلات و رنژ

  .کنندست را استفاده و مصرف میها و تومورها انواع سرطانصورت هدفمند در بحث درمان بعضی از اکه به

ها رشته کارشناسی ارشد و به بعد شروع شده است و آن سال 1۳85های آموزشی نانو در دانشگاه علوم پزشکی تهران از سال اولین شروع دوره

ناسی شگاهی که در مقطع کارشهای دانها را تدوین، مصوب و توانستیم اولین مجوز دورهدکترا نداشتیم، در گام نخست در وزارت بهداشت رشته

 .ارشد و دکترا بود را در دانشگاه علوم پزشکی تهران اخذ کنیم و هیئت ممتحنه در این دانشگاه شکل گرفت
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بنیان های دانشهایی از جمله شرکتهای دانشی و حتی در بحثهای آموزشی را با بالاترین خروجیترین گروهدانشگاه علوم پزشکی تهران بزرگ

درستی سیاستگذاری و مدیریت کنیم به یک ثبات مدیریتی دهد که اگر بهدانشگاه علوم پزشکی تهران واقعاً نقش پیشتازی دارد؛ این نشان میدارد، 

های نانو عنوان الگو مطرح شده است یعنی ابتدا رشتههای نوین از دل فناوری نانو به وجود آمده است و در کشور بهرسیم. دانشکده فناوریمی

ای دکتر کشاورز و رؤسای قبلی ایجاد شد و بعد ما برای فناوری نانو گروه تشکیل دادیم در زمان آقای دکتر صدیقی گیلانی و بعد هم دوره آق

علوم  وهای پیشرفته های نوظهور و فناوریدانشگاه آقای دکتر لاریجانی، آقای دکتر ظفرقندی که کمک کردند تا یک جایگاهی برای فناوری

 .ی پیشرفته فراهم شودفناور

  فرمایید؟بهای مختلف علوم پزشکی استاد لطفاً از ورود مقوله فناوری نانو به کوریکولوم رشته

شوند؛ اگر بتوانیم دست یک زیرساخت محسوب میهای ازایننانوفناوری پزشکی و نانوفناوری دارویی داریم ولی خود نانوفناوری و کلاً رشته
کند که بر اسائ این زیرساخت حرکت مثال خیلی کمک میعنوانهای نانو بیوتکنولوژی بهتی ببریم، رشتهی، بیولوژی، آیزیرساخت را در داروساز

های نانوفناوری در کوریکولوم مثال در رشتهعنوانخاطر این در داروسازی ما یک واحد درئ نانوفناوری پزشکی داریم که اختیاری است یا بهکنند به

 .وکار نانو گذاشتیمبازنگری یک درسی را به اسم کسب Revise ردرسی آمدیم د

وکار را بلد نیستند فضای کار برایشان نامحسوئ است. باید با بازار کار و اصطلاحاتی التحصیلان این است که کسبهای ما با فارغیکی از چالش

 پیشرفته دانشی هایفناوری در طورکلیبه. شوند آشنا ثروت یدتول حتی و در خلق ثروت و صادرات« نانوفناوری»مثل شرکت، عزم ملی و جدی 

های حدودیتی وجود دارد در رشتهدر کوریکولوم درسی بگنجانیم البته در حال حاضر م نحوی به را موضوع این کردیم سعی است ثروت تولید کارمان

رویم در داخل جای اینکه ما بیایم یک واحد درسی اضافه کنیم میها بهگویند تعداد واحدها از یک حدی نباید بیشتر شود لذا خیلی وقتمختلف می

  .گذاریملسه درسی میآن کوریکولوم درسی چند جلسه راجع به نانوفناوری ج

های آموز ما با فناوری نانو آشنا شدند و در کتابهزار دانش ۳00آموزی هم خیلی خوب ساماندهی کردیم؛ بیش از یک میلیون و در بخش دانش

  .درسی دوره دبیرستان یک درئ نانوفناوری را قرار دادیم

دند از ستاد نانو کشور و نمایشگاه دائمی که در آن فضا قرار دارد ابراز خرسندی کر هداشتببه بازدید دکتر باقری فر معاون آموزشی وزارت باتوجه

های دندانپزشکی و ی علوم پایه و حتی رشتههای مختلف حوزهکه پیشرفت خوبی در این زمینه در کشور را شاهد هستیم و لازم است که در رشته

ما است که در این قسمت هم در دانشگاه علوم  گنجیده شود؛ این در واقع وظیفه دیگر ها نانوفناوریداروسازی به نحوی در کوریکولوم درسی آن

ما در سطح شورای آموزشی  EDC خانه نباشیم. در این قسمت هم همانندپزشکی تهران باید نقش پیشتازی را داشته باشیم و حتماً منتظر وزارت

شناختی، هوش مصنوعی و ... مثل نانوتکنولوژی، بیوتکنولوژی، فناوری اطلاعات، علومهای جدیدی توانیم با این نگاه که یک فناوریدانشگاه می

 .را وارد کوریکولوم ها کنیم

کنیم در نتیجه اتفاق خوبی جوری داریم به سمت جلو حرکت میکنیم جاده پیچیده اما ما هنوز نپیچیدیم همینبه طور مثال؛ در مسیری حرکت می

ی خودم است اگر تغییری در آن ایجاد نکنیم از دنیا عقب خواهیم بود در مبحث داروهای فارماکولوژی هم که رشتهافتد در درئ برای ما نمی

ی ها یک موضوع جدی است؛ چه بخواهیم چه نخواهیم وارد عرصهها هم سمیت نانو و اجزای نانویی در کنار اثربخشی آننانویی مکانیسم اثر این

  .هایی در این قسمت شودمحافظت ن باید این آمادگی را هم از لحاظ اطلاعاتی و دانشی داشته باشیم وشود بنابرایزندگی انسان می

  های آینده پیشرو برای ما صحبت کنید؟از برنامه

درست و تولید دانش  بود، دارد؛ در برنامه اولی ما دنبال زیرساخت 1۳94تا  1۳84ی نانو تفاوتی با سند اول که از سال سالهبرنامه ملی سند دوم ده
ی دوم به دنبال این هستیم که سهم بودیم و اینکه مقاله بیشتری تولید کنیم و نیروی انسانی بیشتری در این زمینه داشته باشیم، منتها در برنامه

المللی های بینباشیم و شرکتالمللی حضور جدی داشته حرف اول و اصلی ما است و اینکه در بازارهای بین« سازیتجاری»ما در بازار زیاد شود، 
ها و پاندمی کرونا شاهد هستیم و در این حوزه ایجاد شده است ی نانو ایجاد کنیم. با این دیدگاه باوجوداینکه مشکلاتی که در تحریمدر حوزه
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ی نانوفناوری از محصولات جدید حوزهتا  60که در چند روز گذشته نزدیک به طوریدهیم؛ بهکماکان این مسیر را با شتاب بیشتری داریم ادامه می

 .جمهوری را رونمایی کردندمعاونت علمی فناوری ریاست

ی نانوفناوری هیچ قسمتی از زندگی بشر نیست که متأثر نباشد. به طور نمونه اگر بخواهم اشاره توانم بیان کنم که در حوزهبا قطعیت خدمتتان می

های باکتریال دارد و نمونهخاصیت آنتی وهای گذشته است تر از سالتر و محکمشود که لطیفلید میکنم دستمال کاغذی موجود در بازار طوری تو

  .مختلفی از این موارد را در زندگی روزمره شاهد هستیم

فقط در مسائل  تربیت دانشجو امید داریم ایران حضور فعال در بازارهای صادراتی و جهانی داشته باشد، نگاه ویژه در بحث آموزشی داریم که

 .ها محصول محور داشته باشندنامهوکار آشنا شوند و پایانی کسبتئوریک و نظری نباشد باید با حوزه

 های موفق آشنا کنیمها را با شرکتند کنیم، همچنین باید آنو ... توانم Marketing ها را با مباحث شرکت، برندینژ وو در دوره کوتاهی آن

التحصیلان باید با نوآوری، تولید ثروت و محصول آشنا شوند و این موارد را ما به جدیت ها معرفی و نشان دهیم. فارغهم به آنها را و البته شکست

  .کنیمدنبال می

  کلام آخر؟

کردند که در این  فضا را فراهم ضمن تشکر از فرصتی که در اختیار من قرار دادید، تشکر ویژه دارم از مسئولان دانشگاه علوم پزشکی تهران که

 .آفرینی کنیمها نقشنسبت به بقیه دانشگاه توجهی داشته باشیم وحوزه نقش بارز و قابل

ها، کنندههای زیادی مشغول کار هستند که در همین اپیدمی کرونا و در بحث دارو، ضدعفونیبنیاندر دانشگاه علوم پزشکی تهران، شرکت دانش

ی این موارد شود که همههای دیگر ایمنی بالاتر ایجاد میشود که نسبت به انواع واکسنری نانو واکسنی تولید میماسک و حتی با استفاده از فناو

  .کنمیم، از همه عزیزانی که ما را یاری کردند، قدردانی میتوانستیم برسای نداشتیم به این مرحله نمیشدیم و برنامهاگر از روز اول حمایت نمی

 

 وارد شد (MeSH) های موضوعی پزشکیدر سرعنوان (Persian Medicine) ایرانیعبارت طب 

های در سرعنوان (Persian Medicine) مشاور امور بین الملل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت از وارد شدن عبارت طب ایرانی

 .این طب خبر داد جهانیبه عنوان یک دستاورد مهم بین المللی در تثبیت (MeSH) موضوعی پزشکی

 

ل به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، دکتر آرمان زرگران، مشاور امور بین الملل دفتر طب ایرانی و مکم

خود برای افزودن سال قبل تلاش  2وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اعلام این خبر افزود: دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت از 
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های موضوعی پزشکی را آغاز کرد. مکاتبات لازم توسط پژوهشگران این حوزه، هدایت و ارسال مستندات لازم، آغاز و  طب ایرانی به سرعنوان

 .منجر شد 2022پیگیری شد و سرانجام این فرآیند به وارد شدن عبارت طب ایرانی در این درختواره دانش پزشکی در سال 

ای از دانش پزشکی در عرصه بین الملل دانست که ران همچنین این دستاورد را گامی مهم در راستای تثبیت طب ایرانی به عنوان شاخهدکتر زرگ

کد شدن مقالات این حوزه با  وبه لحاظ هویتی نیز در مقابل معارضین این نام در کشورهای دیگر، گامی بزرگ در بین المللی سازی طب ایرانی 

وی همچنین بر روند موفق و رو به جلوی اقدامات حوزه بین الملل در  .ای برخوردار است رود و از اهمیت ویژهب ایرانی به شمار میکلیدواژه ط

 مورد طب ایرانی تأکید کرد و فضای بین المللی برای طب ایرانی را دارای اقبال بسیار خوبی دانست.

های گسترده با سازمان جهانی بهداشت و اقبال بسیاری از کشورها  ارت بهداشت، از همکاریمشاور امور بین الملل دفتر طب ایرانی و مکمل وز

های طب ایرانی در  های آموزشی و پژوهشی این حوزه خبر داد و بر لزوم عزم و اراده ملی برای بهره برداری حداکثری از ظرفیت در همکاری

أکید کرد و افزود: در فضای دولت تخدمات درمانی و دارویی بر پایه این دانش بومی و ملی  راستای مرجعیت علمی کشور در این حوزه و ارائه بهتر

 .جدید مسیر برای رفع موانع استفاده از طب ایرانی بسیار هموارتر از گذشته شده است

امی اعتبار جهانی است و تم های موضوعی پزشکی به عنوان مرجع طبقه بندی درختی و الفبایی دانش پزشکی دارای توضیح اینکه، سرعنوان

مایه سازی مقالات های دانش پزشکی در آن به صورت نمودار درختی قرار گرفته است و به عنوان ابزاری مهم برای ایجاد زبان مشترک در ن شاخه

 شود.و مستندات علمی استفاده می

 

 «سنجش کارایی در نظام سلامت ایران»رونمایی از کتاب 

 در سلامت، عاملی مهم برای رشد جوامع استدکتر قناعتی: عدالت 

به منظور بررسی علل و عوامل « سنجش کارایی نظام سلامت ایران»به همت مرکز تحقیقات عدالت در سلامت، سمپوزیوم ملی 

 .ناکارایی در نظام سلامت کشور و ارائه راهکارهای اجرایی برای ارتقای کارایی نظام سلامت برگزار شد

 

در سالن دارالفنون برگزار شد، دکتر حسین  1400بهمن  12عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در این سمپوزیوم علمی که  به گزارش روابط

ترین عامل برای رشد قناعتی، رئیس دانشگاه، عدل و عدالت را دومین اصل دین عنوان کرد و گفت: عدل در نگاه جامعه شناسی نیز به عنوان مهم

است و در بحران کووید نیز شاهد بودیم هر کشوری که عدالت در سلامت را مبنا قرار داده بود، از توفیقات آن بهره مند هر جامعه تعریف شده 
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 شد.وی فاکتور بهره وری، کارایی و اثر بخشی را مهم ارزیابی کرد و گفت: هنگام قبول مسئولیت در دانشگاه، نخستین هدف و برنامه را پوشش

های سنگینی شد که اثربخشی دادم و اکنون شاهد اثرات مفید آن هستیم. متاسفانه در بحران کووید برای داروها هزینه کامل واکسیناسیون قرار

های مراکز تحقیقاتی و بهداشتی توجه نکردند علت آن وجود تضاد منافع و لازم را نداشتند و مدیران کلان سیستم سلامت کشور نیز به توصیه

 بود. فشار رانت خواران دارویی

طریق داشبورد، برخی از  رئیس دانشگاه، طراحی داشبوردی برای سنجش کارایی در نظام سلامت را مهم دانست و ابراز امیدواری کرد که از

دانست و خواستار اصلاح ندرصد از درآمد به بخش درمان را مناسب  86مشکلات سلامت کشور عالمانه و بر اسائ شواهد رفع شود.وی اختصاص 

های بیمارستانی در پایین و بالای خیابان انقلاب کاملا و گفت: قطعا این مسئله باید اصلاح شود. متاسفانه در شهر تهران، تعداد تختآن شد 

 عدالتی است.متفاوت است و این مصداق بی

ر ئ مالکیتی که برخی از اثر گذاران دای سیاسی و استراتژیک خواند و تصریح کرد: حالت احسادکتر قناعتی، کارایی و عدالت در سلامت را مسئله

کنیم و هنوز برای حضور و غیاب افراد در سیستم مشکل  سیستم نظام سلامت دارند باید رفع شود. متاسفانه ما الفبای مدیریت را هم رعایت نمی

شاءالله در این دولت معضل  ه انار بود کداریم. توزیع نیروی انسانی منطقی نیست. در گذشته قدرت و وزن سیاسی افراد در توزیع امکانات اثرگذ

 توانند مدیریت درستی داشته باشند، شرعا باید مسئولیت را رها کنند.کنند که نمیویژه خواری حل شود. افرادی اگر احسائ می

ی القایی به مدیران نیز اجازه هالش جدی نظام سلامت است و گاهی درخواستها و فساد و رانت چاای از سوء مدیریترئیس دانشگاه، افزود: ملغمه

 دهد.مدیریت درست در سیستم را نمی

گذرد، خاطرنشان کرد: مشکلی که در کشور داریم خواهیم کار درست انجام دهیم، این راه از مسیر مطالعات اینگونه میوی با بیان اینکه اگر می

توانیم کار گروهی و اجتماعی دانیم و نمیم اما سیستم نمیبی هستیکنیم و به تنهایی دانشمندان خواین است که در بخش تئوری خوب عمل می

 های مختلفی برای اصلاح مشکلات وجود دارد اما باید برای آن اراده نیز داشته باشیم.خوبی با هم انجام دهیم. قطعا راه حل

 مدیران در کارآمدی نظام سلامت مؤثر هستند

ایی در نظام سلامت و راهکارهای و رئیس مرکز عدالت در سلامت، به بیان علل و عوامل ایجاد ناکاردر ادامه دکتر اولیایی منش، معاون بهداشت 
 وری سلامت در شرایطی که محدودیت منابع وجود دارد، بسیار پراهمیت است و درمان بسیاری از اجرایی پرداخت و گفت: سنجش کارایی و بهره

 پذیر شود. لایل ناکارایی امکانمشکلات نظام سلامت ممکن است از طریق بررسی د
فرد خواند و گفت: تاکنون در کشور، نگاه جامعی به بحث  وی سنجش کارایی در نظام سلامت ایران و ارائه داشبورد مدیریتی را کاری منحصربه

بندی مناسبی از بحث  نبال جمعای که اگر فردی به د گونه کارایی در نظام سلامت نشده بود و تا این سطح به مسئله پرداخته نشده است به

 ند.تواند آن را در تحقیقات ما پیدا ک کارایی در نظام سلامت باشد، می

شوند خاطرنشان  های مختلف، شامل ناکارایی می درصد از منابع کل اقتصادی کشور در بخش 40تا  20معاون بهداشت دانشگاه، بابیان اینکه 

ها  شود، باید توجه داشت که حجم گردش مالی در وزارتخانه وری مطرح می داده است اما وقتی بحث بهرهکرد: کارایی به معنی نسبت ستانده به 

جویی در هزینه داشته باشند و مخارج خود را مدیریت کنند، عدد بزرگی خواهد  درصد صرفه 20ها  بسیار بالاست و اگر هرکدام از این وزارتخانه

 شد.

 شود. رف درمان میدرصد از درآمدمان ص 86بخش بهداشت را به معنی کارایی دانست و گفت: متأسفانه  دکتر اولیایی منش، هزینه در

و عوامل احتمالی ایجاد  وی افزود: در این مطالعات، طی چهار مرحله بررسی ناکارایی انجام شد که شامل سنجش وضعیت موجود، بررسی علل

 العات با همکاری اساتید بینپایش و ارزیابی کارایی در نظام سلامت کشور است. همچنین این مطناکارایی، شناسایی راهکارها و طراحی نظام 

 المللی و افراد متخصص انجام شد.
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علت و  1۳8ر غربالگری اولیه دعلت ناکارایی برای نظام سلامت خبر داد و گفت: با همفکری خبرگان،  ۳07معاون بهداشت دانشگاه، از شناسایی 

ین اسائ ناکارایی در خدمات بیمارستانی )تعداد نا علت اصلی ناکارآمدی استخراج شد. بر ا 48های نظام بهداشتی،  درنهایت بر اسائ اولویت

 ها هستند. متناسب تخت بیمارستانی( و بلااستفاده بودن بسیاری از تجهیزات پزشکی به دلیل عدم نیاز از اولین علت

طور خلاصه برای هرکدام از  صورت جزئی پرداخته شد و به بعدی، به هفت علت اولیه که از امتیاز بیشتری برخوردار بودند، به وی افزود: در گام

شده است و امیدوارم کتاب و مستند به  رائهاراهکار برای هفت علت  262شده است. درنهایت  هفت علت اصلی، یکسری ریشه و راهکار مطرح

 م سلامت منجر شود.ارتقا کارایی سیست

خاطرنشان « صرفه جویی شود تواند منجر به سهم مدیریت نیروی انسانی، در ارتقای نظام سلامت، بالاست و می»دکتر اولیایی منش، بابیان اینکه 

 حد خود برسد. الاترینبکرد: امیدوارم که وزارت بهداشت در بالاترین سطح از نتایج مطالعات استفاده کند تا کارایی نظام سلامت به 

 های کارایی نظام سلامتطراحی شاخص

 در سلامت نظام: گفت متسلا در عدالت تحقیقات مرکز پژوهشی معاون و  دکتر امیرحسین تکیان، مشاور رئیس دانشگاه در امور سیاستگذاری

 هایساخت زیر بهداشتی، شبکه ترشگس زندگی، به امید افزایش به توانمی آن جمله از که آورده دست به زیادی دستاوردهای گذشته هایدهه

برد که ما از بیماری مزمنی رنج می هشی و خودکفایی در تولید تجهیزات و داروها اشاره کرد؛ اما در کنار این دستاوردها، نظام سلامتپژو آموزشی

 اثربخشی آن را تحت تاثیر قرار داده و کارایی آن در حد مطلوب نیست.

مت عنوان کرد و افزود: لت در سلامت را به عنوان تنها مرکز پژوهش تخصصی در خصوص موضوع بنیادین عدالت در سلاوی مرکز تحقیقات عدا

 های اجتماعی مؤثر بر نظام سلامت، مسئولیت بررسی مؤلفه عنوان دبیرخانه مراکز تحقیقاتی مؤلفه افتتاح شد و به 1۳95این مرکز نوپا در سال 

 د را بر عهده دارد تا از این طریق عدالت در سلامت محقق شود.های مختلف بر اسائ شواه

هش و چندین طرح دکتر تکیان، در خصوص تدوین کتاب سنجش کارایی در نظام سلامت ایران گفت: این کتاب حاصل بیش از سه سال پژو

 شده است. خاصی طراحی جش عدالت با دقتپژوهشی است و توانسته راهکارهای مناسب سیاستی ارائه دهد. همچنین داشبورد مدیریت برای سن

عنوان  که وزارت بهداشت به معاون پژوهشی مرکز، اجرای این طرح را به سفارش وزارت بهداشت خواند و گفت: یکی از اهداف برگزاری این بود

ری در راستای سنجش کارایی قدم مؤثمتولی نظام سلامت، نسبت به مسئله کارایی و چگونگی تخصیص منابع هشیار باشد و امیدوارم این اقدام، 

 باشد.

ها شناسنامه دار مگی این شاخصهگانه برای اندازه گیری کارایی نظام سلامت پرداخت و گفت:  ۳9های دکتر تکیان در ادامه به معرفی شاخص

یاستگذاری نظام سلامت پرداخت و گفت: ها در سهستند و از قابلیت اندازه گیری برخوردارند.وی سپس به بیان اقدامات لازم برای کاربست شاخص

 ر این مطالعه هستیم.دهای مطرح شده قطعا نیازمند نظام یکپارچه پایش کارایی با محوریت شاخص

در اوج جنژ تحمیلی و کمبود  دکتر تکیان در پایان اراده و عزم برای اصلاح سیستم نظام سلامت را ضروری خواند و گفت: نظام شبکه بهداشتی

دکتر  در ادامه این سمپوزیوم، دهد که اراده حاکمیتی برای اصلاح بیشتر از منابع کارایی دارد.ایه ریزی و اجرا شد و این مسئله نشان میمنابع، پ

 یوسفی، مهدی دکتر همچنین. پرداخت DEA ه معرفی روش کار طرح و روشهای ایران، ب فرهاد حسین زاده لطفی، از انجمن تحلیل پوششی داده

 ها پرداختند.ها و ضرورتها چالشبه بیان دغدغه دانشگاه، درمان معاون ناطقی، سعید دکتر و بهداشت وزارت از

رگزاری این سمپوزیوم ملی، به همچنین با توجه به اهمیت بررسی ناکارآیی درنظام سلامت کشور، مرکز تحقیقات عدالت در سلامت دانشگاه، با ب

 مایی کرد.رون« سنجش کارایی در نظام سلامت ایران»ن مرکز پرداخت و درنهایت از کتاب ارائه دستاوردهای مطالعه ملی ای
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 آمیز عمل پیوند کبد درمجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(انجام موفقیت

ند مجتمع یوبرای اولین بار از استان سیستان بلوچستان کبد یک بیمار که دچار مرگ مغزی شده بود به این مرکز منتقل وتوسط تیم پ

 .ساله دچارنارسایی کبدی پیوند شد 56به یک بیمار 

 

کبد بیمار زاهدانی که دچار  1400بهمن  1۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، چهارشنبه 

 امام بیمارستانی مجتمع کبد وندپی  ق عملاتا در و منتقل مرکز این به  مرگ مغزی شده بود با جت اورژانس هوایی به فرودگاه مهرآباد و ازآنجا

 .شد  زده پیوند  کبد نارسایی مبتلابه ساله 56 بیمار به  (ره) خمینی

 انجام موفقیت با  مجتمع کبد دپیون و هپاتوبیلیاری بخش رئیس جعفریان علی دکتر رهبری با و مجتمع کبد پیوند تیم مشارکت با جراحی عمل این

 .پذیرفت

 

 روسیه 2021تجلیل رئیس دانشگاه از قهرمان مسابقات جهانی پاورلیفتینگ

رئیسه از مهندس ابوالفضل سیردانی، کارشناس آزمایشگاه دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در جلسه هیئت

 .روسیه تجلیل کرد 2021نگ مواد غذایی معاونت غذا و دارو و دارنده مدال طلای مسابقات جهانی پاورلیفتی
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 بنیان با حضور رئیس دانشگاهمحصول دانش 17رونمایی از 

 شودهای هایتک میدکتر قناعتی: تقویت روحیه محققان منجر به پیشرفت تکنولوژی

مختلف این رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با همراهی دکتر رضا مسائلی رئیس پژوهشکده علوم دندانپزشکی از بخش های 

« پیشگامان سلامت اکسیر»بنیان، های دانشمحصول شرکت 17پژوهشکده و مرکز رشد تجهیزات و زیست مواد دندانی دیدن و از 

 .رونمایی کرد« فرتاک اندیشه برنا»و 

 

وگو با روابط که در گفت 1400بهمن  18به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی در پایان بازدید دوشنبه 

های مختلف پژوهشکده علوم دندانپزشکی و مرکز رشد تجهیزات زیست مواد بازدید شد که خوشبختانه عمومی دانشگاه گفت: امروز از بخش

دانپزشکی به کار ر حین عملیات روت کانال یا سایر کارهای دندهای بیولوژیک و موادی که ها از جمله ایمپلنت، سیمانی زمینهدوستان در همه

وی افزود: در زمینه ایمپلنت نیز تا  درصد نیاز کشور را پوشش دهند. 50ها می توانند تا آید در حد قابل قبولی پیشرفت کردند و در بعضی زمینهمی

های وزارت بهداشت حمایت نیم که در این خصوص بهدرصد برسا 60-70درصد بازار را در اختیار گرفته اند و امیدواریم این عدد را تا بالای  15

 نیاز داریم زیرا وقتی محصول ایرانی باکیفیت وجود دارد لزومی ندارد با ارز دولتی محصول خارجی وارد کنیم.

 های دانشگاه درزمینه فناوری و پیشگیری لازم است مرکز تحقیقاتالملل افزود: با توجه به سیاستدکتر قناعتی با تأکید بر صادرات و ارتباط بین

خصوص برای کودکان و فیشور سیلندر های دهان و دندان با معاونت بهداشت دانشگاه درزمینه پیشگیری بیماری دهان بهپیشگیری از بیماری

 پزشکی درزمینه آموزش و پیشگیری اقدام کنیم.قیمت دندانجای هزینه برای کارهای گرانهمکاری کنند تا به

شاءالله ه تلاشگر محققان انصوص رفع مسائل و مشکلات مربوط به دریافت مجوز بیان کرد: باوجود روحیدکتر قناعتی با اظهار امیدواری در خ

توضیح  های روزافزون برسیم.های هایتک دنیا است انجام دهیم و به موفقیتبعدی که جزو تکنولوژیبتوانیم کارهای بزرگی مانند ساخت پرینتر سه

عرضه محصولات  1400سال  با هدف تولید مواد دندانی پیش رفته و با کیفیت تاسیس شد و از 1۳99ال اینکه شرکت فرتاک اندیشه برنا در س

کوشد تا با وان و متخصص میجاین شرکت با سعی و کوشش متخصصان مواد دندانی و با به کارگیری تیم  خود با برند کبالت را آغاز کرده است.

 های روز جهان و صنعت مواد دندانی کشور، با هدف ارتقای سلامت باشد. تباطی بین فناوریحرکت در مرز دانش مواد دندانی دنیا، راه ار

دندانپزشکی، اسید  ، کرم روت کانالEDTA محصولات این شرکت شامل دای آشکارساز پوسیدگی، رزین محافظ لثه، محلول شست و شو کانال

 دراین اینفیلترانت رزین یتک و پوسیدگی ضد اسیدی فلوراید فسفات ژل خون، بنداورنده ژل هیدروکساید، کلسیم خمیر  اچ، اسید هیدروفلوریک،

 .شد رونمایی بازدید
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ندان جامعه و با بهره با هدف ارتقا سلامت و بهداشت دهان و د 1۳99همچنین شرکت دانش بنیان پیشگامان سلامت اکسیر در دی ماه سال 

 د.شن حوزه دندانپزشکی و داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران تأسیس گیری از دانش فنی روز جهان توسط پژوهشگرا

ت وارداتی در حیطه رسالت این مجموعه تولید محصولات با کیفیت در سطح جهانی به منظور خودکفایی کشور و کاهش وابستگی به محصولا

اسیت و پوسیدگی، ن، خمیر پولیش، خمیر ضد حسمحصولات این شرکت شامل اچینژ، اچ پرسلن، سایل مواد و تجهیزات دندانپزشکی است.

 ایی شد.کامپوزیت فیشور سیلانت و محلول انعقاد خون )الومینیوم کلراید و فریک سولفات( با حضور رئیس دانشگاه رونم
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 یعمران یپروژه ها

 بیمارستان جدید فارابیازدید معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه از پروژه ب

ر حال ساخت دکتر ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه علوم پزشکی تهران در بازدید از پروژه د

یری رد با پیگمرکز آکادمیک بیمارستان فارابی با تاکید بر اهمیت تامین دقیق زیرساخت ها و تاسیسات مورد نیاز، ابراز امیدواری ک

 .های مداوم مسئولان بیمارستان فارابی و تعامل با دانشگاه، این پروژه در آینده ای نزدیک افتتاح شود

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 وضعیت عمرانی پروژه، نیروی انسانی و جذب خیرین برای بیمارستان فارابی در اولویت دانشگاه

 بازدید کردمعاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی دانشگاه از بیمارستان فارابی 

دانشگاه علوم پزشکی تهران و مدیران این معاونت از پروژه در حال ساخت  در بازدید معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع

 .مرکز آکادمیک بیمارستان فارابی بر اهمیت تامین دقیق زیرساخت ها و تاسیسات مورد نیاز این پروژه تاکید شد
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با حضور دکتر ابوالفضل  1400بهمن  4دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، در جلسه ای که صبح دوشنبه به گزارش روابط عمومی 

کتر رامین رحیم نیا، مدیر برنامه دذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، دکتر مهدی خداپرست، رییس بیمارستان فارابی، 

ظارت بر طرح های نمدیر فنی و  ه، دکتر مسعود میر معینی، مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی، مهندئ بهزاد مکری،ریزی منابع مالی و بودج

از مدیران و کارشناسان  عمرانی، مهناز طاهری پور، سرپرست مدیریت امور مالی، محمدرضا شهبازی مقدم، رئیس اداره برون سپاری و جمعی

کارهای مشکلات و چالش های در بیمارستان فارابی برگزار شد، بر گسترش هم فکری و همکاری برای یافتن راهمعاونت مدیریت توسعه دانشگاه 

 .موجود تاکید شد

همکارانم در دانشگاه علوم پزشکی  در ابتدای این جلسه دکتر ذاکریان با ابراز خشنودی از برگزاری این جلسه گفت: بر اسائ هماهنگی هایی که با

 به بیمارستان  ایط، با مسئولان آنمقرر شد هر هفته و یا یک هفته در میان با حضور در یکی از بیمارستان های تابعه، بسته به شرتهران داشتیم 

 شروع را کار این توانستیم روزام که شکر را خدا. دهیم ارائه مشکلات این برای راهکارهایی و کرده بحث موجود مشکلات درباره رو در رو صورت

انتخاب به چند دلیل بود. اول اینکه با  و بیمارستان فارابی نیز اولین بیمارستانی است که در راستای این طرح به آن مراجعه کردیم. البته این کنیم

دیگر  ایشان اعلام کنیم. دلیل ورئیس جدید بیمارستان فارابی، جناب آقای دکتر خداپرست دیدار کرده و حمایت کامل خود را از این بیمارستان 

رای پیشرفت بیمارستان انجام قدردانی از زحمات مسئولان به ویژه جناب آقای مرادی، مدیر این مجموعه بود که در این مدت تلاش زیادی را ب

شکلات و چالش های موجود مدادند. همچنین می خواهیم با حضور در واحدهای مختلف و پروژه در حال ساخت بیمارستان فارابی، از نزدیک با 

 .شناتر شویمآ

تان فارابی دانست و افزود: وی اولویت های خود در این بازدید را همفکری درباره وضعیت عمرانی، نیروی انسانی و جذب خیرین برای بیمارس

 همکاری بین مسئولان وهمکاران نباید تصور کنند که حضور ما در مراکز مختلف برای بازرسی است بلکه هدف این بازدید گسترش همفکری 

انشگاه مراجعه کنند، ما هفته ددانشگاه و بیمارستان هاست. می خواهیم به جای آن که مسئولان بیمارستان ها برای بیان مشکلات خود به ستاد 

 .ای یک بار برای بررسی مشکلات به مراکز آنان مراجعه کنیم تا از اتلاف وقت همکاران جلوگیری شود

ا مفید ارزیابی و کرد و اظهار هن جلسه را هم برای دانشگاه علوم پزشکی تهران و هم برای بیمارستان در ادامه دکتر خداپرست نیز برگزاری ای

ا برای حفظ این شرایط سخت رداشت: بیمارستان فارابی از سال ها قبل یک سیستم نظام مند داشته و همین مسئله کار مسئولان و روسای جدید 

وری است که اول از همه به ر این سیستم ایجاد شود باید به سختی تلاش کنیم. ذکر این نکته ضرتر می کند. بنابراین اگر بخواهیم جهشی د

ث ارائه خدمات درمانی با کیفیت به کمک فکری مسئولان دانشگاه نیاز داریم. دوم اینکه فارابی در جامعه ما دو نقش مهم را ایفا می کند. یکی بح

ارند و باید بدانیم که این اعتماد به داران از بیمارستان فارابی به دلیل اعتمادی است که به این سیستم اقشار آسیب پذیر است. رضایتمندی این بیم

ن یک بیمارستان آموزشی است راحتی به دست نیامده است. نقش مهم دیگری که بر عهده بیمارستان فارابی است، آموزش می باشد. این بیمارستا

ده آسیبی به بیماران وارد شود. را تربیت کرده است. اما این آموزشی بودن نباید باعث شود که خدای ناکرکه در طی سال ها چشم پزشکان زیادی 

 .به همین دلیل بود که عرض کردم حفظ شرایط نظام مند بیمارستان فارابی بسیار سخت است

نگاه خاص به آن داشته باشیم. زیرا  حول ایجاد کنیم بایدوی با بیان چشم انداز و رسالت بیمارستان فارابی تصریح کرد: اگر بخواهیم در فارابی ت

ت چشم پزشکان و نیروهای متخصص، نگاهی که بیمارستان فارابی به آینده کشور دارد، آن را از سایر مراکز مشابه متمایز می کند. در واقع تربی

ت. برای حفظ این شرایط نیز باید تفکر قوی و متمایز شده اس خدمات دهی با کیفیت به بیماران و مسئولیت پذیری در برابر آنان باعث ایجاد این

 .انند همیشه از ما حمایت کندمنیازمندی های بیمارستان مانند نیروی انسانی و منابع مالی تامین شود که امیدواریم در این زمینه دانشگاه 

این مرکز پرداخت و گفت: همان طور که شاهد بودید بیمارستان  سعید مرادی، مدیر بیمارستان فارابی نیز به توضیح برخی از چالش های موجود در

با فارابی در زمان شیوع کرونا به هیچ عنوان ظرفیت های خود را کاهش نداد و با تمام توان به ارائه خدمات چشم پزشکی به مراجعان پرداخت. 
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واره بر اسائ سیاست های دانشگاه علوم پزشکی تهران که بهینه سال گذشته با کاهش تعداد نیروی انسانی مواجه بودیم اما هم 4وجود اینکه در 

 .سازی نیروی انسانی است عمل کرده ایم

ان مثال برخی از اتاق های عمل وی افزایش انگیزه در کارکنان را یکی از موارد مهم در افزایش بازدهی نیروی انسانی دانست و افزود: به عنو

کاری عصر باید تا این ساعات در  به ارائه خدمات به بیماران می پردازند. به همین دلیل کارکنان نوبت بیمارستان فارابی تا ساعات پایانی شب

 اقتصادی نظر از واحدها این نکارکنا انگیزه افزایش برای داریم تقاضا دانشگاه مسئولان از دلیل همین به  محل کار خود حضور داشته باشند.

م. زیرا برای برخی از نیروهایی . همچنین از نظر تعداد نیروهای خدمات و منشی نیز دچار کمبودهایی هستیآورند عمل به آنان از بیشتری حمایت

یت تامین نیروی انسانی دانشگاه که در این واحدها بازنشسته شدند، جایگزینی جذب نشده است. از این نظر نیز نیاز به توجه ویژه از سوی مدیر

ز دیگر موضوعاتی بود که مرادی ازات پزشکی و قراردادهای مرتبط با پروژه مرکز آکادمیک بیمارستان فارابی داریم. تامین قطعات برخی از تجهی

اید هرچه سریع تر تا پایان سال جاری به آن ها اشاره کرد و در پایان اظهار داشت: اگر بخواهیم شاهد پیشرفت در پروژه بیمارستان فارابی باشیم ب

ماهه  6محقق شد. امیدواریم در  ماهه اول سال 6اقدام کنیم. خوشبختانه سال مالی خوبی داشتیم و درآمدهای ما در  نسبت به تامین نیازهای آن

 .دوم نیز به اهداف مالی خود برسیم

ریان در این ازدید بود. دکتر ذاکبازدید از واحدهای مختلف بیمارستان و پروژه در حال ساخت مرکز آکادمیک بیمارستان فارابی پایان بخش این ب

 .ه در آینده ای نزدیک افتتاح شودبازدید ابراز امیدواری کرد با پیگیری های مداوم مسئولان بیمارستان فارابی و تعامل با دانشگاه، این پروژ

 

 واحد خوابگاهی با امکانات رفاهی مجزا به ظرفیت خوابگاه های پسران اضافه شد 28

دقیان نگی دانشگاه در خصوص اجاره ساختمان خوابگاهی ویژه دانشجویان پسر، دکتر صاپس از عقد قرارداد معاونت دانشجویی فره

 .از فضاها و امکانات این ساختمان بازدید کرد

 

انشجویی فرهنگی دانشگاه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، دکتر محمدحسین صادقیان معاون د

انشگاه علوم پزشکی تهران در نظر ی عبدالوند مشاور معاونت، از ساختمان اجاره ای دانشگاه که به منظور اسکان دانشجویان پسر دبه همراه مرتض

تاق ها، سرویس های سالن ها و ا در این بازدید فضاهایی ازجمله: تأسیسات گرمایش و سرمایش، راه پله ها، گرفته شده است، بازدید بعمل آورد.

 حمام ها و ... مورد بررسی قرار گرفت.بهداشتی، 
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یزی منابع بتوان در اسرع وقت نسبت دکتر صادقیان درپایان ابراز امیدواری کرد، با حمایت های رئیس دانشگاه و معاونت توسعه مدیریت و برنامه ر

توضیح اینکه، این ساختمان  یدا کنند.ر آن اسکان پبه تجهیز امکانات مورد نیاز مانند یخچال، فرش، کمد، تخت، گاز و ... اقدام کرد و دانشجویان د

 واحدی در هر طبقه است. 2بلوک مجزای  2متر مربع و به صورت  2800طبقه با زیربنای  7دارای 

 

 )حکیم(2تختخوابی مرکز طبی کودکان  250بازدید رئیس دانشگاه از پروژه 

اندازی ماه راه 2کار خواهند کرد؛ بنا داریم بیمارستان را در کمتر از دکتر قناعتی: هفته آینده بخشی از فازهای بیمارستان شروع به 

 کنیم

ر فاز نهایی د)حکیم(، از این مرکز بازدید کرد و گفت: پروژه تقریباً  2دکتر حسین قناعتی در آستانه افتتاح بیمارستان مرکز طبی 

 .است

 

و هیئت همراه دکتر سید  رکز طبی کودکان، به همین منظور رئیس دانشگاهبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان م

و مسئولان از  2ستان مرکز طبی ابوالفضل ذاکریان معاون توسعه و دکتر سعید ناطقی معاون درمان و با همراهی دکتر شروین بدو، سرپرست بیمار

 ها، واحدها، تجهیز آنها و استقرار نیروی انسانی برگزار شد.سازی بخشا آمادهای در رابطه بدر این بازدید ابتدا جلسه پروژه حکیم بازدید کردند.

 در دارد وجود جزئیاتی و است نهایی فاز رد تقریباً پروژه: افزود ساختمان سازه در شدهاعمال تغییرات آخرین از بازدید به اشاره با دانشگاه رئیس 

هایی چون رادیولوژی و سونوگرافی وجود دارد طبی، برق، گاز و تجهیزات اتاق عمل و ضرورت ل دیگر مثل گازهایمسائ و انسانی نیروی با رابطه

روز، تمامی  45ریزی خیلی خوبی که شد امیدواریم در مدت وی افزود: با یک برنامه تر رفع شود.که در مورد آن صحبت شد و باید هرچه سریع

ه ما 2ع به فعالیت خواهند داشت و بنا داریم به امید خدا بیمارستان در کمتر از رخی از فازها شروشده تکمیل شود. احتمالاً هفته آینده بموارد گفته

 اندازی شود.راه

 به کودکان منطقه جنوب تهران و سایر شهرها 2ارائه خدمات مرکز طبی 

 2رفته و بیمارستان مرکز طبی  ق برنامه پیشاظهار داشت خدا را شاکریم که پروژه تاکنون طب 2دکتر شروین بدو سرپرست بیمارستان مرکز طبی 

هران تهای مجهز در جنوب تهران خواهد بود که به یاری خداوند خدمات تخصصی و فوق تخصصی کودکان را به منطقه جنوب یکی از بیمارستان

اتاق عمل نیز تجهیز  ۳ز بوده و ل و تجهیو همچنین در بعد سایر شهرها نیز ارائه خواهد داد. از دیگر اهم موارد اورژانس است که در حال تکمی

 سازی و تجهیز است.ر حال آمادهدهای ویژه، آزمایشگاه و رادیولوژی موازات بخشبرداری خواهد رسید بهخواهد شد و به بهره
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 برداری خواهد رسید.بهرهدریغ رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، پروژه طبق برنامه به مرحله وی بیان کرد به همت خیر بزرگوار و حمایت بی
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 دانشجویان

دیدار صمیمی معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه و مشاور اجرایی معاونت با دانشجویان ساکن خوابگاه 

 سمیه

در دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه به همراه یوسف مسعودیان مشاور اجرایی معاونت، باحضور 

 .دندخوابگاه پسرانه سمیه در روز شهادت بانوی دوعالم حضرت فاطمه زهرا )س(، نشستی را با ساکنان این خوابگاه برگزار کر

 

همزمان  1400دیماه  16به به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این دیدار صمیمی عصر روز پنجشن

مینه های رفاهی، ورزشی، تأسیساتی زدخت نبی اسلام حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها، با هدف بازدید از امکانات خوابگاه در با سالروز شهادت 

ه دکتر صادقیان با همراهی در این برنام .و ... و شنیدن صحبت های دانشجویان ساکن خوابگاه سمیه دانشگاه علوم پزشکی تهران، برگزار شد

ویان و نمایندگان شورای صنفی زدید از اماکن دانشجویی، امکانات رفاهی و تاسیساتی و اتاق دانشجویان، نشستی را با دانشجمسعودیان ضمن با

 .در نمازخانه خوابگاه برگزار کردند و از نزدیک با آنها به گفت و گو پرداختند

یستم کارت زنی تغذیه، کتابخانه سی و زیرساختی، ظرفیت اتاق ها، از مهمترین مواردی که دانشجویان مطرح کردند می توان به: حوزه های تاسیسات

و ... اشاره کرد که مقرر شد  و سالن مطالعه، حجم و سرعت اینترنت، ارتقای کیفیت غذا، پیجر خوابگاه، بهینه سازی وضعیت یخچال ها، کمدها

جویان با حضور میدانی مدیران ط چهره به چهره و صمیمی با دانشتوضیح اینکه، ارتبا .برنامه ریزی در زمینه ارتقای وضعیت موجود صورت گیرد

ه های معاونت دانشجویی فرهنگی و مسئولان معاونت در بین دانشجویان و شنیدن مستقیم پیشنهادها و مسائل رفاهی دانشجویان، در اولویت برنام

 .دانشگاه قرار دارد

 

 خوابگاه گلستان دو دیدار کردالملل الملل دانشگاه با دانشجویان بینمعاون بین

الملل گلستان دو واقع در کوی دانشگاه بازدید الملل دانشگاه از خوابگاه دخترانه دانشجویان بیندکتر محمد حسین آیتی، معاون بین

 .کرد



114 
 

 

انجام شد، دکتر  1400دی  25الملل در جریان این بازدید دو ساعته که شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

الملل الملل، دکتر سیدرضا حسینی سده، سرپرست مدیریت توسعه منابع و پشتیبانی معاونت بینالملل معاونت بینآرمان زرگران، مدیر توسعه امور بین

همراه از سالن ورزشی تازه تأسیس و کتر آیتی و هیأت ددر آغاز،  الملل نیز حضور داشتند.و دکتر سید مهدی رضایت، معاون آموزشی پردیس بین

الملل دانشگاه دیدار و نقطه المللی در نشستی صمیمی، با معاون بینسالن مطالعه خوابگاه گلستان دو بازدید کردند و پس از آن دانشجویان بین

 نظراتشان را در خصوص بهبود شرایط خوابگاه بیان کردند.

ترین دغدغه خود دانستند ها به صورت آنلاین را مهمو نبود اتاق رایانه با تکیه بر برگزاری کلائ طی این دیدار دانشجویان کمبود فضای فیزیکی

ها همچنین خواستار بازگشایی آن ها در سامانه سیپاد تأکید کردند.و بر لزوم رفع مسائلی چون کندی سرعت اینترنت و تأخیر در ورود نمرات آزمون

 فتح شدند. الملل در سالن ورزشینی به دانشجویان بینسالن ورزشی خوابگاه و اختصاص زما

الملل ینبالملل دانشگاه ضمن توضیح در خصوص برخی مسائل مطرح شده، از سرپرست مدیریت توسعه منابع و پشتیبانی معاونت سپس معاون بین

 هد.داین مجموعه انجام خواست پیگیری های لازم را برای رفع مشکل کمبود فضای فیزیکی خوابگاه و افزایش امکانات 

الملل و مدیریت توسعه الملل توسط معاونت آموزشی پردیس بیندکتر آیتی همچنین بر مرتفع شدن مسائل آموزشی و کنسولی دانشجویان بین

های دانشگاه و ابگاهیان از همکاری وجه الله دوستی، مسئول واحد اسکان مدیریت امور خووی در پا الملل تأکید کرد.الملل معاونت بینامور بین

های کوی، در مجموعه خوابگاه توضیح اینکه خوابگاه گلستان دو واقع محبوبه شمس، مسئول خوابگاه گلستان دو و همکاران ایشان قدردانی کرد.

 است. الملل دانشگاهصد دانشجوی دختر بینپذیرای یک

 

 کرد ریتقد ن،یافتخارآفر یدانشجو رگر،یاز فاطمه ت یپزشک نینو یها یدانشکده فناور سهیرئ ئتیه

 ریدانشکده تقد نیعلوم اعصاب ا یتخصص یدکتر یدانشجو رگر،یاز فاطمه ت یپزشک نینو یها یدانشکده فناور سهیرئ ئتیه

 کرد.
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 حسین دکتر 1400دی  27به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده فناوری های نوین پزشکی، در ابتدای جلسه دوشنبه 

رده است، شایان توجه و کی، رئیس این دانشکده، گفت: افتخارات بسیاری که فاطمه تیرگر در عرصه های علمی ملی و بین المللی کسب قنبر

اعضای هیئت رئیسه این  تقدیر است. دانشجویانی مانند شما می بایست تشویق شوند تا در عرصه های بین المللی افتخار کسب کنند. من و

انی کنیم. این موفقیت ها شکده وظیفه خود دانستیم که از شما به پائ حضور و کسب مقام در مسابقات، کنگره و همایش های مختلف قدرددان

 .انشکده حفظ کرده و موفق باشیددنه تنها برای شما ارزنده، بلکه نشانگر برونداد دانشکده است. امیدوارم هر جا که هستید ارتباط خود را با 

کتر محمود حاجی قاسم و استاد مه فاطمه تیرگر، ضمن تشکر از دعوت هیئت رئیسه، گفت: در اینجا جا دارد تا از استاد راهنمای خود، ددر ادا

ت هاش بها میدهد جای سپائ مشاورم، دکتر زهرا عزیزی، تشکر کنم که در مسیر تحصیل به من کمک کردند. اینکه دانشکده به دانشجو و فعالی

ه این دانشجوی افتخارآفرین تقدیم در پایان لوح تقدیر و جوایزی از طرف دانشکده ب .باعث ایجاد انگیزه در همه دانشجویان می شود دارد چرا که

 .شد

 

 اولین اردوی جهادی بسیج دانشجویی دانشگاه به یاد شهید علیرضا کاظمیان برگزار شد

له نشجویی دانشگاه علوم پزشکی تهران در راستای برنامه یکساقرارگاه جهادی رویش های انقلاب اسلامی وابسته به بسیج دا

ا به یاد رخود مبنی بر برگزاری اردوهای جهادی داخل استان و در مناطق حاشیه نشین تهران، اولین مرحله از این اردوهای جهادی 

 .شهید علیرضا کاظمیان برگزار کرد
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در منطقه مرتضی گرد  1400دیماه  2۳معاونت دانشجویی فرهنگی، این اردو که پنجشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

ته های مختلف شامل برگزار شد، شامل بخش های درمانی و فرهنگی بود که در بخش درمان، جهادگران در تیم های مختلف درمانی در رش

یوتراپی، غربالگری اطفال شامل ی سنجی، شنوایی سنجی، گفتاردرمانی، فیزغربالگری قندخون و فشار خون، غربالگری سلامت دهان و دندان، بینای

انه به ارائه خدمت غربالگری شپش موی سر و بیماری های موسکلواسکلتال و قد و وزن و همچنین ویزیت پزشک عمومی و متخصص و داروخ

 به ارائه خدمت پرداختند.پرداختند. در بخش فرهنگی نیز جهادگران در بخش های مهدکودک و مشاوره خانواده 

یدالشهدا مرتضی گرد از ساعت نفر بودند، در مدرسه س 27۳خانوار معرفی شده از طرف مرکز بهداشت جنوب که در مجموع  75در این اردو تعداد 

 بر علاوه که بودند انکودک تعداد این از نفر 98 توضیح اینکه، عصر تحت غربالگری درمانی و ویزیت رایگان پزشک قرار گرفتند. 18صبح تا  9

دوهای براین اسائ، مرحله دوم از ار رهنگی شامل مسواک و خمیردندان و لوازم تحریر به آنان ارائه شد.ف-گری، پک های درمانیغربال بحث

 .جهادی، اواخر بهمن ماه با هدف پیگیری افراد غربال شده و همچنین غربالگری خانوارهای جدید انجام خواهد شد

 

 برگزار شد 93آموختگان رشته پزشکی ورودی لتحصیلی دانشاجشن فارغ

 رئیس دانشکده پزشکی: سعی کنید لطافت قلبی خود را در انجام وظایف پزشکی از دست ندهید

آموختگان رشته پزشکی با حضور دکتر محمدتقی بیگ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی و دکتر التحصیلی دانشجشن فارغ

 .ر محمدحسین پورغریب به ترتیب معاون فعلی و سابق دانشجویی دانشگاه برگزار شدمحمدحسین صادقیان و دکت
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در سالن آمفی تئاتر  1400ی د ۳0به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر ارتباط با دانش آموختگان، این مراسم پنج شنبه 

پزشکی و قدردانی از زحمات  بیژ محمدی ضمن عرض تبریک به فارغ التحصیلان رشتهدر آغاز این مراسم، دکتر  .پردیس تئاتر تهران برگزار شد

ر می گویند و مسئولیت های خانواده آنها، گفت: خوشبختانه با تمامی سختی هایی که وجود داشت فارغ التحصیل شدید از این پس به شما دکت

به انتخاب شما بستگی دارد که  پزشک ناکارآمد تفاوت هایی وجود دارد و اینوی ادامه داد: بین پزشک موفق و کارآمد و  .فراوانی خواهید داشت

را کند تا یک پزشک خوب باشد  کدام یک را انتخاب کنید. البته قرار نیست که با هم مقایسه شوید. هر کسی باید خودش باشد و بهترین انتخاب

دآور شد، در انجام وظایف به فارغ التحصیلان یا ICU بیمار بستری در دکتر بیژ محمدی با بیان خاطره ای از یک .و حسرت گذشته را نخورد

 انجام در و باشند داشته را  و ...  ICUپزشکی مهارت کسب کنند و اطلاعاتشان به روز رسانی شود. ظرفیت رویارویی با اتفاقات بخش، اتاق عمل، 

 .نکنند دریغ تلاشی هیچ از خدمت

 

نجام وظایف پزشکی از دست اهیچ لذتی بالاتر از خدمت به بیمار نیست. سعی کنید لطافت قلبی خود را در رئیس دانشکده پزشکی تاکید کرد: 

حظات زندگی خود لذت ببرید لوی در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: امیدوارم از تمامی  .ندهید چون قابل مقایسه با هیچ لذت دنیوی نیست

ادای احترام به استادان پیشکسوت،  ادامه مراسم دکتر پورغریب ضمن ابراز خرسندی از حضور در این مراسم ودر  .و در خدمت به بیماران کوشا باشید

 .از فارغ التحصیلان خواست قدر این روزها را بدانند و در خدمت به مردم از یکدیگر پیشی بگیرند

رزندان شما در این دوران بسیار شان در زمان شیوع کرونا بود. فوی افزود: امروز باید تبریک بگویم به فارغ التحصیلانی که دوران دانشجویی 

 .جا دارد از آنها قدردانی کنیم تلاش کردند، کشیک اضافه، کمک به بیماران، کارهای خیریه به نفع بیماران و ... که بسیار ارزشمند هستند که

 .زندگی خود را بدانند غ التحصیلان خواست قدر این روزهایدکتر پورغریب یاد تمامی مدافعان و شهدای سلامت را گرامی داشت و از فار

ن بیدار وظایف پزشکی را به وی گفت: گذشتن از سختی ها با صبر و بردباری شیرین خواهد بود. شما دوران سختی را لمس کرده اید و با وجدا

تر پورغریب از خانواده های دک .جامعه بهترین باشید انجام رساندید از این پس زندگی جدیدی را آغاز خواهید کرد پس سعی کنید در خدمت به

 .دانشجویان نیز قدردانی کرد که در این دوران از فرزندان خود حمایت کردند

ک بعدی می کند، درئ و توی افزود: فارغ التحصیلی یک پنجره جدید است، یک انسان کامل، چند بعدی است ولی متاسفانه پزشکی انسان را 

بریم. شما سعی کنید از بهترین نواده و محیط اطرافمان غافل می کند. بسیاری اوقات از جامعه و اتفاقاتی که می افتد بی خکشیک ما را از خا

 .ببرید را ها  فرصت ها بهترین ها استفاده
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له نیندازید. در مورد این ص فاصدکتر پورغریب ادامه داد: تکلیف تان را زود مشخص کنید که برای آینده چه برنامه ای دارید بین عمومی و تخص

برای ساختن کشورمان پزشک  سوال که کجا مهاجرت کنم؟ بیشتر فکر کنید اگر جایی می خواهید بروید، ولی هرجایی و به هر قیمتی نروید. ما

توضیح اینکه، پخش کلیپ،  .نیدد خدمت کشده ایم. اگر ما برویم افراد نالایق سرکار می آیند. این مردم به شما نیاز دارند پس بمانید و به مردم خو

 .ا ضیافت شام پایان یافتاستندآپ کمدی، اجرای موسیقی، اهدای لوح و قرائت سوگندنامه پزشکی از دیگر برنامه های این مراسم بود که ب

 

 الملل میرزای شیرازیالملل دانشگاه از خوابگاه دخترانه دانشجویان بینبازدید معاون بین 

الملل میرزای شیرازی، از نزدیک الملل دانشگاه ضمن بازدید از خوابگاه دخترانه دانشجویان بینمعاون بین دکتر محمدحسین آیتی،

 .با دانشجویان دیدار کرد

 

انجام شد، دکتر آرمان  1400بهمن  2الملل، در جریان این بازدید که شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

الملل، دکتر سیدرضا حسینی سده، مدیر الملل، دکتر سید مهدی رضایت، معاون آموزشی پردیس بینالملل معاونت بینزرگران، مدیر توسعه امور بین

 .الملل نیز حضور داشتندالملل و دکتر الهه متوسلی، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بینتوسعه منابع و پشتیبانی معاونت بین

ستی صمیمی با الملل دانشگاه و هیأت همراه در آغاز از سالن مطالعه و سایت خوابگاه میرزای شیرازی بازدید کردند و سپس در نشنمعاون بی

دانشجویان در این نشست  .نقطه نظراتشان را در خصوص بهبود شرایط خوابگاه جویا شدند وها قرار گرفتند های آندانشجویان، در جریان دغدغه

ضای سالن فهای مربوط به برگزاری آزمون علوم پایه، خواستار حل مشکل تأخیر در صدور روادید و امور کنسولی و کمبود دشواریضمن تشریح 

 .مطالعه خوابگاه شدند

 .ایط کرونا مطرح کردندها را با توجه به بهبود شرهای مذهبی و فرهنگی در خوابگاهها همچنین درخواست از سرگیری مراسم و برنامهآن

الملل خواست حل مسائل ینبدکتر آیتی نیز با ارائه توضیحاتی در خصوص برخی مسائل مطرح شده، از مدیر توسعه منابع و پشتیبانی معاونت 

 .رفاهی دانشجویان به ویژه کمبود امکانات و فضای خوابگاهی را بررسی کند و اقدامات لازم را انجام دهد

خصوص شرایط برگزاری آزمون علوم پایه و دشواری سؤالات برای دانشجویان نیز گفت: در این راستا تهیه الملل دانشگاه همچنین در معاون بین

 در تواندمی دانشجویان علمی سطح  روزرسانی محصولات کمک آموزشی به زبان انگلیسی و نیز برگزاری کلاسهای تقویتی با هدف بهبودو به

الملل تأکید کرد و از معاونت دانشجویی سنجی در این زمینه توسط معاونت آموزشی پردیس بینوی بر لزوم بررسی و امکان .گیرد قرار کار دستور
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های مذهبی گیری کرونا و بازگشت دانشجویان به محیط دانشگاه، برگزاری برنامهالملل خواست با توجه به بهبود شرایط همهو فرهنگی پردیس بین

 .توجه قرار دهندو فرهنگی را مورد 

 الملل معاونت نیز با بیان توضیحاتی در مورد مشکلات کنسولی دانشجویان، افزود: از دانشجویاندر ادامه دکتر زرگران، مدیر توسعه امور بین

ل پیش آمده ناشی از ئخواهیم که حداقل یک ماه پیش از پایان زمان انقضای روادید، اقدامات لازم را برای تمدید آن انجام دهند چرا که مسامی

دانشجوی  72ال حاضر پذیرای نفر در ح 91توضیح اینکه خوابگاه دخترانه میرزای شیرازی با ظرفیت  .عدم توجه دانشجویان به این مقوله است

 الملل استبین

 

 بازدید معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه از آشپزخانه و اماکن مجتمع کوی

ز انشجویی فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهران به همراه مرتضی عبدالوند مشاور معاونت، دکتر محمدحسین صادقیان معاون دا

 .وضعیت آشپزخانه مرکزی و طبخ غذای دانشجویان، خوابگاه های در حال احداث و سایر اماکن کوی بازدید کردند

 

باحضور مسئولان  1400ن بهم 6ازدید روز چهارشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این ب

 مورد بازدید قرار گرفت. 4و  ۳ معاونت در کوی دانشگاه برگزار و خانه فرهنژ، آشپزخانه مرکزی، ساختمان های در حال احداث خوابگاهی بوستان

امل: سردخانه ها، یخچال ی مختلف این مکان شدر این بازدید دکتر صادقیان با حضور در آشپزخانه محل طبخ غذای دانشجویان، از قسمت ها

وسایل طبخ غذا از قبیل دیژ  های نگهداری گوشت قرمز و مرغ، محل های نگهداری مواد اولیه شامل برنج، روغن، حبوبات، ادویه جات، ادوات و

ساختمان های خوابگاهی بوستان  پیشرفت احداثهمچنین مسئولان از آخرین وضعیت  ها، کباب ساز و ... از نزدیک بازدید و مورد بررسی قرار داد.

های مختلف خانه فرهنژ کوی مورد  درپایان نیز، قسمت نیز بازدید کردند و از پیمانکاران مربوطه خواستار تسریع در روند کار شدند. 4و  ۳های 

 بررسی قرار گرفت تا درصورت کمبود امکانات، اقدامات لازم انجام شود.

 

 شگاه در مسابقات دارت همایش مجازی ورزش های همگانیدرخشش دانشجویان دان

 مسابقات دارت دومین همایش مجازی ورزش های همگانی وزارت بهداشت در حالی برگزار شد که دانشجویان پسر دانشگاه علوم

 .پزشکی تهران توانستند یک مدال طلا و یک نشان برنز در این مسابقات کسب کنند
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ای همگانی دانشگاه دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، دومین دوره همایش مجازی ورزش هبه گزارش روابط عمومی 

اب زنی، لیوان چینی، هنرهای با شرکت ورزشکارانی از سراسر کشور در رشته های دارت، فریزبی، طن 1400دیماه  24تا  18های علوم پزشکی از 

ه دانشجویان دانشگاه علوم جسمانی و هدف زنی والیبال، به صورت مجازی و ارسال فیلم برگزار شد ک فردی، دوچرخه سواری، روپایی، آمادگی

 پزشکی تهران در رشته دارت توانستند یک مدال طلا، یک مدال برنز و یک عنوان چهارمی کسب کنند.

احمد فرازوانی دانشجویان  وزار شد، سیدرئیس عبائ ورزشکار از دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور برگ 118در این مسابقات که با شرکت 

هداشت حرفه ای دانشگاه رشته پزشکی به ترتیب موفق به کسب مقام های اول و سوم شدند و سودا پناهی دانشجوی کارشناسی ارشد مهندسی ب

ن مسابقات، رتبه یک مشارکت وی پسر در ایدانشج 15عنوان چهارمی این رقابت ها را بدست آورد.همچنین، دانشگاه علوم پزشکی تهران با شرکت 

م در بخش پسران بودند و را داشت.در این رقابت ها مصطفی پورمستوفی مربی تیم و بهمن سیاوش وهابی و سیدمحمد موسوی پور سرپرستان تی

 در بخش دختران، فاطمه جمالی مربیگری و زینب اربابی سرپرستی تیم دانشگاه را برعهده داشتند.

زشکی، با هدف شناسایی که، همایش مجازی ورزش های همگانی به همت اداره ورزش های همگانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پتوضیح این

ده توسط ورزشکاران دانشگاه شبراین اسائ، اخبار نتایج کسب  و جذب استعدادهای دانشجویان به ویژه دانشجویان ورودی جدید برگزار می شود.

 از اتمام داوری ها، اطلاع رسانی خواهد شد. در سایر رشته ها، پس

 

 بازدید میدانی هیئت رئیسه دانشکده پزشکی از مجتمع کوی علوم پزشکی تهران

 هیئت رئیسه دانشکده پزشکی به همراه معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، ضمن بازدید از خوابگاه های کوی دانشگاه علوم

 .ساکن کوی دیدار و گفت و گو کردندپزشکی تهران از نزدیک با دانشجویان 
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 21:۳0تا  19از ساعت  1400 بهمن 10به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این بازدید روز یکشنبه 

عاون آموزشی و دکتر میری نی مبا حضور دکتر بیژ محمدی رییس دانشکده پزشکی، دکتر صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر ایما

داشتی اماکن و امکانات معاون دانشجویی دانشکده پزشکی و دکتر سادات حسینی سرپرست مدیریت امور خوابگاه ها، باهدف بررسی وضعیت به

زدید از محل قرنطینه ر این بامسئولان دانشگاه د رفاهی دانشجویان ساکن خوابگاه ها و همچنین شنیدن مشکلات و دغدغه های آنان برگزار شد.

ت موجود در خوابگاه ها، دیدن دختران و پسران و تعدادی از اتاق خوابگاه های کوی پسران و دختران، با هدف بررسی وضعیت بهداشتی و امکانا

با مذاکرات  یز،درپایان ن همچنین، مسئولان با حضور در اتاق های دانشجویان، از نزدیک پای صحبت ها و دغدغه های آنان نشستند. کردند.

 صورت گرفته مابین مسئولان، مقرر شد پیگیری های لازم به منظور افزایش رفاه دانشجویان انجام شد.

 

 آغاز به کار دفتر معین دانشکده پزشکی تا قبل از پایان سال جاری

کده ی و تعامل رئیس دانشآغاز به کار دفتر معین دانشکده پزشکی تا قبل از پایان سال جاری، در چهاردهمین جلسه هم افزای

 .پزشکی با واحدهای فرهنگی دانشگاه تصویب شد
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الن شورا برگزار شد، اساسنامه سبهمن در  12به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پزشکی، در این جلسه که روز سه شنبه 

 دفتر معین مورد بحث و بررسی و تصویب نهایی قرار گرفت.

جلسه مورد تایید نهایی قرار گرفت  سیزدهمین جلسه هم افزایی اساسنامه دفتر معین، توسط دکتر میری ارائه و مورد بررسی قرار گرفت و در ایندر 

 سیر تکاملی دفتر طی شود. و مقرر شد با امکانات موجود و قبل از پایان سال راه اندازی شود و به مرور در جریان کار ایرادات برطرف و

وه پاسخگویی و ارجاع، اساسنامه پیشنهادی شورای سیاست گذاری، شورای اجرایی، نهادهای همکار و ذیربط، شورایی اطلاع رسانی، نحدر 

 .گرفت قرار بررسی مورد فعالیت روند بر  نظارت

 کردن مند نظام بر تاکید با دیمحم بیژ دکتر دانشگاه، و دانشکده فرهنگی واحدهای با دانشکده رئیس افزایی هم جلسه نهمین در که این توضیح

وع دانشجویان برای حل هرگونه وع دانشجویان در محیط کاملا امن، پیشنهاد راه اندازی دفتر معین را برای ساختارمند کردن روند و محل رجرج

و فرهنگی دانشکده در نظر  انشجوییمشکلی از تحصیلی تا مالی در محیطی امن را ارائه کرده بود و مقرر شد دفتر و محلی زیر نظر معاونت د

ن دفتر دانشجویان به شخص و واحد گرفته شود تا دانشجویان با هر مشکلی اعم از مالی، فرهنگی و خانوادگی که دارند به آنجا رجوع کنند و در آ

  مورد نظر ارجاع داده و هدایت شوند تا از سردرگمی آنها در حل مشکلاتشان کاسته شود.

فتر منتورینژ دستیاری، درهنگی دانشجویی دانشکده، دکتر سعید پورحسن مسئول ف معاون میری دکتر پزشکی، دانشکده رئیس محمدی بیژ دکتر

ون فرهنگی جهاد دانشگاهی دکتر بیتا عظیمی از مرکز مشاوره دانشجویان، دکتر علیرضا ایمانی معاون آموزش پزشکی عمومی، دکتر یاری معا

 زدی مدیر آموزشی معاونت پزشکی عمومی حاضرین این جلسه بودند.علوم پزشکی تهران، دکتر ای

 

 نخستین همایش مشترک کوهپیمایی دانشجویان دانشگاه های علوم پزشکی استان تهران برگزار شد

های علوم پزشکی استان تهران در قالب همایش نخستین دوره توانمندسازی تاب آوری و سختکوشی اجتماعی دانشجویان دانشگاه

 .و با هدف ترویج بهداشت روان و رویکرد فرهنگی و ورزشی برگزار شد 10پیمایی با حضور دانشجویان منتخب منطقه کوه

 

دانشجوی علوم  220یش از به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این همایش طی دو روز با حضور ب

ه کل دانشجویی معاونت پزشکی دانشگاه های علوم پزشکی تهران، ایران، شهیدبهشتی و علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی با مشارکت ادار

بهداشت، درمان و آموزش  فرهنگی و دانشجویی وزارت بهداشت و همکاری اداره ورزش های همگانی و نیز اداره مشاوره و سلامت روان وزارت

 پزشکی برگزار شد.
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پیمایی و پیاده روی در دراین دوره آموزشی، ورزشی و تفریحی، دانشجویان منتخب دانشگاه های علوم پزشکی استان تهران، علاوه بر کوه

یبال فریزبی، والا )ئ( با استقرار در ایستگاه شادی، در مسابقات مختلف از جمله طناب زنی، تربیتی الزهر-مسیرهای تعیین شده، در اردوگاه فرهنگی

فضای این اردوگاه حکمفرما  و داژبال که از سوی مسئولان برگزار کننده همایش تدارک دیده شد، شرکت کردند و شور و نشاط دانشجویی را در

های ارگاههای رل پلی )مشاوره( و کهمچنین در قالب این همایش مشترک کوهپیمایی، دانشجویان دانشگاه های علوم پزشکی در برنامه کردند.

رتقای سلامت روان، از مشاوران و سلامت روان زیر نظر مربیان و مشاوران حضور یافتند و دانشجویان طی این برنامه، سوالات خود را در زمینه ا

 کارشناسان این حوزه مطرح کردند.

وط به دانشجویان پسر بود، با بهمن ماه( مرب 15( مربوط به دانشجویان دختر و روز دوم )1400بهمن  14این همایش دو روزه که روز نخست آن )

 زار شد.های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی برگرعایت کامل پروتکل

جتماعی از سوی شورای اجتماعی وزارت کشور به وزارت ا-های روانیهایی است که در قالب پیشگیری از آسیبمحتوای این همایش یکی از برنامه

های علوم پزشکی از جمله کوهپیمایی و انجام های مفرحی برای دانشجویان دانشگاهاین همایش دو روزه، برنامه بهداشت ابلاغ و تلاش شد طی

 دارک دیده شود.تفعالیت های ورزشی و نیز برنامه های رل پلی )مشاوره( و مباحث پیشگیری از آسیب های روانی و اجتماعی است، 

های ابلاغی و از پیش رنامهنی دانشجویان وزارت بهداشت در این برنامه اظهار کرد: براسائ بدکتر محمد کوشکی رئیس اداره ورزش های همگا

های ورزشی از جمله کوهپیمایی در فضای مفرح آمایشی، علاوه بر حضور در فعالیت 10تعیین شده، دانشجویان چهار دانشگاه علوم پزشکی منطقه 

ز شرکت کردند و دانش و اطلاعات موزشی مشاوره ای و پیشگیرانه با هدف ترویج بهداشت روان نیو باز مجتمع فرهنگی الزهرا )ئ(، در دوره های آ

 خود را در زمینه پیشگیری از آسیب های روانی واجتماعی افزایش دادند.

ترویج ورزش بخصوص و  رئیس اداره ورزشهای همگانی وزارت بهداشت با اشاره به شیوع ویروئ کرونا طی دو سال گذشته، بر اهمیت توسعه

شاط و سلامت، برنامه های ورزش همگانی در میان دانشجویان تاکید کرد و گفت: برگزاری المپیادهای ورزشی، همایش های کوهپیمایی، زنژ ن

ه واسطه ن طی این دو سال بکوهنوردی و ... می تواند در ترغیب دانشجویان به امر ورزش بخصوص در ایام کرونا کمک کند؛ چرا که دانشجویا

 رداختند.پغیرحضوری بودن دانشگاه ها و بعضا تعطیلی باشگاه ها و سالن های ورزشی، کمتر به فعالیت های بدنی و ورزشی 

دود حاین برنامه  اظهار داشت: دکتر حامد شفارودی مدیر تربیت بدنی دانشگاه علوم پزشکی تهران که در هر دو روز این همایش شرکت کرده بود،

دی پیش روی مسئولان در معاونت فرهنگی و دانشجویی وزارت بهداشت طراحی شد و باوجود اینکه زمان اندک و مشکلات زیا سه هفته پیش

ضور پر رنژ دانشگاه علوم حوی با بیان  برگزار شد. 1400بهمن  15و  14تربیت بدنی دانشگاه ها بود، این همایش به نحو احسنت در روزهای 

ر این برنامه حضور ددانشجو در بخش پسران  42دانشجوی دانشگاه در بخش دختران و  27این همایش، گفت:  پزشکی تهران در هر دو روز

ه که موفق به ایجاد انگیزه داشتند که جا دارد از رابطان ورزشی، اعضای شورای صنفی و همچنین کارشناسان اداره ورزش های همگانی دانشگا

هداف این همایش ورزشی و وی در توضیح ا شدند، تشکر ویژه ای به عمل آورم.ال در این برنامه در بین دانشجویان دانشگاه برای حضور فع

ی دانشجویان بود و به صورت فرهنگی گفت: در این برنامه دو نوع فعالیت در نظر گرفته شده بود که یک فعالیت در راستای فعالیت های ورزش

عاونت فرهنگی و دانشجویی مسلامت روان دانشجویان بود که این فعالیت توسط مشاوران  کوهپیمایی اجرا شد و دیگری فعالیت هایی در زمینه

جتماعی در بین دانشجویان خوابگاهی اوزارت خانه و دانشگاه ها، در قالب رل پلی برای دانشجویان ارائه شد و مواردی را از قبیل عوامل آسیب های 

 مطرح کردند.

و همایش را بسیار جذاب و باعث ایجاد شور و هیجان در بین دانشجویان بیان کرد و با اشاره به این موضوع  در پایان، دکتر شفارودی این فعالیت

که در دو سال اخیر با توجه به شیوع ویروئ کرونا و درگیری شدید دانشجویان به خصوص دانشجویان رشته پزشکی فشار زیادی را متحمل شدند، 

 می تواند در ایجاد روحیه نشاط در دانشجویان و همچنین در پیشگیری از آسیب های روحی بسیار موثر باشد. تصریح کرد: تداوم چنین برنامه هایی

نشاط همچنین، در خلال این برنامه، کارشناسان تربیت بدنی دانشگاه علوم پزشکی تهران با ارائه برنامه ها و مسابقات ورزشی مفرح باعث شور و 

 دند و دکتر شفارودی به نفرات برتر جوایزی اهدا کرد.در بین دانشجویان شرکت کننده ش
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 انتصاب دکتر نیره سادات روح الهی به سرپرستی مدیریت امور خوابگاه های دانشگاه

دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه در حکمی، دکتر نیره سادات روح الهی را به سمت سرپرست 

 .دانشجویی دانشگاه منصوب کردمدیریت امور خوابگاه های 

 

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، متن این حکم به شرح زیر است:

 سرکارخانم دکتر نیره السادات روح الهی

 با سلام و احترام

های دانشجویی سرپرست مدیریت امور خوابگاه نظر به توانمندی، شایستگی و تعهد کاری سرکارعالی به موجب این ابلاغ، به عنوان

 به توجه با دانشگاه نخبه و عزیز دانشجویان کرامت و شأن گرفتن نظر در با و متعال ایزد عنایات پرتو در است امید .شویدمی منصوب دانشگاه

ش خویش را به کار تلا تمامی ذیل هایسرفصل به ویژه رویکرد با جاری، امور بهینه تدبیر بر علاوه دانشگاه، مصوب هایبرنامه و بالادستی اسناد

 ببندید.

های کمی و های دانشجویی دانشگاه و اتخاذ راهبردهای اثربخش در بهبود شاخصتهیه و پیگیری اجرای طرح جامع بهسازی خوابگاه (1

 کیفی اقامت خوابگاهی دانشجویان.

مندی از توان مدیران و کارشناسان آن حوزه و تأکید ویژه بر جلب مشارکت اندرکاران و نهادهای ذیربط، بهرهتعامل سازنده با تمامی دست  (2

 های این عزیزان.ها با توجه به تحلیل نیازها و خواستهو همراهی دانشجویان عزیز در تمامی امور و تعیین اولویت

های ریزی مناسب برای اوقات فراغت و پیشگیری از آسیبهای دانشجویی و برنامهپرنشاط در خوابگاهفراهم نمودن محیطی سالم و  (۳

 اجتماعی در دانشجویان خوابگاهی.

 های دانشجویی.ای ارتقاء خوابگاهبر های داخل و خارج دانشگاهیهای خیرخواهانه و استفاده از تمامی ظرفیتاهتمام در جلب حمایت  (4

 ادقیاندکتر محمدحسین ص
 معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه
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بازدید سرزده معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده های داروسازی و پرستاری و مامایی از مجتمع کوی 

 دانشگاه

محل  معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده های داروسازی و پرستاری و مامایی با همراهی معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، از

 .وضعیت رفاهی دانشجویان این دو دانشکده به طور سرزده بازدید کردند زندگی و

 

تر محمدحسین صادقیان ، دک1400بهمن  17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، شامگاه گذشته 

مه حاجی بابایی معاون دانشجویی دانشجویی دانشکده داروسازی، دکتر فاطمعاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه به همراه دکتر ملیحه برازنده معاون 

ور در خوابگاه های محل سکونت دانشکده پرستاری و مامایی، دکتر نیره سادات روح الهی سرپرست مدیریت امور خوابگاه ها و هیئت همراه، باحض

اق ها، امکانات رفاهی، امکانات دانشجویان انجام دادند و از وضعیت اتدانشجویان دختر و پسر این دو دانشکده، از نزدیک دیداری صمیمانه با 

 ورزشی و فرهنگی، سیستم های گرمایشی و ... بازدید و جویای احوال و مشکلات دانشجویان شدند.

ت دانشجویان دانشکده خود و زیس دکتر صادقیان هدف از این برنامه را آشنایی از نزدیک معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده ها از شرایط زندگی

تی در دوران کووید شرایط بهداش و مشاهده وضعیت و امکانات رفاهی محیط خوابگاه و اتاق های دانشجویان، میزان تراکم دانشجویان در اتاق ها،

شکده ها از محیط خوابگاه دان و ... بیان کرد.وی همچنین اعلام کرد: این بازدید امشب سرآغاز حضور میدانی معاونان دانشجویی فرهنگی سایر

 است که به یاری خداوند به صورت دوره ای صورت خواهد گرفت.

اهد وضعیت زندگی، امکانات شمعاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه با مهم خواندن این برنامه ها، گفت: در طی این دیدارها معاونان از نزدیک 

یی راه حلی برای بخشی از و با شنیدن مشکلات دانشجویان، می توان با هم افزارفاهی، ورزشی، فرهنگی و ... مستقر در محیط خواهند بود 

یکدیگر، مرتفع خواهیم  مشکلات مطروحه یافت و مواردی که به معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه مربوط می شود را با پیگیری و همکاری

 کرد.

وابگاه ها و اماکن دانشجویی خه ها دعوت کرد با حضور مستمر خود در محیط دکتر صادقیان در پایان از همه معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکد

 ن باشیم.و نظارت و بررسی مسائل، بتوانیم شاهد ارتقای سطح زندگی دانشجویان نخبه کشور در دانشگاه علوم پزشکی تهرا

وابگاهی امری لازم است که همه ل زندگی دانشجویان خدکتر برازنده با قدردانی از برگزاری این بازدید، گفت: دیدار رو در رو و از نزدیک مح

ا به دانشجویان نزدیکتر می شود، معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده ها این برنامه را داشته باشند.وی با اعلام اینکه در این بازدیدها حس م

 نها را درک کرد.آی گویند، بهتر می شود گفت: پس از این دیدارها، وقتی دانشجویان در دانشکده از مشکلاتشان در خوابگاه ها م
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بیشتر؛ تصریح کرد: جرقه اولیه  دکتر برازنده با بیان اینکه، برای آگاهی و حل مشکلات دانشجویان، هم ارتباط نزدیکتری لازم است و هم زمان

هد بود که در ادامه، نشست هایی نی موثر خوااین موضوع زده شده و دانشجویان می دانند که ما هستیم و پیگیر مشکلات خواهیم بود، ولی این زما

 ا بیان کنند.هم در دانشکده با اطلاع قبلی داشته باشیم و دانشجویان حضور بیشتری داشته باشند و درد و دل های خودشان ر

ری است و دانشجویان نیز بر ضرو معاون دانشجویی فرهنگی دانشکده داروسازی درپایان با ابراز رضایت از این دیدار، گفت: این بازدیدها بسیار

 خلاف تصور ما خیلی ارتباط خوبی با ما در خوابگاه برقرار کردند.

گاه سکونت دارند و شنیدن همچنین، دکتر حاجی بابایی نیز پس از دیدار با دانشجویان دانشکده پرستاری و مامایی که در مجتمع کوی دانش

نان، بازدید میدانی داشته باشیم و خوابگاهی دانشجویان و وضعیت اتاق ها و امکانات رفاهی آ مشکلات آنان، گفت: نیاز بود که از نزدیک از محیط

ن مشکلات خودشان را مطرح یک تعامل بدون واسطه و با یک ارتباط مستقیم، در جریان مشکلاتشان قرار بگیریم.وی با بیان اینکه دانشجویا

آنان خواستیم اگر پیشنهاد یا  ن پرستاری صحبت کردیم و مسایل و مشکلاتی مطرح شد که ازکنند، گفت: در این بازدید با چند نفر از دانشجویا

ثر دادن پیشنهادهای دانشجویان، قدم انتقادی دارند، ما را در جریان بگذارند و امیدوار هستیم با ادامه این نظارت و پایش ها و همچنین ترتیب ا

 ساکن خوابگاه ها برداریم.های مثبتی در راستای بهبود وضعیت دانشجویان 

ر همگن سازی دانشجویان در اتاق ها بدکتر روح الهی نیز که به تازگی سرپرستی مدیریت امور خوابگاه ها را برعهده گرفته است، درپایان با تأکید 

 تری خواهند داشت.بهگفت: به عقیده بنده دانشجویان از لحاظ مقطع، رشته و سال ورودی در اتاق ها قرار بگیرند به مراتب شرایط 

 کار نیز در دستور کار قرار دارد. وی همچنین گفت: در برخی از طبقات خوابگاه نیاز به تعویض اجاق گاز مشاهده شد که به دلیل مسایل ایمنی این

 دن کردند.ست، دیدرپایان، حاضران از خانه فرهنژ کوی و امکاناتی که برای استفاده دانشجویان در این مکان تدارک دیده شده ا
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 همکاری و مشارکت

 برگزاری جلسه شورای تخصصی فرهنگی دانشگاه

در محل سالن شورای معاونت فرهنگی  1400دی  21جلسه شورای تخصصی فرهنگی دانشگاه با حضور اعضا این شورا سه شنبه 

 .برگزار شد

 

اعضا این شورا سه  فرهنگی، هشتمین جلسه شورای تخصصی فرهنگی با حضوربه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت 

 .در محل سالن شورای معاونت فرهنگی برگزار شد 1400 دی 21 شنبه

ر اهمیت به فضای مجازی و ددکتر عبدالرحمان رستمیان معاون فرهنگی دانشگاه در آغاز این نشست با تاکید بر فرمایشات مقام معظم رهبری 

و کلیپی را که به مناسبت سالگرد  از مقابله با تهاجم فرهنگی دشمن به تولید محتوا برای ورود به فضای مجازی در دانشگاه تاکید کردعدم غفلت 

ده از نگاه دانشگاهی در این در ادامه دکتر ترابی به لزوم استفا..شهادت سردار سلیمانی در معاونت فرهنگی تهیه شده بود، به نمایش گذاشت

تلاش و زحمت است، مشخص شدن ساز و کار تولید و تهیه محتوا و  سال 170 به اینکه دانشگاه تهران میراثتاکید کرد و باتوجه  تولیدات

حمدی نماینده نهاد رهبری مسپس حجت الاسلام والمسلمین خان .مضامین با استفاده از تصاویر تهیه شده در دانشگاه را دارای اهمیت دانست

 سطح تهیه برنامه هایی متناسب با  عالیت تیم رسانه ای نهاد رهبری در دانشگاه با همکاری بسیج بر ضرورت شناسایی مخاطبان ونیز با اشاره به ف

 .کرد تاکید دانشگاه علمی

اصول اشاره با محتوا و رعایت  در ادامه حجت الاسلام حسن زنده دل نماینده بسیج دانشگاه نیز در این خصوص به اهمیت استفاده از ساخت کلیپ

نهایی کردن تولیدات خود نمونه  دکتر ماشاءاله ترابی مدیرروابط عمومی همچنین از دست اندرکاران تهیه اینگونه محتوا ها خواست قبل از .کرد

 سال مهم های مناسبت  سپس دکتر رستمیان به تهیه موضوعات مربوط به .کارهای خود را برای بررسی بیشتر به روابط عمومی تحویل دهند

 های برنامه جلسه، اعضای شد رمقر ادامه در. شوند ها مناسبت از یکی مراسم متولی یک هر تا کرد تقاضا کننده شرکت مسئولان از و کرد اشاره

 .کند منعکس فرهنگی معاونت به مهم  مناسبت های سالیانه برای  را خود واحد

اشاره به نقش بسیج در جلب کارکنان علاقه مند در فعالیت های فرهنگی خواستار دکتر محمدحسین صادقیان معاون فرهنگی دانشجویی نیز با 

در ادامه این نشست دکتر احسان مقیمی مدیر واحد ایثارگران داشگاه برنامه ها و فعالیت  .مشارکت کارکنان دانشگاه در تولید محتوای فرهنگی شد

و افزود: این برنامه ها توسط مدیریت ایثارگران برای کادر دانشگاهی اجرا و سایر  های دانشگاه در خصوص دهه فجر انقلاب اسلامی را مطرح کرد

 شدن نزدیک نصر به نمایندگی از طرف انجمن اسلامی دانشگاه گفت: با توجه به   .واحدها نیز می توانند در این موضوع مشارکت داشته باشند
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توضیح اینکه در این نشست همچنین پیش نویس  .کند همکاری کلیپ تهیه در تا ددار را آمادگی این اسلامی انجمن اسلامی، انقلاب فجر دهه

 .آئین نامه و فرمت اساسنامه محفل های فرهنگی مطرح و به تصویب رسید

 

افزایی سازمانی اندیشی راهکارهای همجلسه هم با حضور معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران

 پایتخت، در معاونت بهداشت برگزار شدمراکز کاهش آسیب اعتیاد مستقر 

های روانی، اجتماعی در راستای اجرای مصوبات استانداری در خصوص جلسه بین سازمانی دبیرخانه کارگروه پیشگیری از آسیب

 .نحوه ساماندهی معتادین متجاهر در معاونت بهداشت برگزار شد

 

نی دبیرخانه کارگروه جلسه بین سازما 1400دی  22بهداشت، روز چهارشنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت

یر معاونت های روانی، اجتماعی در راستای اجرای مصوبات استانداری در خصوص نحوه ساماندهی معتادین متجاهر در سالن غدپیشگیری از آسیب

 .بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد

ارزه با مواد مخدر تهران ر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه، سرهنژ عبدالوهاب حسنوند رییس پلیس مباین جلسه با حضور دکت 

های علوم پزشکی ایران، شهید بهشتی، تهران و های واگیر دانشگاهبزرگ، دکتر محمدرضا قیوم زاده معاون اجرایی معاونت، مدیران گروه بیماری

جرای برنامه در دانشگاه علوم اابتدا در مورد پیشینه کاهش آسیب اعتیاد و  .و اعتیاد معاونت بهداشت، تشکیل شدگروه سلامت روانی اجتماعی 

های پیشنهادی پلیس برای بهبود وضعیت فعلی و انتظارات سیستم بهداشتی رسانی به حاضرین انجام شد و در ادامه راهپزشکی تهران اطلاع

افزایی و لزوم ارایه گزارش نتیجه اقدامات در هر های بین بخشی در خصوص همجلسه با تاکید بر تداوم فعالیت .نظر قرار گرفتموردبحث و تبادل

 .مرحله به پایان رسید

 

 نشست مشترک هیئت رئیسه مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و دانشکده پرستاری و مامایی

ایی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و دانشکده پرستاری و مامدکتر سید علی دهقان منشادی در نشست مشترک هیئت رئیسه 

 .م استگفت: ما همه یک هدف مشترک در دانشگاه داریم و آن تربیت نسلی امیدوار و توانمند برای ارائه خدماتی متعالی به مرد
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ستانی امام خمینی )ره( و هیئت رئیسه مجتمع بیماربه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، نشست 

وجانبه درحوزه آموزش و بالین، ددانشکده پرستاری و مامایی تهران با محوریت تبادل نظر و ایجاد هماهنگی های لازم برای ارتقای همکاری های 

ین اورندی معاون درمان، آموزش، دکترامیرحس با حضور دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی، دکتر محمدرضا صالحی معاون

نصرآبادی رئیس دانشکده  مهندئ محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی و پرستو آریاملو مدیر پرستاری مجتمع بیمارستانی، دکترعلیرضا نیکبخت

دی  22مامایی چهارشنبه  ورستاری پرستاری مامایی، اعضا هیئت رئیسه و مدیران گروه های آموزشی و جمعی از اساتید هیئت علمی دانشکده پ

 .در سالن شورای یک دانشکده برگزار شد 1400ماه 

ویی به رئیس مجتمع در ابتدای این جلسه دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و مامایی ضمن خیر مقدم و خوشامدگ

ف هم اندیشی در جهت رفع کاری در طی دو دهه اخیر است که با هد بیمارستانی امام خمینی و تیم همراه، خاطرنشان کرد: این اولین نشست

دهد که فلسفه وجودی شان میچالش ها و مشکلات پیشرو و نحوه همکاری های آینده این دو مرکز برگزار می شود، مرور بر تاریخچه دانشکده ن

ه با اهداف مشترکی در رگ دانشگاهی محسوب می شوند کاین دو مجموعه از ابتدا یکی بوده است و هر دو یک جزیی واحد از یک مجموعه بز

 .راه ارائه خدمات آموزشی و درمانی فعالیت می کنند

ویان پرستاری و مامایی متناسب دکتر نیکبخت نصرآبادی با اشاره به فعالیت های مشترک دانشکده و بیمارستان در تربیت و ارتقاء آموزش دانشج

لتحصیلی در این مرکز مشغول ارائه درصد از دانشجویان توانمند دانشکده بعد از فارغ ا 5متاسفانه کمتر از  با استانداردهای آموزشی بیان کرد:

 .خدمات می شوند و طعم شیرین این همه تلاش آموزشی را بیمارستان های تابعه دانشگاه کمتر میچشد

ظرفیت عظیم نیروهای توانمند در  انگیزه در دانشکده گفت: با وجود رئیس دانشکده با اشاره به تعداد دانشجویان و اعضای هیئت علمی پویا و با

و  ل نبود ارتباطات سازمان یافتهدانشکده و مجتمع که می توان در پیشبرد اهداف آموزشی و پژوهشی بطور بهینه از آنان استفاده کرد، اما بدلی

 .ی و پژوهشی بین این دو مرکزکمرنژ استتعریف شده بین بیمارستان و دانشکده تعاملات و ارتباطات موثر آموزش

امر دکتر نیکبخت نصرآبادی با اشاره به اینکه برای ارائه خدمات مناسب به بیماران و تربیت پرستاران شایسته، همسو بودن آموزش و بالین یک 

هد و انجام کار تیمی بین رشته ای می ضروریست، گفت: آموزش در دانشکده اتفاق می افتد اما اجتماعی شدن دانشجویان در بیمارستان رخ مید

وی افزود: با توجه به اهمیت جایگاه برجسته معاونت آموزشی دانشکده ها  .تواند برای ارتقا دانش دانشجویان و مسئولیت حرفه ای آنان موثر باشد

ی آموزش موثر و یکپارچه باید فرایندهای و بیمارستان ها در جهت پیشبرد اهداف آموزشی و ارتقا دانش و عملکرد درخشان دانشجویان گفت: برا

آموزشی دانشجویان پزشکی و پرستاری به صورت تلفیقی باشد و با بستر سازی مناسب بتوان قدم های موثری برای بالا بردن سطح کیفیت 



130 
 

مکاری و تعاملات بیشتر برای دکتر نیکبخت نصرآبادی گفت: اراده دانشکده پرستاری و مامایی برای ه .آموزش و خدمات در بالین برداشته شود

ه حرکت رو به جلو و ارتقاء سطح آموزش پرستاری و مامایی محکم بوده و امید است با یک برنامه عملیاتی مشترک بین این دو مرکز در این عرص

 تهران پزشکی علوم دانشگاه نکهای به اشاره با  در ادامه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، .پیشگام باشد

مایی، بیمارستان امام خمینی و مرکز طبی کودکان که سه مرکز جدا نشدنی هستند، ما و پرستاری دانشکده: گفت دارد، بالایی توانمندی و ظرفیت

ارتقاء خدمات، تربیت دانشجویان توانمندی و ظرفیت های گسترده ای در جهت ارتقا دانش و مهارت در بالین را دارند و در اصل هدف مشترک آنان 

آگاه و آموزش موثر است که بتوانند با همکاری یکدیگر کیفیت آموزش و پژوهش و خدمات را بهبود ببخشند، ما همه یک هدف مشترک در 

  .دانشگاه داریم و آن تربیت نسلی امیدوار و توانمند برای ارائه خدماتی متعالی به مردم است

راین طرح کشوری دانشگاه علوم دادامه به پروژه پیچیده وعظیم نسخه الکترونیک در کشور و دانشگاه اشاره کرد و گفت: دکتر دهقان منشادی در 

 . ه خود اختصاص داده استبپزشکی تهران تفاوت درسطح توانمندی های خود را به وضوح نشان و آمار چشمگیری از اجرای فراگیر این طرح را 

گوی آموزش کار گروهی، طرح اشاره به اینکه حوزه فعالیت های پزشکی و کادر پرستاری جدا از هم نیست گفت: الرئیس مجتمع بیمارستانی با 

یشبرد توان با تعیین وظایف مشخص و تعریف شده برای اعضا تیم مشترک بین دانشجویان پرستاری و پزشکی در جهت پبسیار بزرگی است که می

ر گردد که ما توانمندیم و هر وانمندی دانشگاه علوم پزشکی تهران آنقدر بالاست که هر روز باید تکرااهداف کار گروهی حرکت موثری داشت. ت

ر واقع هدف خدمت به بیمار است و دوی بر انجام آموزش تیمی بسیار تاکید کرد و گفت: ما از آن استقبال می کنیم و  .روز نیاز به نوآوری داریم

 .ست و هم پژوهشگر خوبیانجات بیمار تمام توانش را بکار گیرد این استاد یقینا هم آموزشگر خوبی الگوی واقعی، استادی است که برای 

های بالای های و ظرفیتوانمندیتدکتر دهقان با اشاره به اینکه ارتباطات و تعاملات بیمارستان با دانشکده ها بسیار محدود است گفت: ما از 

برای رفع مشکلات بالین و توسعه  خود یک مسئله مهمی است چرا که با ایجاد ارتباطات نزدیکتر می توان دانشکده ها اطلاعات کافی نداریم و این

های متوالی و پیگیری نتایج جلسات بطور مستمر برای در این راستا رئیس مجتمع بیمارستانی برلزوم نشست .کیفیت در آموزش از آنان بهره برد

 .بتوان برای حل چالش های پیشرو با چشم اندازی آینده نگرانه پیش رفت انسجام و تعامل بیشتر تاکید کرد، تا

ظرفیت  وروزی کادر درمان در دوران پاندمی کرونا گفت: با کمترین امکانات و تسهیلات در حداکثر توان دکتر دهقان با اشاره به فعالیت های شبانه

ی خدمت رسانی به مردم را و .اموزش بیمارستان در این بحران خوش درخشیدندخود توانستیم بهترین خدمات را ارائه دهیم که کادر درمان و 

داشته باشند، پس قدر  فرصت و هدیه ای از سمت خدا برشمرد و گفت: این فرصت نصیب کسانی خواهد شد که لیاقت خدمت رسانی به مردم را

عاون آموزشی دکتر صالحی م .عرصه خدمت رسانی ایفای نقش کنیداین موهبت الهی را بدانید و با نگاه خدمت به مردم، با تمام قوا در این 

نگی های لازم جهت بیمارستان از رفع مشکلات آموزشی و پژوهشی دانشجویان خصوصا تحصیلات تکمیلی در بالین خبر داد و گفت: هماه

 .تسهیل کار دانشجویان برای فعالیت های تحقیقاتی صورت گرفته است

ی شبانه روزی که جهت تسهیل در و اقدامات پژوهشی کمرنژ در بیمارستان اشاره کرد و بیان کرد: با تمام فعالیت ها دکتر صالحی به فعالیت ها

کت دانشکده بتوان سطح پژوهش را فرایند کار درمان بیماران انجام می شود اما در مسئله پژوهش به خوبی عمل نکرده ایم که امیدواریم با مشار

زم را برای مرتفع ساختن لاوی افزود: مشارکت دانشکده با بیمارستان در امور پژوهشی، می تواند هماهنگی های  .در بیمارستان توسعه داد

 .فرآیندهای پژوهشی با سایر مراکز دانشگاه را نیز فراهم سازد

 آموزشی و درمانی مرکز یک ستانیمارب این اینکه به توجه با  در این نشست مهندئ سورکی معاون پیشتیبانی بیمارستان امام خمینی اظهار داشت:

استای تسهیل فعالیت های آموزشی رکمبودهای منابع و اعتبارات، تمام تلاش خود را در  وجود با دارد، متعددی های نیاز خود و است جامع و بزرگ

با تشکیل کارگروه های  کرد که وی همچنین درباره مشکلات رفاهی دانشجویان در محیط بالین ابراز امیدواری.و پژوهشی به کار بسته است

 .تخصصی بتوانیم این مشکلات پیش رو را برطرف سازیم
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تشکیل شود که مشکلات حاد  دکتر اورندی معاون درمان مجتمع بیمارستانی، اظهار کرد: برای توسعه فعالیت های پژوهشی باید کارگروه هایی

 .در جهت رفع آنها اقدام کرد ه را ارائه دهند تا بتوان بر اسائ اولویت بندیمجتمع را استخراج و برای راهکارهای آن پیشنهادات همه جانب

د در حوزه پرستاری انضباط کاری آریاملو مدیر پرستاری مجتمع نیز ضمن ابراز تعلق خاطرداشتن به دانشکده پرستاری و مامایی گفت: در نسل جدی

راد مسئولیت و تعهد حرفه شود در حالیکه برای یک کار تیمی موفق باید اف کمرنژ شده و مسئولیت حرفه ای توسط دانشجویان کمتر دیده می

 .ای به سختی صورت خواهد گرفترشتهای داشته و اهداف آنان هم راستا باشد در غیر این صورت همکاری های بین 

تاری تشکیل داده است که این ی را تیم پرسمحمود معصومی گودرزی معاون امور مالی اداری دانشکده بیان کرد: دوسوم نیروی مجتمع بیمارستان

 برای  ایکند که برای بالا بردن کیفیت آموزش در بالین باید یک برنامه ریزی سازمان دهی شدهموضوع اهمیت رشته پرستاری را دوچندان می

 .است اهمیت حایز بسیار پرستاران دانش سطح ارتقاء در که کرد استفاده بیمارستان در پرستاری تیم خدمت ضمن های آموزش برگزاری

تواند در بهبود فرایند آموزشی و پژوهشی کمک کننده باشد دکتر سریه پورتقی مدیر تحصیلات تکمیلی دانشکده بیان کرد: تعاملات و ارتباطات می

فت: با وجود اینکه که می رصه گوی در باره ظرفیت پایین پذیرش دانشجویان در ع.که با هم اندیشی می توان مشکلات پیش رو را مرتفع ساخت

استفاده کرد اما ظرفیت پذیرش تعداد  توان از دانشجویان توانمند به عنوان نیروهایی در بالین که بار مالی کمتری را به بیمارستان متحمل می کند

 .ه بیمارستان خدمات موثری را ارائه دهندتوانند به خوبی در این حوزه بدانشجویان با انگیزه و مسئولیت پذیردر عرصه محدود است در حالیکه می

ها و مشکلات رشته مامایی پرداخت و برای ایجاد تعاملات دکتر سیده طاهره میر مولایی مدیر گروه مامایی و بهداشت باروری، به بیان دغدغه

اد روابط ی تواند زمینه را برای ایجای ایجاد مرز مشخص بین حوزه های کاری را ضروری برشمرد که ایجاد این تغییرات، ممناسب بین رشته

 .مطلوب فراهم سازد

ا ایجاد این شورا بین دانشکده و دکتر الهام نواب مدیر گروه مراقبت ویژه و مدیریت دانشکده، با اشاره به تشکیل شورای پژوهشی مشترک گفت: ب

به نتایج مطلوب و موثر، مرحله به  طرح های تحقیقاتی تا رسیدنبیمارستان می توانیم با اجرای یک برنامه عملیاتی از ابتدای شروع فعالیت ها و 

صورت لزوم تحقیقات لازم  مرحله پیش رفت و با مشارکت فعال در این شورا می توان مشکلات و چالش های مرتبط با بیماران را بررسی و در

 .انجام شود

ری واحدهای بیمارستانی در المندی دانشکده، ضمن قدردانی از همکادکتر شهزاد پاشایی پور مدیر گروه پرستاری بهداشت جامعه و پرستاری س

هینه برای بیمار، برای دانشجویان براستای تحقق ارتقا سطح دانش بالینی دانشجویان گفت: تلفیق آموزش و بالین می تواند علاوه بر ارائه خدمات 

 .ای خود را توسعه دهندنیز فرصت مناسب را فراهم کند تا مسئولیت حرفه

شکده برای دانشجویان روانپرستاری دکتر نظری مدیر گروه روانپرستاری بیان کرد: بیمارستان امام خمینی پتانسیل مطلوبی را برای همکاری با دان

 .دارد که می توان از ظرفیت های درمانگاه و بخش های بستری در این حوزه نیز استفاده بهینه کرد

وری سلامت شعبه ی دانشکده و سرپرست مرکز علمی پژوهش های دانشجویی، از امکان همکاری پژوهشی دکتر آرزو راستی معاون مرکز رشد فنا

 بیمارستان سمت به دنیا که هستیم فناوری تغییرات روند از شرایطی در با مجتمع بیمارستان امام خمینی )ره( به عنوان یک فرصت یاد کرد و گفت:

 همراه موج این با باید ضرورتا و رود می پیش جدید های تکنولوژی با منزل در پیگیر های مراقبت و مددجویان به خدمات ی ارائه و هوشمند

 .باشیم

دکتر راستی بیان کرد: در حال حاضر دانشکده شورای فناوری دارد و مبنای شروع و تصویب پایان نامه های محصول محور بر اسائ فرم اعلام 

گر ما کارگروه پژوهشی مشترک داشته باشیم و از نیازها، مسائل، چالش های بالینی و اولویت های نیاز محصول یا خدمت از سازمان هاست و ا

پژوهشی مجتمع بیمارستانی آگاه باشیم اعلام آمادگی می کنیم که با همکاری معاونت محترم پژوهشی و گروه های آموزشی هسته های پژوهشی 

مختلف تحصیلی تشکیل بدهیم و با ایده پردازی، پروژه های تحقیقاتی فناورانه و هدفمند طراحی مقاطع و تیم های استارتاپی متشکل از دانشجویان

 .فرهنگی، بین الملل، مدیر ارتقای آموزش بالین، و اعضای هیئت علمی به بیان دیدگاه های خود پرداختند -در این دیدار معاونین دانشجویی .کنیم
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 اری و مامایی با اعضای هیئت علمی دانشکدهبرگزاری نشست صمیمانه رئیس دانشکده پرست

ری امور رئیس دانشکده پرستاری و مامایی گفت: دوره دوم مدیریت نیاز به مراقبت بیشتری دارد تا از روتین محوری و عادی انگا

 .اجتناب شود

 

لیرضا نیکبخت نصرآبادی عدکتر  1400دیماه  22به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، چهارشنبه 

 .رئیس دانشکده پرستاری و مامایی با اعضای هیئت علمی دانشکده،در سالن شورای یک دیدار و گفتگو کرد

ساله به دلیل  2ک وقفه یدر ابتدای جلسه دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی از برگزاری نشست مجدد و حضوری اعضای هیئت علمی دانشکده با 

ن در دوره دوم مدیریتی فعالیت های اندمی کرونا، ابراز خرسندی کرد و گفت: در دوره جدید باید افکارجدید و نوآورانه به سیستم تزریق شود، چوپ

وآوری باید جزیی از ارکان مدیران به سمت و سوی روتین شدن و عادی انگاری پیش می رود و این مسئله برای یک سیستم پویا که خلاقیت و ن

وی افزود: در این دوره  .داشت شد و توسعه آن باشد بسیار خطرناک است، لذا از این لحاظ دوره جدید مدیریتی نیاز به مراقبت بیشتری خواهدر

زه ،شادابی، نوآوری و خلاقیت و باید تلاش کرد تا با جلب مشارکت تمام مجموعه اعم از خدمات، انتظامات، کارکنان، هیئت علمی و آموزشی انگی

 .حرکت رو به جلو را در سازمان با شتاب بیشتری به جریان انداخت

نخست است، انتظار معجزه  دکتر نیکبخت نصرآبادی خاطرنشان کرد: سیاست این دوره جدید نیز در راستای همان سیاست درب های باز در دوره

وی افزود: این نشست  .هیم رفتدر جهت پیشرفت امور پیش خوانداریم اما با تمام قوا و مشارکت همه اجزای دخیل در سازمان، با امید و توکل 

حرکت در مسیر پیشرفت  وبا هدف آسیب شناسی دوره قبل، بیان چالش ها، مشکلات و ارائه پیشنهادات و راهکارها برای مطلوب شدن شرایط 

 .بل قدم برداشتقهدف متعالی تر از  است که با مشارکت و حس مسئولیت پذیری شما می توان در مسیر ساختن آینده ای بهتر با یک

ستادان هیئت علمی، عملا فرصتی در ادامه دکتر فاطمه رضایت استادیار گروه روان پرستاری گفت: با افزایش تعداد دانشجویان و کمبود تعداد ا

کاهش علاقه استادان می  ولزدگی برای اساتید برای فعالیت های پژوهشی و فرهنگی باقی نمی ماند و تنها پرداختن به حوزه آموزشی باعث د

 .ین زمینه بیان کرداشود. وی به چالش ها و مشکلات موجود در شورای پژوهشی گروه روان پرستاری اشاره کرد و توضیحات لازم را در 

ای شورای پژوهشی دغدغه ه دکتر اکرم السادات حسینی عضو هیئت علمی گروه پرستاری کودکان و مراقبت های ویژه نوزادان، درباره مسائل و

یشرفت و حرکت موثر، مشارکت و این گروه نیز نکاتی را بیان کرد و گفت: گروه نباید محل اختلاف نظر دانشجو و استادان باشد و باید برای پ

 .همفکری های بهینه انجام شود

و ایجاد راهکارهای هدفمند می توان موانع را مرتفع دکتر بتول پورابولی دانشیارگروه پرستاری کودکان و مراقبت های ویژه نوزادان گفت: با تلاش 

 .ساخت و در جهت پیشرفت سازمانی حرکت کرد
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لف در این گرایش و کمبود نیرو دکترشیما نظری مدیرگروه روان پرستاری دانشکده با اشاره به تعداد اعضای هیئت علمی و دانشجویان مقاطع مخت

زشی، گروه دچار نقصان می و اگر همکاری دانشجویان دکتری نبود در روند پیشبرد اهداف آموگفت: حجم کار در این گروه بسیار سنگین است 

 .شد

ونا این گروه تلاش مضاعفی دکترخدیجه زارعی عضو هیئت علمی گروه پرستاری کودکان و مراقبت های ویژه نوزادان گفت: در دوران پاندمی کر

گروه در این دوران اظهار داشت:  وی با انتقاد به افت واحد های کارآموزی .دانشجویان بود داشت و با تمام سختی ها و مشکلات در آموزش همراه

 .این دیدگاه کاهنده می تواند بر ارتقای انگیزه استادان و سطح دانش دانشجویان تاثیر گذار باشد

نجی دانشجویان تاکید به ضرورت سلامت س دکتر مرضیه حسن پور عضو هیئت علمی گروه پرستاری کودکان و مراقبت های ویژه نوزادان نیز

 سنجی سلامت برای کارهاییراه مشارکتی های بحث و اندیشی هم با باید که است مهمی ارکان جز دانشجو و استاد  کرد و گفت : مسئله سلامت

متناسب با توانمندی آنها را  شایستگی ودکتر حسن پور تفویض اختیارات اعضای هیئت علمی مبتنی بر  .استادان در نظر گرفته شود و دانشجویان

ان و نحوه تعامل وی همچنین به چالش های مربوط به فرایندهای آموزشی تحصیلات تکمیلی، مدیریت ارزشیابی دانشجوی .ضروری دانست

 .مدیریت با اعضای هیئت علمی در حل مشکلات نیز اشاره کرد

نبه همکاران در گروه، ابراز راقبت های ویژه نوزادان، ضمن قدردانی از تلاش همه جادکترجمال الدین بگجانی مدیرگروه پرستاری کودکان و م

 .تامیدواری کرد که بتوان در دوره جدید با تلاشی مضاعف برای پیشبرد اهداف سازمانی حرکتی هدفمند و موثر داش

یکرد تسهیلگری در فرایند های مایت های دانشکده با رودکتر شهزاد پاشایی پور مدیر گروه بهداشت جامعه و پرستاری سالمندی، ضمن تشکر از ح

با همراهی و حمایت های  آموزشی و پژوهشی گفت: دوران سخت کرونا باعث نشد این گروه از نظر مسائل آموزشی عقب بماند و امیدواریم که

 .کل مجموعه بتوان پیشرفت های خوبی در زمینه آموزش و پژوهش برداریم

موزشی در گرایش پرستاری است یار گروه پرستاری داخلی وجراحی و علوم پایه، بیان کرد: این گروه ، بزرگترین گروه آدکتر لیلا صیادی دانش

 .درحالیکه تعداد اعضا هیئت علمی در گروه پاسخگوی این میزان حجم کار آموزشی نمی باشد

گروه اشاره کرد و گفت: با توجه  به کمبود اعضا هیئت علمی در ایندکتر نسرین رسول زاده استادیار گروه پرستاری داخلی وجراحی و علوم پایه، 

وی  .موزشی زیادی برخوردارندبه حجم بالای فعالیت ها در گروه، این تعداد هیئت علمی پاسخگوی این حجم کار نیست و استادان از فشارکار آ

 .نشکده شدخواستار ایجاد چنین بستری در داهمچنین تشکیل محیطی برای کاهش فرسودگی روانی کارکنان را ضروری برشمرد و 

واحد و مشکلات آن، خواستار  دکتر سید طاهره میرمولایی مدیر گروه مامایی و بهداشت باروری ضمن اشاره به کمبود تعداد هیئت علمی در این

به خوبی در حوزه مامایی  واقع شده وفراخوان جهت جذب اعضای هیئت علمی جدید شد که بتوانند برای توانمند کردن هرچه بیشتر گروه موثر 

 .کشور بدرخشند

امایی و عملیاتی بودن فاطمه رحیمی کیان عضو هیئت علمی گروه آموزش مامایی وسلامت باروری ضمن قدردانی از حمایت های مدیر گروه م

 .ین مشکل شدرتفع ساختن ادیدگاه این گروه، به کمبود نیروی انسانی در این گروه و حجم بالای کار اشاره کرد و خواستار م

استادان دانشکده تاکید کرد و  دکترمریم نکولعل استادیار گروه آموزش مامایی وسلامت باروری، بر ضرورت ارتقاء اعتماد به نفس دانشجویان و

کنند. وی همچنین به عرفی گفت: متخصصین شایسته پرستاری و مامایی باید توانمندی های خود را به جامعه نشان دهند و خود را به خوبی م

 .طولانی بودن فرآیندهای پژوهشی اشاره کرد و خواستار تصحیح و حذف فرآیندهای غیر ضروری این حوزه شد

ایت دانشکده برای بارگزاری سدکتر نکولعل با اشاره به اهمیت آموزش های مردمی و بالا بردن سطح آگاهی آنان، خواستار ایجاد بخشی در وب 

 .اقشار جامعه شد مطالب آموزشی برای
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: ما توانایی برگزاری دوره های دکتر زهرا عباسی مسئول مرکز مهارت های بالینی دانشکده با اشاره به امکانات و تسهیلات این مرکز بیان کرد

 .رهای مناسبی داریمرفیت راهکاظآموزشی در سطح ملی و بین المللی را داریم و نباید این فرصت را از دست داد و برای استفاده بهینه از این 

احد های آموزشی خود دکتر عباسی اظهار داشت: اعضا هیئت علمی برای فول تایم شدن مجبورند از دروئ غیر مرتبط برای تکمیل کردن و

 .استفاده کنند که این مسئله یک معضل محسوب می شود و باید برای آن راهکاری ارائه داد

ه تعهد هیئت علمی خواستار بمامایی وسلامت باروری، با انتقاد به روند طولانی بودن فرایند ورود دکتر پریسا صمدی استادیارگروه آموزش 

بر شد، وی همچنین به تسهیل فرآیند پایان نامه های محصول محور که از راهبردهای اصلی راهکارهایی برای کوتاه تر شدن این فرایند زمان

ی آموزشی را برای استادان وی همچنین تشکیل نشست ها با دیگر اعضای هیئت علمی گروه ها .ددانشگاه در دوره جدید می باشد نیز اشاره کر

راستا شوند و همچنین به فراهم جدید لازم و ضروی دانست تا با مشارکت و آشنایی بیشتر با یکدیگر بتوانند در جهت پیشبرد اهداف دانشکده هم

 .یز اشاره کردکردن امکاناتی برای سنجش سلامت اعضای گروه ها ن

م مریدی و دکتر مرجان دلخوش در این دیدار اعضای هیئت علمی جدید دکتر نسیم امینایی، دکتر پگاه مطوری پور، دکترمعصومه نمازی، دکترمری

یشنهادات ادل نظر کردند و پبه معرفی خود پرداختند و دیگر اعضای هیئت علمی گروه های آموزشی دانشکده نیز درباره مسائل گروه بحث و تب

 .خود را ارائه دادند

 

 1400های مدیریتی در سال برگزاری اولین نشست کمیته تخصصی ساختار و فناوری

در سالن حکیم ستاد مرکزی  1400دی 28شنبه روز سه 1400های مدیریتی در سال اولین جلسه کمیته تخصصی ساختار و فناوری

 .دانشگاه برگزار شد

 

سه با حضور دکتر سید ابوالفضل گاه علوم پزشکی تهران مدیریت تحول، نوسازی و مطالعات کاربردی دانشگاه، این جلبه گزارش روابط عمومی دانش

و  ریزی منابع و دبیر شورای راهبری توسعه مدیریت دانشگاه، دکتر مسعود امانلو مدیر تحول، نوسازیذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه

 پیشنهادهای و ها برگزارها و بیمارستانهای ستادی، دانشکدهیته ساختار و فناوری های مدیریتی، نمایندگان حوزهمطالعات کاربردی و دبیر کم

 .شد تصویب و بررسی (1400اه آذرم تا 1۳99 سال ماه دی زمانی بازه) دانشگاه داراولویت

رای امتیاز دکتر امانلو در ابتدا ضمن اشاره بر فرهنژ مدیریت مشارکتی، به بیان اهداف و مزایای نظام پیشنهادها پرداخت و در ادامه پیشنهادهای دا

طه ها را ارائه کرد. سپس اعضای جلسه نقها و بیمارستانهای تخصصی در سطح دانشکدهاز کمیته خبرگی دانشگاه و کمیته 50داوری بالای 
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 نظرات موافق و مخالف خود برای هر پیشنهاد را بیان کردند. در ادامه با رای گیری اعضای حاضر در جلسه، پیشنهادهای اولویت دار دانشگاه

و یا توضیح اینکه برخی از پیشنهادها به دلیل ارائه نشدن راهکار اجرایی از طرف پیشنهاد دهنده، منع قانونی، ناقص بودن پیشنهاد  .شدند  مصوب

 در حال اجرا بودن رد شدند.

 مندی از مزایای نظام مدیریت مشارکتی، با دستور دکتر ذاکریان مقرر شد تا بر اسائ تعداددر این جلسه با هدف ایجاد انگیزه کارکنان، پویایی سازمانی و بهره

 نشگاه، قدردانی شود.ای لوح تقدیر با حضور رئیس دامشارکت، از پیشنهاد دهندگان برتر و واحدهای سازمانی برتر در نظام پیشنهادها با اعط

 

 امضای تفاهم نامه همکاری دانشگاه علوم پزشکی تهران و موسسه خیریه متوسلین به امام رضا)ع(

زشکی، دانشگاه علوم پزشکی تهران و موسسه خیریه متوسلین به امام رضا)ع( با توجه به نیات خیرخواهانه برای ارائه خدمات پ

ری از تخصصی و فوق تخصصی به بیماران مغز و اعصاب، تفاهم نامه همکاری برای مشارکت در تکمیل، تجهیز و بهره بردادرمانی، 

 .مرکز بین المللی علوم مغز و اعصاب ایران امضا کردند

 

 عمرانی، عملیات ادامه و شده غازآ گذشته های سال از یادشده مرکز ساخت اینکه به توجه با  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،

 1400 دی 25 شنبه روز تنهای در و برگزار خصوص این در متعددی جلسات بود، طرفین مشارکت نیازمند آن از برداری بهره و تجهیز تکمیل،

همه  .مغز و اعصاب شد لیهم نامه ای بین رئیس دانشگاه و اعضای هیئت مدیره دانشگاه علوم پزشکی تهران شریک موسسه مرکز بین الملتفا

 .امور علمی آموزشی پژوهشی و درمانی این مرکز برعهده دانشگاه و امور مالی اداری بر عهده موسسه خواهد بود

 

 کارشناس مسئول واحد غذا و دارو شبکه بهداشت ری دکتر زهره سرتیپی مصاحبه با

و شبکه آشامیدنی، آرایشی و بهداشتی توسط واحد غذا و دارنظارت بر چرخه تامین و توزیع محصولات غذایی، :دکتر زهره سرتیپی 

 بهداشت ری

 .دکتر زهره سرتیپی در مصاحبه با روابط عمومی شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری وظایف واحد غذا و دارو را بیان کرد
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 ر است:مصاحبه به شرح زیبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، متن 

 لطفا ابتدا خودتان را معرفی کنید.

 دکتر زهره سرتیپی داروساز و سرپرست واحد غذا و دارو شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری هستم.
 وظایف واحد غذا و دارو را به طور مختصر شرح دهید.

واد غذایی ،آشامیدنی،آرایشی و از کارخانجات و کارگاه های تولید م فعالیت ها و وظایف این واحد گستردگی زیادی دارد و شامل نظارت و پایش
 لام آرایشی و بهداشتیبهداشتی تحت پوشش سردخانه ها و انبارهای نگهداری اقلام غذایی ،آرایشی و بهداشتی تحت پوشش مراکز عرضه اق

 نطباقاتحت پوشش ارسال به آزمایشگاه و بررسی موارد عدم  شامیدنی آرایشی و بهداشتی از واحد های تولیدیآ-نمونه برداری ازمحصولات غذایی

ات واحدهای تولیدی به مراجع های ارسالی تخلف پرونده پیگیری، ارگانها سایر با  انجام بازدید های مشترک از سطح عرضه آرایشی و بهداشتی
ئه خدمات دارویی داروخانه ها درجهت ارتقاء خدمات حوة ارانهای بخش خصوصی در زمینه نظارت بر عملکرد داروخانه،قضایی تا حصول نتیجه

 ان در انجام وظایف محوله.نظارت بر امور فنی داروخانه از طریق سرکشی آن ها و کوشش در بر طرف کردن نواقص و راهنمایی کارکن، دارویی
اروها و لوازم مصرفی پزشکی و داروهای یمت دهای بازرئ در زمینه اعلام قا مراجع قضایی و نیروی انتظامی و ارگانهای بین بخشی بهمکاری

احد های تحت پوشش و ارجاع و از مردمی شکایات و تخلفات آنی پیگیری اعتیاد ترک مراکز  نظارت و پایش، مکشوفه غیر مجاز و قاچاق و تقلبی
ل فنی داروخانه های ر حضور مسئونظارت ب، برنامه ریزی در خصوص انجام به موقع بازرسی از واحد های تحت پوشش، به کارشنائ مربوطه

 ا و تحویل به اموال تملیکیهمعدوم سازی در محل یا جمع آوری اقلام غیر مجاز، قاچاق و تاریخ گذشته داروخانه ، خصوصی در شیفت عصر و شب

 در و نواقص رفع در آنها ریپیگی و مخدر داروهای همچنین و مجاز غیر و قاچاق داروهای وجود و فنی لحاظ از  نظارت و رسیدگی بر عطاری ها
 قضایی مراجع به وارجاع آنها امحا و آوری جمع مجاز غیر اقلام وجود صورت

 در خصوص اهمیت توجه به جایگاه غذا و دارو در سلامت مردم توضیح دهید؟

روی عرضه شده به مردم بر غذا و داحوزه معاونت غذا و داروی شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری در راستاای تامین و ارتقاء سلامت چرخه 

هرستان ش سطح در ارویید و بهداشتی آرایشی، آشامیادنی، غذایی، محصولات توزیع و تولید بر علمی و منسجم ای برنامه براسائ  آن است،
 نظارت نموده و با تحقق آن تعهدات خود را نسبت به ارائه غذا و داروی سالم به مردم عمل کند.

 د غذا و دارو در شبکه بهداشت آغاز به کار کرد؟از چه زمانی واح

 در ستاد شبکه بهداشت ری آغاز شد. 1۳98فعالیت این واحد از اردیبهشت سال 
 گشت های مشترک بیشتر با چه سازمانها، نهادها و از چه اماکنی صورت می گیرد؟

مت، اصناف، پلیس امنیت، پلیس همچون تعزیرات حکومتی، اداره صاز فعالیت های مهم برگزاری گشت های ویژه با سایر اداره ها و سازمان هایی 
 جام می شود.مواد مخدر، فرمانداری و بخشداری هاست، که به منظور نظارت ویژه بر اماکن و فعالیت هایی مشمول بازدید، ان

 بیشترین شکایت ها ارسالی به واحد شما در ارتباط با چه موضوعاتی است؟
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ر مجاز، گرانفروشی، عدم تحویل ئ ها در بخش های تولید غیر مجاز مواد خوراکی، آرایشی و بهداشتی در کارگاه های غیبیشترین شکایت ها و تما
 دارو در داروخانه ها، فروش اقلام غیر مجاز، مواد مخدر و کالای قاچاق در عطاری ها است.

 تعریف کالای قاچاق ارائه چیست؟

وارد کشور نشده، سازمان  لات آرایشی و بهداشتی( است که ساخت کشور نبوده و از مجرای قانونیکالای قاچاق محصولی )اعم از دارو، محصو
می باشد. ) برچسب زرد رنژ غذا و دارو نظارتی بر آن نداشته، فاقد مجوز و برچسب اصالت کالاست و در حقیقت اصالت آن جنس قابل بررسی ن

 روی محصول که در سامانه تی تک قابل استعلام است(
 در بازدید عطاری های چه مواردی بررسی و متصدیان این صنف به چه نکاتی باید توجه داشته باشند؟

 اصالت و دارا بودن مجوز های  در شهرستان ری بویژه، شهرری عطاری های زیادی وجود دارد و در این بازدید ها اقلام موجود در عطاری از نظر
 بوده و پیگرد قانونی دارد. دارو در عطاری اعم از قرص های چاقی و لاغری، مخدر و قاچاق ممنوعلازم بررسی می شود، همچنین فروش هرگونه 

 آیا بازدیدها صرفا در ساعت اداری انجام می شود؟

دید ای و مراکز تحت پوشش بازبازدید ها صرفا در زمان اداری و صبح ها انجام نمی شود و بر حسب نیاز در شیفت های عصر و شب هم از واحد ه
 داریم.

 در بازدید از داروخانه ها چه مواردی بررسی می شود و مسئولان فنی چه نکاتی را باید مورد توجه قرار دهند؟

ف و اصالت اقلام موجود، در بازدید داروخانه ها طبق چک لیست موجود موارد مختلفی نظیر حضور فعال مسئول فنی، گرانفروشی، تاریخ مصر
 تحویل داروهای کمیاب و ... مورد بررسی قرار می گیرد.شرایط نگهداری داروها و 

 به طور کلی توصیه ها و راهنمایی های شما به مردم در خصوص مسائل مرتبط با واحد غذا و دارو چیست؟

نه ها و همچنین ی را از داروخاتوصیه مؤکد ما به مردم برای حفظ سلامت خود و خانواده های شان این است که اقلام دارویی، آرایشی و بهداشت
 مواد غذایی خود را از فروشگاه های معتبر و نام آشنا خریداری کنند.

 موضوع چاقاق کالا از موضوعات مهم کشور است، در این خصوص واحد شما چه کار هایی را انجام می دهد؟

ستاد شبکه بهداشت تشکیل  شهرستان ری در در مورد قاچاق کالا به صورت ادواری جلسات کارگروه فرعی مبارزه با قاچاق اقلام سلامت محور
دهای تحت پوشش انجام شده می شود و با تشکیل گروه هایی در قالب گشت مشترک، بازرسی های مورد نظر، از انبارها، عطاری ها و سایر واح

 و در صورت مشاهده اقلام قاچاق اقدامات قانونی صورت می گیرد.
 ری کرونا بفرمایید؟از فعالیت های واحدتان در دوران همه گی

ش طبق چک لیست انجام شیوه نامه های بهداشتی در واحد های تحت پوش با شروع ویروئ کرونا برای کاهش این همه گیری نظارت بر اجرای

 های نامه شیوه رعایت بررسی و پوشش تحت واحدهای از بازدید برای سلیمانی شهید طرح در حضور واحد، این های فعالیت دیگر از می شد.
ین محصولات، نمونه برداری کننده، ماسک، ملزومات بهداشتی و جلوگیری از احتکار ا ضدعفونی مواد های انبار کشف همچنین کرونا، بهداشتی

ان داروخانه ها، واکسیناسیون از مواد ضدعفونی کننده برای حصول اطمینان از کیفیت و عملکرد آن ها، حضور و همکاری در واکسیناسیون کارکن
 ر زندان ها و مراکز تجمیعی واکسن را می توان نام برد.د

 چه انبارهایی مورد بازدید قرار می گیرند و چه مواردی در آنها بررسی می شود؟

طبق چک لیست شرایط نگهداری  و آرایشی و بهداشتی انبار های مواد غذایی و آرایشی و بهداشتی همچنین سردخانه های نگه داری اقلام خوراکی
رات /صمت پلیس امنیت ( انجام موجود در انبار مجوز ها و اصالت کالا بررسی می شود. بسیاری از بازدید ها به صورت گشت مشترک ) تعزیکالا 

ه دستور قضایی پلمپ می شود. شده، در صورت مشاهده اقلام غیر بهداشتی، تقلبی و غیر مجاز اقدامات قانونی صورت می گیرد و واحد مربوطه ب
نند برخورد قضایی شده، همچنین ا انبار هایی که به صورت غیر مجاز فعالیت کرده و اقدام به تولید محصولات غیر مجاز و تقلبی می کهمچنین ب

 ی شود.مکارگاه های سبزی پاک کنی و سبزی خرد کنی به صورت ادواری بازدید و نمونه برداری از محصولات آن ها انجام 
 ما چیست و مردم چه مواردی را می توانند به واحد شما اطلاع دهند؟راههای ارتباط مردمی با واحد ش

شهرستان ری ارتباط برقرار  ثبت و یا از طریق شماره تمائ های شبکه بهداشت و درمان 190 مردم می توانند شکایات خود را از طریق سامانه

 149 داخلی  ۳۳887275  - 7     کنند.
 دهید.در خصوص سامانه تی تک مختصری توضیح 
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ایست از آن استفاده کند، با بتی تک سامانه ای است که به نظر من هر فرد قبل از خرید کالای خوراکی، آرایشی بهداشتی و دارویی خارجی می 
 م به ذکر است جهت استعلاماین کار هم از اصالت کالای مصرفی خود مطمئن شده، هم از خریداری اقلام قاچاق جلوگیری می شود. همچنین لاز
 برچسب کالا توجه کنند. اصالت اقلام ایرانی خود نیز حتما به نشان سیب سلامت و شماره درج شده در قسمت پایینی سیب سلامت موجود در

 سخن پایانی؟

 ی کنم.مدر پایان از زحمات همکاران پر تلاشم، دکتر محمد رضا حیدری، مهندئ حسین یافتیان، مهندئ شیما وجودی تشکر 
 

 1400جلسه تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در سال پانزدهمین 

های درمانی، حمایت از حقوق پزشک و بیمار رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(: مستندسازی درست پرونده

 است

ر مواجهه با پیک احتمالی دمادگی بیمارستان در جلسه این هفته تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( موضوعاتی چون آ

های بالینی طور خاص وضعیت ایمنی بیمار در بخشنویسی الکترونیکی و بهامیکرون، واکسیناسیون دوز سوم کووید کارکنان، روند پیشرفت نسخه

 .این مرکز بررسی شد

 

هبری و مدیریت مجتمع شنبه خمینی )ره( پانزدهمین جلسه تیم ر به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام

های انشگاهی، روسای بیمارستانبا حضور دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، معاونان و مدیران پشتیبانی، درمان و امور د 1400بهمن  2

 ر شد.الن شورای ریاست برگزاسعصر )عج( و انستیتو کانسر در امام خمینی )ره(، ولی

رئیس مجتمع از افتتاح فروشگاه هفت واقع در ضلع شرقی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در سالروز ولادت باسعادت حضرت فاطمه زهرا 

 شود.اندازی میمنظور رفاه حال مراجعین و کارکنان راهالله علیها خبر داد و افزود: این فروشگاه با نام مدافعان سلامت بهسلام

 ها در روزهای آتی تاکید کرد.های تابعه آنهای مجتمع و مدیریتی معاونتادامه بر لزوم ارایه و تکمیل برنامه های چهارسالهوی در 

دکتر دهقان در خصوص وضعیت شیوع امیکرون در مراجعین و کارکنان مجتمع توضیح داد: خوشبختانه شدت بیماری امیکرون زیاد نیست ولی 

ها رو برای پیشگیری از انتشار ویروئ و توقف خدمات در بخشدهد. از این ابتلای سایر افراد را به میزان بالایی افزایش میابتلای هر فرد، ریسک 

اهمیت  باید توجه شود افراد دارای علائم حتما به درمانگاه کرونا مراجعه و در صورت نیاز از استعلاجی استفاده کنند. رئیس مجتمع با تاکید بر

های سینوفارم، های بهداشتی و واکسیناسیون افزود: بحث واکسیناسیون در مجتمع با تمام توان در حال انجام است و واکسنتکلرعایت پرو
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احتمال وقوع پیک ششم، واکسیناسیون دوز سوم کووید کارکنان اسپایکوژن و پاستوکووک در سبد واکسیناسیون این مرکز وجود دارد. با توجه به

 ضروری است.

 

ای رمدسیویر درمان موقت بیماران سرپایی افزود: ر دهقان همچنین بر لزوم پیگیری مسئولان وزارت بهداشت و دانشگاه مبنی بر پوشش بیمهدکت

کننده های چهارم و پنجم بسیار کمکموضوع سلامت مردم در میان است. پروتکل درمان بستری موقت کووید در مدیریت بیماران بستری پیک

تنهایی از پس توانند بهها نمیتانامه هم اگر با پیک دیگری مواجه شویم یکی از راهکارهای مورد توجه است. از طرفی مردم و بیمارسبود و در اد

های پزشکی بیماران و عوارض ناشی از آن گفت: تبعات خوانا و کامل نبودن های ناشی از آن برآیند.وی با اشاره به چالش مستندسازی پروندههزینه

ها و معاونین امور دانشگاهی و های مستمر، نقش نظارتی روسای بخششود. ضمن آموزشها منجر به تضییع حقوق پزشک و بیمار میوندهپر

 های ران در جلسات کمیتهدرمان مجتمع در کاهش خطاهای ثبتی بسیار مهم است و باید به آن توجه شود. همچنین حضور جدی اساتید و فراگی

عنوان یکی از وظائف ها نیز بهتدریج نظارت بر نحوه مستندسازی پروندهها را بررسی و خطاها را بازخورد دهند. انتظار داریم بهوندهمدون نظارتی پر

 ها عملیاتی شود.مهم آموزشی در قالب خودارزیابی در بخش

های پشتیبانی و درمان و مشارکت : با همکاری معاونتین مرکز اشاره کرد و افزودانویسی الکترونیکی در رئیس مجتمع همچنین به پیشرفت نسخه

وی با قدردانی از عملکرد خوب حوزه معاونت  کی در مجتمع در وضعیت خوبی است.نویسی الکترونیفعال سایر همکاران طبق آمار دانشگاه، نسخه

 6منطقه  ی فیزیکی بیمارستان در کنار تعامل با شهرداریاه مثبت معاونت پشتیبانی در اصلاح و زیباسازی فضاهای اخیر افزود: نگپشتیبانی در ماه

گام ادامه بهباره ولی طبق برنامه و گامیکها البته به دلیل محدودیت منابع مالی نه بهزده و کماکان این فعالیتاتفاقات خوبی را برای مجتمع رقم

طور دهد و همینوزانه و میزان خدمات تخصصی که به مردم ارائه میع، بار مراجعات رهرحال با توجه به جایگاه کشوری مجتمخواهد داشت. به

 طه دارد.اهمیت نگهداشت و توسعه فضای سبز، بهسازی مبلمان شهری و زیباسازی محوطه نیاز به حمایت ویژه مسئولان مربو

ی ایمنی بیمار، پایش های هفتگی مدیریتدر این جلسه فاطمه حمیدی فر کارشنائ هماهنژ کننده ایمنی بیمار مجتمع گزارش جامعی از جلسات 

وظیفه، مستندسازی، خطاهای دارویی، خطای شده )عدم انجامها و بررسی تحلیلی خطاهای مشاهدهکارشناسی تیم ایمنی بیمار از بخش

علی سورکی معاون حمدمتوضیح این که، در این جلسه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، مهندئ  هموویژلانس و ...( ارائه کرد.

مینی رئیس بیمارستان امام پشتیبانی، دکتر امیرحسین اورندی معاون درمان، دکتر محمدرضا صالحی معاون امور دانشگاهی، دکتر علیرضا کاظ

ئیس امور رنی الله محمود زاده رئیس انستیتو کانسر، دکتر سید حسن اینانلو مدیر نظارت بر درمان، دکتر سید علی مؤمخمینی )ره(، دکتر حبیب

آریاملو مدیر پرستاری،  پژوهشی و فناوری، دکتر علی گنجعلی خان مدیر درمان، دکتر نوید مقدم سرپرست مدیریت فناوری اطلاعات، پرستو

یت یاست و مسئول بهبود کیفمحمدحسین امراللهی مدیر منابع انسانی، احد اکرمی سرپرست مدیریت خدمات پشتیبانی و امیر رجبی رئیس دفتر ر

یمنی بیمار این مرکز حضور ااز اعضای تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و فاطمه حمیدی فر کارشنائ هماهنژ کننده 

 داشتند.

 

 های علوم پزشکی تهران و شهرکردهای درمان دانشگاهبرگزاری جلسه همفکری و تعامل اندیشه بین معاونت

رد اندیشه بین معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران و معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی شهرکجلسه همفکری و تعامل 

شم بهمن با حضور دکتر سعید ناطقی، معاون درمان تهران، دکتر فریدون رحمانی، معاون درمان شهر کرد و تیم همراه، چهارشنبه ش

 .برگزار شد 1400
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یند و برگزاری این چنین جلسات پزشکی تهران معاونت درمان، دکتر ناطقی، ضمن استقبال از شروع این فرآ به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم

می و کیفی پزشکان در کوی توضیحات کاملی در خصوص برنامه ارزیابی عملکرد  خواهان بررسی موارد نظیر به نظیر در هر دو معاونت شد.

 دانشگاه علوم پزشکی تهران ارائه کرد.

دانشگاه های علوم پزشکی  درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: سید عرفان ترکش به عنوان مشاور اینجانب با معاونت درمان های معاون

عملکرد چهارساله معاونت درمان پرداخت  در ادامه، دکتر ناطقی به تفسیر و توضیح بازدید های بیمارستانی و برنامه تمام کشور در ارتباط خواهد بود.

 به نظارت هوشمند، به ویژه مراکز خصوصی تاکید کرد.و 

رمان از جمله، صدور پروانه، ددکتر شیوا خوشنویس، معاون نظارت و اعتباربخشی معاونت درمان به بیان موارد مهم و مشترک میان معاونت های 

ات کلی در خصوص مهمترین صاد درمان به توضیحمریم رادین منش، رئیس اداره اقت نظارت بر بستری و سرپایی و رسیدگی به شکایات پرداخت.

 دند و همفکری صورت گرفت.موضوعات اقتصاد درمان پرداخت و در مقابل تیم معاونت درمان شهرکرد سوالات و مسائل محل مناقشه را بیان کر

 

از گزارش راه اندازی دانشگاه سبطین تا تعیین تکلیف ساختار گروه های بالینی در جلسه هیئت رئیسه 

 دانشکده پزشکی

اه مرئیس دانشکده پزشکی با تاکید بر چینش مناسب و تکمیل کادر علمی دانشکده پزشکی دانشگاه سبطین عراق، گفت: از آبان 

 .شوندسال آینده، اولین گروه دانشجویان پزشکی عراقی با کنکور امسال این کشور پذیرفته می
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بهمن در سالن شورا  9تهران دانشکده پزشکی، جلسه هیئت رئیسه دانشکده پزشکی صبح روز به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 

سفر به عراق و راه شی از  سه دکتر بیژ محمدی گزار شد، در ابتدای جل سبطینبرگزار  شگاه  سمی دان شگاه علوم شعبه بین -اندازی ر الملل دان

س شگاه تو شکی تهران در کربلا ارائه کرد و گفت: این دان شده و در آینده نزدیپز ساخته  سین )ع(  سدبرداری میک به بهرهط عتبه امام ح وی  .ر

ستند که در دوره های آ شگاه ه شکی زیرمجموعه این دان ستاری و پیراپز شی، پر شکی، توانبخ شکده پز سه دان شکی عمومی، افزود:  موزش پز

دانشجویان نیز در دستور کار  ی تکمیلی و کوتاه مدت پذیرش و آموزشپرستاران و موارد مطرح فعالیت خواهند کرد. دوره های فلوشیپ، دوره ها

 .شوند تحصیل خود را آغاز خواهند کرداست. از آبان ماه سال آینده، گروه اول پزشکی که در کنکور امسال عراق پذیرفته می

شکی است و با توجه به برعهده دانشکده پزرئیس دانشکده پزشکی خاطر نشان کرد: تکمیل کادر هیات علمی و تامین مدرئ در رشته پزشکی 

 .تاثیر و نقش موفقیت دانشگاه در این حوزه در عرصه های بین المللی و گام های بعدی، باید با تدبیر پیش رفت

 کرد حمطر را دانشگاه ایه دانشکده در پایه علوم مشترک آموزشی های گروه ادغام سابقه بحث تکمیلی تحصیلات  دکتر کاشانی معاون آموزش

شت با گروه ژنتیک اد و پاتولوژی گروه از پزشکی ژنتیک شدن جدا: گفت و شکده بهدا سانی دان شکده پزشکی، پغام گروه ژنتیک ان زشکی در دان

مربوطه انشکده ها به گروه های دجدا شدن دوره سم شناسی از گروه پزشکی قانونی و ادغام آن با گروه فارماکولوژی و انتقال اعضای علوم پایه 

شکی در دهه  شکده پز شکی تهران و ایران، گروه قار 80در دان شگاه علوم پز سی از رخ داد و همچنین در زمان ادغام دان شنا سی و انگل  شنا چ 

شدند شت منتقل  شکی به بهدا شکده پز شکی در  .دان شورای آموزش پز شست  صوبه ن صوص م صلاح خدر ادامه دکتر علی لباف در خ صوص ا

ی ارائه کرد و گفت: طبق این فلوشیپ و فوق تخصص برای اساتیدی که در راه اندازی این دوره ها تاثیرگذار بودند توضیحاتشرایط صدور مدرک 

شت ساتید وجود خواهد دا شرایط، امکان صدور مدرک برای این ا توانند ساتید متقاضی میوی افزود: ا .مصوبه و در صورت دارا بودن یک سری 

ست خود را به معاون شورای آموزش تخصصی ت آموزش تخصصی و فوقدرخوا سی در  ست ها پس از برر شکده ارائه دهند، درخوا تخصصی دان

 .تقدیم ریاست دانشکده شده و در صورت تایید به هیئت ممیزه دانشگاه ارسال می شود

باید تبصره هایی به فراخور  صر هستند ودکتر لباف با طرح موضوع ساختار گروه های بالینی گفت: گروه ها بر اصلاح فرآیندهای حاضر جدی و م

شی بالینی الحاق کرد ساختار گروه های آموز شیوه نامه  ضعیت گروه به  شنهاد معاون آموزش تخصصی و فوق .و شکی پی شکده پز تخصصی دان

 .دهای بالینی و پیشنهاد ایجاد معاون درمان در ساختار گروه ها مجدد مورد بررسی قرار گیرکرد: طرح ساختار گروه
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 نشست معاونان آموزشی و دانشجویی فرهنگی دانشگاه با اعضای شورای صنفی برگزار شد

اعضای شورای صنفی دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران درخواست های خود را درحضور معاونان آموزشی و دانشجویی 

 .فرهنگی، مطرح کردند و به بحث و تبادل نظر پرداختند

 

شنبه  به گزارش روابط عمومی سه چهار شجویی فرهنگی، این جل شکی تهران معاونت دان شگاه علوم پز ساعت  1400بهمن  6دان در  15تا  1۳از 

موزشی دانشگاه با شنیدن آسالن شورای معاونت برگزار شد و دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی و دکتر فرشاد علامه معاون 

 ی آنان پاسخ گفتند.صحبت های دانشجویان، به درخواست ها

ست های خود پرداختند که از مهمترین آنها می  سایل و درخوا صنفی به نوبت به بیان م شورای  شست اعضای  وان به: اختصاص یافتن تدراین ن

ارستان اینترن ها در بیم یک کرسی دانشجویی در جلسات شورای آموزشی دانشگاه، بازدید مسئولان معاونت دانشجویی فرهنگی از پاویون های

شرح وظایف کارو ستان ها، تفکیک  شگاه و معاونان آموزشی بیمار سه مشترک با معاونت آموزشی دان رزهای پزشکی و پرستاران ها، برگزاری جل

شاره کرد. سوالات و در بخش ها، افزایش حقوق و ... ا شگاه  شی دان شجویی فرهنگی و آموز ست هایی که با حوزه آنان در ادامه، معاونان دان خوا

 رتباط داشت را پاسخ گفتند و به ارائه راهکار برای حل مشکلات پرداختند.ا

 

ریزی علوم پزشکی مهمان های علوم پزشکی کشور و دبیر شورای عالی برنامهدبیر شورای گسترش دانشگاه

 الملل دانشگاه شدندکالج بین

الله شعبانی، معاون مدحسین آیتی و دکتر عنایتالملل، نشست مشترک دکتر محهای کالج بیندر راستای آشنایی با توانمندی

های علوم پزشکی کشور و دکتر الملل دانشگاه با دکتر جلیل کوهپایه زاده، دبیر شورای گسترش دانشگاهالملل و رئیس کالج بینبین

 .ریزی علوم پزشکی برگزار شدزاده، دبیر شورای عالی برنامهغلامرضا حسن
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الملل برگزار شد، در کالج بین 1400بهمن  11الملل، در این نشست که دوشنبه دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بینبه گزارش روابط عمومی 

آموزش علوم پزشکی کشور،  دکتر سید فرشاد علامه، معاون آموزشی دانشگاه، دکتر علی عرب خردمند، رئیس کارگروه تخصصی بین المللی سازی

 .ور داشتندالملل نیز حضالملل و دکتر زینب صیامی، معاون آموزشی کالج بیننشکده پزشکی پردیس بیندکتر امید امینیان، رئیس دا

ها ها در کشورهای مختلف پرداخت و گفت: کالجدر آغاز دکتر شعبانی ضمن خیرمقدم به حاضران، در قالب گزارشی کوتاه به معرفی ماهیت کالج

 .کنندیت میها و مراکز علمی فعالبه دانشگاهدر سطح جهان به صورت مستقل و یا وابسته 

و نحوه  (Affiliation) هاها، توضیحاتی در خصوص وابستگی این مجموعهها و کارکرد آنالملل دانشگاه با معرفی انواع کالجرئیس کالج بین

های این مجموعه از ابتدا تا کنون را تشریح کرد فعالیتوی سپس  .های مطرح دنیا را معرفی کردهایی از کالجنمونه ها از نظر مالی ارائه واداره آن

مجوز  9۳ال سالملل براسائ نیاز دانشجویان خارجی برای ورود به دانشگاه به ویژه در بحث آموزش زبان فارسی و انگلیسی در و گفت: کالج بین

 .فعالیت از معاونت آموزشی وزارت بهداشت را دریافت کرد

های نیاز برای ورود به مقاطع بالاتر به صورت مشترک، برگزاری دورهر کنار این موضوع، بررسی واحدهای درسی پیشدکتر شعبانی بیان داشت: د

المللی به اعضای های مختلف و تقویت آموزش زبان بینها، ارائه دروئ مشترک بین رشتهالملل با همکاری دانشکدهمدت برای داوطلبان بینکوتاه

رئیسه که پس از تصویب اساسنامه کالج در هیأتوی با اشاره به این .دانشجویان نیز در اهداف این مجموعه تعریف شدعلمی، کارکنان و هیأت

های خارجی تغییر کرد، اظهار داشت: همچنین کرسی های دانشگاه به این مجموعه ملحق و به گروه زبان، مرکز زبان1۳96دانشگاه طی سال 

الملل دانشگاه تصریح کرد: مسئولیت رئیس کالج بین .الج فعالیت خود را آغاز کردندکالمللی نیز در عمومی بینهای زبان فارسی و گروه آموزش

استاد مدعو،  ۳5علمی و های خارجی است و این گروه با چهار عضو هیأتارائه تمامی واحدهای درسی زبان انگلیسی دانشگاه برعهده گروه زبان

واحد درسی در قالب  261ه، در ترم گذشت دکتر شعبانی ادامه داد: .کنددانشگاه بعد از دانشکده پزشکی مادر ارائه میبیشترین واحد درسی را به کل 

الملل به صورت کاملاً ها در کالج بینوی افزود: این در حالی است که آزمون .دانشجوی دانشگاه ارائه شده است 8۳5کلائ برای یک هزار و  96

ان ها به صورت مجازی، در کنار آزمون کتبی، ارزیابی انفرادی و شفاهی نیز از دانشجویو طی دو سال گذشته با اجرای آموزش شودمتمرکز برگزار می

 .انجام شده است

های اصلی و جدی این مجموعه الملل دانشگاه از برگزاری نشست های تخصصی ماهیانه در حوزه زبان به عنوان یکی از برنامهرئیس کالج بین

اند و به طور نظران و افراد شناخته شده حوزه زبان از سراسر جهان در وبینارهای تخصصی شرکت داشتهداد و بیان داشت: بسیاری از صاحبخبر 

 .ایمالمللی در این رویدادهای علمی بودهکننده بینشرکت 250میانگین میزبان حدود 
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اشاره کرد و گفت: این برنامه  یسی برای رشته پزشکی عمومی توسط این مجموعه نیزدکتر شعبانی به مطالعه برنامه طولی سازی آموزش زبان انگل

کی به صورت یکپارچه که مصوب شورای آموزشی دانشگاه است با هدف ارائه آموزش زبان انگلیسی در طول هفت سال تحصیل دانشجویان پزش

وی از اجرای آزمایشی  .ها بهره لازم را ببرنددر دوره بالینی نیز از آموزش مورد توجه قرار گرفته تا نه تنها دانشجویان در مقطع علوم پایه بلکه

بتکاری است و تاکنون هیچ دانشگاهی طرح مذکور در تابستان سال جاری برای دانشجویان داوطلب خبر داد و افزود: این فعالیت کاملاً نوآورانه و ا

 .به آن ورود نکرده است

مورد رسیده  ۳6ده و این تعداد در سال جاری به شدوره و کارگاه تخصصی برگزار  2۳، 99بیان اینکه در سال  الملل دانشگاه بارئیس کالج بین

، 1400آموز و در سال زبان 572کلائ آموزشی برای  81علمی و کارکنان، طی سال گذشته افزایی اعضای هیأتاست، اضافه کرد: در راستای توان

 .برگزار شده استنفر  49کلائ برای یک هزار و  106

های خارجی چون عربی، فرانسه، آلمانی، اسپانیایی، ایتالیایی و ترکی استانبولی افزایی در دیگر زبانهای تواندکتر شعبانی افزود: همچنین کلائ

آموزان در دو سال برای زبان کلائ آموزش آزاد زبان 76الملل میزبان نیز با استقبال کارکنان و اساتید دانشگاه برگزار شده ضمن اینکه کالج بین

المللی سازی آموزش عالی در علوم پزشکی به صورت حضوری و وی به برگزاری دو دوره بین .گذشته براسائ درخواست متقاضیان بوده است

علمی جدید هیأت های دیگری به صورت اختصاصی و با اهداف ویژه برای پرستاران، اعضایمجازی اشاره کرد و گفت: این در حالی است که دوره

 .های تحصیلات تکمیلی برگزار شده استدانشگاه و دانشجویان دوره

های بسندگی برای متقاضیان دوره فرصت مطالعاتی اعم از الملل دانشگاه همچنین نسبت به برگزاری آزموندکتر شعبانی اضافه کرد: کالج بین

 .م کرده استقداعلمی و دانشجویان براسائ فرآیند تعریف شده، ااعضای هیأت

برای  کلائ زبان انگلیسی 17کلائ زبان فارسی و  16الملل دانشگاه با بیان اینکه در نیمسال نخست سال تحصیلی جاری، رئیس کالج بین

موخته یسی آنفر زبان انگل ۳22دانشجوی خارجی زبان فارسی و  246المللی در این مجموعه برگزار شده، تصریح کرد: در مجموع دانشجویان بین

ش اکنون به عنوان قطب آموزش زبان فارسی پذیرفته شده و در هفتمین گردهمایی مؤسسات فعال در آموزوی اظهار داشت: کالج دانشگاه هم .اند

 .زبان فارسی شرکت کرده است

ت: همچنین مدارئ تابستانه و گفدکتر شعبانی با اشاره به تولید محتوا در حوزه آموزش زبان فارسی با اهداف علوم پزشکی توسط این مجموعه، 

 .زبانان نیز با تکیه بر نوپا بودن این حیطه برپا شده استزمستانه برای اساتید آموزش زبان فارسی به غیرفارسی

مون گزاری آزالملل دانشگاه در پایان با اشاره به همکاری این مجموعه با وزارت علوم و سازمان سنجش در طراحی سؤالات و بررئیس کالج بین

های ستادی و برگزاری های فارسی( طی دو دوره، یادآور شد: تمام تلاش ما بر استفاده از فضای کالج برای فعالیتسامفا )سنجش استاندارد مهارت

 ها و دیگر واحدهایزی و یا با استفاده از فضای فیزیکی دانشکدهها به صورت مجاعلمی است و برپایی دیگر دورههای اعضای هیأتکلائ

 .گیردزیرمجموعه دانشگاه انجام می

ایان دوران دبیرستان، مستقیم پالملل دانشگاه نیز گفت: مفهوم کالج در کشورهای مختلف با این دیدگاه که دانش آموزان پس از سپس معاون بین

 .وارد دانشگاه نشوند، کاملاً جا افتاده است

شوند و مایل به های پزشکی متوجه عدم سازگاری با این علوم میان پس از ورود به رشتهدکتر آیتی ادامه داد: در ایران نیز برخی از دانش آموز

های هایی از فعالیت کالجوی با اشاره به نمونه .رگذار خواهد بودها مشخص و تأثیتغییر رشته هستند و این دقیقاً همان جایی است که نقش کالج

ها، تصریح کرد: فارغ نشجو از میان برترینو جذب دا (PPE) ناسی رشته فلسفه، سیاست و اقتصاداندازی کارشموفق دنیا از جمله آکسفورد در راه

 .ها را به صورت جداگانه خواهند داشتالتحصیلان این رشته ضمن آشنایی با سه حوزه مذکور، امکان ادامه تحصیل در هر یک از این رشته
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های گذشته، تصریح کرد: این مجموعه ضمن ارائه الملل دانشگاه طی سالوفق کالج بینالملل دانشگاه با تأکید بر دستاوردهای ممعاون بین

برنامه برای این گروه از های فوقهای مورد نیاز دانشجویان خارجی به ویژه در بحث زبان فارسی و انگلیسی، قابلیت اجرای آموزشآموزش

 .ی را داردعلمتر توانمندسازی اعضای هیأتدانشجویان و در سطح گسترده

بان و ریزی خوبی که از ابتدای فعالیت کالج انجام شده، همچنین شاهد افزایش توانمندی کارکنان در بحث زدکتر آیتی همچنین افزود: با برنامه

 .یردها نیز باید بیش از گذشته مورد توجه قرار گایم که توسعه این فعالیتها بودهای آنمباحث تخصصی حرفه

های الملل در پشتیبانی از آموزش زبان انگلیسی کل مجموعه دانشگاه و ارائه دورهاون آموزشی دانشگاه نیز اقدامات کالج بیندکتر علامه، مع

ها به لحاظ مالی و اقتصادی نیز بسیار به نفع مجموعه دانشگاه بوده های کالج در این زمینهتوانمندسازی را بسیار ارزشمند دانست و گفت: فعالیت

توضیحاتی در خصوص روند  ادامه دکتر عرب خردمند، رئیس کارگروه تخصصی بین المللی سازی آموزش علوم پزشکی کشور نیز با ارائه در .است

های گذشته در کنار برگزاری دو دوره آزمون بسندگی زبان فارسی، با همکاری اندازی آن، گفت: خوشبختانه کالج طی سالایجاد کالج و اهداف راه

الملل دانشگاه از وزارت اره به دریافت مجوز مدرسه بینوی با اش .المللی تافل نیز بوده استو سازمان سنجش میزبان آزمون بین وزارت علوم

الملل در سه سال آخر تحصیلی در این مدرسه و پس از آن وپرورش، بیان داشت: هدف از دریافت این مجوز تحصیل دانش آموزان بینآموزش

 .مندی در یکی از رشته مقاطع دانشگاه استعلاقهبراسائ استعداد و 

الملل را اندازی مدرسه بینهای علوم پزشکی خواست موضوع تصویب راهعلمی دانشگاه در ادامه از دبیر شورای گسترش دانشگاهاین عضو هیأت

 .ی تعریف شده در اساسنامه این مجموعه باشیمهایه بر اهداف و مأموریتهای کالج با تکدر شورای گسترش پیگیری کند تا شاهد توسعه فعالیت

ریزی علوم پزشکی نیز با تأیید نگاه ویژه دانشگاه نسبت علمی دانشگاه و دبیر شورای عالی برنامهزاده، عضو هیأتدر ادامه، دکتر غلامرضا حسن

المللی که امکان تحصیل در رشته پزشکی یان بینبرای دانشجو Life Science الملل، گفت: برهمین اسائ تعریف رشتهاندازی کالج بینبه راه

 Life Science نتخاب رشتهاوی ادامه داد: دانشجویان با  .با توجه به محدودیت ظرفیت و شرایط تحصیلی را ندارند، مورد توجه قرار گرفت

 .ها شوندآزمون علوم پایه، وارد یکی از این رشتههای علوم پزشکی، با شرکت در مندی خود برای تحصیل در رشتهی از علاقهتوانند ضمن آگاهمی

اندازی کالج های علوم پزشکی نیز با تبریک به دانشگاه علوم پزشکی تهران برای راهدکتر جلیل کوهپایه زاده، دبیر شورای گسترش دانشگاه

وی با تأکید بر  .تحسین دانسترا بسیار مثبت و قابلهای انجام شده این مجموعه ها و فعالیتهای گذشته، برنامهطی سال الملل و توسعه آنبین

ای ضمن تشریح الملل خواست طی مکاتبهالملل و رئیس کالج بیننگاه مثبت معاونت آموزشی وزارت بهداشت در این مسیر، از معاون بین

 .اعلام کنندالملل دانشگاه را ر مجوز مدرسه بینهای مورد نظر خود از جمله صدورخواستهای موجود، دظرفیت

 

راهبردهای ارتقای تلفیق آموزش و بالین در نشست مشترک مدیر پرستاری دانشگاه و مترون های بیمارستان 

 های تابعه دانشگاه علوم پزشکی تهران با مسئولان دانشکده پرستاری و مامایی

کی ان های تابعه دانشگاه علوم پزشنشست شورای تلفیق آموزش و بالین با حضور مدیر پرستاری دانشگاه، مترون های بیمارست

لات و تهران و هیئت رئیسه، مدیران گروه و جمعی از استادان دانشکده پرستاری و مامایی با هدف بررسی و رفع چالش ها و مشک

 .ارائه راهکارهای توسعه آموزش بالینی در دانشکده برگزار شد
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رئیس دانشکده در ابتدای  ه پرستاری و مامایی، دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادیبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکد

ب، بر اهمیت ارتقای وضعیت در سالن شورای یک، ضمن تبریک فرارسیدن ایام الله دهه فجر و ماه مبارک رج 1400بهمن ماه  12جلسه سه شنبه 

 تحصیلی دوم نیمسال آغاز  ای بیمارستان ها که آغاز موج ششم کرونا بآموزش بالینی دانشجویان و حفظ کیفیت آموزش به ویژه در شرایط فعل

 وقفه دچار بالین در آموزش حرانیب شرایط در تا کنیم ایجاد آمادگی و ریزی برنامه ای گونه به باید: گفت و کرد تاکید است شده همزمان دانشگاه

تحصیلی بتوانند در ارائه خدمات شرایط بحرانی کسب کنند تا بعد از فارغ الد و دانشجویان بتوانند شایستگی های لازم حرفه ای را حتی در نشو

شکلات و موانع در موج های وی افزود: آموزش پرستاری و مامایی آموزش میدانی است، م مراقبتی در شرایط مختلف به خوبی ایفای نقش کنند.

ای و توانمندی های تخصصی های لازم حرفهرستاران و ماماها و ارتقا مهارتکرونا نباید منجر به تعطیلی آموزش بالینی دانشجویان شود و تربیت پ

 بد.دانشجویان باید با برنامه ریزی های منسجم و هماهنژ بین دانشکده ها و مدیران پرستاری بدون وقفه ادامه یا

ست، گفت: برای ارتقا توانمندی ای آحاد جامعه ادکتر نیکبخت نصرآبادی با اشاره به هدف حرفه پرستاری که ارائه خدمات مطلوب و با کیفیت بر

وزش دانشجویان فراهم های علمی، احسائ ارزشمندی، هویت اجتماعی و تعهد حرفه ای دانشجویان لازم است بسترسازی مناسبی در محیط آم

 شود تا بعد از فارغ التحصیلی بتوانند با احسائ تعلق و امید نقش آفرینی کنند.

ر مسیر اجرایی این طرح وجود دسال گذشته گفت: با تمام مشکلاتی که  4اشاره به اجرایی شدن طرح تلفیق آموزش و بالین از رئیس دانشکده با 

ش بازخوردهای خوبی حاصل شده داشت اما با همدلی و همراهی مدیران بالین و زحمات همکاران دانشکده هم از حوزه بالینی و هم از حوزه آموز

 سال آینده قرار داده است. 4شگاه نیز توسعه این طرح را در برنامه عملیاتی خود در و معاونت آموزشی دان

( با CTAهایی از توانمندی ها و شایستگی ها برای انتخاب همکاران آموزش بالینی )دکتر نیکبخت نصرآبادی بر لزوم بازتعریف معیارها و شاخص

ن بتوان ارزشیابی مطلوبی از همکاران باید تدابیری اندیشیده شود تا با یک برنامه ریزی مدونظر مدیران پرستاری بیمارستان ها تاکید کرد و گفت: 

 چند سال گذشته داشته باشیم و با انتخاب برترین ها این مسیر هموارتر شود.

تاران در این دوران با جان و رسسیمین رنجبران مدیر پرستاری دانشگاه ضمن تشکر از حضور فعال پرستاران در دوران پاندمی کرونا بیان کرد: پ

پرستاری را به همگان نشان  دل و بدون هیچ چشمداشتی به اقشار جامعه خود خدمت رسانی کردند، این دوران توانست جایگاه و توانمندی حوزه

 دهد.

رستانی باید با حساسیت بیشتر مامدیر پرستاری به صلاحیت حرفه ای و توانمندی پرستاران تاکید کرد و گفت: برای پذیرش دانشجو و نیروهای بی

 و دید بازتر وارد عمل شد تا از حضور افراد ناکارآمد و غیر متخصص در حوزه آموزش و درمان جلوگیری شود.
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شتر دانش آموختگان این دانشگاه دانش حرفه ای، از جذب بی نشر و علم تولید در تهران پزشکی علوم دانشگاه بودن پیشتاز به اشاره با رنجبران

ای دانش آموختگان دانشگاه علوم پزشکی تهران برای طرح و همکاری در بیمارستان های دانشگاه خبر داد و گفت: از نظر توانمندی علمی و حرفه

 پیشرو بوده و برای جذب در بیمارستان های دانشگاه این دانشجویان در اولویت قرار دارند.

جویان در بالین مرتفع و مانند یک مانه با دانشجویان بیان کرد: باید چالش های پیش روی دانشرنجبران با تاکید بر ایجاد رابطه و تعاملات صمی

های لازم را رار بگیرند تا همکاریهمکار به دانشجو نگاه شود، همچنین مترون های بیمارستان ها باید در جریان برنامه ریزی بالین دانشجویان ق

 برای ارائه آموزش آنان فراهم کنند.

و بالین بیان کرد: تعامل  سریه پورتقی سرپرست امور آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشکده، با اشاره به موفق بودن طرح تلفیق آموزش دکتر

های بیشتری از سوی بیمارستان ها صورت گیرد تا بتوان همکاران بالینی در بیمارستان ها در این طرح خوب بوده و انتظار می رود که همکاری

 ا سطح دانش دانشجویان و مهارت های حرفه ای آن ها قدم های بیشتری برداشت.برای ارتق

 بتوانند التحصیلی فارغ از بعد که ندک تربیت را توانمندی دانشجویان توانسته و دارد خوبی بسیار هایظرفیت دانشکده: داشت اظهار پورتقی دکتر

یافته، در حالی که ظرفیت آموزش  وی افزود: هر ساله تعداد پذیرش دانشجویان افزایش برای ارائه خدمات با کیفیت برای جامعه خود مفید باشند.

 در عرصه بالین محدود بوده که برای این مشکل باید راه حلی اندیشید.

مشکلات پیش  : برای جبران ایندکتر پورتقی به مشکلات ایجاد شده در آموزش های بالینی دانشجویان در دوران پاندمی کرونا اشاره کرد و گفت

در ادامه  خود دچار نقصان نشوند. آمده به همکاری مضاعف بیمارستان ها و همکاران بالینی نیاز داریم تا دانشجویان برای ارتقا عملکرد تحصیلی

موزش بالینی انشجویان در آدمترون های بیمارستان های تابعه دانشگاه نیز چالش ها و مشکلات بین دانشکده و بیمارستان ها را برای حضور 

 ادل نظر شد.مطرح کردند، همچنین درباره امکانات و تسهیلات رفاهی دانشجویان در بالین و نحوه مرتفع نمودن آن بحث و تب

ن دانشکده و های دو جانبه بیریمترون های بیمارستان خواستار حضور فعال تر اعضای هیئت علمی در بالین شدند تا با ایجاد هم افزایی و همکا

ت، همچنین به کمرنژ شدن فعالیت رستان بتوان در مسیر اعتلای خدمات بهینه به بیماران و ارتقای توانمندی دانشجویان به خوبی قدم برداشبیما

و ایجاد انگیزه بیشتر در  موثر دانشجویان در بالین و کاهش مسئولیت پذیری و تعلق خاطرداشتن دانشجویان نیز اشاره شد که برای رفع آن

 ان پیشنهاداتی ارائه شد.دانشجوی

ی های دانشکده و بیمارستان در این جلسه به موضوعات توانمندسازی همکاران بالین، مهارت ارتباطی و تعاملات مطلوب بین پرستاران، همکار

جویان در بالین و برگزاری ابی دانشها در ارایه طرح های پژوهشی مشترک، تغییرات لازم در شیوه نامه انتخاب همکاران آموزش بالینی، نحوه ارزشی

 وبینارهای آموزشی در سطح بیمارستان و همچنین آموزش های مردمی پرداخته شد.

 

 نشست مدیران گروه های چشم پزشکی و ژنتیک دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد
 بیمارستان فارابی آماده گسترش همکاری با گروه ژنتیک دانشگاه

ای یک دانشگاه علوم پزشکی تهران در نشستی با حضور رئیس بیمارستان فارابی و جمعی از اعضمدیران گروه چشم پزشکی و ژنت

 .هیئت علمی گروه ژنتیک درباره گسترش همکاری بین این دو گروه به بحث و تبادل نظر پرداختند
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رای جمعی از اعضای هیئت پذی 1400دی  27به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، این بیمارستان دوشنبه 

درضا اکبری، مدیر گروه علمی گروه ژنتیک دانشگاه علوم پزشکی تهران بود. این نشست که با حضور دکتر مهدی خداپرست، رئیس، دکتر محم

یزدی، معاون آموزشی، دکتر اآ چشم پزشکی و دکتر حمید ریاضی، معاون درمان بیمارستان فارابی و دکتر محسن قدمی، مدیر گروه، دکتر پانته 

اه علوم پزشکی تهران برگزار مینا حاجی فرج تبریزی، معاون بین الملل و دکتر محمدحسین مدرسی، استاد و عضو هیئت علمی گروه ژنتیک دانشگ

دکتر قدمی در این .داختندپر شد، دو طرف درباره ایجاد همکاری بین گروه چشم پزشکی بیمارستان فارابی و گروه ژنتیک دانشگاه به گفت و گو

دند تصمیم گرفتیم تا به همراه باره گفت: پیرو نامه ای که ریاست محترم دانشکده پزشکی برای روسای بیمارستان های تابعه دانشگاه ارسال کر

انجام معاینات تشخیصی و  جمعی از همکاران گروه ژنتیک در بیمارستان فارابی حضور پیدا کرده و در خصوص مباحثی همچون مشاوره ژنتیک و

 .تیک و بیمارستان فارابی شودخدماتی که می توان به بیماران ارائه داد، بحث و تبادل نظر کنیم. امیدواریم این نشست باب همکاری گروه ژن

ختلف برگزار شد احسائ ن های موی در ادامه به اهمیت خدمات مشاوره ژنتیک در بیمارستان ها اشاره کرد و افزود: در جلساتی که در بیمارستا

یفمان آموزش، پژوهش و خدمات نیاز به این خدمات در هردو طرف مذاکره دیده می شد. هم بیمارستان ها و هم ما به عنوان گروه ژنتیک که وظا

و برنامه دانشگاه نیز این  ا تاکید شدرسانی در زمینه مسائل ژنتیکی است. در این جلسات بر هزینه بر بودن ایجاد آزمایشگاه ژنتیک در بیمارستان ه

ستان ها در این مرکز انجام شود. است که بتوانیم مرکزی را در دانشکده پزشکی برپا کنیم تا خدمات مشاوره، شرح حال و نمونه گیری برای بیمار

زشکی تهران، برای انجام معاینات پبالطبع هزینه زیادی برای بیمارستان ها نخواهد داشت. همچنین می توانیم با هم فکری و حمایت دانشگاه علوم 

شگاه یا دانشکده پزشکی راه تشخیصی که در حال حاضر در آزمایشگاه های خصوصی و یا خارج از کشور انجام می شود نیز مرکزی را در این دان

 .اندازی کنیم

رشمرد و اظهار داشت: در حال حاضر مارستان ها بوی نیاز به انجام خدمات مشاوره در بیمارستان ها را یک نیاز دوطرفه بین گروه ژنتیک و این بی

زمایشات ژنتیکی قابل تشخیص در همه تخصص ها بالاتفاق بحث ژنتیک وارد شده و می دانیم که بسیاری از بیماری های مرتبط با ژن از طریق آ

 .ولویت های کاری نبوده استاه شده و جزو و پیشگیری است. متاسفانه به این مسئله، هم از طرف همکاران ما و هم همکاران بالینی کمتر توج

ان ما در بیمارستان ها در زمینه دکتر قدمی با ابراز خشنودی از برگزاری نشست با گروه چشم پزشکی بیمارستان فارابی عنوان کرد: نظرات همکار

رییس دانشگاه و دانشکده  سه مشترکی باهمکاری با گروه ژنتیک به مسئولان دانشگاه و دانشکده پزشکی منتقل می شود تا در صورت نیاز جل

 .برای اعلام نیاز بیمارستان ها به خدمات ژنتیک تشکیل شود

شت دکتر اکبری نیز خدمات مشاوره ژنتیک را یکی از نیازهای بیمارستان فارابی دانست و اظهار داشت: در حال حاضر با مرکز سلامت وزارت بهدا

های ژنتیک خود را با بیمارستان فارابی انجام می دهد. به نظر بنده اگر قرار است تا ارتباط بین رشته  در ارتباط هستیم و آن مرکز عملا مشاوره

وی با بیان سیاست بیمارستان فارابی در زمینه ارائه خدمات .ای میان گروه چشم پزشکی و ژنتیک وجود داشته باشد باید این ارتباط آکادمیک باشد
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رستان فارابی از نظر اقتصادی قوی نیستند و سیاست ما نیز بر این بوده که بیماران به مراکز خصوص ارجاع داده ژنتیک تصریح کرد: بیماران بیما

ی نشوند. به همین دلیل اگر بنا باشد با گروه ژنتیک همکاری داشته باشیم، این همکاری باید به گونه ای باشد که بیماران به سمت بخش خصوص

ممکن است مشکلاتی برای بیماران ایجاد شود که متوجه بیمارستان فارابی خواهد بود. به همین دلیل ابتدا باید سوق داده نشوند. در آن صورت 

هدف که مشاوره ژنتیک است به درستی مشخص شده و در ادامه بیماران برای انجام آزمایشات تشخیصی نیز به مرکزی در دانشگاه علوم پزشکی 

 .تهران معرفی شوند

های تحقیقاتی و  نین ایجاد یک همکاری آکادمیک بین گروه چشم پزشکی و گروه ژنتیک را زمینه ساز گسترش همکاریدکتر اکبری همچ

زمایشگاه بیمارستان فارابی در ادامه دکتر زهره نوذریان، عضو هیئت علمی گروه پاتولوژی و مسئول فنی آ .پژوهشی بین این دو گروه دانست

ارائه کرد و از دریافت خدمات مشاوره  در این بیمارستان را 1400زی آزمایشگاه مولوکولار و ژنتیک از ابتدای سال توضیحاتی در ارتباط با راه اندا

 .ای در درمانگاه ژنتیک این بیمارستان خبر داد

 

سی و ششمین  های تحصیلات تکمیلیها در جذب دانشجویان خارجی دورهتر دانشکدهبا تأکید بر اهمیت نقش فعال

 ها برگزار شدالملل دانشکدهالملل دانشگاه با معاونان بینای معاون بینرهنشست دو

اهکارهای تعامل با مدیریت ها با بررسی رالملل دانشکدهالملل دانشگاه و معاونان بینای معاون بینسی و ششمین نشست دوره

ها با برنامه الملل دانشکدهراستایی برنامه بینهمنظر پیرامون بادلتالملل برای افزایش جذب دانشجو و بحث و توسعه امور بین

 .چهار ساله معاونت برگزار شد

 

الملل دانشگاه در آغاز این نشست که الملل، دکتر محمدحسین آیتی، معاون بینبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

جرایی ا -ها را پشتوانه فکری و عملیاتیای با معاونان دانشکدهات دورهبرگزار شد، جلسبه صورت آنلاین و حضوری  1400بهمن  12شنبه سه

ها، اظهار داشت: ها در این نشستالملل دانشکدهتر معاونان بینکید بر اهمیت حضور جدیوی با تأ .الملل دانشگاه دانستهای حوزه بینبرنامه

ها و دیگر واحدهای زیرمجموعه دانشگاه اعم از جذب دانشجویان خارجی، طح ستاد، دانشکدهالمللی سازی دانشگاه در ستمامی فرآیندهای بین

گیری های خارج از کشور در این گردهمایی قابلیت بحث و بررسی و تصمیمها و کنگرهتوانمندسازی اعضای هیأت علمی، شرکت اساتید در دوره

 .اجرایی دارد

ها رود دانشکدهترین دانشگاه علوم پزشکی کشور، انتظار میالمللی، افزود: به عنوان بزرگدانشجویان بین دکتر آیتی با اشاره به اهمیت مقوله جذب

وی با بیان اینکه .داشته باشند Undergraduate هایهای تحصیلات تکمیلی چون دورهفعالیت بیشتری در زمینه جذب دانشجویان دوره
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ها ها به پذیرش دانشجویان، دغدغههای آموزشی ایفا و ضمن تشویق آنتری در تعامل با گروهنقش فعال ها همچنین بایدالملل دانشکدهمعاونان بین

های آموزشی احسائ الملل دانشگاه منتقل کنند، تصریح کرد: در این راستا لزوم برگزاری جلسات منظم با گروههایشان را به معاونت بینو چالش

 .شودمی

ها با این مدیریت در الملل نیز توجه حاضران را به اهمیت تعامل بیشتر دانشکدهالملل معاونت بیندیر توسعه امور بینسپس دکتر آرمان زرگران، م

جلب کرد و گفت: مقوله جذب متقاضیان خارجی براسائ بازاریابی  2022های تحصیلات تکمیلی برای سپتامبر بحث جذب دانشجویان دوره

ها گاها نیاز به هماهنگی بیشتری برای شود اما در سطح دانشکدهزاران دانشگاه در داخل و خارج از کشور انجام میالمللی و یا تعامل با کارگبین

 .تر عمل کنیمدفمندتر و هوشمندانههها و امکانات وجود دارد تا آگاهی از ظرفیت

های آموزشی الملل باید گروهاستا معاونان بین، افزود: در این رها استوی با اشاره به اینکه تلاش ما بر ترسیم نقشه پذیرش دانشجویان در دانشکده

 .المللی کنیمها متمرکز شده و اقدام به تولید محتوای تخصصی و بازاریابی بیندارای پتانسیل را معرفی کنند تا با یک مدل کارآمد، بر روی آن

برگزاری  ور این مسیر موانع و مسائلی نیز وجود دارد که با حضور در دانشکده الملل تصریح کرد: بدون شک دالملل معاونت بینمدیر توسعه امور بین

 .نشست با مسئولان و اساتید، شرایط تسهیل و راهکارهای عملیاتی ارائه خواهد شد

ی و اختصاص آن به المللالملل در خصوص درآمدزایی حاصل از جذب دانشجویان بیندکتر زرگران در ادامه با توجه به نقطه نظرات معاونان بین

ها، گفت: در المللی چون پذیرش آنگذاری در نگهداشت و بدرقه دانشجویان بینهای آموزشی، پایبندی به تقویم آموزشی و اهمیت سرمایهگروه

الملل از یان بینهای درگیر در فرآیند آموزش دانشجوها و گروهالملل دانشگاه انتفاع دانشکدههای جدی معاونت بینبحث نخست یکی از دغدغه

وی مقوله پایبندی به .نظر برسدها به اتفاقکند ضمن تعریف مسیرهای مشخصی در این زمینه، با دانشکدهدرآمد کسب شده است و تلاش می

لی چون تأخیر المللی با دانشجویان ایرانی به دلایتقویم آموزشی را نیز موضوع بسیار مهمی دانست و بیان داشت: تقویم آموزشی دانشجویان بین

 .هایی دارددر صدور روادید و مسائل کنسولی تفاوت

شود با در نظر گرفتن تمامی شرایط و اهمیت حفظ برند و جایگاه دانشگاه، مطابق الملل تأکید کرد: تلاش میالملل معاونت بینمدیر توسعه امور بین

 .شگاه حاضر شوندن ممکن با تقویم آموزشی، در دانترین زمابا نظم و قوانین آموزشی عمل کرده و دانشجویان در نزدیک

رسد بر این تعداد ایم و به نظر میالمللی برای ترم جدید شدهدانشجوی بین 120دکتر زرگران افزود: طی یک ماه گذشته موفق به جذب بیش از 

 .افزوده خواهد شد

المللی از زمان ورود تا ی در خصوص مقوله رصد دانشجویان بینالملل همچنین به بیان توضیحاتالملل معاونت بینمدیر توسعه امور بین

اندازی سیستم حمایت از دانشجو که در دوره مدیریت قبلی با همین هدف آغاز شده، ها و موانع موجود پرداخت و گفت: راهالتحصیلی و چالشفارغ

کلات موجود را حل و وضعیت امات جدید دیگر، بخش مهمی از مشهمچنان در دستور کار قرار دارد و ما امیدواریم در قالب این ساختار و اقد

الملل با تشریح برنامه چهارساله ریزی راهبردی معاونت بیندر ادامه، دکتر محمدرضا خامی، دبیر کارگروه برنامه.دانشجویان را بهبود ببخشیم

وی بیان داشت: برنامه .ها با این برنامه جلب کردالملل دانشکدهینراستایی برنامه بیت همخوانی و همالملل، توجه حاضران را بر اهممعاونت بین

 .رئیسه دانشگاه مطرح شده و با تغییرات جزئی به زودی از طرف حوزه ریاست دانشگاه ابلاغ خواهد شدالملل در جلسه هیأتچهارساله معاونت بین

المللی فت هدف کلان این برنامه و راهبردهای تعریف شده، گفت: تمامی ابعاد بینالملل با اشاره به هریزی راهبردی معاونت بیندبیر کارگروه برنامه

 .آیدها به دست میالملل دانشکدهتر به راهبردها، چارچوب کلی برای تدوین برنامه بینسازی در این اهداف دیده شده ضمن اینکه با نگاه جامع

الملل مربوط به فرآیندهای جاری است که بناست طی چهارسال آینده ارتقاء یابند و برخی ندکتر خامی افزود: برخی از راهبردهای برنامه معاونت بی

وی به آموزش، پژوهش و ارائه خدمات .های قبلی استای هستند و هدف یک اقدام یا برنامه جدید و یا نوآوری در برنامهدیگر نیز از جنس توسعه

بندی هریک از راهبردها در این وظایف توان با تقسیمم پزشکی کشور اشاره و اضافه کرد: میهای علودرمانی به عنوان سه وظیفه اصلی دانشگاه
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ریزی بندی این مبحث از اقدام کارگروه برنامهدکتر آیتی در جمع.ها اقدام کردها، نسبت به تدوین برنامههای دانشکدهبا توجه به شرایط و پتانسیل

های افزار مدیریت برنامه خبر داد و گفت: با اتمام طراحی، برنامهالملل برای طراحی نرمکترونیک معاونت بینالمللی سازی الراهبردی و مدیریت بین

 .آیدها به وجود میافزار شده و امکان پیگیری و بررسی میزان پیشرفت پروژهچهار ساله وارد این نرم

های های دانشجویان و ارائه مدلی برای اختصاص پول به گروهه پرداختبخش بعدی این نشست به موضوع تشکیل کارگروه بررسی مسائل مربوط ب

در این بخش نیز مقرر شد طی نشست آتی، اعضای کارگروه .ه توضیحاتی ارائه کردالملل دانشگاه در این بارآموزشی اختصاص یافت و معاون بین

 .الملل ارائه شودبه معاونان بین هامشخص و گزارش مالی دو سال اخیر و میزان اختصاص درآمدها به دانشکده

 

 الملل دانشگاهبرگزاری بیست و ششمین نشست کمیته اجرایی شورای فرهنگی بین

نامه ها در خصوص تدوین نظامالملل دانشگاه با ارائه پیشنهادها و دیدگاهبیست و ششمین نشست کمیته اجرایی شورای فرهنگی بین

 .انی وزارت بهداشت برگزار شدجامع فرهنگی تربیتی دانشجویان غیرایر

 

به میزبانی معاونت دانشجویی  1400بهمن  11الملل، در این نشست که دوشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

برنامه مدیر امور هنری و فوق های مردمی دانشگاه، دکتر فاطمه خوشنوای فومنی،فرهنگی دانشگاه برگزار شد، دکتر مهدی نوروزی، مدیر مشارکت

الملل نهاد والمسلمین محسن دهقان، رابط فرهنگی بینالاسلامالملل و حجتدانشگاه، دکتر الهه متوسلی، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین

 .نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه حضور داشتند

های این معاونت ارائه کرد و الملل گزارشی از جدیدترین فعالیتی و فرهنگی پردیس بیندر آغاز زهرا سادات حسینی، کارشنائ معاونت دانشجوی

نظر و شناخته شده دی ماه برگزار شد که دعوت از سخنرانان صاحب 1۳الملل گفت: بیست و پنجمین نشست کمیته اجرایی شورای فرهنگی بین

ه دیر از دانشجویان فعال در حوزه دانشجویی و فرهنگی در آن به بحث و بررسی گذاشتها و تقهای فرهنگی، دانشجو محور شدن برنامهبرای برنامه

الملل چون جلسات های مختلف فرهنگی و دانشجویی برای دانشجویان بینوی افزود: طی یک ماه اخیر این حوزه نسبت به برگزاری برنامه.شد

 .الملل با معاونان دانشکده پیراپزشکی اقدام کرده استیان بینتدبر در قرآن کریم در خوابگاه دختران و نشست صمیمانه دانشجو

 بزرگداشت هایبرنامه  های دمشق و احمدی،حسینی همچنین به برگزاری مراسم ایام فاطمیه و شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی در خوابگاه

مقام معظم رهبری  نمایندگی نهاد همت به میلادی نو الس و یلدا جشن مراسم و احمدی و نرگس هایخوابگاه در( ئ) زهرا فاطمه حضرت میلاد
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نامه جامع فرهنگی تربیتی دانشجویان غیر ایرانی وزارت بهداشت به بحث و در ادامه، موضوع تدوین نظام.در دانشگاه نیز در این مدت اشاره کرد

 .بررسی گذاشته شد

نامه، دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز ن نظامباره گفت: به منظور تدوین ای الملل در ایندکتر متوسلی، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین

های گذشته در دانشگاه از حاضران های ارزشمند فرهنگی و دانشجویی طی سالوی با اشاره به فعالیت.باید برنامه پیشنهادی خود را اعلام کند

 .جویان خارجی ارائه کنندخواست نقطه نظرات خود را با تأکید بر تنوع فرهنگی بالای دانش

عه اسلامی، توس -های آشنایی با فرهنژ غنی ایرانیسازی زمینهبرنامه دانشگاه نیز گفت: فراهمدکتر خوشنوای فومنی، مدیر امور هنری و فوق

ی و فردی باید در تدوین وانهای سلامت اجتماعی، رالملل از کشورهای مختلف و ارتقای توانمندیبسترهای مواجهه فرهنگی بین دانشجویان بین

دهای وی همچنین پیشنهاد لحاظ کردن مواردی چون برگزاری رویدا.جویان غیرایرانی مد نظر قرار گیردنامه جامع فرهنگی تربیتی دانشاهداف نظام

زشی، فرهنگی و اجتماعی های مختلف، ارتقای وضعیت آموهای مناسبتی به زبانان، برپایی برنامههنری دانشجوی-استعدادیابی در امور فرهنگی

الملل و بینی سیستم نیازسنجی فرهنگی دانشجویان بینالملل، پیشالملل، شناسایی اشتراکات فرهنگی در روابط فرهنگی بیندانشجویان بین

ن اینکه می دانشگاه نیز با بیاهای مرددکتر نوروزی، مدیر مشارکت.نامه مطرح کردالملل را در این نظاممهارت افزایی افراد مرتبط با دانشجویان بین

الملل از جمله دوری این افراد از خانواده و کشورشان، مدیریت خانواده بر امور فرهنگی و تربیتی دانشجویان بین فرهنگی مؤثر -های اجتماعیمؤلفه

نامه مذکور ن در حالی است که در تدوین نظامها نیز باید مورد توجه قرار گیرد، گفت: ایدر ایران برای دانشجویان متأهل خارجی و مسائل مالی آن

های ارتباطی ویژه این گروه از دانشجویان نیز ضروری المللی و ترویج مهارتهای متفاوت و متنوع دانشجویان بینتوجه به دیگر ادیان و فرهنژ

بندی به معاونت دانشجویی و ود را برای جمعدات خالملل پیشنهادر پایان مقرر شد اعضای کمیته اجرایی شورای فرهنگی بین.رسدبه نظر می

 .الملل اعلام کنندفرهنگی پردیس بین

 

 گفت وگو با رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت

 نظیر استدستاورد قابل افتخار کشور و در منطقه و دنیا کم 5دکتر اکبری ساری: دستاوردهای نظام سلامت جزو 

های واگیر، افزایش شاخص امید به زندگی، دستاوردهای نظام سلامت در زمینه کنترل بیماریرئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت، 

 .های پیشرفته درمانی و تربیت نیروی انسانی ماهر را در چهل و سومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی تشریح کردانجام روش
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ستاد دانشکده بهداشت اکبری ساری رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت و ابه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر علی 

سال  4۳شور را در این کدانشگاه علوم پزشکی تهران، با تبریک چهل و سومین سالگرد انقلاب شکوهمند اسلامی، دستاوردهای نظام سلامت 

 اجتماعی رفاه و سلامت فزایشا جمله از مختلف هایعرصه رد  تشریح کرد و گفت: کشورمان پس از انقلاب اسلامی پیشرفت های قابل توجهی را

  .است شتهدا صنعتی و علمی توسعه و آموزش ارتقا همچنین و هاعدالتیبی از بسیاری و محرومیت و فقر رفع و

 پیشرفت های نظام سلامت کم نظیر در دنیا و منطقه

گفت: پیش از انقلاب  ومقایسه با کشورهای منطقه و دنیا کم نظیر دانست دکتر اکبری ساری بسیاری از پیشرفت های نظام سلامت را در 

ها بسیار بالا بود. براسائ مطالعات انجام شده، پیش های واگیردار وعفونی در کشور بیداد می کرد و نرخ مرگ و میر ناشی از این بیماریبیماری

هایی مانند مالاریا، تراخم، سرخک، سرخجه، شدند. بیماریو عفونی مبتلا می درصد مردم به بیماری های انگلی 40از انقلاب، در مقاطعی حدود 

 به امید سن امر همین و شد می کشور کودکان و شیرخواران نوزادان، بالای میر و مرگ موجب  های عفونی دیگرفلج اطفال و بسیاری از بیماری

اییدیه های سازمان باتوجه به ت سال، 4۳خنان خود افزود: خوشبختانه در این وی در تکمیل این بخش از س  .ایرانیان را کاهش داده بود زندگی

 حذف که شدند حذف کامل طور به تقریبا مالاریا و تراخم سرخجه، سرخک،  اطفال، فلج مانند عفونی هایبیماری  جهانی بهداشت، بسیاری از

 .است هابرنامه این استمرار و دقیق ریزیبرنامه  مستحکم،های ها کار راحتی نیست و نیازمند وجود زیرساختبیماری این

ن نمونه در بین کشورهای رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت با اشاره به وضعیت سایر کشورهای در کنترل بیماری های واگیر گفت: به عنوا 

اند. در سطح دنیا نیز کشورهای ف سرخک و سرخجه شدهکمی دارند؛ تنها دو کشور موفق به حذ ها درآمد بالا و جمعیتمنطقه که بسیاری از آن

است که ایران با کشورهای بزرگی همچون افغانستان و پاکستان همسایه است که با محدودی توانستند این دستاورد را بدست اورند. این درحالی

تر کرده است؛ ها را در ایران سخت تر و پیچیدهف بیماریحتمال انتقال بیماری به ایران، حذاها در آن کشورها و توجه به بروز بالای این بیماری

مالی کشورمان، پیشرفت های  اما با این وجود و باوجود گستره وسیع و پراکندگی بالای جمعیتی در کشور و همچنین تحریم ها و محدودیت های

  .ایم که بسیار ارزشمند استبسیاری را به دست آورده

 کشور هزار مرکز بهداشت در 30ایجاد 

ی اوایل پس از انقلاب بسیاری دکتر اکبری ساری با اشاره به کمبود پزشک و زیرساخت های بهداشتی در پیش از انقلاب گفت: در ان دوران و حت

یی هم کردند که اغلب این پزشکان از توانمندی بالابت میطبا  از پزشکان از کشورهای خارجی مانند هند و فیلیپین در شهرها و روستاهای ایران

. بود محدود بسیار کشور بهداشت شبکه. بود مواجه سلامت نظام کارکنان سایر و پرستار پزشک، محدودیت با شدت به کشور  برخوردار نبودند و

ا حتی روستاهای کوچک خانه بهداشت تقریبا در همه روستاه و استرسیده واحد هزار۳0 حدود به کشور، در  بهداشتی مراکز شمار حاضر درحال اما

 جراحی از بسیاری انجام ماهر نسانیا نیروی تربیت با همچنین. است یافته ارتقا بسیار کشور بهداشتی نظام دیده، اموزش بهورزان باوجود و  داریم

  .است شده میسر پیچیده تخصصی فوق و تخصصی اقدامات و ها

 سال 75به زندگی به افزایش شاخص امید 

ل برشمرد و گفت: یکی از سا 75سال و درحال حاضر حدود  54.8رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت شاخص امید به زندگی را در اوایل انقلاب 

بعیض های ع، سلامت و رفع تدستاوردها و افتخارات انقلاب اسلامی ارتقا وضعیت بانوان جامعه از جنبه های مختلف آموزشی، حضور در اجتما

 سال در سال 58 حدود از و افتهی افزایش سال 20 حدود تاکنون انقلاب اوایل از  جنسیتی است براین اسائ، شاخص امید به زندگی بانوان ایرانی

 .است رسیده سال 78 به  57

 کاهش مرگ و میر ماداران و کودکان

 در ها مرگ کاهش دهنده نشان زندگی به امید شاخص  این سال ها گفت:دکتر اکبری ساری با اعلام کاهش مرگ و میر نوزادان و مادران در 

 به 81.8 حدود از زنده تولد هزار در شیرخواران مرگ  ،8.8 به اکنون بود زنده تولد هزار در 26 حدود انقلاب اوایل که نوزادان مرگ. است کشور
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در صد هزارمورد  140از  1۳6۳و مرگ مادران براسائ امار سال  15دود ح به  115 حدود از زنده تولد درهزار سال پنج زیر کودکان مرگ  و 12

  .مورد رسیده است 17به 

 تقریبا  دران دانست و گفت:دکتر اکبری ساری توسعه شبکه های بهداشت را یکی از عوامل کاهش مرگ و میر نوزادان، شیرخواران،کودکان و ما

 قبل که خدماتی از یاریبس  سلامت نظیر ماما، پزشک یا متخصص زنان انجام می شود و کارشنائ یک حداقل حضور با کشور در تولدها تمامی

 همراه به را ارزشمندی برکات انستهتو  ...و واگیر هایبیماری کنترل و( درصد 98 حدود) واکسیناسیون پوشش مانند شود می انجام تولد از پس و

. است رسیده 1.5 از  ین رقم به بیشابود که اکنون  0.۳پزشکان عمومی به ازای هر هزار نفر حدود وی افزود: در اوایل انقلاب، شمار  .باشد داشته

 .است کرده پیدا افزایش 1.7 به 1.۳ از نفر هزار هر ازای به نیز پرستاران شمار

 افزایش سه برابری مراکز بهداشتی و تخت های بیمارستانی

 حدود بود؛ مقدئ دفاع دوران پایان که 67 سال در  توسعه زیرساخت های نظام سلامت گفت:رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت با اشاره به 

 800 از بیش به عمومی، ارستانبیم 500 حدود همچنین. است رسیده بیمارستان ۳4 و هزار به  رقم این اکنون که داشتیم کشور در بیمارستان 600

  .است گذشته برابر ۳ از بیش که هرسید تخت هزار 155  ار تخت بیمارستانی به بیش ازهز 50  حدود از بیمارستانی هایتخت تعداد و  بیمارستان

 که کشور بهداشت شبکه از یبخش عنوان به بهداشت هایخانه شمار  دکتر اکبری ساری با اشاره به توسعه زیرساخت های بهداشت کشور گفت:

 بیش   ؛ همچنین در این مدتواحد رسیده است 900هزار و  17، به بیش از 1۳79 سال رد واحد ۳00 و هزار 6 حدود از شده، تاسیس روستاها در

 بیش به 57 سال در مرکز 400 و هزار 2 از کشور بهداشتی مراکز شمار این بر افزون. است شده تاسیس شهرها در بهداشت پایگاه 600 و هزار 5 از

  .است کرده پیدا افزایش برابر سه حدود یعنی رسیده مرکز هزار 6 از

 پیوند اعضای ایران سرامد در منطقه و دنیا

، 1۳97ای انقلاب تا سال رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت، در توضیح دستاوردهای کشور در بکارگیری روش های نوین درمانی گفت: از ابتد

 که کبد پیوند زمینه در  رار داده است.قشرقی و خاورمیانه هزار پیوند کلیه در کشور انجام شده که ایران را در مقام اول منطقه مدیترانه 40بیش از 

 شده انجام کشورمان سلامت مراکز در کبد پیوند هزار5 از بیش شود؛ می انجام دنیا کشورهای در سختی  به و است پیشرفته بسیار هایجراحی از

 مورد هزار6 از  قلاب، به بیشمورد در اوایل ان 5 حدود از است تخصصی و پیچیده بسیار هایجراحی جز هم آن که استخوان مغز پیوند. است

 قلب جراحی هزار 40 از بیش سالانه همچنین. شود می شناخته دنیا استخوان مغز پیوند قطب عنوان به کشورمان نیز عرصه این در و است رسیده

قه و کشورهای پیشرفته دنیا قرار موفق در منط کشورهای جز هاحیطه این همه در که شود می انجام کشور در قرنیه پیوند هزار 8 از  بیش باز،

ز کشور نیز با قیمت و کیفیت مناسب درصد داروی مورد نیا 95داریم. وی افزود: برای درمان بسیاری از بیماری ها نیازمند دارو هستیم که بیش از 

  .شوددر داخل کشور تولید می

 متنقش دانشگاه علوم پزشکی تهران در پیشرفت نظام سلا

ان عرصه سلامت کشور دانست دکتر اکبری ساری با اشاره به سهم دانشگاه علوم پزشکی تهران در این دستاوردها، این دانشگاه را از پیشگام

 پیوند 150 از بیش معمولا سالانه ادنی در که است مراکزی بزرگترین جز( ره) خمینی امام بیمارستان کبد پیوند زمینه در نمونه عنوان به: گفت  و

پیوند کبد در سال انجام  150ز امرکز بتوانند بیش  10بد در این مرکز انجام می شود این درحالی است که در کشوری مانند امریکا شاید حدود ک

ن شریعتی های مرکز پیوند مغزاستخوان بیمارستادهند. یکی از دلایلی که ایران به عنوان قطب پیوند مغز استخوان دنیا شناخته می شود، فعالیت

ان نیز سابقه درخشانی در زمینه است. بیمارستان سینا نیز در زمینه پیوند کلیه مرجع بیماران بسیاری از اقصی نقاط کشور است. مرکز قلب تهر

جراحی کشور های چشم و پیوند قرنیه نیز بیمارستان فارابی به عنوان قطب چشم پزشکی و های پیشرفته قلبی دارد، در زمینه جراحیانجام جراحی

  .شناخته می شود

 پوشش بیمه ای و امکان دسترسی به خدمات بهداشت و درمان
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 و بود  ای بسیار پایینش بیمهدکتر اکبری ساری این پیشرفت ها را نتیجه خودباوری حاصل از انقلاب اسلامی دانست و گفت: اوایل انقلاب پوش

 نیز درصد 95 از روستاها در هک رسید درصد  9۳ حدود به  95درصد و در سال  60د حدو به رقم این  1۳70 سال در تا کرد پیدا افزایش تدریج به

 .است آورده فراهم درمانی بهداشتی خدمات به را جامعه محروم مردم دسترسی امکان  و است بالاتر

 پوشش کامل واکسیناسیون کشور

اکسیناسیون واوایل پوشش  ر پیش و پس از انقلاب اسلامی گفت:د واکسیناسیون پوشش  رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت با اشاره به مقایسه

 سرخجه اطفال، فلج سرخک، لاریا،ما همچون هاییبیماری  حذف با و است رسیده درصد 99 حدود به اکنون که بود درصد 20 از کمتر  بسیار کم و

 اما شود مبتلا فردی و  قلی ها از کشورهای دیگر منتبیمار این است ممکن گاهی البته. است رسیده صفر به هاآن از ناشی مرگ تراخم و

 .شود آن گیری همه یا غیانط مانع و کند کنترل و شناسایی را بیماری سرعت به تواند می که است قوی قدری به سلامت نظام هایزیرساخت

 دستاورد قابل افتخار کشور 5دستاوردهای نظام سلامت جزو 

هاست رتبه اول منطقه بل افتخار کشور دانست و گفت: در تولیدات علمی سالدستاورد قا 5-4دستاوردهای نظام سلامت را جز دکتر اکبری ساری، 

خل کشور درصد داروهای موردنیاز و بسیاری از تجهیزات پزشکی مورد نیاز با قیمت مناسب در دا 95داریم. بیش از  دنیا قرار 16-15و در رتبه 

 این در اگرچه: گفت و دانست داومم و دقیق ریزی برنامه و سیاستگذاری نیازمند را دستاوردها  در پایان سخنان خود حفظ اینوی   .تولید می شود

 باید و ایم نرسیده مطلوب حد هب زمینه این در هنوز اما ایم آورده دست به خوبی هایپیشرفت  عدالتی بی کاهش و فقر رفع زمینه در ها سال

 .ی اینده شرایط بهتری را فراهم آوریمها سال تا کنیم بیشتر را تلاشمان

 

 شودقطر در مرکز طبی کودکان برگزار می 2022چهارمین دوره جام جهانی کوچک در آستانه جام جهانی 

ریزی مسابقات جام جهانی کوچک با حضور مدیر روابط عمومی، مسئول برگزاری قطر، برنامه 2022در آستانه برگزاری جام جهانی 

 .بدنی دانشگاه صورت گرفتجام جهانی کوچک، معاون دانشجویی فرهنگی و مدیر تربیت

 

 رضایی نیما دکتر شد، برگزار کودکان طبی مرکز در 1400 بهمن 18 که نشست این در به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،

 2022 جهانیجام  از پیش کوچک جهانی جام: گفت و داد خبر مسابقات این چهارم دوره برگزاری از کوچک جهانی جام مسابقات برگزاری مسئول

 .شودارتقا سلامت روان کودکان بیمار برگزار می باهدف قطر،
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 تجربه درخشان سه دوره برگزاری جام جهانی کوچک

مندان ورزشکاران به مرکز خیرین، هنرسال پیش، حضور  7وی با اشاره به پیشینه برگزاری این مسابقات در مرکز طبی کودکان گفت: از حدود 

ات جام جهانی کوچک با کودکان برزیل بود. براین اسائ ایده برگزاری مسابق 2014طبی افزایش یافت که این امر مصادف با مسابقات جام جهانی 

 .آن آغاز شد ریزی برای برگزاریبیمار را مطرح کردم که مورد استقبال قرار گرفت و برنامه

ها مند به فوتبال در بخششده جام جهانی فوتبال بیان کرد و گفت: پس از شناسایی کودکان بیمار علاقهسازیاین مسابقات را شبیهدکتر رضایی 

 نیز رئیسههیئت از تیمی گرفت، قرار دانشگاه وقت رئیسههیئت استقبال مورد ایده این  های نامدار با آنان،و برگزاری جلسات تمرینی فوتبالیست

زخوردهای مثبت از اولین دوره وی بابیان اینکه با .شد تشکیل کودکان و هنرمندان و ورزشکاران تیم کنار در مسابقات اول دور در شرکت برای

ریزی اولیه برگزاری بار شد و گفت: برنامهبار، هر دو سال یکجای هر چهار سال یکبرگزاری جام جهانی کوچک، سبب برگزاری این مسابقات به

رئیسه وقت دانشگاه مقرر شد هر دو سال بار و همزمان با جام جهانی بود که بنا به استقبال وزیر بهداشت و هیئتسال یک 4سابقات هر این م

م هنرمندان، و نقص ایمنی اولیه بود و در کنار تی M8 المللیم نیز مصادف با هفته سلامت و برگزاری کنگره بینبار برگزار شود. دور دویک

مسئول برگزاری جام جهانی کوچک .رجی برگزار شدو دیگر مهمان خا WHS وقت رئیس شرکت با نیز یوسرن تیم  رئیسه،ها و هیئتفوتبالیست

ماری که نیاز به پیوند کلیه داشت؛ با اشاره به آثار مفید این مسابقات بر سلامت جسمی و روانی کودکان بیمار گفت: دریکی از مسابقات، کودک بی

 .کلیه قرار گرفت ریزانی انجام شد و این کودک مورد پیوندها گلای آرزو کرد پیوند کلیه شود که به همت فوتبالیستمصاحبهدر 

ار بازخوردهای مثبتی که از دکتر رضایی با اشاره به تشکیل تیم فوتسال دختران همزمان با برگزاری دوره سوم جام جهانی کوچک گفت: در کن

ودکان شده مربوط به مشارکت کودکان دختر بود. به همین دلیل در دور سوم، تیم فوتسال دختران، از کفت کردیم؛ تنها نقد مطرحهای قبل دریادوره

ی و معاون دانشجویی دانشگاه وی از مدیر روابط عموم .ها برگزار شدها تشکیل شد و در ابتدای سومین دوره مسابقات، بازی آنمند در بخشعلاقه

شود و احسائ گاه برگزار میینژ دانشبرند راستای در مسابقات این: گفت و  برگزاری دور چهارم مسابقات مشارکت و همراهی کنند خواست برای

 ند.کخوبی را در کودکان بیمار و مجموعه دانشگاه ایجاد می

 جام جهانی کوچک، نمادی از فعالیت اجتماعی دانشگاه

ن دوره مسابقات جام جهانی کوچک دانشگاه، با اعلام آمادگی روابط عمومی دانشگاه در برگزاری چهارمیدکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی 
ای از فعالیت اجتماعی ای شدن علم است و جام جهانی کوچک نیز نمونههای دکتر قناعتی، اجتماعی شدن دانشگاه و رسانهگفت: یکی از برنامه

 .دانشگاه محسوب می شود
کادر پزشکی، تأمین سلامت فرد است و یکی از عوامل تأثیرگذار  سلامت روانی در کنار سلامت جسمی گفت: تلاشأکید بر توجه به دکتر ترابی با ت

 درصد 80 کهدرحالی کندمی تأمین را جامعه سلامت درصد 20 فقط پزشکی جامعه اقدامات براین افزون. است  در سلامت جسمی، سلامت روانی

تواند موجب مشارکت طلبی روان، می متسلا ارتقا بر علاوه مسابقات این و است دیگر نهادهای و هاسازمان اختیار در سلامت بر تأثیرگذار عوامل

 .ها و نهادهای دیگر شودسازمان

 هزار 14  ز انقلاب ازای شدن دارد گفت: پیش امدیر روابط عمومی دانشگاه با اشاره به دستاوردهای حوزه پزشکی پس از انقلاب که نیاز به رسانه

 متخصص هزار ۳0 تا 20 حدود و  پزشک هزار 170-160 حدود  قم بهر این  اکنون  که بودند خارجی پزشک هزار 6 کشور، در فعال پزشک

مرکز نظیر دهای پزشکی بیوی جام جهانی کوچک را فرصتی برای معرفی دستاور. شود معرفی جامعه به است لازم که است ظرفیتی این و رسیده

تواند سبب ای شدن دستاوردهای پزشکی میگیرد، رسانهطبی کودکان دانست و گفت: در شرایطی که جامعه پزشکی ندانسته مورد هجمه قرار می

 .شکسته شدن این فضا شود

 لذت کار با کودکان
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ت: با استفاده از تجربیات کودکان دانست و گفسپس دکتر کاظم رهنما مدیر مرکز طبی کودکان، جام جهانی کوچک را جزو جدانشدنی مرکز طبی 

ه احساسی و عاطفی این قشر، وی کار در حوزه کودکان را به لحاظ روحی. سه دوره پیشین، قطعاً دور چهارم باکیفیت بهتری برگزار خواهد شد

 چهارمین که دهیم هم دستبهدست اردد جودو کودکان طبی مرکز و دانشگاه در که پتانسیلی باوجود: افزود دانست  بخش و بدون خستگیلذت

 .شود برگزار قوت با نیز دوره

 سازمانیجام جهانی کوچک و تأثیر آن بر ارتقا هویت

ام جهانی کوچک، این مسابقات دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه نیز با اشاره به بازخوردهای مثبت سه دوره پیشین ج

 .سازمانی مجموعه دانشگاه نیز مؤثر استنامی دانشگاه دانست و گفت: برگزاری این مسابقات در ارتقا هویتخوشرا در راستای 

شده و تازگی تهیهبدنی دانشگاه، با اعلام آمادگی مدیریت تربیتی در برگزاری این مسابقات گفت: چمنی که بهدکتر حامد شفارودی مدیر تربیت

 .رار گیردقتواند مورداستفاده های فرهنگی بسیاری وجود دارد که میبقات قرار گیرد. همچنین ایدهتواند در اختیار این مسامی

 

 ، زمینه ای برای همکاری های علمی و اجرای طرح دو عضویتی اساتید است6دکتر نیک نام: گروه 

ت متعدد پژوهشی موجب فهم و دکتر محمدحسین نیک نام، استاد گروه ایمونولوژی و بیولوژی دانشکده پزشکی، گفت: جلسا

 .ها از یکدیگر می شودشناخت بیشتر گروه

 

لوم پایه )گروه شش( که عبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، چند سالی است که فعالیت های علمی گروهی، میان شش گروه 

رفیت بالایی برخوردار است امید ظآغاز شده است. این مجموعه که از در مرحله بعد به هفت گروه بالینی توسعه یافته )گروه شش به اضافه هفت(، 

د حسین نیک نام، استاد گروه باشند. در همین رابطه با دکتر محم می رود منشاء اقدامات موثری در راستای همگرایی گروه های پایه و بالین

ه مبتکر تشکیل این گروه کلکولی دانشگاه علوم پزشکی تهران ایمونولوژی و بیولوژی دانشکده پزشکی و رئیس مرکز تحقیقات ایمونولوژی مو

 بوده است، گفتگویی ترتیب داده ایم که توجه شما را به آن جلب می کنیم:

های ( گفت: این گروه با هدف گسترش مرزهای دانش با حوزهG6) 6دکتر محمد حسین نیک نام، ضمن معرفی اهداف و ضرورت تشکیل گروه 

های مختلف علوم پایه با یکدیگر و همچنین با های آموزشی و پژوهشی میان گروهنوین آغاز و در ادامه زمینه ساز همکاریمشترک تحقیقاتی 

ی بهینه از امکانات و های دانشجویان تحصیلات تکمیلی و استفادهنامههای بالینی شد. از دیگر اهداف این همکاری ها، ارتقای کیفیت پایانگروه

فرا گروهی و  -وی برگزاری سمینارها، ژورنال کلاب ها، تدوین و اجرای طرح های گروهی  و آزمایشگاهی مشترک بود. فضاهای آموزشی

قیقاتی راهنمایی مشترک پایان نامه ها را از جمله اهداف فرعی این همکاری ها عنوان کرد و افزود: در همین راستا برای استفاده از توانمندی تح
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ها، استفاده از فضاهای آموزشی و تحقیقاتی یکدیگر، تهیه درخواست تامین تجهیزات جدید بر اسائ نیازهای مشترک و و تجهیزاتی آزمایشگاه

 ای در میان دانشجویان و اعضای هیات علمی، برنامه ریزی شد.آموزش و نهادینه کردن کار گروهی بین رشته

امل ایمونولوژی، بیوشیمی، ژنتیک، فارماکولوژی، فیزیولوژی و ه علوم پایه شرا همکاری و هماهنگی بین شش گرو دکتر نیک نام، هدف اولیه

های بالینی نیز به طور تعریف شناسی خواند و تصریح کرد: البته این همکاری بعدها به هفت گروه بالینی تسری یافت و خوشبختانه گروهمیکروب

 های شش خواهند بود.شده در ادامه در کنار گروه

هایی دم اول سعی کردیم تا گروهقیمونولوژی و بیولوژی دانشکده پزشکی، با اشاره به ملاک انتخاب گروه ها برای همکاری گفت: در استاد گروه ا

د گروه میکروب شناسی و ایمونولوژی( که با یکدیگر قرابت کاری دارند در کنار هم قرار بگیرند. البته بخشی از این همکاری ها از قبل بوده )مانن

ی توانند عضو شوند صورت مدیگر نیز پس از تشکیل گروه شکل گرفته است. در ادامه نیز بحث هایی برای اینکه چه گروه های بالینی  و بخش

هایش، گروه عفونی، اطفال، بخش آسم و آلرژی، گروه قلب، زنان و زایمان، گروه پوست و گرفت که در نهایت گروه داخلی با تمامی زیرمجموعه

 به این جمع پیوستند. پاتولوژی نیز

روابط میان دانشجویان با  رییس مرکز تحقیقات ایمونولوژی مولکولی، همگرایی علمی میان هفت گروه بالین و شش گروه پایه را موجب بهبود

یان نامه ها ببخشد مع تری به پایکدیگر دانست و تصریح کرد: این همکاری علاوه بر ایجاد همگرایی میان اعضای هیات علمی، می تواند ابعاد جا

های مشترک جدیدی میان آنها شکل بگیرد. از سوی دیگر در فضای انقباضی اقتصادی که همه دنیا را ناگزیر از فعالیت های نامهو چه بسا پایان

نیم در هزینه ها هم های مشترک تعریف نماییم می توامشترک کرده، اگر بتوانیم از امکانات یکدیگر به صورت مشارکتی استفاده کنیم و فعالیت

می یکدیگر در جلسات علمی ما به حقیقت ضرورت اطلاع از یکدیگر و شیرینی اطلاع از فعالیت های عل"وی با بیان اینکه  صرفه جویی کنیم.

ی کار البته در زمینهر ببرد. تر کند و ارزش علمی کارها را بالاتتواند فعالیت ها را کاملافزایی ها میخاطر نشان کرد: هم "مشترک دست یافتیم

ها از این حرکت ی ما کم است ولی خوشبختانه گروهسازی فرهنگی هستیم چرا که عموما تمایل به کار جمعی در جامعهگروهی قطعا نیازمند زمینه

میشه مورد تاکید مسئولان بوده و ین ارتباط هاا را در مورد ارتباط گروه های پایه و بالین هم دنبال کردیم چرا که هآلایده همین  استقبال کردند.

 ید دارد.های آینده دانشگاه نیز بر این مسئله تاکمستندات برنامه

تباط پژوهشی واقعا در آحاد دکتر نیک نام در پاسخ به این پرسش که چه کارهای جدیدی می توان در ذیل این همکاری ها تعریف کرد؟ گفت: ار

های ین ارتباط می تواند در تعیین اولویتمراکز تحقیقاتی، ارتباطی مستحکم، پایدار و مولد است. حال ا ها واعضای علمی دانشگاه و همینطور گروه

وجب انجام پژوهش های کاربردی بالینی دانست و وی آشنایی اعضای علوم پایه با موضوعات بالین را م ی بالین موثر باشد.پژوهشی در حوزه

واند کمک کننده باشد و در تاین ارتباطات، برگزاری جلسات علمی و یا ژورنال کلاب های مشترک می تاکید کرد: برای شناخت مشترک و تعمیق 

انگونه که هایی را بردارد. به عنوان مثال در ژورنالی که مسائل و چالش های بیمار مبتلا به سرطان مطرح می شود، همراستای تحقق آن قدم

یه های درمانی دید بهتری پیدا می کنند، متقابلا اعضای هیات علمی بالین نیز در جلسات پاالشدوستان علوم پایه نسبت به مسائل تشخیصی و چ

 کنند و با وسایل و امکانات و نیروی انسانی بخش تحقیقاتی آشنا می شوند.های تحقیقاتی پایه را شناسایی میدانششان عمیق تر می شود. زمینه

هایی که مرتبط با ای از بخشهدی را اضافه کردن مراکز تحقیقاتی خواند و گفت: بر این اسائ شبکاستاد گروه ایمونولوژی و بیولوژی، قدم بع

خارج  های خاص تعریف شدهتوانند موثر واقع شوند. در شرایط کنونی علم از حیطهگیرند و میهای کاری یکدیگر هستند در کنار هم قرار میحیطه

های نار هم بتوانند یافتهایی های بین رشته ای بیش از پیش احسائ می شود تا همه رشته ها در کشده است و ضرورت این همکاری ها و همگر

ی نظام خلقت از جمله اجزای مختلف بدن انسان با هم مرتبط هستند ی آحاد تشکیل دهندهالاطرافی را داشته باشند. در نظام خلقت نیز همهجامع

 ای دیگر غفلت کنیم.هتخصص بپردازیم و از ارتباط آن با تخصص انگاری است اگر ما به یک بنابراین ساده

شش عنوان کرد و از طراحی لیستی مشترک برای تجهیزات  گیری گروهساز شکلهای مختلف در تحقیقات را زمینهدکتر نیک نام، نیاز به نگاه

یی برای آشنایی اعضای هیات علمی و دانشجویان فراهم شد، مورد نیاز شش گروه خبر داد و افزود: با شکل گیری این گروه، علاوه بر آنکه فضا



159 
 

ی را با از ناظمین فنی گروه که افرادی با سابقه هستند و به خوبی از شرایط و وضعیت دستگاه ها و کار با آنها مطلعند، خواستیم تا جلسات مشترک

ین جلسات موجب شد تا لیست مشترکی از تجهیزات و ملزومات برای هم برگزار کنند تا از این طریق نیز انتقال تجربیات صورت بگیرد. برگزاری ا

یادآور شد: قطعا در کارهای جمعی برکات  "دبیرخانه گروه شش نیز در گروه ایمونولوژی واقع شده است"وی با بیان اینکه  شش گروه فراهم شود.

 مع الجماعه به معنی یاری، عنایت و تفضل الهی نسبت به کارهای بسیاری وجود دارد ضمن اینکه دستور دینی نیز بر این اصل استوار است. یدالله

 جمعی است.

عضای هیات علمی که مایل به رییس مرکز تحقیقات ایمونولوژی مولکولی، با اشاره به ضرورت توجه به مسئولیت اجتماعی گفت: قطعا بخشی از ا

ند در راستای فعال سازی و جام می دهند اما به نظرم دانشگاه می توافعالیت در این حوزه ها هستند به صورت خود جوش فعالیت هایی را ان

 شکوفایی اعضای هیات علمی در بعد مسئولیت اجتماعی، نیز چارچوب هایی را تعریف کند.

ن دکتر نیک نام، تشکیل گروه شش را مدل خوبی برای همکاری و مشارکت دانست و گفت: در صورتی که گروه های دیگر نیز بخواهند چنی

 موضوع در ی شهید مطهریبرنده نهمین جشنواره همکاری هایی را ایجاد کنند، حاضریم تجربیات خود را در خدمت عزیزان قرار دهیم. اینکار

 .رود می شمار به نیز جهان روز موضوعات از که است علمی همگرایی

ازی و ترویج فرهنژ کار تیمی ایمونولوژی و بیولوژی، بزرگ ترین دستاورد و بزرگ ترین مانع در این همگرایی را مسئله فرهنژ ساستاد گروه 

فت اما خوشبختانه الان زمینه عنوان کرد و گفت: علی رغم جلسات زیادی که برای تشکیل این گروه داشتیم، متاسفانه کارها به کندی پیش می ر

ز فعالیت های مشترکی که در اده و دانشجویان و اعضای هیات علمی با علاقه در جلسات خود شرکت می کنند و ایده می دهند و اینکار فراهم ش

ی درئ پزشکی برنامه گروه شش مطرح می شود استقبال می کنند. این کار همچنین در راستای اهداف آموزشی دانشگاه و گسترش ادغام در

 در پایه علوم اساتید حضور وی ده است.شها از یکدیگر تعدد پژوهشی موجب فهم و شناخت بیشتر گروهعمومی است. همچنین جلسات م

ریق گروه شش مسیر خوبی برای آن د و گفت: این مسئله همیشه با موانعی مواجه بود که حالا از طخوان دانشگاه همیشگی چالش را هابیمارستان

 شکل گرفته است.

هم وابسته به یک گروه بالینی و هم  رح دو عضویتی اساتید خبر داد و گفت: خوشبختانه آیین نامه اینکه اساتید بتواننددکتر نیک نام، از اجرای ط

مند سازی شده است. بر این اسائ اعلام کردیم که اساتیدی که علاقهدر آن واحد وابسته به گروه پایه باشند وجود دارد و از قبل در این راستا زمینه

ها ها بحث شده و بعضی از گروههای پایه و بالینی متناظرش هستند اسامی و مشخصات خود را اعلام کنند. این مسئله در گروهگروهبه کار در 

 های دانشگاه نیز منطبق است.استقبال خوبی کردند و به نظر می آید که این ساختارمندی شکل خوبیست و با آیین نامه

 

 

 

 

 

 

 

 

https://pr.tums.ac.ir/uploads/1/142_5.pdf


160 
 

 بین المللی سازی

 الملل دانشگاه با رایزن اقتصادی سفارت کره شمالی در ایران دیدار کردروابط بینمدیر 

کره )کره شمالی( در ایران با  الملل دانشگاه با رایزن اقتصادی سفارت جمهوری دموکراتیک خلقنشست مشترک مدیر روابط بین

 .ز علمی این کشور برگزار شدها و مراکالمللی با دانشگاههای مشترک علمی و بینرویکرد آغاز همکاری

 

برگزار شد، دکتر محمدحسین  1400دی  25الملل، در ابتدای این نشست که شنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

ذیرش دانشجویان پپرداخت و شرایط بنیان آن الملل دانشگاه، به معرفی دانشگاه علوم پزشکی تهران و محصولات دانشنکوفر، مدیر روابط بین

ها و مراکز علمی کره شمالی، پیشنهاد بازدید مقامات این سفارتخانه های همکاری با دانشگاهوی همچنین با اشاره به زمینه .المللی را تشریح کردبین

 .طرح کردمهای موجود را از واحدهای زیرمجموعه دانشگاه با هدف آشنایی با امکانات و توانمندی

یانژ ارائه کرد و اظهار داشت: سپس دکتر کیم چول، رایزن اقتصادی سفارت کره شمالی در ایران نیز توضیحاتی در خصوص دانشگاه پیونژ

های خوبی داشته و با توجه به توانمندی دانشگاه علوم های تخصصی کودکان، قلب، اعصاب و داروسازی سنتی پیشرفتدانشگاه مذکور در زمینه

نامه همکاری نویس اولیه تفاهموی پیش .ی مشترک با این مجموعه استمند به همکاران در فیلد تخصصی قلب کودکان، بسیار علاقهپزشکی تهر

های همکاری آموزشی و پژوهشی بررسی و در یانژ را نیز ارائه کرد و مقرر شد در نشستی آنلاین با مسئولان این دانشگاه زمینهبا دانشگاه پیونژ

المللی در دانشگاه علوم پزشکی ذیرش دانشجویان بینهمچنین قرار شد اطلاعات مربوط به شرایط پ .نامه بحث و گفتگو شودقاد تفاهمخصوص انع

 .تهران برای سفارت کره شمالی در ایران ارسال شود

 

 «کارایی نظام سلامت ایران»سمپوزیوم ملی 

ورت سمپوزیومی ملی به ص 17تا  14از ساعت  1400بهمن ماه  12شنبه مرکز تحقیقات عدالت در سلامت در نظر دارد تا روز سه 

گزار را با حضور مسئولان ملی و دانشگاهی بر« کارایی نظام سلامت جمهوری اسلامی ایران»حضوری و مجازی برای بحث و بررسی 

 .کند
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می نظام های جامعه، با توجه ظام سلامت نیز مانند تمابه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز تحقیقات عدالت در سلامت، ن

، کیفیت و نوع این خدمات را تعیین به منابعی که در اختیار دارد موظف است خدمات مشخصی را ارائه دهد؛ اما یکی از موثر ترین عواملی که میزان

مچنین محدودیت این منابع، هع مورد نیاز نظام سلامت و می کند منابع موجود و در دسترئ این نظام است. با توجه به گستردگی و تنوع مناب

ستفاده بهینه از این منابع امری تقاضای روز افزون برای خدمات درمانی و پیشرفت سریع تکنولوژی، طبیعی است که مدیریت و برنامه ریزی برای ا

نوان متولی اصلی نظام سلامت رمان و آموزش پزشکی، به عپیچیده و حیاتی است. در اسناد بالا دستی جمهوری اسلامی ایران، وزارت بهداشت، د

ها، کیفیت خدمات درمانی و سلامت  کشور، موظف است تا با برنامه ریزی موثر، استفاده بهینه از منابع و سنجش میزان کارایی و اثر بخشی برنامه

 جمعی را ارتقا دهد و از هدر رفت منابع محدود این نظام جلوگیری کند.

ت در سلامت دانشگاه علوم ه اهمیت سنجش میزان کارایی نظام سلامت و وضعیت نابرابری های سلامت در کشور، مرکز تحقیقات عدالبا توجه ب

کارایی در نظام سلامت کشور سنجش میزان کارایی نظام سلامت، بررسی علل و عوامل نا»پزشکی تهران، اقدام به اجرای پژوهشی ملی با عنوان 

این مطالعه علاوه بر انتشار  نموده است. از دستاوردهای« اجرائی جهت ارتقای کارایی نظام سلامت جمهوری اسلامی ایران و ارائه راهکارهای

ز در نظر دارد با برگزاری کتاب و مقالات، خلاصه های سیاستی و مشارکت در بهبود کارایی نظام سلامت کشور می باشد. از این رو این مرک

 پردازد.بحضور مسئولین ملی و دانشگاهی نظام سلامت به مرور مهمترین یافته های این مطالعه  سمپوزیوم علمی کشوری با

میرحسین تکیان، معاون ااین سمپوزیوم نیم روزه با سخنرانی دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران و رئیس نشست، دکتر 

سلامت و سخنرانی اصلی  کتر علیرضا اولیایی منش، رئیس مرکز تحقیقات عدالت درپژوهشی مرکز تحقیقات عدالت در سلامت و دبیر جلسه، د

در ستاد  17الی  14از ساعت  1400بهمن ماه  12نشست، و همچنین پژوهشگران اصلی طرح به صورت حضوری و مجازی روز سه شنبه مورخ 

ارایی در نظام سلامت سنجش ک»انتهای این نشست از کتاب مرکزی دانشگاه علوم پزشکی تهران، سالن دارالفنون برگزار شد. همچنین در 

 رونمایی شد.« جمهوری اسلامی ایران

 

 معرفی مرکز قلب تهران در شبکه تلویزیونی العالم

 .با هدف معرفی مراکز درمانی در حوزه قلب تهیه و منتشر کرد "توریسم درمانی"شبکه العالم مستندی با عنوان 
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فرشته های "و  "توریسم درمانی"عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز قلب تهران، شبکه العالم با تهیه دو مستند با عناوین  به گزارش روابط

 با هدف معرفی این مرکز پیشرفته قلبی برای مخاطبان عرب زبان تهیه و پخش کرد. "رحمت

بخش های اینترونشن ) داخلی قلب ( و جراحی قلب باز، همچنین امکانات این شبکه با معرفی قابلیت های منحصر به فرد این مرکز درمانی در 

 ت.متعدد در بخش سرپایی، جراحی، کلینیکی و پاراکلینیکی، از این مرکز به عنوان یک مرکز پیشرفته قلبی به روایت شبکه العالم یاد کرده اس

یس مرکز قلب تهران با اهم فعالیت های این مرکز تک تخصصی قلبی در مستند توریسم درمانی ضمن مصاحبه با دکتر علی واشقانی فراهانی رئ

 آشنا و مراحل پذیرش تا درمان بیماران و انجام پروسیجرهای درمانی برای آنان به تصویر کشیده شد.

مستند فرشته های رحمت  در مصاحبه با استادان کاردیولوژیست، معاون درمان مرکز، مدیر و مدیر روابط عمومی از دیگر بخشهای این مستند بود.

 نیز بیننده با اهم فعالیت های بخشهای بستری، کادر درمان، پرستاران و نحوه کار آنان آشنا می شود.

 

 دومین کنگره همگرایی در علوم غدد و متابولیسم در بهمن ماه برگزار خواهد شد

یزبانی پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم دانشگاه به م 1400بهمن ماه  29-28دومین کنگره همگرایی در علوم غدد و متابولیسم 

 .علوم پزشکی تهران برگزار می شود
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 عمومی روابط با گفتگو در  مبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر باقر لاریجانی رئیس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیس

 نظام واقعی مسائل حل هدف با و یکدیگر کنار در ایرشته میان هایحوزه صاحبنظران گردآوری و سلامت دانش به همگرایانه نگاه پژوهشگاه

 .خواند کنگره این برگزاری اهداف مهمترین از یکی را جامعه تا مولکول از سلامت

 جامعه هاینیاز به پاسخگویی هایمدل تدوین و سلامت نظام مشکلات حل برای ما  رئیس کنگره سالانه همگرایی در علوم غدد افزود: 

 ایرشته میان رویکرد از گیری بهره با  .وی ادامه داد: شد نخواهد حاصل تخصصی چند رویکرد یک از گیری بهره با جز که داریم هاییلازمشاخص

 مختلف هایتیم که هنگامی اراست همین در و است فراهم سلامت واقعی مشکلات  ل انجام پژوهش تنها در یک رشته یا حوزه، امکان حل مقاب در

 .یابدمی افزایش موفقیت درصد کنند،می همکاری هم با تعاملی صورت به ایرشته میان

های ها و گیرندهون ها، واسطهمچون ارتباطات بیولوژیکی از طریق هورمه هاییمشخصه با ریز درون غدد حوزه  دکتر لاریجانی تصریح کرد:

 درمانی هایگزینه توسعه  ثالی از دیابت افزود:وی با بیان م ای زیادی دارد.ره ظرفیت میان رشتهمختلف، مسیرهای سیگنالینژ داخل سلولی و غی

، پیشرفت قابل توجه 192۳سال  ه عنوان مثال، از زمان کشف انسولین درب است؛ نشده محقق هنوز ریز درون غدد هایبیماری از بسیاری برای

ها در ای متکی است و سیاستگذاریدر همین رابطه آینده غدد درون ریز به تحقیقات میان رشتهدیگری در مراقبت از دیابت حاصل نشده است و 

دد و رئیس پژوهشگاه علوم غ ای و ملی و جهانی برای کاهش شیوع چاقی، دیابت و بسیاری موارد دیگر باشد.این زمینه باید به صورت میان رشته

ای های سلامت است که این نمونههای غیرواگیر نیاز به جمع آوری دادهت، چاقی و سایر بیماریمتابولیسم همچنین تصریح کرد: برای کنترل دیاب

 ای در علم غدد درون ریز است.از نیاز به رویکرد میان رشته

 گذار و تشدید برای را مینهز مهم این: افزود میرود، سالمندی به رو کشور جمعیت اینکه بیان با  رئیس کنگره سالانه همگرایی در علوم غدد

 شناسایی باید مشکلات این منشا و کندمی آماده غیرواگیر هایبیماری سایر و چاقی دیابت، عروق، و قلب هایبیماری سمت به واگیر هایبیماری

 ای مدیریت شود.یق رویکرد میان رشتهطر از و

ای با بهره گیری از علومی همچون اپیدمیولوژی، ویکردهای میان رشتههای غدد درون ریز ردکتر لاریجانی با بیان اینکه در بحث مراقبت از بیماری

 امیدواری ابراز موثرند، …شیمی تجزیه، بیوسنسورها، ژنتیک، امیکس، ژنومیکس، متابولومیکس، سلول درمانی، مدل سازی ملکولی، طب تکمیلی و

 را ریز درون غدد هایبیماری از بسیاری مدیریت بتواند رویکردی چنین از گیری بهره با سلامت گذاری سیاست و زمینه این در تحقیقات: کرد

های بهمن ماه برگزار خواهد شد سخنرانی 29و  28 جمعه و پنجشنبه روزهای مجازی صورت به که  کنگره  این در توضیح اینکه .سازد محقق
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همچنین از میان مقالات ارسال شده به  .شود می ارائه ایران و   اتریش کانادا، انگلیس، آمریکا، هایکشور  کلیدی توسط سخنرانان مدعو از

 .شد خواهد ارائه سخنرانی صورت به مقاله   40دبیرخانه کنگره همگرایی در علوم غدد بیش از 

 

 بازدید نمایندگان آژانس بین المللی ژاپن )جایکا( از پروژه تصویربرداری بیمارستان جامع بانوان آرش

 .المللی ژاپن )جایکا( ازپروژه ساختمانی تصویربرداری بیمارستان جامع بانوان بازدید کردندنمایندگان آژانس بین 

 

ی، آسانوما نمایندگان آژانس کیم کوچ 1400بهمن  4به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان جامع بانوان آرش، دوشنبه 

ول اداره طرح و برنامه معاونت مکری، مدیر دفتر فنی دانشگاه، مهندئ علی اصغر نقشنبد، مسئ بین المللی ژاپن )جایکا( در حضور مهندئ بهزاد

ی پزشکی بیمارستان مسئول مهندس درمان، دکتر افسانه تهرانیان، رئیس بیمارستان، دکتر امیر عمرانی، مدیر بیمارستان و مهندئ راضیه مهریزی،

 ن بازدید کردند.از پروژه در حال ساخت تصویر برداری بیمارستا

 در این بازدید بعد از بررسی دقیق سازه و نقشه های ساختمان، در مورد محل قرار گیری دستگاه توافق شد.

 

 پیام معاون بهداشت دانشگاه به مناسبت روز جهانی آموزش

سال سلامت، پیامی ار دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه، به مناسبت روز جهانی آموزش در خصوص افزایش سواد

 .کرد
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 دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه علومپزشکی تهران

 :به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، متن پیام معاون بهداشت به شرح ذیل است

گذاری شده است، اهمیت آموزش در جوامع و ارتباط مستقیم ام، نای سبزتحول آموزش تولید آینده به مناسبت روز جهانی آموزش که با شعار

کنم و امیدوارم در رابطه با آموزش و ارتقای سواد سلامت عمومی نیز در ساختار نظام آن را با توسعه به همه مسئولین حوزه بهداشت تاکید می

نظر وجود دارد که انسان سالم محور توسعه است. برای فاقه اتهای لازم باشیم. بر این مسئلسلامت، شاهد تحولات مناسب و تقویت زیرساخت

ای باشد که افراد قادر به حفظ و ارتقای سلامت خود بوده و بتوانند بر گونههای سالم در جامعه داشته باشیم باید آموزش سلامت بهاینکه انسان

 .رست را بگیردموقع تصمیم دعوامل موثر بر سلامت خود نیز کنترل لازم را داشته باشد و به

ده، سفیران سلامت به همین مناسبت ضمن بزرگداشت روز جهانی آموزش، به سربازان خط مقدم آموزش سلامت یعنی سفیران سلامت خانوا

 ویژه بهزمینه آموزش به مردم فعال هستند و به آموز و رابطین بهداشت، همچنین به مراقبین سلامت، همه کارکنان حوزه بهداشت که دردانش

کنم و از تلاش ایشان در دوران کرونا برای افزایش سواد سلامت عمومی در زمینه کارشناسان آموزش و ارتقای سلامت تبریک عرض می

کنم در ادامه این مسیر، همه آحاد و ترغیب مردم به واکسیناسیون کرونا کمال تشکر را دارم و از همه دعوت می 19خودمراقبتی و کنترل کوید 

 .های بهداشتی، تشویق کنندنامهه تزریق دوز سوم واکسن کرونا و رعایت شیوهجامعه را ب

ای روشن را برای کشورمان در همه ابعاد سلامت و تامین امیدوارم با تحول در زمینه آموزش و افزایش سواد سلامت به مفهوم واقعی آن، آینده 

 .عدالت آموزشی در حوزه سلامت رقم بزنیم

 اولیائی منشدکتر علیرضا 

 معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 

 الملل دانشگاه با مدیرکل روابط خارجی و فرهنگی وزارت آموزش عالی عراق دیدار کردندرئیس و معاون بین

ای های علمی عراق و هیئت همراه در راستدکتر حازم باقر طاهر، مدیرکل روابط خارجی و فرهنگی وزارت آموزش عالی و پژوهش

های علمی و پژوهشی با دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه و دکتر محمدحسین آیتی، معاون های آکادمیک و همکاریرایزنی

 .الملل دانشگاه دیدار کردندبین
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به  1400ن بهم 6الملل، رئیس دانشگاه در جریان این نشست که چهارشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

شاءالله بتوانیم با کمک همدیگر در مسیر میزبانی ستاد مرکزی برگزار شد، گفت: بسیار خوشحالم که میزبان مهمانانی از کشور عراق هستیم و ان

 .ریزی و همکاری کنیمارتقاء سلامت مردم، برنامه

 آماده همکاری با عراق در حوزه گردشگری سلامت هستیم

درصد مابقی به  80درصد مسأله سلامت به صورت خدمات بهداشتی و درمانی است و  20دانید طور که میکرد: همانرئیس دانشگاه تصریح 
های مربوط به قلب و عروق شارخون و بیماریفها وابسته است. مسائلی چون چاقی، ها و رسانهها، ارگانهای بین بخشی با سایر وزارتخانههمکاری

زشکی تهران تجربه بسیار خوبی در بحث پوی با اشاره به اینکه دانشگاه علوم  .شی قابل پیشگیری و درمان هستندهای بین بخبا کمک همکاری
دلار هزینه  1000گذاری نکنیم به سازی بهداشتی، نظام ارجاع و پزشک خانواده دارد، اظهار داشت: هر یک دلاری که در بهداشت سرمایهشبکه

 .ریزی جدی انجام شودن به منظور گسترش این مباحث در دو کشور باید برنامهشود بنابرایدر درمان تبدیل می
مندیم به برادران عراقی کمک توجه و ارزان بودن خدمات علاقههای قابلدکتر قناعتی با بیان اینکه در بحث گردشگری سلامت با توجه به ظرفیت

اندازی سازمانی دهی خوبی انجام نشده اما دانشگاه علوم پزشکی تهران با راهسازمانکنیم، افزود: البته به دلیل مسائلی که تاکنون وجود داشته، 

دهی اساتید، پزشکان و نقوی در بحث گردشگری سلامت به دنبال ارائه خدمات مناسب و کارآمد به بیماران عراقی است.وی از امکان سازما

توان در شعبه دانشگاه علوم پزشکی و بیان داشت: نمونه این همکاری را میمتخصصان دانشگاه برای ارائه خدمات آموزشی در عراق خبر داد 

 .اندازی است، شاهد باشیمتهران در کربلا )دانشگاه سبطین( که با تکمیل ساختمان و چارت تشکیلاتی در حال راه

ق طی امروز، اظهار داشت: فعالیت سبطین به عرا رئیس دانشگاه با اشاره به سفر هیأت دانشگاه علوم پزشکی تهران متشکل از تیم اجرایی دانشگاه

 .شوداندازی چهار رشته پزشکی، پرستاری، مامایی و فیزیوتراپی آغاز میدر این شعبه دانشگاه با راه

 رفته وهای پیشهای تکمیلی در فیلدهای مربوط به پیوند اعضاء چون پیوند کبد، جراحیدکتر قناعتی ادامه داد: همچنین برای برگزاری دوره

Neurointervention گاه علوم پزشکی تهران برای گذراندن بخشی وی با اشاره به آمادگی دانش .ایمریزی کردهدر عراق و ایران نیز برنامه

گاه توجهی از دانشجویان عراقی در دانشاکنون نیز میزبان جمع قابلاز آموزش دانشجویان در عراق و بخشی دیگر در ایران، بیان داشت: ما هم

 .های مختلف هستیمبرای دوره

 و دستگاه رهیابی عصبی های پزشکی چون ساخت ربات جراحملاحظه دانشگاه در زمینه تکنولوژیهای قابلدکتر قناعتی به پیشرفت

(Neuronavigation) شکی تهران مچنین دانشگاه علوم پزههای جهانی نیز اشاره کرد و گفت: رقابت با نمونههای قابلبه عنوان فناوری

 .های مؤثری در تولید دارو برداشته و آماده همکاری با کشور عراق برای صادرات و انتقال تکنولوژی در این باره استگام
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های علمی عراق نیز با ابراز خوشحالی از فرصت ایجاد شده برای توسعه مدیرکل روابط خارجی و فرهنگی وزارت آموزش عالی و پژوهش

 .های علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانستمیان دو کشور، هدف اصلی از این دیدار را اطلاع از پیشرفت های آکادمیکهمکاری

سازی بهداشتی و پزشک خانواده را بسیار ارزشمند قلمداد کرد و افزود: امیدواریم هایی چون شبکهدکتر حازم باقر طاهر تجربیات دانشگاه در حیطه

ها تقال تجارب در این زمینهی تهران با وزارت آموزش عالی و مؤسسات بهداشتی عراق، شاهد همکاری بیشتر و اندر تعامل دانشگاه علوم پزشک

ها و هدایت صحیح بیماران، های دانشگاه در این حیطه تصریح کرد: به منظور رفع دغدغهوی با اشاره به مقوله گردشگری سلامت و فعالیت .باشیم

 .کنندگان استفاده شودویان عراقی برای راهنمایی مراجعهمندیم از ظرفیت دانشجعلاقه

علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران را یکی مدیرکل روابط خارجی و فرهنگی وزارت آموزش عالی عراق استفاده از تجارب اساتید و اعضای هیأت

های های مشترک با مراکز علمی و دانشگاهتوافقنامهبیان داشت: در چارچوب  های دانشگاهی دانست ودیگر از موضوعات مهم در راستای همکاری

ها، م افزود: در بحث پیوند اعضاء نیز ظرفیت لازم برای همکاری در قالب دورهدکتر حاز .توان از این پتانسیل بیش از گذشته بهره بردعراق می

ها د بر اینکه وزارت آموزش عالی عراق به پیشرفتوی با تأکی .های جراحی به صورت مشترک وجود داردهای مشترک و حتی انجام عملپژوهش

های دینی و فرهنگی، رابتو دستاوردهای حوزه علوم پزشکی ایران آگاه است، تصریح کرد: به دلیل همین آگاهی، روابط نزدیک دو کشور و ق

های پزشکی به دلیل سروکار ه آموزش در رشتهدانشجویانمان در ایران و به ویژه دانشگاه علوم پزشکی تهران هستیم چرا ک مند به تحصیلعلاقه

 .ها، بسیار حسائ و با اهمیت استداشتن با جان انسان

 
 ها پیشتازندنفر/عراقی 200زار و هالمللی دانشگاه از مرز یک عبور تعداد دانشجویان بین

خت و تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی جموعه پرداهای این مدر ادامه، دکتر آیتی با نمایش اسلایدهایی به معرفی پیشینه دانشگاه و ظرفیت

 .ردهای کشور در اختیار داهای علوم پزشکی ایران و جایگاه دوم را در بین دانشگاهساله، رتبه نخست را در میان دانشگاه 170ای تهران با سابقه

زمان بحث میلیون نفر در جنوب تهران، بیان داشت: هم ۳دود به ارائه خدمات بهداشتی و درمانی دانشگاه به ح الملل دانشگاه با اشارهمعاون بین

 .کنترل غذا و دارو در این مناطق نیز برعهده دانشگاه است
الملل در زیرمجموعه دانشگاه اشاره کرد و الملل و کالج بینبیمارستان آموزشی، پردیس بین 16دانشکده،  11مرکز تحقیقاتی،  106وی به فعالیت 

 .های تحصیلات تکمیلی هستندها دانشجویان دورهدرصد آن 48کنند که حدود هزار دانشجو در این مجموعه تحصیل می 1۳اکنون گفت: هم

نفر در  445کشور جهان اعلام کرد و افزود: از این تعداد حدود  50نفر از  271المللی دانشگاه را یک هزار و دکتر آیتی مجموع دانشجویان بین

اکنون عراق، هند و وی تصریح کرد: هم .نفر در رشته داروسازی مشغول به تحصیل هستند 11۳و  MBBS رشته نفر در 154رشته پزشکی، 

یتی همچنین با بیان توضیحاتی دکتر آ .دانشجو بیشترین تعداد دانشجویان را در دانشگاه علوم پزشکی تهران دارند 212و  226، 474پاکستان با 

پیوند کبد در این مجموعه خبر  187پیوند کلیه و  255پیوند مغز استخوان،  520دارویی در دانشگاه، از انجام در خصوص تولید تجهیزات پزشکی و 

 .داد

های دانشگاه با مراکز علمی خارج از کشور اشاره و الملل دانشگاه نیز به برخی از ارتباطات و همکاریدکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بین

ها، دانشگاه در رتبه بندی رغم برخی محدودیتوی با تأکید بر اینکه علی .المللی تشریح کردبندی بینهای رتبهدر نظامجایگاه این مجموعه را 

 اختصاص خود به را پزشکی فناوری  ۳01-400داروسازی و  ۳01-400پرستاری،  201-۳00دندانپزشکی، 201-۳00نظام جهانی شانگهای، جایگاه 

 .است داده

 .بندی تایمز را در اختیار داردجهانی نظام رتبه 601-800آسیا و  94نین تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی تهران همچنین رتبه دکتر نکوفر همچ

الملل دانشگاه به فراهم بودن بسترها برای همکاری اساتید ایرانی و عراقی در چاپ مقالات مشترک اشاره کرد و گفت: با تکیه بر مدیر روابط بین

علمی بسیار اثرگذارتر از ارتباطات در سطوح بالاتر نشگاه علوم پزشکی تهران در این عرصه، تعاملات در سطح اساتید و اعضای هیأتتجارب دا



168 
 

های آنلاین و مجازی برقرار وی یادآور شد: این مجموعه در دوران پاندمی کرونا ارتباطات بسیار خوبی را با اساتید عراقی در قالب برنامه .است

 .ها در آینده استو امیدوار به گسترش این همکاریکرده 

های دانشجویان های علمی عراق اهم درخواستدر بخش پایانی این نشست، مدیرکل روابط خارجی و فرهنگی وزارت آموزش عالی و پژوهش

اقامت و روادید را مطرح کرد و مقرر دور مجوز المللی مقطع فوق تخصص و صهایی چون بورسیه تحصیلی، آزمون دانشجویان بینعراقی در حیطه

 .ها انجام شودشد مساعدت لازم در این زمینه

 هدف دانشگاه تبدیل سبطین به یکی از برترین مراکز علمی عراق است

اند، دهبندی این نشست گفت: من برای عراق و مردم این کشور احترام زیادی قائل هستم چرا که در طول تاریخ ثابت کردکتر قناعتی در جمع

 .بیت )ع( و حق هستندمدافع اهل

ترین مردم منطقه هستند و دانشجویان این کشور نیز از جمله برترین دانشجویان خارجی دانشگاه ها جزء باهوشرئیس دانشگاه تصریح کرد: عراقی

فه کرد: ما در خصوص تربیت این دانشجویان المللی در دانشگاه اشاره و اضادانشجوی بین 200وی به تحصیل بیش از یک هزار و  .آیندبه شمار می

 .ها در بالاترین سطح کیفی آموزش ببینندکنیم و در تلاشیم آناحسائ تکلیف شرعی می

کی از برترین مراکز علمی عراق دکتر قناعتی بر اهمیت تسریع در صدور مجوز فعالیت دانشگاه سبطین تأکید کرد و گفت: تبدیل این مجموعه به ی

های لازم را در این باره انجام رئیس دانشگاه در پایان از مدیرکل روابط خارجی و فرهنگی وزارت عالی عراق خواست پیگیری .است هدف اصلی ما

 .دهد

 

 سفر رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران و هیئت همراه به عراق

 کنندآغاز میدکتر حسین قناعتی: آبان سال آینده اولین گروه پزشکی دانشگاه سبطین تحصیل خود را 

الملل دانشگاه علوم پزشکی عبه بینش -اندازی رسمی دانشگاه سبطینرئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در سفر به عراق از راه

 .کرد وگوگفت و دیدار نیز الانبیا وارث دانشگاه مسئولان با و داد خبر –تهران در کربلا 
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حمدحسین آیتی، معاون به همراه دکتر م 1400بهمن  7ن، رئیس دانشگاه روز پنجشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرا

یع، جانشین الملل، دکتر محمدتقی بیژ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی، دکتر محمد شریعتی، مدیرگروه پزشکی اجتماعی و مهندئ جواد رفبین

 نشگاه را پیگیری کردند.اندازی این داخود در دانشگاه سبطین در سفر به عراق موضوع راه

الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران در شعبه بین -اندازی دانشگاه سبطین عراق دکتر حسین قناعتی در حاشیه این نشست گفت: با توجه به راه

شده نشگاه و مسئولان تعیینرسد، با هیئتی از مسئولان دابرداری میه امام حسین )ع( ساخته شده و در آینده نزدیک به بهرهکه توسط عتب -کربلا 

فت و مقرر شد تا دو روز دیگر وی افزود: در این جلسه احکام در چهار بخش به تصویب دو طرف قرار گر برای این دانشگاه به عراق سفر کردیم.

 طور رسمی آغاز کند.احکام صادر و دانشگاه سبطین کارش را از سه روز دیگر به

مدت های کوتاههای آموزش پزشکی و دورههای فلوشیپ، دورههای تکمیلی، دورهابتدا در دانشگاه سبطین دورهرئیس دانشگاه با بیان اینکه در 

 کنند.شوند تحصیل خود را آغاز میاندازی خواهد شد، گفت: آبان ماه سال آینده، گروه اول پزشکی که در کنکور امسال عراق پذیرفته میراه

سال است  5های بزرگ کربلاست که گاهخود و تیم همراه از دانشگاه وارث الانبیا گفت: این دانشگاه یکی از دانش دکتر قناعتی با اشاره به بازدید

رئیسه این دانشگاه جلسه داشتیم و دانشجوی سال اول و دوم در حال تحصیل هستند. با هیئت 800دانشکده دارد و  6کار خود را آغاز کرده و 

 شدیم همکاری وارد هک است عراق دانشگاه سومین این. شود امضا و تهیه  MoU دانشگاه صحبت و بنا شددرباره همکاری مشترک با این 

 .باشیم داشته عراق در هادانشگاه سایر با بیشتری پوشش بتوانیم امیدوارم

هداشتی درمانی عراق آنان بستم قناعتی اضافه کرد: در این نشست درباره ایجاد نظام شبکه و پزشک خانواده صحبت شد تا با کمک به سی دکتر

گذاری در سلامت که های سیاستهای سلامت و رشتههایی نظیر ایران داشته باشند. همچنین قرار شد مرکز تولید سیاستنیز بتوانند پیشرفت

 حاصل تجربیات ارزنده همکاران من است در آنجا پیاده شود.

 

المللی دانشگاه در سال مدت بیننخستین دوره کوتاه با شرکت دانشجویانی از دانشگاه خارکیف اوکراین

 آغاز شد 2022

با حضور  2022المللی دانشگاه در سال مدت بیندوره آموزشی بالینی پزشکی و دندانپزشکی به عنوان نخستین دوره کوتاه

 .دانشجویانی از دانشگاه خارکیف اوکراین آغاز شد
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دی  25کننده در این دوره، شنبه الملل، مراسم معارفه شش دانشجوی شرکتتهران معاونت بین به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی

 .الملل دانشگاه برگزار شددر معاونت بین 1400

 این مراسم با پخش کلیپ معرفی دانشگاه علوم پزشکی تهران آغاز شد و سپس دانشجویان اوکراینی به معرفی خود و چگونگی آشنایی با دانشگاه

ها الملل ضمن خیرمقدم به دانشجویان و آرزوی موفقیت برای آنالملل معاونت بیندر ادامه، دکتر آرمان زرگران، مدیر توسعه امور بین .داختندپر

 وی با اشاره به اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران برای .طی این دوره، توضیحات اجمالی در خصوص دانشگاه و واحدهای زیرمجموعه ارائه کرد

هایی نامه همکاری که شش سال پیش به امضاء رسید، دورهچهارمین بار میزان دانشجویانی از دانشگاه خارکیف است، اظهار داشت: پیرو تفاهم

 .برای دانشجویان دو دانشگاه تاکنون برگزار شده است

هفته و دوره آموزشی  4ا حضور چهار دانشجو و به مدت الملل تصریح کرد: دوره آموزشی بالینی پزشکی بالملل معاونت بینمدیر توسعه امور بین

 .شودبالینی دندانپزشکی با شرکت دو دانشجو و ظرف سه هفته برگزار می

نام، دریافت کارت دانشجویی المللی نیز نکات لازم در خصوص تکمیل مراحل ثبتسپس دکتر اردلان شریعت، سرپرست امور جذب و بازاریابی بین

 .های مربوطه را برای دانشجویان تشریح کردبه دانشکدهو چگونگی مراجعه 

الملل دانشکده پزشکی نیز در حاشیه این نشست به تشریح برنامه دوره آموزشی بالینی پزشکی پرداخت و بیان داشت: دکتر نیما رضایی، معاون بین

بهمن  ۳دی تا  29بیمارستان امام خمینی )ره( خواهند بود و دی برای مبحث بیهوشی در  28تا  26طبق این برنامه، دانشجویان دانشگاه خارکیف 

بهمن در بیمارستان فارابی، تصریح  6تا  4وی با اشاره به حضور این دانشجویان از  .بیننددر بیمارستان سینا مباحث مربوط به جراحی را آموزش می

 .گیرندرکز قلب تهران تحت آموزش جراحی قلب قرار میبهمن با حضور در مرکز طبی کودکان و م 1۳تا  9کرد: این گروه همچنین از 

بهمن در بخش اورژانس بیمارستان امام خمینی )ره( اشاره کرد و یادآور  20تا  16الملل دانشکده پزشکی به حضور این دانشجویان از معاون بین

 .رای مبحث جراحی مغز و اعصاب خواهد بودبهمن میزبان دانشجویان اوکراینی ب 24و  2۳شد: این در حالی است که بیمارستان سینا 

 .کننده در این دوره، در رشته پزشکی و دندانپزشکی عمومی دانشگاه خارکیف مشغول به تحصیل هستندتوضیح اینکه دانشجویان اوکراینی شرکت

ها نیز های آنه دانشگاه و توانمندیهای زیرمجموعهای پزشکی و دندانپزشکی قرار است این دانشجویان از سایر دانشکدهبا هماهنگی دانشکده

 .بازدید کنند

 

 

 

 

 

 

 

 

 


